

# ရှင်လုကာ ပြုစုသည့်သတင်းကောင်း

နိဒါန်း

ရှင်လုကာပြုစုသည့်သတင်းကောင်းတွင်သခင်  
 ယေရှုအားကူသရေလအမျိုးသားတို့၏ကယ်  
 တင်ရှင်အဖြစ်ဖြင့်လည်းကောင်း၊ မနုဿလူသား  
 အပေါင်းတို့၏ကယ်တင်ရှင်အဖြစ်ဖြင့်လည်းကောင်း  
 တင်ပြထားပေသည်။ ဆင်းရဲသူတို့အားသတင်း  
 ကောင်းကိုဖြန့်ချိကြေညာရန်အတွက် ထာဝရ  
 ဘုရား၏ဝိညာဉ်တော်သည်သခင်ယေရှုကိုရွေး  
 ချယ်ခန့်ထားကြောင်းဖော်ပြပါရှိသည်။ ဤကျမ်း  
 ၌ချို့တဲ့မှုအမျိုးမျိုးရှိသူတို့ကိုအလေးပေး  
 ဖော်ပြသည့်အကြောင်းအရာများစွာကိုတွေ့  
 ရှိလေသည်။ ကျမ်းဦးတွင်သခင်ယေရှုလောက  
 သို့လူ့ဇာတိအဖြစ်နှင့်ကြွလာတော်မူမည့်  
 အကြောင်းကိုကြေညာရာ၌လည်းကောင်း၊ ကျမ်း  
 ၏နိဂုံးတွင်ကောင်းကင်ဘုံသို့သခင်ယေရှုတက်  
 ကြွတော်မူခြင်းကိုဖော်ပြရာ၌လည်းကောင်း  
 ရွှင်လန်းဝမ်းမြောက်သည့်လ ကု ခဏာပေါ်လွင်လျက်  
 နေပေသည်။ ခရစ်တော်ကောင်းကင်ဘုံသို့တက်ကြွ  
 တော်မူပြီးနောက်ခရစ်ယာ န်သာသနာတော်တိုး

တက်ပြန်ပွားလာပုံကိုတမန်တော်ဝတ္ထုတွင်  
ကျမ်းကိုပြုစုသူကပင်လျှင်ဆက်လက်ရေး  
သားတင်ပြထားသည်။

အောက်ဖော်ပြပါအကြောင်းအရာအကျဉ်း ချုပ်အပိုင်း  
(၂) နှင့် (၆) တို့တွင်ပါရှိသည့်ကောင်းကင်  
တမန်များသီဆိုသည့်သီချင်းနှင့် သူငယ်တော်  
ယေရှုကိုသိုးထိန်းများလာရောက်ဖူးမြော်ကြ  
ခြင်းအကြောင်း၊ လူကလေးယေရှုသည်မိမိမိမိ  
တော်သို့ရောက်ရှိနေပုံအကြောင်း၊ သနားကြင်နာ  
တတ်သောရှုမာရီအမျိုးသားပုံဥပမာနှင့်  
ပျောက်ဆုံးသွားသည့်သားပုံဥပမာမှစသည့်  
အကြောင်းအရာများနှင့် အခြားသောအကြောင်း  
အရာအမြောက်အမြားကိုဤကျမ်းတွင်သာ  
လျှင်တွေ့ရှိနိုင်သည်။ ဤကျမ်းတစ်ကျမ်းလုံးတွင်  
ဆုတောင်းခြင်းအကြောင်း၊ သန့်ရှင်းသောဝိညာဉ်  
တော်အကြောင်း၊ သခင်ယေရှုအမှုတော်ကိုဆောင်  
ရွက်ရာတွင်အမျိုးသမီးများပါဝင်ဆောင်  
ရွက်ခြင်းအကြောင်း၊ အပြစ်များကိုဘုရား  
သခင်ဖြေလွှတ်တော်မူခြင်းအကြောင်းတို့  
ကိုအလေးအနက်ထား၍ရေးသားဖော်ပြ ထားသည်။

**အကြောင်းအရာအကျဉ်းချုပ်**

နိဒါန်း ၁:၁-၄

ဗ တု တိဇံဆရာယောဟန်နှင့်သခင်ယေရှုတို့၏

ဖားမြင်ခြင်းနှင့်သူငယ်ဘဝ ၁:၅-၂:၅၂  
 ဗိတုတိဇိဆရာယောဟန်အမှုတော်ဆောင်ခြင်း ၃:၁-၂၀  
 ဗ တု တိဇိမ ့ ဂလာကိုသခင်ယေရှုခံတော်မူခြင်းနှင့်  
 ကိုယ်တော်အားစာတန်  
 စုံစမ်းသွေးဆောင်ခြင်း ၃:၂၁-၄:၁၃  
 ဂါလိလဲပြည်တွင်သခင်ယေရှုအမှုတော် ဆောင်ခြင်း  
 ၄:၁၄-၉:၅၀  
 ဂါလိလဲပြည်မှယေရှုရှုလင်မြို့သို့ ၉:၅၁-၁၉:၂၇  
 ယေရှုရှုလင်မြို့နှင့်အနီးအနားတွင်နောက်ဆုံး  
 ရက်သတ္တပတ် ၁၉:၂၈-၂၃:၅၆  
 သခင်ဘုရားသေခြင်းမှရှင်ပြန်ထမြောက်တော်မူခြင်း၊  
 ကိုယ်ထင်ပြတော်မူခြင်းနှင့်  
 ကောင်းကင်ဘုံသို့တက်ကြွတော်မူခြင်း ၂၄:၁-၅၃

1 အရှင်သော်ဖိလု၊ အကျွန်ုပ်တို့သက်ဝင်ယုံကြည်  
 သောဘာသာ၏အခြေအမြစ်ဖြစ်သည့်အကြောင်း  
 အရာများကိုရေးသားပြုစုသူအများပင်ရှိခဲ့ ပါသည်။-

2 ထိုအကြောင်းအရာများကိုမျက်မြင်သက်သေ  
 များဖြစ်၍ သခင်ယေရှုအကြောင်းသတင်းကောင်း  
 ကိုဟောပြောသူတို့၏ပြောကြားချက်အရကျမ်း  
 ပြုပု ဝို လ်တို့ကရေးသားပြုစုခဲ့ကြပါသည်။-

3 အကျွန်ုပ်သည်လည်းထိုအကြောင်းအရာအပေါင်း  
 ကိုစတင်ဖြစ်ပျက်ချိန်မှစ၍ သေချာစွာလေ့လာ  
 ခဲ့သူဖြစ်သည်အလျောက်၊- 4 အရှင်ဖတ်ရှုနိုင်ရန်အစီအစဉ်ညီညွတ်သည့်

ကျမ်းစောင်ကိုပြုစုရသော်ကောင်းမည်ဟုယူဆ  
အပ်ပါသည်။ အရှင်ကြားသိခဲ့သောအကြောင်း  
အရာများကိုစုံလင်စွာအရှင်အားသိစေလို  
သောကြောင့်ဤကျမ်းကိုပြုစုခြင်းဖြစ်ပါသည်။

ဗ တု တိဇဆရာယောဟန်ဖွားမြင်မည့်အကြောင်း  
ပြောကြားချက်

<sup>5</sup> ယုဒရှင်ဘုရင်ဟေရု ဒ်မင်းလက်ထက်၌ ဇာခရိ  
နာမည်ရှိသောယဇ်ပုရောဟိတ်တစ်ပါးရှိ၏။ သူ  
သည်အဘိယယဇ်ပုရောဟိတ်အဖွဲ့ဝင်ဖြစ်၏။  
သူ၏ဇနီးကားဧလိရှမက်ဟုနာမည်တွင်၏။  
ဧလိရှမက်သည်လည်းယဇ်ပုရောဟိတ်အနွယ်  
ဝင်ဖြစ်၏။-<sup>6</sup> ထိုသူနှစ်ဦးလုံးပင်ဘုရားသခင်၏ရှေ့တော်  
တွင်သူကောင်းများဖြစ်ကြ၏။ ထာဝရဘုရား  
၏ပညတ်တော်ရှိသမျှနှင့်ညွှန်ကြားတော်မူ  
ချက်များကိုတစ်သဝေမတိမ်းလိုက်နာကြ၏။-

<sup>7</sup> သို့သော်ဧလိရှ ဗ က်သည်အမြဲဖြစ်၍သားသမီး  
မရ။ သူတို့နှစ်ဦးလုံးပင်အသက်ကြီးရင့်ကြ  
လေပြီ။- <sup>8</sup> တစ်နေ့သ၌ဇာခရိသည်မိမိ၏အဖွဲ့တာဝန်

အလှည့်ကျသဖြင့် ဗိမာန်တော်တွင်ယဇ်ပုရော  
ဟိတ်ဝ တု တရားကိုဆောင်ရွက်စဉ်-  
<sup>9</sup> ယဇ်ပုရောဟိတ်တို့၏ထုံးစံအရမဲကျသဖြင့်  
ထာဝရဘုရား၏ဗိမာန်တော်အတွင်းသို့ဝင်၍

☆ 1:5 ၅ရာ၊ ၂၄:၁၀။

နံ့သာပေါင်းကိုမီးရှို့ပူဇော်ရ၏။- 10 ထိုသို့မီးရှို့ပူဇော်နေချိန်၌ကိုးကွယ်ဝတ်  
 သူလူအပေါင်းတို့သည် အပြင်မှာဆုတောင်း  
 လျက်နေကြ၏။- 11 ထိုအခါထာဝရဘုရား၏ကောင်းကင်တမန်  
 သည် အခရိ၏ရှေ့တွင်ပေါ်လာ၍နံ့သာပေါင်း  
 ကို မီးရှို့ပူဇော်ရာပလ္လင်၏လက်ယာဘက်တွင်  
 ရပ်လျက်နေ၏။- 12 အခရိသည်ကောင်းကင်တမန်ကိုမြင်သော  
 အခါစိတ်တုန်လှုပ်ချောက်ချားသွား၏။-  
 13 သို့ရာတွင်ကောင်းကင်တမန်က “အခရိ၊  
 မကြောက်နှင့်။ ဘုရားသခင်သည်သင်တောင်း  
 လျှောက်သည့်ပ တု ထနာကိုနားညောင်းတော်မူပြီ။  
 သင်၏ဇနီးဇလိရှုဗက်သည်သားရတနာ  
 ကိုဖွားမြင်လိမ့်မည်။ ထိုသားကိုယော ဟန်ဟု  
 နာမည်မှည့်ရမည်။- 14 သင်သည်ဝမ်းမြောက်ရွှင်မြူးလိမ့်မည်။  
 ထိုသား ဖွားမြင်လာသည့်အတွက်လူအများပင်  
 ဝမ်းမြောက်ကြလိမ့်မည်။- 15 သူသည်ထာဝရဘုရား၏ရှေ့တော်တွင်ကြီး  
 မြတ်သူဖြစ်လိမ့်မည်။ သူသည်စပျစ်ရည်နှင့်  
 သေရည်သေရက်ကိုသောက်လိမ့်မည်မဟုတ်။  
 မွေးကတည်းကပင်သန်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော်  
 နှင့်ပြည့်ဝလိမ့်မည်။- ✨ 16 များစွာသောကုသရေလအမျိုးသားတို့ကို  
 မိမိတို့၏ဘုရားသခင်ထာဝရဘုရား ထံတော်သို့ပြန်လည်ပို့ဆောင်ပေးလိမ့်မည်။  
 17 ကိုယ်တော်၏ရှေ့တော်ပြေးဖြစ်၍ဇလိယကဲ့  
 သို့ခွန်အားတန်ခိုးကြီးလိမ့်မည်။ သူသည်အဖ

✨ 1:15 တော၊ ၆:၃။

တို့ကိုသားတို့နှင့်ပြန်လည်သင့်မြတ်စေလိမ့်  
 မည်။ မနာခံသောသူတို့အားသူတော်ကောင်း  
 တို့၏အသိပညာကိုပြန်လည်ရရှိစေလိမ့် မည်။  
 ထာဝရဘုရားအတွက်အဆင်သင့် ဖြစ်စေရန်  
 ကိုယ်တော်၏လူတော်ကိုပြင် ဆင်ပေးလိမ့်မည်"  
 ဟုဇာခရိအားပြော၏။\*

18 ဇာခရိက ``ဤသို့ဖြစ်မည်ကိုအဘယ်သို့သိ  
 နိုင်ပါမည်နည်း။ အကျွန်ုပ်သည်အိုမင်းသူဖြစ် ပါ၏။  
 အကျွန်ုပ်၏ဇနီးမှာလည်းအသက်ကြီး ရင့်ပါပြီ"  
 ဟုကောင်းကင်တမန်အားပြန် ပြော၏။

19 ကောင်းကင်တမန်က ``ငါသည်ဘုရားသခင်  
 ၏ရှေ့တော်တွင်ခစားရသောဂါမြေလဖြစ်၏။  
 သင့်အားဤသတင်းကောင်းကိုပြောကြားရန်  
 ငါ့ကိုစေလွှတ်တော်မူ၏။-<sup>☆</sup> 20 နားထောင်လော့။  
 သင်သည်ငါ့စကားကိုမယုံ ကြည်သောကြောင့်  
 ဤအမှုအရာဖြစ်ပွားလာ သည့်နေ့တိုင်အောင်စကားမပြောနိုင်ဘဲ  
 အလျက်နေလိမ့်မည်။ အချိန်တန်လျှင်ငါ  
 ၏စကားမှန်ကန်လာလိမ့်မည်" ဟုဆို၏။

21 လူတို့သည်ဇာခရိကိုစောင့်မျှော်လျက်နေ  
 ကြ၏။ ဇာခရိသည်မိမိမာန်တော်ထံတွင်  
 ကြန့်ကြာနေသည်ကိုအံ့ဩကြ၏။- 22 ဇာခရိသည်မိမိမာန်တော်ကထွက်လာ  
 စကားမပြောနိုင်တော့သဖြင့် မိမိမာန်တော်ထံ

☆ 1:17 မာလာ ၄:၅-၆။ ☆ 1:19 ဒါ ၈:၁၆၊ ၉:၁၂။

တွင်ဗျာဒိတ်ရှုပါရုံကိုမြင်ခဲ့ကြောင်းသူတို့  
ရိပ်မိကြ၏။ ဇာခရိသည်စကားအ၍လက်  
ရိပ်ခြေရိပ်ပြလျက်သာနေ၏။

23 ထိုနောက်သူ၏တာဝန်ကုန်ဆုံးချိန်၌အိမ်ကို  
ပြန်လေ၏။- 24 ကာလအနည်းငယ်ကြာသောအခါသူ၏ဇနီး  
ဇေလိရှဗက်သည် ကိုယ်ဝန်ရှိ၍ငါး လပတ်လုံး  
အိမ်တွင်းအောင်းလျက်နေ၏။- 25 ဇေလိရှဗက်က  
“ယခုငါ့အားထာဝရဘုရား ကျေးဇူးပြုတော်မူပြီ။  
ငါ့အားလူတို့ကဲ့ရဲ့ရှုတ် ချခြင်းကိုကိုယ်တော်ပပျောက်စေတော်မူပြီ”  
ဟုဆို၏။

သခင်ယေရှုဖွားမြင်တော်မူမည့်အကြောင်း  
ဟောကြားချက်

26 ဇေလိရှဗက်ကိုယ်ဝန်ဆဋ္ဌမလသို့ရောက်သောအခါ  
ဘုရားသခင်သည် ကောင်းကင်တမန်ဂါဗြေလအား  
ဂါလိလဲပြည်၊ နာဇရက်မြို့ရှိမိန်းမပျိုတစ်ဦးထံ  
သို့စေလွှတ်တော်မူ၏။- 27 ထိုမိန်းမပျိုသည်ဒါဝိ  
ဒ်မင်းမှဆင်းသက်သူ ယောသပ်နာမည်ရှိအမျိုးသားတစ်ဦးနှင့်  
ထိမ်းမြားရန်စေ့စပ်ကြောင်းလမ်းထားသူ ဖြစ်၏။-  
\* 28 သူ၏နာမည်မှာမာရိဖြစ်၏။ ကောင်းကင်တမန်  
သည်မာရိထံသို့လာ၍ “ထူးကဲသောကျေးဇူး  
တော်ကိုခံစားရသည့်အမျိုးသမီး၊ သင်သည်

☆ 1:27 မ၊ ၁:၁၈။

မ ။ ဂလာရှိစေသတည်း။ ထာဝရဘုရားသည် သင်နှင့်အတူရှိတော်မူသည်။" ဟုဆို၏။

29 ထိုစကားကိုကြားလျှင်မာရီသည်စိတ်မငြိမ်မသက်ဖြစ်ကာ ဤနှုတ်ဆက်စကားကားအဘယ်သို့နည်းဟုတွေးတောဆင်ခြင်လျက်နေ၏။-

30 ကောင်းကင်တမန်က "မာရီ၊ မကြောက်နှင့်၊ သင်သည် ဘုရားသခင်ရှေ့တော်မှာမျက်နှာပွင့်လန်းပြီ။-

31 သင်သည်ကိုယ်ဝန်ဆောင်၍သားရတနာကို ဖွားမြင်လိမ့်မည်။ ထိုသားကိုယေရှုနာမည်ဖြင့်မှည့်ရမည်။-\*

32 ထိုသားသည်ကြီးမြတ်လိမ့်မည်။ အမြင့်မြတ် ဆုံးသောဘုရား၏သားတော်ဟုအခေါ်ခံရလိမ့်မည်။ ထာဝရအရှင်ဘုရားသခင်သည် သူ့အဖဒါဝိဒ်မင်း၏နန်းမွေကိုသူ့အားပေး တော်မူလိမ့်မည်။-

\* 33 သူသည်ယာကုပ်အမျိုးအနွယ်များကိုအစဉ်မပြတ်အုပ်စိုးတော်မူလိမ့်မည်။ သူ၏နန်းသက်သည်အဘယ်အခါမျှကုန်ဆုံးလိမ့်မည်မဟုတ်။" ဟုမာရီအားပြော၏။

34 မာရီက "ကျွန်မသည်သတို့သမီးကညာဖြစ်သဖြင့်အဘယ်သို့လျှင်ကိုယ်ဝန်ဆောင်၍သားဖွားနိုင်ပါမည်နည်း" ဟုကောင်းကင်တမန်အား မေး၏။

35 ကောင်းကင်တမန်က "သန်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော်သည်သင်၏အပေါ်သို့သက်ရောက်လိမ့်မည်။

\* 1:31 မ၊ ၁:၂၁။ \* 1:32 ၄ရာ၊ ၇:၁၂၊ ၁၃၊ ၁၆၊ ဟေရှု၊ ၉:၇။



အမြင့် မြတ်ဆုံးသောဘုရားရှင်၏တန်ခိုးတော်သည်  
သင့်ကိုလွှမ်းခြုံလိမ့်မည်။ ထို့ကြောင့်သင်မွေးဖွား  
လ တု တံ့သောသန့်ရှင်းမြင့်မြတ်သည့်သူငယ်ကို  
သန့်ရှင်းမြင့်မြတ်သောအရှင်ဘုရားသခင်၏  
သားတော်ဟုခေါ်ဝေါ်ခြင်းခံရလိမ့်မည်။-

36 သင့်ဆွေမျိုးဖြစ်သောဇေလိရူဗက်သည်လည်း  
အိုမင်းခါမှ သားရတနာကိုကိုယ်ဝန်ဆောင်  
လျက်ရှိ၏။ အမြို့မဟုအခေါ်ခံရသူသည်  
ကိုယ်ဝန်ဆောင်၍ဆဋ္ဌမလသို့ရောက်လေပြီ။-

37 ဘုရားသခင်တတ်နိုင်တော်မမူသောအရာ  
တစ်စုံတစ်ခုမျှမရှိ" ဟုဆို၏။\*

38 မာရိက "ကျွန်မသည်ထာဝရဘုရား၏  
အစေခံဖြစ်ပါ၏။ အရှင်ဖော်ပြသည့်အတိုင်း  
ပင်ဖြစ်ပါစေသော" ဟုကောင်းကင်တမန်အား  
ပြန်ပြော၏။ ထိုအခါကောင်းကင်တမန်သည်  
မာရိထံမှထွက်ခွာသွား၏။

ဇေလိရူဗက်ထံသို့မာရိသွားရောက်ခြင်း

39 များမကြာမီမာရိသည်အသင့်ပြင်၍တောင်ပေါ်  
ဒေသရှိယုဒပြည်မြို့တစ်မြို့သို့အလျင်အမြန်  
သွား၏။- 40 သူသည်ဇာခရိ၏အိမ်သို့ဝင်ပြီးလျှင်ဇေလိ  
ရူဗက်ကိုနှုတ်ဆက်၏။ မာရိ၏နှုတ်ဆက်စကား  
ကိုကြားသောဇေလိရူဗက်၏ဝမ်းမှကလေး

\* 1:37 က၊ ၁၈:၁၄။

သည်လှုပ်လေ၏။- 41 ဧလိရှဗက်သည်သန်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော်  
 ဖြင့်ပြည့်ဝလျက်၊- 42 “သင်သည်အမျိုးသမီးတကာတို့ထက်မ  
 ဝ်ဂလာ ရှိ၏။ သင်ဖွားအံ့သောသားသည်မဝ်ဂလာရှိ၏။-  
 43 အကျွန်ုပ်အရှင်၏မယ်တော်သည်အဘယ်ကြောင့်  
 အကျွန်ုပ်ထံသို့ကြွလာတော်မူပါသနည်း။ အဘယ်  
 ကြောင့်ဤအခွင့်ထူးကိုအကျွန်ုပ်ခံစားရပါသနည်း။-  
 44 သင်၏နှုတ်ဆက်စကားကိုအကျွန်ုပ်ကြား  
 သောအခါအကျွန်ုပ်၏ဝမ်းမှသူငယ်သည်  
 ဝမ်းမြောက်ရွှင်မြူးသဖြင့်ခုန်ပါ၏။-  
 45 ထာဝရဘုရားပေးတော်မူသောဗျာဒိတ်တော်  
 အတိုင်းဖြစ်လိမ့်မည်ဟုသင်သည်ယုံကြည်သဖြင့် မ ဝ်  
 ဂလာရှိ၏” ဟုကျယ်စွာမြွက်ဆို၏။

**မာရိ၏ချီးမွမ်းသီချင်း**

46 မာရိက၊  
 “ငါ၏စိတ်နှလုံးသည်ထာဝရဘုရား၏  
 ဂုဏ်တော်ကိုချီးမွမ်းထောမနာပြုပါ၏။\*  
 47 ကယ်တင်ရှင်ဘုရားသခင်ပြုတော်မူသောအမှုကြောင့်  
 ငါ့ဝိညာဉ်သည်အားရရွှင်လန်းပါ၏။  
 48 ကိုယ်တော်သည်မိမိအစေခံ၏သိမ်ငယ်သော အဖြစ်ကို  
 သတိရတော်မူပြီ။  
 ယခုမှစ၍နောင်လာနောက်သားအပေါင်းတို့သည်  
 ငါ့ကိုမဝ်ဂလာရှိသူဟုခေါ်ကြလိမ့်မည်။\*  
 \* 1:46 ဝရာ၊ ၂:၁-၁၀။ \* 1:48 ဝရာ၊ ၁:၁၀။

\* 1:46 ဝရာ၊ ၂:၁-၁၀။ \* 1:48 ဝရာ၊ ၁:၁၀။

49 အဘယ်ကြောင့်ဆိုသော်တန်ခိုးရှင်သည်  
ငါ့အတွက်အံ့ဩဖွယ်သောအမှုများကို  
ပြုတော်မူသောကြောင့်ဖြစ်၏။

ကိုယ်တော်၏နာမတော်သည်မြင့်မြတ်  
သန့်ရှင်းတော်မူ၏။

50 ကိုယ်တော်ကိုကြောက်ရွံ့ရုံသေသူအပေါင်းတို့အား  
သားစဉ်မြေးဆက်ကရုဏာထားတော်မူ၏။

51 မဟာလက်ရုံးတော်ဖြင့်မာနကြီးသူများကို  
ဖရိုဖရဲကွဲလွင့်စေတော်မူ၏။

52 ရှင်ဘုရင်များကိုနန်းချ၍သိမ်ငယ်သူများကို  
ချီးမြှင့်တော်မူပြီ။\*

53 ငတ်မွတ်သူအားချိုမြိန်သောအစားအစာကို  
ကျွေးမွေး၍၊

ချမ်းသာကြွယ်ဝသူများကို လက်ချည်းလွှတ်တော်မူပြီ။

54 ကိုယ်တော်သည်ငါတို့၏ဘိုးဘေးများအား  
ပေးခဲ့သည့်ကတိတော်နှင့်အညီ၊  
မိမိ၏အစေခံကုသရေလကိုမစတော်မူပြီ။

55 အာဗြဟံနှင့်အာဗြဟံ၏အမျိုးအနွယ်များ အပေါ်  
ထားတော်မူသောကရုဏာတော်ကို၊

အစဉ်အမြဲပြုခြင်းငှာသတိရတော်မူပြီ ဟုဆို၏။\*

56 ထိုနောက်မာရိသည်ဧလိရုဗက်ထံတွင်သုံးလ  
ခန့်နေပြီးနောက်မိမိအိမ်သို့ပြန်လေ၏။

\* 1:52 ယောဘ၊ ၅:၁၁၊ ၁၂:၁၉။ \* 1:55 က၊ ၁၇:၇။

ဗတုတိဇိဆရာယောဟန်ဖွားမြင်ခြင်း

57 ဇေလိရုဗက်သည်နေ့လစေ့သောအခါ သားရတနာကိုဖွားမြင်၏။- 58 ဤသို့သူ့အားထာဝရဘုရားသည်အံ့ဩဖွယ်ကောင်းအောင်ကျေးဇူးပြုတော်မူကြောင်းကြားကြသောအခါ အိမ်နီးချင်းတို့နှင့်ဆွေမျိုးသားချင်းတို့သည်သူနှင့်အတူရွှင်လန်းဝမ်းမြောက်ကြ၏။

59 ထိုနောက်ရှစ်ရက်မြောက်သောနေ့သူတို့သည် သူငယ်၏အရေဖျားလှီးမ ၊ ဂလာပွဲသို့လာကြ ၏။ သူ့အားဇာခရိဟူ၍အဖ၏နာမည်ကိုပင် မှည့်လိုကြ၏။-

☆ 60 သို့ရာတွင်သူငယ်၏မိခင်က "ထိုနာမည်ကို မမှည့်ပါနှင့်။ ယောဟန်ဟုမှည့်ခေါ်ကြပါ" ဟု ဆို၏။

61 လူတို့က "သင်၏မျိုးရိုးတွင်ယောဟန်ဟု နာမည်တွင်သူတစ်စုံတစ်ယောက်မျှမရှိ"

ဟု ဇေလိရုဗက်အားပြန်ပြောကြ၏။- 62 ထိုနောက်ဖခင်၏ဆန္ဒကိုလက်ရိပ်ပြု၍စုံစမ်းကြ၏။

63 ဇာခရိသည်သင်ပုံးတစ်ချပ်ကိုတောင်းယူပြီး လျှင် "သူငယ်၏နာမည်ကားယောဟန်ဖြစ်၏" ဟု ရေး၏။- 64 ထိုအခါထိုသူအပေါင်းတို့သည်အံ့ဩကြ၏။ ချက်ချင်းပင်ဇာခရိပြန်လည်စကားပြောနိုင် သဖြင့် ဘုရားသခင်၏ဂုဏ်တော်ကိုချီးမွမ်း လေ၏။-

65 အိမ်နီးချင်းအပေါင်းတို့သည်ကြောက်ရွံ့ကြ ကုန်၏။ ဤအဖြစ်အပျက်သတင်းသည်ယုဒ

☆ 1:59 ဝတ်၊ ၁၂:၃။

ပြည်တောင်ကုန်းဒေသတစ်လျှောက်လုံးသို့  
 ပျံ့နှံ့၍သွား၏။- 66 ကြားကြသူအပေါင်းတို့သည်  
 “ဤသူငယ် ကားအဘယ်သို့သောသူဖြစ်လိမ့်မည်နည်း”  
 ဟုပြောဆိုကြ၏။ ထာဝရဘုရား၏တန်ခိုး  
 တော်သည်ထိုသူငယ်အပေါ်သက်ရောက်လျက်  
 နေတော်မူ၏။

ဇာခရိ၏ဟောချက်

67 ယောဟန်၏အဖဇာခရိသည်သန်ရှင်းသော  
 ဝိညာဉ်တော်ဖြင့်ပြည့်ဝလျက်ဟောသည်မှာ၊  
 68 “ဣသရေလအမျိုးသားတို့၏ထာဝရအရှင်  
 ဘုရားသခင်ကိုချီးမွမ်းထောမနာပြုကြပါ စေသော။  
 ကိုယ်တော်သည်ဣသရေလအမျိုးသားတို့ထံသို့  
 ကြွလာ၍သူတို့ကိုလွတ်မြောက်စေတော်မူပြီ။  
 69 ကိုယ်တော်၏အစေခံဒါဝိဒအမျိုးအနွယ်တွင်  
 တန်ခိုးကြီးမားသော၊ ကယ်တင်ရှင်ကို  
 ပေါ်ထွန်းစေတော်မူပြီ။  
 70 ရှေးသန်ရှင်းမြင့်မြတ်သူပရောဖက်များမှတစ်ဆင့်  
 မိန့်တော်မူသည်နှင့်အညီ၊  
 71 ကိုယ်တော်သည်ငါတို့အားရန်သူများ၏  
 လက်မှလည်းကောင်း၊  
 ငါတို့ကိုမုန်းသောသူအပေါင်းတို့၏  
 လက်မှလည်းကောင်းကယ်ဆယ်ရန်၊

72 ငါတို့၏ဘိုးဘေးများအပေါ်ဝယ်ကရုဏာ  
 ထားတော်မူမည်ဖြစ်ကြောင်းနှင့်၊  
 ပဋိညာဉ်တော်ကိုသတိရမည်ဖြစ်ကြောင်း  
 မိန့်တော်မူခဲ့ပြီ။

73-75 ငါတို့သည်ဘုရားသခင်၏ရှေ့တော်တွင်  
 တစ်သက်လုံးသန့်ရှင်းဖြောင့်မတ်ကြစေရန်၊  
 ငါတို့ကိုရန်သူများ၏လက်မှကယ်၍  
 ကိုယ်တော်၏အမှုတော်ကို၊  
 ကြောက်ရွံ့ခြင်းကင်းလျက်ဆောင်ရွက်စေမည်ဟု  
 ငါတို့၏ အဖအာဗြဟံအားကျိန်ဆိုတော်မူခဲ့ပြီ။

76 အချင်းသူငယ်၊သင်သည်အမြင့်မြတ်ဆုံးသောဘုရား၏  
 ပရောဖက်ဟုအခေါ်ခံရလိမ့်မည်။  
 သင်သည်ဘုရားရှင်အတွက်လမ်းကိုအသင့်  
 ပြင်ဆင်ရလိမ့်မည့်ရှေ့တော်ပြေးဖြစ်ပြီးလျှင်၊<sup>☆</sup>

77 ကိုယ်တော်၏လူစုတော်အားအပြစ်ဖြေလွှတ်၍  
 ကယ်တင်တော်မူမည်ဖြစ်ကြောင်းပြောကြားလိမ့်မည်။

78 ငါတို့၏ဘုရားသခင်သည်သနားခြင်းကရုဏာနှင့်  
 ကြွယ်ဝတော်မူ၏။  
 ကိုယ်တော်သည်ကယ်တင်ခြင်းကျေးဇူးတော်ကို  
 ကောင်းကင်မှနေအရ ဖော်ထုတ်တော်မူသည့်  
 သက်ရောက်စေ၍၊

---

☆ 1:76 မာလာ ၃:၁။

79 သေမင်း၏အရိပ်တွင်နေထိုင်သူများအပေါ်  
ထွန်းလင်းစေလိမ့်မည်။  
ထို့အပြင်ငါတို့အားငြိမ်းချမ်းရေးလမ်းသို့  
ပို့ဆောင်စေလိမ့်မည်" ဟူ၍တည်း။\*  
80 သူငယ်သည်ကြီးပြင်းလျက်အသိဉာဏ်ရင့်သန်  
လာ၏။ သူသည်ကုသရေလအမျိုးသားတို့၏ ရှေ့တွင်  
ထင်ထင်ပေါ်ပေါ်အမှုတော်ကိုစ၍ မဆောင်မီတောက နှ  
တာရတွင်နေ၏။

## 2

ဖွားမြင်တော်မူခန်း  
(မာ ၁:၁၈-၂၅)

1 ထိုကာလ၌ရောမနိုင်ငံတစ်ဝန်းလုံးရှိလူဦး  
ရေစာရင်းကိုယူရန် ကံသာဩဂု တု  
တုဘုရင်သည် အမိန့်ထုတ်ပြန်တော်မူ၏။-  
2 ဤလူဦးရေစာရင်းယူခြင်းသည် ရှုရိပြည် ဘုရင်ခံ၊  
ကုရေနိုလက်ထက်တွင်ပထမဆုံး အကြိမ်ဖြစ်၏။-  
3 လူအပေါင်းတို့သည် မှတ်ပုံတင်ရန်မိမိတို့  
မြို့ရွာသို့သွားကြ၏။  
4-5 ယောသပ်သည်လည်းမိမိထိမ်းမြားရန်သစ္စာ  
ကတိပြုထားသူမာရိနှင့်အတူ ဂါလိလဲပြည်  
နာဇရက်မြို့မှယုဒပြည်ဗက်လင်မြို့ဟုနာမည်  
တွင်သောဒါဝိ ဒ်မင်း၏မြို့သို့သွား၏။ ထိုအခါ

---

\* 1:79 ဟောရှု၊ ၉:၂။

မာရိတွင်ကိုယ်ဝန်အရင့်အမာရှိ၏။ ယောသပ်  
သည်ဒါဝိ ဒ်မင်း၏အဆက်အနွယ်ဖြစ်သော  
ကြောင့်ဗက်လင်မြို့သို့သွားခြင်းဖြစ်၏။-

6 ဗက်လင်မြို့တွင်ရှိနေကြစဉ်မာရိမျက်နှာမြင်  
ရန်နေ့လစေ့သဖြင့်သားဦးကိုဖွားမြင်လေ၏။-

7 ဧည့်ရိပ်သာတွင်သူတို့တည်းခိုရန်နေရာမရှိ  
သောကြောင့် သူငယ်တော်ကိုအနီးဖြင့်ပတ်၍  
နွားစားခွက်တွင်သိပ်ထားကြ၏။

သိုးထိန်းများနှင့်ကောင်းကင်တမန်များ

8 ထိုအရပ်ဒေသတွင်သိုးထိန်းအချို့ရှိ၏။  
သူတို့သည်ညအခါကွင်းပြင်များတွင်သိုးများ  
ကိုစောင့်လျက်နေကြ၏။- 9 ထိုအခါထာဝရဘုရား၏ကောင်းကင်တမန်  
သည်သူတို့၏ရှေ့မှာပေါ်လာ၏။ သူတို့ပတ်လည်  
တွင်ထာဝရဘုရား၏ဘုန်းအသရေတော်ထွန်း  
လင်းတောက်ပလျက်နေသဖြင့် သူတို့သည်  
အလွန်ကြောက်လန့်ကြ၏။- 10 ကောင်းကင်တမန်က  
“မကြောက်ကြနှင့်၊ ငါသည် လူအပေါင်းတို့အလွန်ဝမ်းမြောက်စရာသတင်း  
ကောင်းကိုသင်တို့ထံသို့ယူဆောင်လာ၏။-

11 ဒါဝိ ဒ်မင်း၏မြို့တွင်သခင်ခရစ်တော်တည်း  
ဟူသောကယ်တင်ရှင်သည်သင်တို့အဖို့ယနေ့  
ဖွားမြင်တော်မူပြီ။- 12 နို့စို့သူငယ်တစ်ဦးကိုအနီးဖြင့်ပတ်လျက်  
နွားစားခွက်တွင်သိပ်ထားသည်ကိုသင်တို့  
တွေ့မြင်ကြလိမ့်မည်။ ဤအခြင်းအရာကို



တွေ့မြင်သော်သူငယ်တော်ဖြစ်ကြောင်းသိရှိ  
နိုင်ကြလိမ့်မည်" ဟုဆို၏။

13 ထိုကောင်းကင်တမန်အနီးတွင်များစွာသော  
ကောင်းကင်ဗိုလ်ခြေတို့သည်ရုတ်တရက်ပေါ် လာ၍၊  
ဘုရားသခင်၏ဂုဏ်ကျေးဇူးတော်ကို ချီးမွမ်းလျက်

14 "ကောင်းကင်ဘဝဂ်ဝယ်ထာဝရဘုရားသခင်သည်  
ဘုန်းကြီးတော်မူစေသတည်း။

ကမ္ဘာပေါ်တွင်ကိုယ်တော်နှစ်သက်တော်မူသော  
လူအပေါင်းတို့၌ငြိမ်းချမ်းသာယာခြင်းရှိစေသတည်း"  
ဟုမြွက်ဆိုကြ၏။

15 ကောင်းကင်တမန်များကောင်းကင်ဘုံသို့ပြန်  
သွားကြသောအခါသိုးထိန်းတို့က "ငါတို့  
သည်ဗက်လင်မြို့သို့သွားကြကုန်အံ့။ ငါတို့

အားထာဝရဘုရားဖော်ပြတော်မူသော  
အခြင်းအရာကိုကြည့်ရှုကြကုန်အံ့" ဟု  
အချင်းချင်းပြောဆိုကြ၏။

16 သူတို့သည်အလျင်အမြန်သွား၍မာရီနှင့်  
ယောသပ်ကိုလည်းကောင်း၊ နွားစားခွက်တွင်သိပ်  
ထားသောသူငယ်တော်ကိုလည်းကောင်းတွေ့ ကြ၏။-

17 သူငယ်တော်ကိုတွေ့သောအခါသူငယ်တော်နှင့်  
စပ်လျဉ်း၍ မိမိတို့ကြားသိခဲ့သောအကြောင်း  
အရာများကိုပြောကြားကြ၏။- 18 သိုးထိန်းများပြောကြားချက်ကိုကြားရ

အပေါင်းတို့သည်အံ့သြကြ၏။- 19 သို့သော်မာရီသည်အကြောင်းအရာအ

တို့ကိုမှတ်ကျုံးကာစဉ်းစားဆင်ခြင်လျက်နေ ။-  
 20 သိုးထိန်းတို့သည်ကောင်းကင်တမန်ဖော်ပြသည့်  
 အတိုင်းတွေ့မြင်ကြားသိရသဖြင့် ဘုရား  
 သခင်၏ဘုန်းအသရေတော်ကိုချီးကူး  
 လျက်ပြန်သွားကြ၏။

သူငယ်တော်ကိုနာမည်မှည့်ခြင်း

21 သူငယ်တော်ရှစ်ရက်သားရှိ၍အရေဖျားလှီး  
 မ ။ ဂလာခံယူရန်အချိန်စေ့သောအခါ သူ့အား  
 ယေရှုဟုနာမည်မှည့်ကြ၏။ ဤနာမည်ကား  
 သူငယ်တော်ပဋိသန္ဓေမနေမီကပင် ကောင်းကင်  
 တမန်ကမှည့်ခေါ်စေသည့်နာမည်ဖြစ်၏။\*

သူငယ်တော်ကိုမိမိမာန်တော်မှာ ဆက်ကပ်ခြင်း

22 မောရှေ၏ပညတ်ပြဋ္ဌ ဌာ န်းချက်အရမိဘ  
 နှစ်ပါးတို့သည်သန့်စင်ခြင်းမ ။ ဂလာကိုပြု  
 ရန်အချိန်ရောက်လာသဖြင့် သူငယ်တော်ကို  
 ယေရှုရှလင်မြို့သို့ခေါ်သွား၍ထာဝရ  
 ဘုရားအားဆက်ကပ်ကြ၏။-☆ 23 သားဦးမှန်သမျှကိုထာဝရဘုရားအား  
 ဆက်ကပ်ရမည်ဟူ၍လည်းကောင်း၊-☆

24 ချိုးနှစ်ကောင်ကိုဖြစ်စေ၊ ခိုင်ယံနှစ်ကောင်ကို  
 ဖြစ်စေပူဇော်ရမည်ဟူ၍လည်းကောင်း ထာဝရ

☆ 2:21 ဝတ်၊ ၁၂:၃။ လု၊ ၁:၃၁။ ☆ 2:22 ဝတ်၊ ၁၂:၆-၈။ ☆ 2:23  
 ထု၊ ၁၃:၂၊ ၁၂။

ဘုရား၏ပညတ်တော်တွင်ဖော်ပြပါရှိသည်နှင့်  
အညီဆက်ကပ်ပူဇော်ကြ၏။

25 ထိုအခါ၌ယေရှုလင်မြို့တွင်ရှုမောင်နာမည်  
ရှိသောလူတစ်ယောက်ရှိ၏။ သူသည်ဘုရားတရား  
ကြည်ညိုသောသူတော်ကောင်းတစ်ဦးဖြစ်၏။  
ဣသရေလလူမျိုးတို့ကယ်တင်ခြင်းကိုရရှိရန်စောင့်  
မျှော်နေသူတည်း။ သန့်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော်သည်  
သူနှင့်အတူရှိ၏။- 26 “သင်သည်ဘုရားသခင်ကတိထားတော်မူသော  
မေရှိယကိုမဖူးမမြင်ရမီမသေရ” ဟုသန့်ရှင်း  
သောဝိညာဉ်တော်အားဖြင့်ဗျာဒိတ်ကိုခံယူရရှိ  
သူလည်းဖြစ်၏။- 27 သူသည်ဝိညာဉ်တော်နှိုးဆော်ခြင်းခံရသဖြင့်  
ဗိမာန်တော်ထဲသို့ဝင်လေသည်။ ပညတ်တရား  
အရဆောင်ရွက်စရာဝတ်ကိုဆောင်ရွက်ရန် မိဘ  
နှစ်ပါးတို့သည်သူငယ်တော်အားဗိမာန်တော်  
သို့ခေါ်ခဲ့ကြသောအခါ၊- 28 ရှုမောင်သည်သူငယ်တော်ကိုပွေ့ချီ၍ဘုရား  
သခင်၏ဂုဏ်ကျေးဇူးတော်ကိုချီးကျူးလျက်၊

29 ထာဝရဘုရား၊ ကိုယ်တော်ရှင်၏ကတိတော်  
ပြည့်စုံပြီးဖြစ်၍၊  
ကိုယ်တော်ရှင်ကျွန်သည်ငြိမ်သက်စွာ  
စုတေခွင့်ကိုပေးတော်မူပါ။

30-32 လူမျိုးခြားတို့အားကိုယ်တော်ရှင်၏အလိုတော်ကို  
ဖော်ပြသောအလင်းဖြစ်စေရန်နှင့်၊  
ကိုယ်တော်၏လူစုတော်ဖြစ်သောဣသရေလသည်

ဂုဏ်အသရေထွန်းလင်းလာစေရန်၊ လူမျိုးအပေါင်းတို့  
 ရှေ့မှောက်တွင်  
 ကိုယ်တော်ရှင်အသင့်ပြင်ဆင်ထားတော်မူသော  
 ကယ်တင်ခြင်းကျေးဇူးကို၊ အကျွန်ုပ်သည်ဒိဋ္ဌတွေ့ မြင်  
 ရပါပြီ" ဟုမြွက်ဆို၏။<sup>☆</sup>

33 မိဘတို့သည်သူငယ်တော်နှင့်ပတ်သက်၍  
 ရှုမောင်ပြောဆိုသောစကားများကိုကြား  
 သောအခါအံ့ဩကြ၏။- 34 ရှုမောင်သည်သူတို့ကိုကောင်းချီးပေး၍  
 "ဣသရေလ အမျိုးသားတို့တွင် ပျက်စီးဆုံးရှုံးရသူများနှင့်  
 ကယ်တင်ခြင်းကိုခံရသူများပေါ်ပေါက်လာစေရန်  
 ဤသူငယ်ကိုဘုရားသခင်ရွေးချယ်ခန့်ထားတော်  
 မူပြီ။ သူသည်ဘုရားသခင်၏နိမိတ်လ ကု ခဏာ  
 ဖြစ်၍သူ့အားလူအများပင်ဆန်ကျင်ပြောဆို  
 ကြခြင်းဖြင့်၊- 35 မိမိတို့၏စိတ်နှလုံးအကြံအစည်များကို  
 ပေါ်လွင်စေကြလိမ့်မည်။ သင်၏အသည်းနှလုံး  
 သည်သန်လျက်ဖြင့်အခွင်းခံရသကဲ့သို့ဖြစ် လိမ့်မည်"  
 ဟုမယ်တော်မာရီအားမြွက်ဆို၏။

36 အာရှာအနွယ်ဝင်၊ ဖနွေလ၏သမီး၊ အ နှ  
 နနာမည် ရှိသောအမျိုးသမီးပရောဖက်တစ်ပါးရှိ၏။  
 သူသည်များစွာအသက်အရွယ်ကြီးရင့်သူ  
 ဖြစ်၏။ ငယ်ရွယ်စဉ်တွင်အိမ်ထောင်ကျ၍ခုနစ်  
 နှစ်မျှခင်ပွန်းဖြစ်သူနှင့်ပေါင်းသင်းရ၏။-

☆ 2:30-32 ဟောရှာ၊ ၄၂:၆၊ ၄၉:၆၊ ၅၂:၁၀။

37 ထိုနောက်အသက်ရှစ်ဆယ့်လေးနှစ်တိုင်အောင်မုဆိုး  
မဘဝနှင့်နေ၏။ သူသည်ဆုတောင်းပ တု ထနာပြု၍  
အစာရှောင်လျက် နေ့ညမလပ်ဘုရားဝတ်၌  
မွေ့လျော်ကာဗိမာန်တော်ထဲမှထွက်မခွာ ဘဲနေ၏။-

38 သူငယ်တော်ကိုဆက်ကပ်သည့်အချိန်၌ထို  
အမျိုးသမီးသည်ရောက်လာပြီးလျှင် ဘုရား  
သခင်၏ဂုဏ်ကျေးဇူးတော်ကိုချီးကူး၏။ ထို  
နောက်ယေရှုရှလင်မြို့ကိုကယ်တင်တော်မူ  
လိမ့်မည်ဟု စောင့်မျှော်နေကြကုန်သောလူ  
အပေါင်းတို့အားသူငယ်တော်၏အကြောင်း  
ကိုပြောဆို၏။

နာဇရက်မြို့သို့ပြန်ကြခြင်း

39 မိဘနှစ်ပါးတို့သည်ထာဝရဘုရား၏ပညတ်  
တော်ပြဋ္ဌ ဌာ န်းချက်ရှိသမျှကိုဆောင်ရွက်ကြ  
ပြီးနောက် ဂါလိလဲပြည်၊ နာဇရက်မြို့ဟု  
ခေါ်သောမိမိတို့၏ဌာနေသို့ပြန်ကြ၏။-☆

40 သူငယ်တော်သည်ကြီးပြင်းသန်စွမ်းလာ၏။  
ဉာဏ်ပညာတိုးတက်လာ၏။ ဘုရားသခင်၏  
ကျေးဇူးတော်ကိုခံစားလျက်နေ၏။

ဗိမာန်တော်တွင်သူငယ်တော်ယေရှု  
တရားဆွေးနွေးခြင်း

☆ 2:39 မ၊ ၂:၂၃။

41 သူငယ်တော်၏မိဘတို့သည်နှစ်စဉ်ပသခါ ပွဲတော်ခံချိန်၌ ယေရုရှလင်မြို့သို့သွားလေ့ ရှိကြ၏။-

☆ 42 သူငယ်တော်သည်အသက်တစ်ဆယ့်နှစ်နှစ် ရှိသောအခါ၌လည်း ယေရုရှလင်မြို့သို့ သွားကြ၏။-

43 ပွဲတော်ပြီးဆုံးချိန်၌အိမ်သို့ပြန်ကြ၏။ ထို အခါသူငယ်တော်သည်ယေရုရှလင်မြို့မှာ နေရစ်၏။ ထိုသို့နေရစ်သည်ကိုမိဘများ မသိကြ။-

44 ခရီးသည်လူစုထဲတွင်ပါလာလိမ့်မည်ဟု ထင်မှတ်ကြ၏။ တစ်နေ့ခရီးပြုကြပြီးမှ ဆွေမျိုးအသိအကျွမ်းများထဲတွင်သူငယ် တော်ကိုရှာကြ၏။- 45 မတွေ့သဖြင့်ယောသပ်နှင့်မာရိသည်ယေရုရှလင် မြို့သို့ပြန်၍ရှာကြ၏။ တတိယနေ့တွင်သူငယ် တော်ကိုဗိမာန်တော်အတွင်းမှာတွေ့ကြ၏။-

46 သူသည်ယုဒဆရာတော်များနှင့်အတူထိုင် ကာသူတို့၏တရားစကားများကိုကြားနာ လျက်၊ သူတို့နှင့်ဆွေးနွေးမေးမြန်းလျက်နေ၏။-

47 သူငယ်တော်၏စကားကိုကြားကြသောသူ အပေါင်းတို့သည်သူ၏အသိပညာနှင့်ဖြေ ကြားချက်များကိုအံ့ဩကြ၏။- 48 ယောသပ်နှင့်မာရိတို့သည်တွေ့လျှင်အံ့ ဩကြ၏။ ထိုနောက်မယ်တော်က ``ငါ့သား၊ သင်သည် အဘယ်ကြောင့်ငါတို့ကိုဤသို့ပြုပါသနည်း။ သင့်ဖခင်နှင့်ငါသည်စိုးရိ မ်ကြီးစွာဖြင့်ရှာခဲ့ ရ၏''

☆ 2:41 ထွ၊ ၁၂:၁-၂၇။ တရား၊ ၁၆:၁-၈။

ဟုပြော၏။

49 သူငယ်တော်က “အဘယ်ကြောင့်အကျွန်ုပ်ကိုရှာကြပါသနည်း။ အကျွန်ုပ်သည်ခမည်းတော်၏အိမ်တွင်ရှိနေရမည်ကိုမသိကြပါသလော” ဟု ပြန်ပြော၏။-

50 သူတို့သည်ထိုစကားကိုနားမလည်ကြ။

51 ထိုနောက်သူငယ်တော်သည်မိဘတို့နှင့်အတူ လိုက်၍ နာဇရက်မြို့သို့ရောက်သော်မိဘတို့၏ စကားကိုနာခံလျက်နေ၏။ မယ်တော်သည်ဤအဖြစ်အပျက်အလုံးစုံတို့ကိုစိတ်နှလုံးထဲ မှာမှတ်ကျုံးထား၏။- 52 သူငယ်တော်ယေရှုသည်ကာယညာဏကြီး ပွားတိုးတက်လျက်ဘုရားသခင်ရှေ့၊ လူတို့ရှေ့တွင်မျက်နှာပွင့်လန်းတော်မူ၏။\*

### 3

ဗတုတိဇံဆရာယောဟန်၏ ဟောပြောချက်

(မာ ၃:၁-၁၂။ မာ၊ ၁:၁-၈။ ယော၊ ၁:၁၉-၂၈)

1 ကေရာ ဇ်မင်းတိဗေရိနန်းစံတစ်ဆယ့်ငါးနှစ် မြောက်သောအခါ ယုဒပြည်တွင်ပု နှု တိပိလတ်သည် ဘုရင်ခံဖြစ်၏။ ဂါလိလဲပြည်တွင်ဟေရု ဒါ၊ ကုတုရံ ပြည်နှင့်တရာခေါနိ တိပြည်တွင်ဟေရု ဒါ၏ညီ ဖိလိ ပု ပု၊ အဘိလင်ပြည်တွင်လုသာနိတို့သည် အသီးသီးဘုရင်ခံဖြစ်ကြ၏။- 2 အ နှု နှင့်ကယာဖတို့သည်ကားယဇ်ပုရောဟိတ်

\* 2:52 ၁ရာ၊ ၂:၂၆။ သု၊ ၃:၄။

မင်းများဖြစ်ကြ၏။ ထိုအခါတောက နှု  
 တာရ၌ရှိ သောဇာခရို၏သားယောဟန်သည်  
 ဘုရားသခင် ၏ဗျာဒိတ်တော်ကိုခံရ၏။-  
 3 သို့ဖြစ်၍ယောဟန်သည်ယော်ဒန်မြစ်ဝှမ်းတလျှောက်  
 သို့သွားရောက်၍ “နောင်တရ၍ဗ တု တိဇံကိုခံယူကြ  
 လော့။ သို့မှသာဘုရားသခင်သည်သင်တို့၏အပြစ်  
 များကိုဖြေလွှတ်တော်မူလိမ့်မည်” ဟုလူတို့အား  
 ဟောပြော၏။- 4 ပရောဖက်ဟေရှာယကျမ်းတွင်ပါရှိသည်နှင့်  
 အညီ၊ တောကနှုတာရတွင်လူတစ်ယောက်သည် ကြွေး  
 ကြော်လျက်နေသည်မှာ၊  
 ‘ကိုယ်တော်ရှင်ကြွတော်မူရာလမ်းကို  
 အသင့်ပြင်ဆင်ကြလော့။  
 ကိုယ်တော်၏လမ်းကိုဖြောင့်တန်းအောင်ပြုကြလော့။’\*  
 5 ချိုင့်ဝှမ်းရှိသမျှကိုဖို့၍တောင်ကြီးတောင်ငယ်  
 အပေါင်းကို ဖြိုရကြမည်။  
 လမ်းကောက်များကိုဖြောင့်စေ၍လမ်းကြမ်းများကို  
 ချောမောပြေပြစ်စေရမည်။  
 6 လူအပေါင်းတို့သည်ဘုရားသခင်၏ကယ်တင်ခြင်း  
 ကျေးဇူးကိုတွေ့မြင်ရကြလတူတဲ့’ ဟု  
 တောက နှု တာရတွင်လူတစ်ယောက်သည်  
 ကြွေးကြော်လျက်နေ၏။  
 7 ယောဟန်ကမိမိ၏ထံမှဗ တု တိဇံခံယူရန်လာကြ

\* 3:4 ဟေရှာ၊ ၄၀:၃-၅။



ကုန်သောလူအပေါင်းတို့အား ။ အချင်းမြေဆိုး  
 အမျိုးတို့၊ သက်ရောက်လ တု တံ့သောအမျက်တော်၏  
 ဘေးမှရှောင်ပြေးရန်သင်တို့အားအဘယ်သူ  
 သတိပေးဘိသနည်း။-☆ 8 နောင်တနှင့်လျော်ကန်သည့်အကျင့်ကိုကျင့်ကြ  
 လော့။ အာဗြဟံသည်ငါတို့၏အဖဖြစ်သည်ဟု  
 မပြောကြနှင့်။ ဘုရားသခင်သည်ဤကျောက်ခဲ

များကိုအာဗြဟံ၏သားသမီးများဖြစ်စေ  
 ရန်ဖန်ဆင်းတော်မူနိုင်သည်ဟုသင်တို့အား ငါဆို၏။-  
 ☆ 9 သစ်ပင်ရင်းတွင်ပုဆိန်ကိုချထားလျက်ရှိသဖြင့်  
 အသီးကောင်းကိုမသီးသောအပင်ဟူသမျှသည်  
 ခုတ်လှဲ၍ မီးထဲသို့ပစ်ချခြင်းခံရလ တု တံ့" ဟုလူ  
 အပေါင်းတို့အားဆို၏။☆

10 လူပရိသတ်အပေါင်းတို့က ။ "ထိုသို့ဖြစ်ပါမူ  
 အကျွန်ုပ်တို့သည်အဘယ်သို့ပြုရပါမည်နည်း" ဟု  
 မေးလျှောက်၏။

11 ထိုအခါယောဟန်က ။ "အကျီနှစ်ထည်ရှိသူသည်  
 အကျီမရှိသူအားတစ်ထည်ဝေမျှစေ။ စားသောက်  
 စရာရှိသူသည်လည်းထိုနည်းတူဝေမျှစေ" ဟု  
 ပြန်ပြော၏။

12 အခွန်ခံသူတို့သည်ဗ တု တံ့ကိုခံယူရန်ရောက်လာ  
 ကြ၏။ သူတို့က ။ "အရှင်၊ အကျွန်ုပ်တို့သည်အဘယ်  
 သို့ပြုရပါမည်နည်း" ဟုမေးလျှောက်ကြ၏။☆

---

☆ 3:7 မ၊ ၁၂:၃၄၊ ၂၃:၃၃။ ☆ 3:8 ယော၊ ၈:၃၃။ ☆ 3:9 မ၊ ၇:၁၉။  
 ☆ 3:12 လု၊ ၇:၂၉။

13 ယောဟန်က “သင်တို့သည်တရားဥပဒေရှိ  
သည်ထက်ပို၍ အခွန်အကောက်မခွဲမခံကြ နှင့်”  
ဟုပြန်ပြော၏။

14 စစ်သားများကလည်း “အကျွန်ုပ်တို့သည်အဘယ်  
သို့ပြုရပါမည်နည်း” ဟုမေးလျှောက်ကြ၏။

ယောဟန်က “သင်တို့သည်အဘယ်သူ့ကိုမျှ  
မတရားမစွပ်မစွဲကြနှင့်။ အဘယ်သူ့ထံမှ  
ငွေကိုအငှူ ဌ မှ မမတောင်းကြနှင့်။ သင်တို့ရသော  
လစာဖြင့်ရောင့်ရဲကြလော့” ဟုပြန်ပြော၏။

15 လူတို့သည်မေရိုယာကြွလာတော့မည်ဟုယုံ  
ကြည်လျက်စောင့်မျှော်နေချိန်ဖြစ်ရာ “ယောဟန်  
သည်မေရိုယာပင်ဖြစ်လေသလော” ဟုတွေးတော  
နေကြ၏။-

16

သို့ဖြစ်၍ယောဟန်က  
“ငါသည်သင်တို့အားရေ ဖြင့်ဗ တု တံဇံမ  
ံ ဂလာကိုပေး၏။ သို့ရာတွင်ငါ့ထက်

ကြီးမြတ်သူသည်ငါ့နောက်မှပေါ်ထွန်းလိမ့်မည်။  
ငါသည်ထိုအရှင်၏ဖိနပ်ကြိုးကိုမျှမဖြေထိုက်။  
ထိုအရှင်သည်သင်တို့အားသန်ရှင်းသောဝိညာဉ်  
တော်ဖြင့်လည်းကောင်း၊ မီးဖြင့်လည်းကောင်းဗ

တု တံ ဇံ မံ ဂလာကိုပေးတော်မူလ တု တံ။-

17 မိမိ၏ကောက်နယ်တလင်းကိုရှင်းလင်းပစ်ရန်  
လက်တော်တွင်ဆန်ကောကိုကိုင်ထားတော်မူသည်  
ဖြစ်၍ ဂျုံစပါးများကိုကျီတွင်စုသိမ်း၍အဖျင်း

များကိုမူ ငြိမ်းသတ်၍မရနိုင်သောမီးတွင်ကျွမ်း  
လောင်စေတော်မူလတုတံ့' ဟုသူတို့အားဆို၏။

18 ယောဟန်သည်အခြားနှိုးဆော်ချက်များဖြင့်  
လူတို့အားသတင်းကောင်းကိုဟောပြောကြေညာ၏။-

19 သို့ရာတွင်ဟေရု ဒဲဘုရင်သည်မိမိညီဖြစ်သူ၏  
ဇနီးဟေရောဒိကိုသိမ်းပိုက်ခြင်းနှင့်ပတ်သက်၍  
လည်းကောင်း၊ မိမိကူးလွန်ခဲ့သောအပြစ်အပေါင်း  
နှင့်ပတ်သက်၍လည်းကောင်းယောဟန်ကသူ့အား

ဆုံးမခဲ့၏။-<sup>☆ 20</sup> ထိုနောက်ယောဟန်ကိုထောင်ထဲတွင်ချုပ်နှောင်ထား  
စေခြင်းဖြင့် ဟေရု ဒဲသည်ကူးလွန်ပြီးခဲ့သည့်  
အပြစ်အပေါင်းတို့ထက်ဆိုးရွားသောအပြစ်  
ကိုကူးလွန်လေသည်။

သခင်ယေရှုဗတုတံ့ဇံခံယူတော်မူခြင်း  
(မာ ၃:၁၃-၁၇။ မာ ၁:၉-၁၁)

21 လူအပေါင်းတို့သည်ဗတုတံ့ဇံခံမိ ဝိလားကိုခံယူကြပြီး  
သောအခါ သခင်ယေရှုသည်လည်းဗတုတံ့ဇံခံမိ ဝိလား  
ကိုခံယူတော်မူ၏။ ကိုယ်တော်သည်ဆုတောင်း ပ တု  
ထနာပြုလျက်နေတော်မူစဉ်ကောင်းကင် ပွင့်ဟ၍-

22 သန့်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော်သည်ချိုးငှက်အသွင်  
ဖြင့် ကိုယ်ခန္ဓာပုံသဏ္ဍာန်ထင်ရှားစွာဖြင့်ကိုယ်တော်  
၏အပေါ်သို့ဆင်းသက်တော်မူ၏။ မိုးကောင်းကင် မှ

☆ 3:19 မာ ၁၄:၃-၄။ မာ ၆:၁၇-၁၈။

“သင်ကားငါနှစ်သက်မြတ်နိုးရာငါ၏ချစ် သားပေတည်း”  
ဟုအသံတော်ထွက်ပေါ်လာ၏။\*

ဆွေတော်စဉ်မျိုးတော်ဆက်  
(မ၊ ၁:၁-၁၇)

23 အမှုတော်စတင်ဆောင်ရွက်ချိန်၌သခင်ယေရှု  
သည်အသက်သုံးဆယ်ခန့်ရှိတော်မူ၏။ လူတို့ထင်  
မြင်ယူဆချက်အရကိုယ်တော်သည်ယောသပ်၏  
သားဖြစ်၏။ ယောသပ်သည်လေဝိ၏သားတည်း။-

24 လေဝိကားမသတ်၏သား၊ မသတ်ကားလေဝိ၏  
သား၊ လေဝိကားမေလခိ၏သား၊ မေလခိကား ယ  
နု န၏သား၊ ယ နု ကားယောသပ်၏သားဖြစ်၏။-

25 ယောသပ်သည်မတ္တသိ၏သား၊ မတ္တသိသည်အာမုတ်  
၏သား၊ အာမုတ်သည်နာဟုံ၏သား၊  
နာဟုံသည် သေလိ၏သား၊ သေလိသည်နု  
ဂဲ၏သား၊ နု ဂဲ သည်မာအတ်၏သားဖြစ်၏။-

26 မာအတ်ကားမတ္တသိ၏သား၊ မတ္တသိကားရှေမိ၏  
သား၊ ရှေမိကားယောသပ်၏သား၊ ယောသပ်ကား  
ယုဒ၏သား၊ ယုဒကားယောဟ နု န၏သားဖြစ်၏။-

27 ယောဟ နု နသည်ရေသ၏သား၊ ရေသသည်ဇေရုဗ  
ဗေလ၏သား၊ ဇေရုဗဗေလသည်ရှာလသေလ  
၏သား၊ ရှာလသေလသည်နေရိ၏သား၊ နေရိသည်  
မေလခိ၏သား၊ မေလခိသည်အ ဒု ဒိ၏သားဖြစ်၏။-

\* 3:22 က၊ ၂၂:၂။ ဆာ၊ ၂:၇။ ဟေရှု၊ ၄၂:၁။ မ၊ ၃:၁၇။ မာ၊ ၁:၁၁။ လု၊  
၉:၃၅။

28 အ ဒု တိကားကောသံ၏သား၊ ကောသံကားလေ  
မောဒ်၏သား၊ လေမောဒ်ကားရေ၏သား

ဖြစ်၏။- 29 ရေသည်ယောရှု၏သား၊  
ယောရှုသည်ဇလျေဇာ ၏သား၊ ဇလျေဇာသည်ယောရီ  
မ်၏သား၊ ယောရီ မ် သည်မသာ တ်၏သား၊  
မသာတ်သည်လေဝိ၏သား ဖြစ်၏။-

30 လေဝိကားရှိမောင်၏သား၊ ရှိမောင်ကားယုဒ၏သား၊  
ယုဒကားယောသပ်၏သား၊ ယောသပ်ကားယောနန်  
၏သား၊ ယောနန်ကားလျောကိ မ်၏သားဖြစ်၏။-

31 လျောကိမ်သည်မေလေ၏သား၊ မေလေသည်မဲနန်၏  
သား၊ မဲနန်သည်မတ္တသ၏သား၊ မတ္တသသည်နာသန်၏  
သား၊ နာသန်သည်ဒါဝိ ဒ်၏သားဖြစ်၏။- 32 ဒါဝိ  
ဒ်ကားယေရှု၏သား၊ ယေရှုကားဩဗက်၏သား၊  
ဩဗက်ကားဗောဇ၏သား၊ ဗော ဇကားစာလမုန်၏  
သား၊ စာလမုန်ကားနာရှု န်၏သားဖြစ်၏။-

33 နာရှု န်သည်အမိနဒပ်၏သား၊ အမိနဒပ်သည်  
အဒိမိန်၏သား၊ အဒိမိန်သည်အာရုံနို၏သား၊  
အာရုံနိုသည်ဟေဇရုံ၏သား၊ ဟေဇရုံသည်  
ဖာရက်၏သား၊ ဖာရက်သည်ယုဒ၏သားဖြစ်၏။-

34 ယုဒကားယာကုပ်၏သား၊ ယာကုပ်ကားဣဇာ  
က်၏ သား၊ ဣဇာ က်ကားအာဗြဟံ၏သား၊ အာဗြဟံ  
ကားတေရ၏သား၊ တေရကားနာခေါ၏သား ဖြစ်၏။-

35 နာခေါသည်စေရောက်၏သား၊ စေရောက်သည်

ရာဂေါ၏သား၊ ရာဂေါသည်ဖာလက်၏သား၊  
 ဖာ လက်သည်ဟေဗာ၏သား၊ ဟေဗာသည်  
 ရှာလ၏သားဖြစ်၏။- 36 ရှာလကားကာဏုန်၏သား၊  
 ကာဏုန်ကား အာဖာဒိ၏သား၊ အာဖာဒိကားရှေမ၏  
 သား၊ ရှေမကားနော၏သား၊ နောကား  
 လာမက်၏သားဖြစ်၏။- 37 လာမက်သည်မသုရှလ၏သား၊  
 မသုရှလသည် နောက်၏သား၊ နောက်သည်ယာရက်၏သား၊  
 ယာရက်သည်မဟာလေလ၏သား၊ မဟာ  
 လေလသည်ကာဏုန်၏သားဖြစ်၏။-  
 38 ကာဏုန်ကားနုတ်၏သား၊ နုတ်ကားရှေသ၏  
 သား၊ ရှေသသည်ကားအာဒိ၏သား၊ အာဒိကား  
 ဘုရားသခင်၏သားဖြစ်သတည်း။

### 4

စုံစမ်းသွေးဆောင်ခြင်းကိုခံတော်မူခြင်း  
 (မာ ၄:၁-၁၁။ မာ ၁:၁၂-၁၃)

1 သခင်ယေရှုသည်သန့်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော်ဖြင့်  
 ပြည့်ဝလျက်ယော်ဒန်မြစ်မှပြန်လာတော်မူစဉ်  
 ဝိညာဉ်တော်သည်ကိုယ်တော်ကိုတောက နှု တာရသို့  
 ခေါ်ဆောင်သွားတော်မူ၏။ ထိုအရပ်တွင်အရက်  
 လေးဆယ်ပတ်လုံးမာရ်နတ်၏စုံစမ်းသွေးဆောင်  
 ခြင်းကိုခံတော်မူ၏။- 2 ထိုနေ့ရက်များအတွင်းမည်သည့်အစားအစာ  
 ကိုမျှသုံးဆောင်တော်မမူ။ ထိုနေ့ရက်များ

ကုန်လွန်သွားသောအခါကိုယ်တော်သည်  
မွတ်သိပ်တော်မူ၏။

3 ထိုအခါမာရ်နတ်က “အရှင်သည်ဘုရားသခင်  
၏သားတော်ဖြစ်ပါလျှင်ဤကျောက်ခဲကိုမုန့်  
ဖြစ်စေရန်အမိန့်ရှိတော်မူပါ” ဟုလျှောက်၏။

4 သခင်ယေရှုက “လူသည်အစားအစာအားဖြင့်  
သာအသက်ရှင်ရမည်မဟုတ်ဟုကျမ်းစာတော်  
တွင်ပါရှိ၏” ဟုပြန်လည်မိန့်ကြားတော်မူ၏။\*

5 ထိုအခါမာရ်နတ်သည်ကိုယ်တော်ကိုတောင်ထိပ်  
ပေါ်သို့ခေါ်ဆောင်သွားပြီးနောက်လောကနိုင်ငံ  
ရှိသမျှကိုတစ်ခဏချင်းတွင်ညွှန်ပြလျက်၊-

6 “ဤတန်ခိုးအာဏာဘုန်းစည်းစိမ်ရှိသမျှ  
တို့ကိုကိုယ်တော်အားငါပေးပါအံ့။ ဤအရာ  
များကိုငါ့လက်ဝယ်အပ်နှင်းထားပြီးဖြစ်  
သဖြင့်ငါပေးလိုသူအားပေးနိုင်၏။- 7 သို့ဖြစ်၍ကိုယ်တော်သည်ငါ့အားဦး  
ရှိခိုးလျှင် ဤတန်ခိုးအာဏာအလုံးစုံတို့  
ကိုကိုယ်တော်အားပေးမည်” ဟုလျှောက်၏။

8 သခင်ယေရှုက “သင်၏ဘုရားသခင်ထာဝရ  
ဘုရားကိုသာလျှင် ဦးညွှတ်ရှိခိုးရမည်ဟု  
ကျမ်းစာတော်တွင်ဖော်ပြပါရှိ၏” ဟုပြန်  
လည်မိန့်တော်မူ၏။\*

\* 4:4 တရား၊ ၈:၃။ \* 4:8 တရား၊ ၆:၃။

9 မာရ်နတ်သည်သခင်ယေရှုကိုယေရုရှလင်မြို့သို့  
ခေါ်ဆောင်၍သွားပြီးလျှင် ဗိမာန်တော်ထိပ်ဖျားတွင်  
နေစေပြီးလျှင် “ကိုယ်တော်သည်ဘုရားသခင်၏  
သားတော်ဖြစ်လျှင်ဤနေရာမှအောက်သို့ခုန်ချ ပါလော့။-

10 ကျမ်းစာတော်တွင် ‘သင့်ကိုစောင့်ရှောက်စေရန်  
ဘုရားသခင်သည်ကောင်းကင်တမန်များအား  
အမိန့်ပေးတော်မူမည်’ ဟူ၍လည်းကောင်း၊-☆

11 ‘သင်၏ခြေသည်ကျောက်နှင့်မထိခိုက်စေခြင်း  
ငှာ ကောင်းကင်တမန်တို့သည်လက်ဖြင့်သင့်ကို  
ပွေ့ချီကြလိမ့်မည်’ ဟူ၍လည်းကောင်း၊ပါရှိ၏။’  
ဟုလျှောက်၏။☆

12 သခင်ယေရှုက “သင်သည်ဘုရားသခင်ထာဝရ  
ဘုရားအားစစ်ဆေးစမ်းသပ်မှုမပြုရဟု ကျမ်းစာလာ၏။’  
ဟုပြန်လည်ဖြေကြားတော် မူ၏။☆

13 မာရ်နတ်သည်ဤသို့စုံစမ်းသွေးဆောင်မှုအလုံးစုံ  
ကိုပြုပြီးသောအခါ ကိုယ်တော်၏ထံတော်မှ  
ထွက်ခွာ၍အခါအခွင့်ကောင်းကိုစောင့်နေ၏။

ဂါလိလဲပြည်တွင်အမှုတော်ကို စတင်ဆောင်ရွက်တော်မူခြင်း  
(မာ ၄:၁၂-၁၇။ မာ၊ ၁:၁၄-၁၅)

14 သခင်ယေရှုသည်သန်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော်  
တန်ခိုးနှင့်ပြည့်ဝလျက်ဂါလိလဲပြည်သို့ပြန်  
လာတော်မူ၏။ သတင်းတော်သည်ထိုဒေသ

☆ 4:10 ဆာ၊ ၉၁:၁၁။ ☆ 4:11 ဆာ၊ ၉၁:၁၂။ ☆ 4:12 တရား၊ ၆:၁၆။



တစ်လျှောက်လုံးတွင်ပျံ့နှံ့သွား၏။-

15 ကိုယ်တော်သည်တရားဇရပ်များမှာဟောပြော  
သွန်သင်တော်မူရာလူအပေါင်းတို့သည်ကိုယ်  
တော်ကိုချီးမွမ်းကြ၏။

ကိုယ်တော်ကိုနာဇရက်မြို့ကလက်မခံဘဲနေခြင်း  
(မာ ၁၃:၅၃-၅၈။ မာ၊ ၆:၁-၆)

16 ကိုယ်တော်သည်နာဇရက်မြို့သို့ကြွတော်မူ၏။  
နာဇရက်မြို့ကားကိုယ်တော်ကြီးပြင်းရာမြို့  
ဖြစ်၏။ ဥပု သ်နေ၌ကိုယ်တော်သည်အလေ့တော်  
ရှိသည်အတိုင်းတရားဇရပ်သို့ဝင်တော်မူ၏။  
ကျမ်းစာကိုဖတ်ရန်ထတော်မူလျှင်- 17 တရားဇရပ်မှူးသည်ပရောဖက်ပေ  
ကိုကိုယ်တော်အားလှမ်း၍ပေး၏။ ကိုယ်တော်သည်  
ကျမ်းစာလိပ်ကိုဖွင့်၍၊

18 “ထာဝရဘုရား၏ဝိညာဉ်တော်သည်  
ငါ့အပေါ်သို့ဆင်းသက်တော်မူ၏။  
ဆင်းရဲသူများအားသတင်းကောင်းကိုပြောကြားရန်  
ငါ့အားဘိသိက်ပေးတော်မူပြီ။

အချုပ်အနှောင်ခံရသူများကိုလွတ်မြောက်  
စေမည်ဖြစ်ကြောင်းနှင့်၊  
မျက်မမြင်များမျက်စိအလင်းပြန်လည်ရရှိ စေမည်  
ဖြစ်ကြောင်းကိုပြောကြားရန်လည်းကောင်း၊

နှိပ်စက်ညှဉ်းဆဲခံရသူများအားကယ်လွတ်မည်  
ဖြစ်ကြောင်းကိုလည်းကောင်း၊<sup>☆</sup>

19 ထာဝရဘုရားသည်မိမိလူစုတော်အား  
ကယ်တင်ရာကာလရောက်လာပြီ  
ဖြစ်ကြောင်းကိုလည်းကောင်း  
ကြေညာရန်ငါ့ကိုစေလွှတ်တော်မူ၏။<sup>1</sup>  
ဟူသောကျမ်းပိုဒ်ကိုဖတ်တော်မူ၏။

20 ထိုနောက်ကျမ်းစာတော်ကိုလိပ်၍ဇရပ်မှူးအား  
ပြန်ပေးပြီးနောက်ထိုင်တော်မူ၏။ တရားဇရပ်  
ထဲမှာရှိသောလူအပေါင်းတို့သည်ကိုယ်တော်  
အားစိုက်ကြည့်နေကြ၏။- 21 ကိုယ်တော်က  
“ဤကျမ်းစာပါအမှုအရာများ သည်သင်တို့ကြားနာရသည့်အတိုင်းယနေ့  
အကောင်အထည်ပေါ်ပြီ” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

22 လူအပေါင်းတို့ကကိုယ်တော်၏အကြောင်းကို  
ချီးကူးပြောဆိုကြ၏။ နှုတ်တော်ထွက်စကား  
များကိုအံ့ဩလျက် “ဤသူသည်ယောသပ်  
၏သားမဟုတ်လော” ဟုဆိုကြ၏။

23 ကိုယ်တော်က “သင်တို့သည် ‘အချင်းဆရာဝန်၊  
သင့်ရောဂါကိုသင်ပျောက်အောင်ကုလော့’  
ဟူ သောဆိုရိုးစကားကိုအသုံးပြုကာငါ့  
အားဆိုလိမ့်မည်။ ကပေရနောင်မြို့တွင်အရှင်  
ပြုခဲ့သည်ဟုအကျွန်ုပ်တို့ကြားသိရသည့်

☆ 4:18 ဟောရှာ၊ ၆:၁-၂။

အမှုအရာများကို အရှင်နေရင်းမြို့တွင်  
လည်းပြုတော်မူပါဟုငါ့အားမုချပြော ဆိုကြလိမ့်မည်။-

24 အမှန်အကန်သင်တို့အားငါဆိုသည်ကား  
အဘယ်ပရောဖက်မျှမိမိနေရင်းမြို့တွင်

မျက်နှာမရတတ်။-✧ 25 ဧလိယလက်ထက်၌ကူသရေလနိုင်ငံတွင်  
သုံးနှစ်နှင့်ခြောက်လပတ်လုံးမိုးခေါင်၍အစာ  
ငတ်မွတ်ခေါင်းပါးခြင်းဘေးဆိုက်ခဲ့၏။-✧

26 ကူသရေလအမျိုးဖြစ်သောမုဆိုးမအများရှိ  
သော်လည်း မည်သူ့ထံသို့မျှဘုရားသခင်သည်

ပရောဖက်ဧလိယကိုစေလွှတ်တော်မမူ။ ဇိနို ပြည်၊ ဇရ  
တု တမြို့သူမုဆိုးမထံသို့သာလျှင်စေ လွှတ်တော်မူ၏။-

✧ 27 ပရောဖက်ဧလိယလက်ထက်၌လည်းကူသရေလ  
အမျိုးသားတို့တွင် အရေဖျားရောဂါသည်

အများရှိသော်လည်းမည်သူမျှသန်စင်ခွင့် မရ။  
ရှုရိပြည်သားနေမန်သာလျှင်ရ၏။' ဟုမိန့်တော်မူ၏။✧

28 တရားဇရပ်ရှိလူအပေါင်းတို့သည်ထိုစကား  
ကိုကြားသောအခါပြင်းစွာအမျက်ထွက်ကြ၏။-

29 ထိုနောက်ကိုယ်တော်အားတောင်ကမ်းပါးမှတွန်းချ  
အံ့သောငှာမြို့တည်ရာတောင်ထိပ်စွန်းသို့ခေါ်

ဆောင်သွားကြ၏။- 30 သို့ရာတွင်ကိုယ်တော်သည်လူပရိသတ်အလယ်  
မှလျှောက်၍ကြွသွားတော်မူ၏။

✧ 4:24 ယော၊ ၄:၄၄။ ✧ 4:25 ၃ရာ၊ ၁၇:၁။ ✧ 4:26 ၃ရာ၊ ၁၇:၈-၁၆။

✧ 4:27 ၄ရာ၊ ၅:၁-၁၄။

နတ်မိစ္ဆာပူးဝင်နေသူတစ်ဦး  
(မာ၊ ၁:၂၁-၂၈)

31 ကိုယ်တော်သည်ဂါလိလဲပြည်၊  
ကပေရနောင်မြို့ သို့ရောက်တော်မူ၏။ ဥပု  
သ်နေ့၌တရားဇရပ် တွင်ဟောပြောသွန်သင်တော်မူ၏။-

32 ကိုယ်တော်၏သွန်သင်ချက်တွင်တန်ခိုးအာဏာ  
ပါသဖြင့်လူတို့သည်အံ့ဩကြ၏။- ☆ 33 တရားဇရပ်ထဲတွင်ညစ်ည  
မ်းသောနတ်ပူးဝင် နေသူတစ်ယောက်ရှိ၏။-

34 ညစ်ည ျမ်းသောနတ်က ``နာဇရက်မြို့သားယေရှု၊  
အရှင်သည်အကျွန်ုပ်တို့နှင့်အဘယ်သို့သက်ဆိုင်  
တော်မူပါသနည်း။ အကျွန်ုပ်တို့အားသေကြေ  
ပျက်စီးစေရန်ကြွလာတော်မူပါသလော။ အရှင်  
သည်မည်သူဖြစ်သည်ကိုအကျွန်ုပ်သိပါ၏။

အရှင် ကားဘုရားသခင်ထံမှကြွလာတော်မူသော  
သန့်ရှင်းမြင့်မြတ်သူဖြစ်ပါသည်'' ဟုကျယ်စွာ  
ဟစ်အော်၏။

35 သခင်ယေရှုက ``တိတ်တိတ်နေလော့။ သူ့အထဲမှ  
ထွက်ခဲ့လော့'' ဟုမိန့်တော်မူ၏။ နတ်မိစ္ဆာသည်ထို  
သူကိုလူအများရှေ့မှာလှဲချလိုက်၏။ ထိုနောက် ဘေးအနု  
တရားမပြုဘဲသူ့အထဲမှထွက်သွား၏။

36 လူအပေါင်းတို့သည်အံ့ဩလျက် ``ဤသူ၏  
အမိန့်စကားကားအဘယ်သို့နည်း။ သူသည်

☆ 4:32 မာ ၇:၂၈-၂၉။

ညစ်ညစ် မ်းသောနတ်များအားထွက်သွားရန်  
 တန်ခိုးအာဏာဖြင့်အမိန့်ပေး၍ သူတို့သည်  
 ထွက်သွားကြပါသည်တကား။'' ဟုအချင်း  
 ချင်းပြောဆိုကြ၏။- 37 ကိုယ်တော်၏သတင်းတော်သည်ပတ်ဝန်းကျင်  
 ဒေသတွင်ပျံ့နှံ့သွားတော့၏။

လူမြောက်မြားစွာတို့ကို ရောဂါပျောက်စေတော်မူခြင်း  
 (မာ ၈:၁၄-၁၇။ မာ ၁:၂၉-၃၄)

38 ကိုယ်တော်သည်တရားဇရပ်မှထွက်ခွာ၍ရှိမုန်  
 ၏အိမ်သို့ဝင်တော်မူ၏။ ရှိမုန်၏ယော

ကု ခမဖြစ်သူ သည်ပြင်းစွာဖျားနေ၏။-

39 သို့ဖြစ်၍တပ ည့်တော်တို့သည်ထိုအကြောင်း  
 ကိုကိုယ်တော်အားလျှောက်ထားကြ၏။ ကိုယ်တော်

သည်ထိုအမျိုးသမီးကြီး၏အနားတွင်ရပ် လျက်  
 ``အဖျားပျောက်စေ'' ဟုအမိန့်ပေးတော်

မူ၏။ အမျိုးသမီးကြီးသည်အဖျားပျောက်  
 သဖြင့် ချက်ချင်းထ၍ကိုယ်တော်နှင့်တပ ည့်

တော်တို့အားညွှတ်သည်ဝတ်ကိုပြုလေ၏။

40 နေဝင်ချိန်၌ရောဂါအမျိုးမျိုးစွဲကပ်သူ  
 အပေါင်းတို့ကိုအထံတော်သို့ခေါ်ဆောင်ခဲ့

ကြ၏။ ကိုယ်တော်သည်ထိုလူနာအသီးသီး  
 တို့အပေါ်မှာ လက်တော်ကိုတင်၍သူတို့၏

ရောဂါများကိုပျောက်ကင်းစေတော်မူ၏။-

41 နတ်မိစ္ဆာများသည် ``အရှင်သည်ဘုရားသခင်

၏သားတော်ဖြစ်၏။ ဟုဟစ်အော်လျက်မိမိတို့  
 ပူးဝင်နေသူများထံမှထွက်ခွာသွားကြ၏။  
 ကိုယ်တော်သည်နတ်မိစ္ဆာများထိုသို့ဟစ်အော်  
 သည်ကိုဟန့်တားတော်မူပြီးလျှင် သူတို့အား  
 စကားပြောခွင့်ပေးတော်မမူ။ အဘယ်ကြောင့်  
 ဆိုသော်သူတို့သည်ကိုယ်တော်မေရှိယဖြစ်  
 ကြောင်းကိုသိကြသောကြောင့်ဖြစ်သည်။

တရားဇရပ်များတွင်ဟောပြောတော်မူခြင်း  
 (မာ၊ ၁:၃၅-၃၉)

42 မိုးလင်းသောအခါကပေရနောင်မြို့မှထွက်ခွာ  
 ၍ဆိတ်ငြိမ်ရာအရပ်သို့ကြွတော်မူ၏။ လူတို့သည်  
 ကိုယ်တော်ကိုရှာကြ၏။ ရှာ၍တွေ့သောအခါမိမိ  
 တို့ထံမှထွက်ခွာသွားတော်မမူစေရန်ကြိုးစား ကြ၏။-

43 သို့ရာတွင်ကိုယ်တော်က `ငါသည်အခြားမြို့  
 များတွင်လည်းဘုရားသခင်၏နိုင်ငံတော်  
 အကြောင်းသတင်းကောင်းကိုဟောပြောကြေညာ  
 ရမည်။ ထိုသို့ဟောပြောကြေညာရန်အတွက်ငါ  
 ကိုဘုရားသခင်စေလွှတ်တော်မူသည်' ဟု မိန့်တော်မူ၏။

44 သို့ဖြစ်၍ကိုယ်တော်သည်ယုဒပြည်တရား  
 ဇရပ်များတွင်ဟောတော်မူ၏။

တပည့်တော်ဦးများကိုခေါ်ယူတော်မူခြင်း

(မာ ၄:၁၈-၂၂။ မာ ၁:၁၆-၂၀)

1 တစ်နေ့သ၌ကိုယ်တော်သည်ဂင်နေသရက် အိုင်ကမ်းခြေတွင်ရပ်လျက်နေတော်မူစဉ် လူ တို့သည်ဘုရားသခင်၏နှုတ်ကပတ်တော်ကို ကြားနာရန်ကိုယ်တော်၏အနီးသို့တိုးကြိတ် လာကြ၏။-

☆ 2 ထိုအခါကိုယ်တော်သည်ကမ်းနားမှာဆိုက်ထား သောလှေနှစ်စင်းကိုမြင်တော်မူ၏။ တံငါသည် တို့သည်ထိုလှေများပေါ်မှဆင်းပြီးနောက် မိမိ တို့၏ပိုက်ကွန်များကိုဆေးကြောလျက်နေ ကြ၏။-

3 ကိုယ်တော်သည်ထိုလှေနှစ်စင်းအနက်ရှိမုန်၏ လှေသို့တက်တော်မူပြီးလျှင်လှေကိုကမ်းမှ အနည်းငယ်ခွာစေရန်ရှိမုန်အားစေခိုင်းတော် မူ၏။ ထိုနောက်ထိုင်၍လူပရိသတ်တို့အား ဟောပြောသွန်သင်တော်မူ၏။

4 ထိုသို့ဟောပြောသွန်သင်ပြီးသောအခါ `ရေ နက်ရာသို့ခွာထွက်လော့။ ငါးများဖမ်းမိစေ ရန်သင်နှင့်သင်တို့အဖော်တို့၏ကွန်များ ကိုချလော့' ဟုရှိမုန်အားမိန့်တော်မူ၏။

5 ရှိမုန်က `သခင်၊ အကျွန်ုပ်တို့သည်တစ်ညလုံး ကြိုးစား၍ငါးများကိုဖမ်းပါသော်လည်း ငါးတစ်ကောင်ကိုမျှမမိကြပါ။ သို့ရာတွင်

☆ 5:1 မာ ၁၃:၁-၂။ မာ ၃:၉-၁၀၊ ၄:၁။

ကိုယ်တော်၏အမိန့်တော်အရကွန်များကို  
အကျွန်ုပ်ချပါမည်။" ဟုလျှောက်ထား၏။-

✧ 6 သူတို့သည်ကွန်များကိုချပြီးနောက်အုပ်မိ  
သောငါးများလှသဖြင့်ကွန်များပင်စုတ် လုမတတ်ရှိ၏။-

✧ 7 သို့ဖြစ်၍လာရောက်ကူညီရန်အခြားလှေမှ  
မိမိတို့၏အဖော်တံငါသည်များကိုအချက်  
ပြု၍ခေါ်ကြ၏။ ထိုသူတို့သည်လာ၍လှေ  
နှစ်စင်းလုံးပြည့်အောင်ငါးများကိုထည့်  
ကြရာလှေများနှစ်လှေလုံးတော့၏။-

8 ထိုအခြင်းအရာကိုရှိမုန်ပေတရုမြင်လျှင်  
သခင်ယေရှု၏ခြေတော်ရင်းမှာပျပ်ဝပ်  
လျက် "အရှင်ဘုရား၊ အကျွန်ုပ်သည်အြူ  
ပစ် သားဖြစ်သောကြောင့်အကျွန်ုပ်၏ထံမှ  
ကြွသွားတော်မူပါ။" ဟုလျှောက်၏။

9 ရှိမုန်နှင့်တကွပါလာသူအပေါင်းတို့သည်  
မိမိ တို့ဖမ်းမိသောငါးအရေအတွက်ကိုကြည့်၍  
တအံ့တဩဖြစ်ကြ၏။- 10 ရှိမုန်နှင့်ငါးဖမ်းဘက်ဖြစ်ကြသောဇေဗဲဒဲ  
၏သားနှစ်ယောက်၊ ယာကုပ်နှင့်ယောဟန်တို့သည်  
လည်းထိုနည်းတူအံ့ဩကြ၏။ သခင်ယေရှု  
ကရှိမုန်အား "မကြောက်နှင့်၊ ယခုမှစ၍သင်  
တို့သည်လူဖမ်းတံငါများဖြစ်ကြလိမ့်မည်။"  
ဟုမိန့်တော်မူ၏။

✧ 5:5 ယော၊ ၂၁:၃။ ✧ 5:6 ယော၊ ၂၁:၆။



11 ထိုသူတို့သည်လှေများကိုကမ်းတွင်ဆိုက်ကပ်ပြီးနောက် ရှိသမျှတို့ကိုစွန့်၍နောက်တော် သို့လိုက်ကြ၏။

အရေပြားရောဂါကိုပျောက်ကင်းစေတော်မူခြင်း

(မာ ၈:၁-၄။ မာ ၁:၄၀-၄၅။)

12 တစ်နေ့သ၌ကိုယ်တော်သည်မြို့ကြီးတစ်မြို့တွင် ရှိနေတော်မူ၏။ ထိုမြို့တွင်တစ်ကိုယ်လုံးအရေပြားရောဂါစွဲကပ်နေသူတစ်ယောက်ရှိ၏။ သူသည်သခင်ယေရှုကိုမြင်လျှင်ပျပ်ဝပ်လျက် အရှင်အလိုတော်ရှိလျှင်အကျွန်ုပ်ကိုသန့်စင်စေနိုင် ပါသည်'' ဟုလျှောက်၏။

13 ကိုယ်တော်သည်လက်တော်ကိုဆန့်၍ထိုသူကို တို့ထိတော်မူ၏။ ထိုနောက် ''ငါအလိုရှိ၏။ သန့် စင်စေ'' ဟုမိန့်တော်မူ၏။ ထိုခဏ၌ထိုသူသည်ရောဂါပျောက်လေ၏။- 14 ''ဤအကြောင်းကိုမည်သူ့အားမျှမပြောဟု ထိုသူအားတားမြစ်တော်မူပြီးသော်ကိုယ်တော်က ''သင်သည်ယဇ်ပုရောဟိတ်ထံသို့သွား၍ကိုယ်ကိုပြလော့။ သင့်ရောဂါပျောက်ကင်းကြောင်းလူတို့ရှေ့၌သက်သေခံအထောက်အထားဖြစ်စေရန် မောရှေမိန့်မှာသည့်ပူဇော်သကာကိုဆက်သ လော့'' ဟုမိန့်တော်မူ၏။

15 သို့ရာတွင်ကိုယ်တော်၏သတင်းတော်သည်ပို၍ ပျံ့နှံ့သွားသဖြင့် လူပရိသတ်ကြီးများသည် ကိုယ်တော်၏တရားတော်ကိုကြားနာရန်နှင့်

မိမိတို့၏အနာရောဂါများအကုအသ ခံရန်လာကြကုန်၏။-  
16 သို့ရာတွင်ကိုယ်တော်သည်အလှေတော်ရှိသည်  
အတိုင်းတောက နှု တာရသို့ထွက်ခွာ၍ဆုတောင်း  
တော်မူ၏။

လေဖြတ်သူကိုပြန်လည်သန်စွမ်းစေတော်မူခြင်း  
(မာ ၉:၁-၈။ မာ ၂:၁-၁၂)

17 တစ်နေ့သ၌ကိုယ်တော်ဟောပြောသွန်သင်လျက်  
နေတော်မူစဉ် ဂါလိလဲပြည်နှင့်ယုဒပြည်ရှိ  
ကျေးရွာအပေါင်းမှလည်းကောင်း၊ ယေရုရှလင်  
မြို့မှလည်းကောင်းလာရောက်သောဖာရိရှ်များ  
နှင့်ကျမ်းတတ်ဆရာများသည်အနီးတွင်ထိုင်  
လျက်ရှိကြ၏။ ရောဂါများကိုပျောက်ကင်း  
စေရန်ထာဝရဘုရား၏တန်ခိုးတော်သည်  
ကိုယ်တော်၌ရှိ၏။- 18 ထိုအခါလူတို့သည်လေဖြတ်သူတစ်ယောက်  
ကိုထမ်းစင်နှင့်တင်၍ဆောင်ခဲ့ကြ၏။ ထိုသူနာ  
ကိုအိမ်ထဲသို့သယ်ဆောင်ကာသခင်ယေရှု၏  
ရှေ့တော်တွင်ချထားရန်ကြိုးစားကြ၏။-  
19 သို့ရာတွင်လူပရိသတ်တိုးမပေါက်သဖြင့်  
အိမ်အမိုးပေါ်သို့တက်ပြီးလျှင်အုတ်ကြွပ်  
များကိုဖောက်၍ သူနာကိုထမ်းစင်နှင့်တကွ  
လူတို့အလယ်သခင်ယေရှု၏ရှေ့တော်သို့  
လျောချကြ၏။- 20 ကိုယ်တော်သည်ထိုသူတို့၌ယုံကြည်ခြင်းရှိပုံ

ကိုမြင်တော်မူလျှင်လေဖြတ်သူအား ။ အချင်း လူ၊  
သင်၏အပြစ်ကိုဖြေလွှတ်ပြီ။" ဟုမိန့်တော် မူ၏။

21 ကျမ်းတတ်ဆရာများနှင့်ဖာရိရှဲများက ။ ဤ  
သူကားအဘယ်သူနည်း။ သူသည်ဘုရားသခင်  
အားပြစ်မှားပြောဆိုပါသည်တကား။ ဘုရား  
သခင်မှတစ်ပါးအဘယ်သူသည်အပြစ်ကို  
ဖြေလွှတ်နိုင်ပါမည်နည်း။" ဟုတွေးတောကြ၏။

22 သခင်ယေရှုသည်ထိုသူတို့ယင်းသို့တွေးတော  
နေကြသည်ကိုသိတော်မူသဖြင့် ။ "သင်တို့သည်  
အဘယ်ကြောင့်တွေးတောနေကြသနည်း။-

23 'သင်၏အပြစ်ကိုဖြေလွှတ်ပြီ' ဟုပြောရန်ပို၍  
လွယ်ကူသလော။ သို့တည်းမဟုတ် နေရာမှထ  
၍လှမ်းသွားလော့' ဟုပြောရန်ပို၍လွယ်ကူ သလော။-

24 သို့ရာတွင်လူသားသည်လောကတွင်အပြစ်  
ဖြေလွှတ်ပိုင်သည်ကိုသင်တို့အားသိစေအံ့။"  
ဟုဆိုလျက်လေဖြတ်သူအား ။ "သင့်အားငါ  
ဆိုသည်ကားထလော့။ သင့်ထမ်းစင်ကိုထမ်း  
၍အိမ်ပြန်လော့။" ဟုမိန့်တော်မူ၏။

25 ချက်ချင်းပင်ထိုသူသည်လူတို့ရှေ့တွင်ထ၍  
မိမိလဲလျောင်းနေခဲ့သောထမ်းစင်ကိုထမ်း  
ပြီးလျှင် ဘုရားသခင်၏ဂုဏ်ကျေးဇူးတော်  
ကိုချီးကူးလျက်အိမ်သို့ပြန်လေ၏။-

26 လူအပေါင်းတို့သည်လွန်စွာအံ့ဩကြောက်ရွံ့ လျက်

“အံ့ဖွယ်သောအရာများကိုငါတို့ ယနေ့တွေ့မြင်ရလေပြီ”  
ဟုပြောဆို၍ဘုရား သခင်၏ဂုဏ်တော်ကိုချီးကျူးကြ၏။

လေဝိကိုခေါ်ယူတော်မူခြင်း

(မာ ၉:၉-၁၃။ မာ ၂:၁၃-၁၇)

27 ထိုနောက်ကိုယ်တော်သည်ကပေရနောင်မြို့မှ  
ထွက်ကြွတော်မူ၍ အကောက်ခွန်ရုံးခန်းတွင်  
လေဝိနာမည်ရှိသူအခွန်ခံထိုင်နေသည်ကို မြင်တော်မူလျှင်  
“ငါ့နောက်သို့လိုက်လော့” ဟု မိန့်တော်မူ၏။-

28 ထိုသူသည်ရှိသမျှတို့ကိုစွန့်ပြီးလျှင်ထ  
၍နောက်တော်သို့လိုက်လေ၏။

29 ထိုနောက်လေဝိသည်မိမိ၏အိမ်တွင်ကိုယ်တော်  
အတွက်ညှော်ခံပွဲကြီးကျင်းပ၏။ ညှော်သည်များ  
တွင်အခွန်ခံသူနှင့်အခြားသူအမြောက်အမြား  
ပါဝင်ကြ၏။- 30 ဖာရိရှဲများနှင့်သူတို့၏အပေါင်းအဖော်ဖြစ်  
ကြသောကျမ်းတတ်ဆရာများက “အဘယ်  
ကြောင့်သင်တို့သည်အခွန်ခံသူများ၊ အခြား  
အပယ်ခံသူများနှင့်စားသောက်ကြပါသနည်း” ဟုတပ  
ည့်တော်တို့အားကဲ့ရဲ့ပြစ်တင်ကြ၏။\*

31 ထိုအခါသခင်ယေရှုက “ကျန်းမာသူသည်  
ဆရာဝန်ကိုမလို။ ဖျားနာသူသာလျှင်လို၏။-

32 ငါသည်ဂုဏ်အသရေရှိသူများနောင်တရ  
စေခြင်းငှာခေါ်ဖိတ်ရန်လာသည်မဟုတ်။ အပယ်

\* 5:30 လု၊ ၁၅:၁-၂။

ခံသူများကိုနှောင်တရစေခြင်းငှာခေါ်ဖိတ်  
ရန်လာသတည်း။" ဟုမိန့်တော်မူ၏။

အစာရှောင်ခြင်းပြဿနာ

(မာ ၉:၁၄-၁၇။ မာ ၂:၁၈-၂၂။)

33 လူအချို့က ``ယောဟန်၏တပည့်များနှင့်ဖာရိရှဲ  
တို့၏တပည့်များသည်အစာရှောင်ခြင်းနှင့် ဆု  
တောင်းခြင်းတို့ကိုမကြာခဏပြုလေ့ရှိကြ၏။  
သို့ရာတွင်ကိုယ်တော်၏တပည့်များမူကားစား  
လျက်သောက်လျက်နေကြပါသည်တကား။" ဟု  
လျှောက်ထားကြ၏။

34 ကိုယ်တော်က ``မိမိ ဝလာဆောင်ပွဲတွင်သတို့သား  
ရှိနေသည့်ကာလဧည့်သည်များအားအစာ  
ရှောင်ခိုင်းနိုင်ပါမည်လော။- 35 သို့ရာတွင်မိမိ  
ဝလာဆောင်သတို့သားကိုသူတို့ ထံမှဆောင်ယူသွားမည့်နေ့ရက်ကာလလေ  
ရှိလာပေအံ့။ ထိုအခါ၌သူတို့သည်အစာ  
ရှောင်ကြလိမ့်မည်။" ဟုမိန့်တော်မူ၏။

36 ကိုယ်တော်သည်ပုံဥပမာဆောင်လျက်  
``မည်သူမျှ အထည်သစ်မှအစတစ်စကိုဆုတ်၍အထည်  
ဟောင်းကိုဖာရိုးမရှိ။ ယင်းသို့ဖာခွဲပါမူ  
အထည်သစ်ပျက်စီးသွားသည်သာမက၊  
အစသစ်နှင့်အထည်ဟောင်းတို့အဆင်  
အသွေးမတူဘဲရှိလိမ့်မည်။- 37 ထိုမှတစ်ပါးစပျစ်ရည်သစ်ကိုသားရေဘူး  
ဟောင်းတွင်ထည့်ရိုးမရှိ။ ထည့်ခဲ့ပါမူသား

ရေဘူးသည်ပေါက်ကွဲ၍စပျစ်ရည်ယိုထွက် လိမ့်မည်။  
 သားရေဘူးလည်းပျက်စီးသွားလိမ့် မည်။-  
 38 စပျစ်ရည်သစ်ကိုသားရေဘူးသစ်တွင်သာ  
 ထည့်ရာ၏။- 39 ထို့အပြင်စပျစ်ရည်ဟောင်းကိုသောက်ပြီး  
 သူသည်စပျစ်ရည်သစ်ကိုမသောက်လို။ စပျစ်  
 ရည်ဟောင်းကသာ၍ကောင်းသည်ဟုဆိုတတ် ၏''  
 ဟုမိန့်တော်မူ၏။

### 6

#### ဥပုသ်နေ့ပြဿနာ

(မာ ၁၂:၁-၈။ မာ ၂:၂၃-၂၈)

1 ဥပု သ်နေ့၌ကိုယ်တော်သည်ဂျူးခင်းများကို  
 ဖြတ်၍လျှောက်သွားတော်မူစဉ် တပ ည့်တော်  
 သည်ဂျူးများကိုဆွတ်၍ပွတ်နယ်စားကြ၏။-✠

2 ဖာရိရှဲအချို့က ``သင်တို့သည်အဘယ်ကြောင့်  
 ဥပု သ်နေ့၌မပြုအပ်သောအမှုကိုပြုဘိ သနည်း''  
 ဟုမေးကြ၏။

3 သခင်ယေရှုက ``ဒါဝိ ဒ်မင်းသည်မိမိနှင့်အဖော်  
 တစ်စုတို့ဆာလောင်မွတ်သိပ်သောအခါ အဘယ်  
 သို့ပြုမူခဲ့ကြောင်းကို သင်တို့မဖတ်ဖူးကြ သလော။-

✠ 4 သူသည်ဘုရားသခင်၏အိမ်တော်သို့ဝင်၍  
 ပညတ်တရားအရယဇ်ပုရောဟိတ်များမှ တစ်ပါး  
 မည်သူမျှမစားထိုက်သောရှေ့တော် မုန့်ကိုယူ၍စားခဲ့၏။

✠ 6:1 တရား၊ ၂၃:၂၅။ ✠ 6:3 ၁ရာ၊ ၂၁:၁-၆။

မိမိ၏အဖော်များ အားလည်းပေးခဲ့၏။-☆  
 5 လူသားသည်ဥပု သ်နေ၏အရှင်ဖြစ်သည်။  
 ဟုမိန့်တော်မူ၏။

လက်တစ်ဖက်သေသူ  
 (မာ ၁၂:၉-၁၄။ မာ ၃:၁-၆)

6 အခြားသောဥပု သ်နေတစ်နေ့၌သခင်ယေရှု သည်  
 တရားဇရပ်သို့ဝင်၍ဟောပြောသွန်သင် တော်မူ၏။  
 တရားဇရပ်ထဲတွင်ညာလက်သေသူ တစ်ယောက်ရှိ၏။-

7 ကျမ်းတတ်ဆရာများနှင့်ဖာရိရှဲများသည်  
 ကိုယ်တော်ကိုစွပ်စွဲရန်အကြောင်းရှာလိုသဖြင့်  
 ဥပု သ်နေ၌ထိုသူ၏ရောဂါကိုကိုယ်တော်  
 ပျောက်ကင်းစေတော်မူမည်မမူမည်ကိုစောင့်

ကြည့်နေကြ၏။- 8 ကိုယ်တော်သည်ထိုသူတို့၏စိတ်အကြံအစည်  
 ကိုသိတော်မူသောကြောင့် လက်သေသူအား ``နေရာ  
 မှထပြီးရှေ့သို့လာ၍ရပ်လော့'' ဟုမိန့်တော်မူ၏။  
 ထိုသူသည်နေရာမှထပြီးရှေ့သို့သွား၍ရပ်၏။-

9 ထိုအခါသခင်ယေရှုက ``ပညတ်တရားအရ ဥပုသ်နေ၌  
 အကောင်းကိုပြုအပ်သလော၊ အဆိုး ကိုပြုအပ်သလော၊  
 လူ့အသက်ကိုကယ်အပ် သလော၊ သတ်အပ်သလော၊  
 သင်တို့အားငါမေး၏'' ဟုမိန့်တော်မူ၏။-

10 ကိုယ်တော်သည်ထိုသူအပေါင်းတို့ကိုလှည့်ကြည့်  
 တော်မူပြီးလျှင် လက်သေသူအား ``သင့်လက်ကို

---

☆ 6:4 ဝတ်၊ ၂၄:၉။

ဆန့်လော့'' ဟုမိန့်တော်မူ၏။ ထိုသူသည်လက်ကို ဆန့်လိုက်သောအခါ အကောင်းပကတိဖြစ် လေ၏။

11 ဖာရိရှဲတို့သည်များစွာဒေါသဖြစ်လျက် သခင်ယေရှုအားအဘယ်သို့အရေးယူရ မည်ကိုတိုင်ပင်ကြ၏။

တမန်တော်တစ်ဆယ့်နှစ်ပါးကို ရွေးချယ်ခန့်ထားတော်မူခြင်း (မာ ၁၀:၁-၄။ မာ ၃:၁၃-၁၉)

12 ထိုနောက်ကိုယ်တော်သည်ဆုတောင်းပ တု ထနာပြုရန် တောင်ပေါ်သို့ကြွတော်မူ၏။ တစ်ညလုံးဘုရား သခင်ထံဆုတောင်းပ တု ထနာပြုလျက်နေတော် မူ၏။-

13 မိုးလင်းသောအခါတပ ည့်တော်တို့ကိုအထံ တော်သို့ခေါ်တော်မူပြီးလျှင် ထိုသူတို့အနက် တစ်ဆယ့်နှစ်ပါးကိုရွေးချယ်၍တမန်တော် နာမည်ဖြင့်သမုတ်တော်မူ၏။- 14 ထိုတစ်ဆယ့်နှစ်ပါးကားပေတရုဟုကိုယ်

မှည့်ခေါ်သူရှိမုန်နှင့်ရှိမုန်၏ညီအ နှု ခြေ၊ ယာကုပ် နှင့်ယောဟန်၊ ဖိ လိ ပု နှင့်ဗာသောလမဲ-

15 မသဲနှင့်သောမ၊ အာလဖဲ၏သားယာကုပ်၊ မျိုး ချစ်စိတ်ထက်သန်သူရှိမုန်၊- 16 ယာကုပ်၏သားယုဒနှင့်နောင်အခါကိုယ်တော် ကိုသစ္စာဖောက်သူယုဒရှုကာရုတ်တို့တည်း။

ဟောပြောသွန်သင်တော်မူခြင်း၊ ရောဂါများကိုပျောက်ကင်းစေတော်မူ (မာ ၄:၂၃-၂၅။)



17 ကိုယ်တော်သည်တမန်တော်တို့နှင့်အတူတောင်  
 ပေါ်ကဆင်းသက်တော်မူ၍မြေညီရာသို့ရောက်  
 တော်မူ၏။ ထိုနေရာမှာတပ ည့်တော်စုကြီး  
 တစ်စုအပြင်၊ ယုဒပြည်နှင့်ယေရုရှလင်  
 မြို့မှလည်းကောင်း၊ ပင်လယ်ကမ်းခြေရှိတူရ၊  
 ဇိဒု န်မြို့များမှလည်းကောင်းလာကြသူ  
 အမြောက်အမြားရှိ၏။- 18 ထိုသူတို့သည်ကိုယ်တော်၏တရားတော်ကို  
 ကြားနာရန်နှင့်မိမိတို့၏အနာရောဂါများ  
 ပျောက်ကင်းစေရန်လာရောက်ကြခြင်းဖြစ်၏။  
 ညစ်ည မ်းသောနတ်ညှဉ်းဆဲခြင်းခံရသူများ  
 လည်းလာ၍အနာရောဂါပျောက်ကင်းသွား၏။-

19 ကိုယ်တော်၏ထံတော်မှတန်ခိုးထွက်၍အနာ  
 ရောဂါများကိုပျောက်ကင်းစေသောကြောင့်  
 လူ ပရိသတ်အပေါင်းတို့သည်ကိုယ်တော်ကိုတို့  
 ထံနိုင်ရန်ကြိုးစားကြ၏။

မင်္ဂလာနှင့်အမင်္ဂလာ

(မ၊ ၅:၁-၁၂)

20 သခင်ယေရှုသည်တပည့်တော်တို့ကို  
 ကြည့်တော်မူပြီးလျှင် ``ဆင်းရဲသူတို့၊ သင်တို့သည် မ  
 ဝ်ဂလာရှိကြ၏။

ဘုရားသခင်၏နိုင်ငံတော်သည်သင်တို့၏နိုင်ငံ ဖြစ်၏။

21 ``ယခုအခါဆာငတ်နေသူတို့၊ သင်တို့သည် မ ဝ်  
 ဂလာရှိကြ၏။

သင်တို့ဝပြောရမည့်အချိန်ရောက်လိမ့်မည်။  
 “ငိုကြွေးနေကြသူတို့၊ သင်တို့သည်မ ့ ဂလာရှိကြ၏။  
 သင်တို့ရယ်မောရမည့်အချိန်ရောက်လိမ့်မည်။

22 “လူသားကြောင့်သင်တို့ကိုလူများမုန်းကြသော  
 အခါ၌လည်းကောင်း၊ ပစ်ပယ်ကြသောအခါ၌  
 လည်းကောင်း၊ သင်တို့၏ဂုဏ်အသရေကိုရှုတ်ချ  
 ကြသောအခါ၌လည်းကောင်းသင်တို့သည်မင်္ဂလာ  
 ရှိကြ၏။-☆ 23 ထိုသို့တွေ့ကြုံခံစားရသောအခါဝမ်းမြောက်  
 ကြလော့။ ရွှင်မြူးသဖြင့်ကခုန်ကြလော့။  
 ကောင်း ကင်ဘုံတွင်သင်တို့ရမည့်အကျိုးကားကြီး  
 လှ၏။ ဤသို့သင်တို့အားပြုကျင့်သူများ  
 ၏ဘိုးဘေးများသည်ရှေးပရောဖက်တို့ကို  
 ဤနည်းအတိုင်းပင်နှိပ်စက်ခဲ့ကြ၏။☆

24 “သို့သော်ကြွယ်ဝချမ်းသာသူတို့၊ သင်တို့သည် အမ ့  
 ဂလာရှိကြ၏။

သင်တို့သည်ယခုဘဝ၌သက်သာစွာနေထိုင် ရကြ၏။

25 “ယခုအခါဝစွာစားသောက်ရသူတို့၊ သင်တို့သည်အမ ့  
 ဂလာရှိကြ၏။

သင်တို့ဆာငတ်ရမည့်အချိန်ရောက်လိမ့်မည်။

ယခုအခါရယ်မောကြသူတို့၊ သင်တို့သည်အမ ့  
 ဂလာရှိကြ၏။

သင်တို့ပူဆွေးငိုယိုရမည့်အချိန်ရောက်လိမ့်မည်။

☆ 6:22 ဘပေ၊ ၄:၁၄။ ☆ 6:23 ၆ရာ၊ ၃၆:၁၆။ တ၊ ၇:၅။

26 “လူအပေါင်းတို့သည်သင်တို့ကိုချီးမွမ်း  
 ကြသောအခါသင်တို့သည်အမ နံ ဂလာ  
 ရှိကြ၏။ ဤသူတို့၏ဘိုးဘေးများသည်  
 မိစ္ဆာပရောဖက်များကိုဤနည်းအတိုင်း  
 ချီးမွမ်းခဲ့ကြလေပြီ။

ရန်သူကိုချစ်ခြင်း  
 (မာ ၅:၃၈-၄၈။ ၇:၁၂က)

27 “သို့ရာတွင်ငါ၏တရားကိုကြားနာကြသူတို့၊  
 သင်တို့အားငါဆိုသည်ကားရန်သူကိုချစ်ကြ လော့။  
 သင်တို့ကိုမုန်းသူအားကျေးဇူးပြုကြ လော့။-

28 ကျိန်ဆဲသူအားမေတ္တာပို့ကြလော့။ စော်ကား  
 သူအတွက်ဆုတောင်းပ တှ ထနာပြုကြလော့။-

29 သင်၏ပါးတစ်ဖက်ကိုရိုက်သူအားအခြား  
 ပါးတစ်ဖက်ကိုလည်းရိုက်စေဦးလော့။ သင်  
 ၏အပေါ်အကျိီကိုယူသောသူအားရှုပ်အကျိီ  
 ကိုလည်းယူခွင့်ပြုလော့။- 30 သင့်ထံတွင်တောင်းခံလာသူတိုင်းအားပေး  
 လော့။ သင့်ဥစ္စာပစ္စည်းများကိုယူသောသူထံမှ  
 ပြန်၍မတောင်းနှင့်။- 31 ကိုယ်ကိုပြုစေလိုသည်အတိုင်းသူတစ်ပါး  
 တို့အားပြုကြလော့။\*

32 “မိမိတို့အားချစ်သူများကိုသာချစ်တုံ့ပြန်  
 ပါမူ အဘယ်သို့လျှင်ကောင်းချီးမ နံ ဂလာကို  
 သင်တို့ခံစားနိုင်မည်နည်း။ အပြစ်ကူးသူ

\* 6:31 မာ ၇:၁၂။

များပင်လျှင်မိမိတို့အားချစ်သူတို့ကိုချစ် ကြ၏။-  
 33 သင်တို့အားကျေးဇူးပြုသူများကိုသာကျေး  
 ဇူးတုံ့ပြန်ပါမူ သင်တို့သည်အဘယ်သို့လျှင်  
 ကောင်းချီးမ ှံ ဂလာကိုခံစားနိုင်မည်နည်း။

အပြစ်ကူးသူများပင်လျှင်ဤသို့ပြုကြ၏။-  
 34 ထိုမှတစ်ပါးပြန်လည်ဆပ်ပေးမည်ဟုယုံကြည်  
 သူကိုသာလျှင်သင်တို့ချေးငှားကြပါမူ အဘယ်  
 သို့လျှင်ကောင်းချီးမ ှံ ဂလာကိုခံစားနိုင်ကြပါ  
 မည်နည်း။ အပြစ်ကူးသူများပင်ပြန်လည်ဆပ်

ပေးမည်ဟုမျှော်လင့်လျက်အချင်းချင်းအား  
 ချေးငှားကြ၏။- 35 သင်တို့မူကားရန်သူကိုချစ်ကြလော့။  
 ကျေးဇူး ပြုကြလော့။ တစ်စုံတစ်ရာကိုပြန်လည်ရရှိရန်  
 မမျှော်လင့်ဘဲချေးငှားကြလော့။ ယင်းသို့ပြုပါ

မူသင်တို့သည်ကြီးမြတ်သောဆုလာဘ်ကိုရ  
 လျက်အမြင့်မြတ်ဆုံးသောဘုရားရှင်၏သား  
 များဖြစ်ကြလိမ့်မည်။ ထိုအရှင်သည်ကျေးဇူး  
 မသိတတ်သူများ၊ ဆိုးညစ်သူများအား

ကျေးဇူးပြုတော်မူ၏။- 36 သင်တို့၏အဖဘုရားသည်သနားကြင်နာ  
 တော်မူသည်နည်းတူ သင်တို့သည်လည်းသနား  
 ကြင်နာကြလော့။

သူတစ်ပါးတို့အားစစ်ကြောစီရင်ခြင်း  
 (မ၊ ၇:၁-၅)

37 “သူတစ်ပါးတို့အားမစစ်ကြာမစီရင်ကြနှင့်။  
 သို့မှသာဘုရားသခင်သည်သင်တို့အားမစစ်  
 ကြာမစီရင်ဘဲနေတော်မူလိမ့်မည်။ သူတစ်ပါး  
 တို့အားမရှုတ်ချကြနှင့်။ သို့မှသာဘုရားသခင်  
 သည်သင်တို့အားမရှုတ်ချဘဲနေတော်မူလိမ့်မည်။  
 သူတစ်ပါးတို့အားအပြစ်ဖြေလွှတ်ကြလော့။  
 သို့မှသာထာဝရဘုရားသည်သင်တို့အပြစ်ကို  
 ဖြေလွှတ်တော်မူလိမ့်မည်။- 38 သူတစ်ပါးတို့အားရက်စရာစွာပေးကြလော့။  
 သို့မှသာဘုရားသခင်သည်သင်တို့အားရက်  
 စရာစွာပေးတော်မူလိမ့်မည်။ သိပ်နှိပ်လှုပ်ခါ  
 ပြည့်လျှံသောတောင်းပမာဏဖြင့်သင်တို့၏  
 လက်ထဲသို့ပေးတော်မူလိမ့်မည်။ သင်တို့သည်  
 သူတစ်ပါးအားချိန်တွယ်ပေးသည့်တောင်း  
 ပမာဏအတိုင်းဘုရားသခင်သည်သင်တို့  
 အားပေးတော်မူလိမ့်မည်” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

39 ထိုနောက်ကိုယ်တော်သည်ထိုသူတို့အားပုံဥပမာ  
 ဆောင်၍ “မျက်မမြင်သည်အခြားမျက်မမြင်  
 ကိုလမ်းပြနိုင်သလော။ ထိုသူနှစ်ဦးလုံးပင်  
 တွင်းထဲသို့လိမ့်ကျမည်မဟုတ်လော။- 40 တပ  
 ည့်သည်ဆရာထက်မသာ။ သို့ရာတွင်ပညာ  
 သင်ပြီးဆုံးသောအခါတပ ည့်သည်ဆရာကဲ့  
 သို့ဖြစ်လိမ့်မည်။”

---

☆ 6:39 မ၊ ၁၅:၁၄။ ☆ 6:40 မ၊ ၁၀:၂၄-၂၅။ ယော၊ ၁၃:၁၆၊ ၁၅:၂၀။

41 “သင်တို့သည်အဘယ်ကြောင့်ကိုယ့်မျက်စိ၌ရှိ  
သောသစ်တုံးကြီးကိုမမြင်ဘဲ ညီအစ်ကို  
မျက်စိ၌ရှိသောငြောင့်ငယ်ကိုမြင်သနည်း။-

42 အဘယ်ကြောင့်ညီအစ်ကိုအား ‘သင်၏မျက်စိ၌  
ရှိသောငြောင့်ငယ်ကိုထုတ်ပေးပါရစေ’ ဟုပြော  
ဘိသနည်း။ အချင်းကြောင်သူတော်၊ သင်၏မျက်စိ  
၌ရှိသောသစ်တုံးကြီးကိုဦးစွာထုတ်ပစ်လော့။  
သို့မှသာသင်သည်သင့်ညီအစ်ကိုမျက်စိ၌  
ရှိသောငြောင့်ငယ်ကိုကောင်းစွာမြင်၍ထုတ်ယူ  
နိုင်လိမ့်မည်” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

အပင်နှင့်အသီး

(မာ ၇:၁၆-၂၀၊ ၁၂:၃၃-၃၅။)

43 “အပင်ကောင်းသည်အသီးညွှံ့ကိုမသီးနိုင်။  
ညွှံ့သောအပင်သည်အသီးကောင်းကိုမသီးနိုင်။-

44 အသီးကိုထောက်၍အပင်အကြောင်းကိုသိရ  
၏။ သင်္ဘောသဖ န်းသီးကိုဆူးပင်မှလည်းကောင်း၊  
စပျစ်သီးကိုဆူးချုံမှလည်းကောင်းလူတို့  
မဆွတ်မခူးနိုင်ကြ။-☆ 45 ကောင်းသောသူသည်ကောင်းသောအရာများနှင့်  
ပြည့်သောစိတ်နှလုံးဘဏ္ဍာတိုက်အတွင်းမှ  
ကောင်းသောအရာများကိုထုတ်ဖော်တတ်၏။  
ဆိုးယုတ်သူမူကားဆိုးယုတ်သောအရာများ  
ကိုထုတ်ဖော်တတ်၏။ အဘယ်ကြောင့်ဆိုသော်

☆ 6:44 မာ ၁၂:၃၃။

စိတ်နှလုံးတွင်ပြည့်လျှံနေသည့်အရာများ  
ကိုနှုတ်ကမ္မာဆိုတတ်သောကြောင့်တည်း။\*

တည်ဆောက်သူနှစ်မျိုး  
(မာ ၇:၂၄-၂၇)

46           `သင်တို့သည်ငါ့စကားကိုနားမထောင်ဘဲ  
အဘယ်ကြောင့်ငါ့ကို    `သခင်၊ သခင်' ဟုခေါ်  
ကြသနည်း။- 47 ငါ့ထံသို့လာ၍ငါ့တရားစကားကိုကြားနာ  
ပြီးလျှင်လိုက်လျှောက်သောသူကိုပုံဥပမာဖြင့် ပြပေအံ့။-  
48           ထိုသူသည်မြေကိုနက်စွာတူးပြီးမှကျောက်ပေါ်  
တွင်အုတ်မြစ်ချ၍အိမ်ကိုတည်ဆောက်သူနှင့်တူ  
၏။           ရေကြီးသောအခါမြစ်ရေလျှံ၍ထိုအိမ်ကို  
တိုက်ခတ်လေ၏။           သို့သော်ရေအဟုန်သည်အိမ်ကို  
မလှုပ်ရှားစေနိုင်။           အဘယ်ကြောင့်ဆိုသော်ထိုအိမ်  
ကိုခိုင်ခန့်စွာတည်ဆောက်ထားသောကြောင့်ဖြစ်၏။-

49           သို့ရာတွင်ငါ့တရားစကားကိုကြားနာပြီး  
နောက်မလိုက်လျှောက်သောသူမူကားအုတ်မြစ်  
မချဘဲမြေပေါ်မှာအိမ်ကိုတည်ဆောက်သူ  
နှင့်တူ၏။           မြစ်ရေလျှံ၍ထိုအိမ်ကိုတိုက်ခတ်  
လျှင်ချက်ချင်းပြိုလဲသွား၏။           ထိုအိမ်၏  
အပျက်အစီးကားကြီးလှစွာတကား' ဟု မိန့်တော်မူ၏။

\* 6:45 မာ ၁၂:၃၄။

# 7

တပ်မှူးတစ်ယောက်၏ကျွန်ကို ရောဂါပျောက်စေတော်မူခြင်း  
(မာ ၈:၅-၁၃)

1 သခင်ယေရှုသည်လူတို့အားဤသို့ဟောပြော  
သွန်သင်ပြီးနောက်ကပေရနောင်မြို့သို့ကြွ တော်မူ၏။-

2 ထိုမြို့တွင်တာဝန်ကျသောတပ်ခွဲမှူးတစ်ယောက်  
၌အစေခံတစ်ယောက်ရှိ၏။ တပ်ခွဲမှူးသည်ထို  
အစေခံကိုအလွန်ချစ်မြတ်နိုး၏။ သူသည်  
ဖျားနာလျက်သေအံ့ဆဲဆဲဖြစ်၍နေ၏။-

3 တပ်ခွဲမှူးသည်သခင်ယေရှု၏သတင်းတော်ကို  
ကြားသောအခါ ယုဒအမျိုးသားခေါင်းဆောင်  
များကိုအထံတော်သို့စေလွှတ်ပြီးလျှင် ကိုယ်  
တော်ကြွ၍မိမိအစေခံအားကျန်းမာစေရန်

လျှောက်စေ၏။- 4 သခင်ယေရှုထံသို့ရောက်သောအခါခေါင်းဆောင်

က “ထိုတပ်ခွဲမှူးသည်အရှင်၏ကျေးဇူးပြုခြင်း  
ကိုခံထိုက်သူဖြစ်ပါ၏။- 5 အကျွန်ုပ်တို့အမျိုးသားများကိုချစ်သောကြော  
တရားဇရပ်တစ်ဆောင်ကိုဆောက်လုပ်ပေးသူ ဖြစ်ပါ၏”  
ဟုလေးနက်စွာထောက်ခံလျှောက် ထားကြ၏။

6 သခင်ယေရှုသည်ထိုသူတို့နှင့်အတူကြွတော်  
မူ၍ တပ်ခွဲမှူး၏အိမ်နှင့်မလှမ်းမကမ်းသို့ရောက်  
တော်မူ၏။ ထိုအခါတပ်ခွဲမှူးသည်မိတ်ဆွေများ  
ကိုကိုယ်တော်၏ထံသို့စေလွှတ်ကာ “အရှင်၊ ဒုက္ခ  
ရှာတော်မမူပါနှင့်။ အကျွန်ုပ်သည်မထိုက်မတန်



သူဖြစ်ပါ၏။ အကျွန်ုပ်၏အိမ်မိုးအောက်သို့အရှင်  
ဝင်တော်မူရန်မသင့်လျော်ပါ။ ထို့အတူအကျွန်ုပ်  
သည်အရှင်၏အထံတော်သို့လာထိုက်သူမဟုတ်  
ဟုယူဆပါ၏။- 7 အမိန့်တော်ကိုသာပေးတော်မူပါလျှင်  
အကျွန်ုပ် ၏အစေခံသည်ကျန်းမာလာပါလိမ့်မည်။-

8 အကျွန်ုပ်ကိုယ်တိုင်ပင်အထက်အရာရှိအောက်  
တွင်အမှုထမ်းသူဖြစ်၍ အကျွန်ုပ်၏လက်အောက်  
တွင်လည်းစစ်သားများရှိပါ၏။ စစ်သားတစ်  
ယောက်အား `သွားလော့' ဟုဆိုလျှင်သူသည်သွား  
ပါ၏။ အခြားတစ်ယောက်အား `လာခဲ' ဟုဆိုလျှင်  
လာပါ၏။ အကျွန်ုပ်၏ကျွန်အား `ဤအမှုကိုပြု  
လော့' ဟုဆိုလျှင်သူသည်ပြုပါ၏။" ဟုလျှောက်  
ထားစေ၏။ ဤစကားကိုသခင်ယေရှုကြား  
တော်မူလျှင်အံ့သြတော်မူ၏။

9 ကိုယ်တော်သည်နောက်တော်ကလိုက်လာကြ  
သော လူပရိသတ်တို့ကိုလှည့်ကြည့်တော်မူ  
လျက် "ငါဆိုသည်ကားဤကဲ့သို့သောယုံကြည်  
ခြင်းကို ဣသရေလအမျိုးသားတို့အထဲမှာ ပင်  
ငါမတွေ့မကြုံဖူးသေး" ဟုမိန့်တော်မူ၏။

10 တပ်ခွဲမှူးစေလွှတ်လိုက်သောသူများသည်အိမ်  
သို့ပြန်ရောက်ကြသောအခါထိုအစေခံသည်  
ကျန်းမာလျက်ရှိသည်ကိုတွေ့ကြ၏။

မုဆိုးမတစ်ယောက်၏သားကို အသက်ပြန်ရှင်စေတော်မူခြင်း

11 ထိုနောက်ကိုယ်တော်သည်နာက္ကနမြို့သို့ကြွတော်မူသောအခါ တပ ညွှတ်တော်တို့နှင့်လူပရိသတ်ကြီးသည်လိုက်ပါလာကြ၏။- 12 မြို့တံခါးအနီးသို့ကိုယ်တော်ရောက်ချိန်လူတို့ သည်မုဆိုးမတစ်ယောက်၏တစ်ဦးတည်းသောသား၏အလောင်းကိုသင်္ဂြိုဟ်ရန် မြို့ပြင်သို့ထုတ်ဆောင်လာကြ၏။ ထိုမုဆိုးမနှင့်အတူမြို့သူမြို့သားတို့သည်လိုက်ပို့ကြ၏။- 13 ကိုယ်တော်သည်ထိုအမျိုးသမီးကိုမြင်အခါသနားတော်မူသဖြင့် "မငိုနှင့်" ဟု သူ့အားမိန့်တော်မူ၏။- 14 ထိုနောက်အနီးသို့ကြွတော်မူပြီးလျှင် အလောင်း စင်ကိုလက်တော်ဖြင့်တို့ထံတော်မူ၏။ ထိုအခါ အလောင်းစင်ထမ်းသူတို့သည်ရပ်တန့်ကြ၏။ ကိုယ် တော်က "အချင်းလူငယ်၊ ထလော့၊ သင့်အားငါ အမိန့်ပေး၏" ဟုမိန့်တော်မူရာ၊-

15 သူသေသည်ထိုင်ပြီးလျှင်စကားပြောလေ၏။ ထိုနောက်ကိုယ်တော်သည်သူ့ကိုမိခင်အားအပ်ပေးတော်မူ၏။

16 လူအပေါင်းတို့သည်ကြောက်ရွံ့လျက်ဘုရားသခင်၏ဂုဏ်ကျေးဇူးတော်ကိုချီးကူးကြ၏။ သူတို့က "ငါတို့တွင်ပရောဖက်ကြီးတစ်ပါးပေါ်ထွန်းလေပြီ။ ဘုရားသခင်သည်မိမိလူစုတော်အား ကယ်တင်ရန်ကြွလာတော်မူပြီ" ဟုဂုဏ်ကျေးဇူးတော်ကိုချီးကူးကြ၏။

17 ကိုယ်တော်၏သတင်းတော်သည်ယုဒပြည်တစ်  
လျှောက်လုံးနှင့်ပတ်ဝန်းကျင်တွင်ပျံ့နှံ့သွားတော့ ၏။

ဗတုတိဇိဆရာယောဟန်ထံမှစေတမန်များ  
(မာ ၁၁:၂-၁၉)

18 ယောဟန်အားတပည့်များကဤအကြောင်း  
အရာအလုံးစုံတို့ကိုပြောကြားကြ၏။ ထို  
အခါသူသည်တပည့်နှစ်ယောက်ကိုခေါ်ပြီး  
လျှင်သခင်ယေရှုထံသို့စေလွှတ်လျက်၊-

19 “ကိုယ်တော်သည်ကြွလာတော်မူမည်ဟုဆို  
သောအရှင်ပေလော။ သို့တည်းမဟုတ်အခြား  
ပုဂ္ဂိုလ်တစ်ဦးကိုစောင့်မျှော်ရပါမည်လော” ဟု  
မေးလျှောက်စေ၏။

20 ထိုသူနှစ်ယောက်တို့သည်ကိုယ်တော်၏ထံသို့လာ  
ကြပြီးနောက် “ကိုယ်တော်သည်ကြွလာတော်မူ  
မည်ဟုဆိုသောအရှင်ပေလော။ သို့တည်းမဟုတ်  
အခြားပုဂ္ဂိုလ်တစ်ဦးကိုစောင့်မျှော်ရပါမည် လော။  
ဤသို့မေးလျှောက်ရန်ဗတုတိဇိဆရာယောဟန်  
ကအကျွန်ုပ်တို့ကိုစေလွှတ်လိုက်ပါသည်” ဟု  
လျှောက်ထားကြ၏။

21 ထိုအခါ၌ကိုယ်တော်သည်လူတို့၏ရောဂါ  
ဝေဒနာများကိုပျောက်ကင်းစေတော်မူ၏။  
နတ်မိစ္ဆာများကိုနှင့်ထုတ်၍မျက်မမြင်များကို  
မျက်စိမြင်စေတော်မူ၏။- 22 ကိုယ်တော်က

“သင်တို့မြင်ကြားရသည့်အရာ များကိုယောဟန်ထံသွား၍ပြောကြား  
 မျက်မမြင်များမျက်စိအလင်းကိုပြန်လည်  
 ရရှိကြ၏။ ခြေကျိုးသူများလမ်းလျှောက်ကြ၏။  
 အရေပြားရောဂါသည်များသန့်စင်သွားကြ  
 ၏။ နားပင်းသူများနားကြားရကြ၏။ သေ  
 သူများအသက်ပြန်၍ရှင်ကြ၏။ ဆင်းရဲ  
 သူတို့သတင်းကောင်းကိုကြားရကြ၏။-☆

23 ငါ့အပေါ်၌ယုံမှားခြင်းကင်းသူသည်မ ့ ဂ လာရှိ၏”  
 ဟုယောဟန်၏တပည့်များအား ဖြေကြားတော်မူ၏။

24 ယောဟန်တပ ည့်များအထံတော်မှထွက်သွား  
 ကြသောအခါ သခင်ယေရှုသည်ယောဟန်  
 အကြောင်းနှင့်ပတ်သက်၍လူပရိသတ်တို့  
 အား “သင်တို့သည်အဘယ်အရာကိုကြည့်ရှု  
 ရန်တောက နှု တာရသို့သွားကြသနည်း။ လေတိုက်  
 ၍လှုပ်သောကူပင်ကိုကြည့်ရှုကြရန်လော။-

25 ထိုသို့မဟုတ်ပါမူဝတ်ကောင်းစားလှဝတ်ဆင်  
 ထားသူကိုကြည့်ရှုကြရန်လော။ ဝတ်ကောင်းစား  
 လှဝတ်ဆင်ကာစည်းစိမ်ခံသူများကားမင်း  
 အိမ်စိုးအိမ်များတွင်နေထိုင်ကြ၏။- 26 ထိုသို့မဟုတ်ပါမူပရောဖက်ကိုကြ  
 လော။ မှန်ပေ၏။ ပရောဖက်ထက်ကြီးမြတ်သူ  
 ကိုကြည့်ရှုရန်ဖြစ်၏။- 27 ကျမ်းစာတော်တွင်  
 `နားထောင်လော့၊ သင်၏လမ်း ကိုအသင့်ဖြစ်စေရန်

☆ 7:22 ဟောရှာ၊ ၃၅:၅-၆၊ ၆၁:၁။

ငါ၏စေတမန်ကိုသင့် အလျင်စေလွှတ်မည်' ဟုဖော်ပြထား၏။ ယောဟန်ကားထိုစေတမန်ပင်ဖြစ်၏။-

☆ 28 အမျိုးသမီးများမှဖွားမြင်သူများအနက် ယောဟန်ထက်ကြီးမြတ်သူတစ်ယောက်မျှမရှိ ဟုသင်တို့အားငါဆို၏။ သို့ရာတွင်ဘုရား

သခင်၏အုပ်စိုးခြင်းကိုဝန်ခံသူတို့တွင် အသိမ်ငယ်ဆုံးသောသူသည်ယောဟန်ထက် ကြီးမြတ်၏' ဟုမိန့်တော်မူ၏။

29 လူအပေါင်းတို့သည်ကိုယ်တော်၏စကားတော် ကိုကြားကြ၏။ ထိုသူတို့အနက်အထူးသဖြင့် အခွန်ခံသူများသည်ဘုရားသခင်၏ဖြောင့်မှန် သောပြဋ္ဌ ဌာန်းချက်များကိုလိုက်နာ၍ ယောဟန် ထံမှမ တုတံ ဇံမ ့ ဂလာကိုခံယူခဲ့သူများဖြစ် ကြ၏။-

☆ 30 သို့ရာတွင်ဖာရိရှဲနှင့်ကျမ်းတတ်ဆရာများမူ ကား မိမိတို့အတွက်ဘုရားသခင်ထားရှိတော် မူသောအကြံအစည်တော်ကိုပစ်ပယ်သူများ ဖြစ်ကြသဖြင့် ယောဟန်ထံတွင်ဗတုတံဇံကို မခံမယူကြ။

31 ကိုယ်တော်က `ဤခေတ်လူတို့ကိုအဘယ်သို့ပုံ ဥပမာခိုင်းနှိုင်းရမည်နည်း။ သူတို့သည်အဘယ် သူများနှင့်တူကြသနည်း။- 32 သူတို့ကားဈေးရပ်ကွက်တွင်ထိုင်လျက် `ငါတို့ သာယာစွာတီးမှုတ်သော်လည်းသင်တို့သည် မကမခုန်။ ငါတို့ငိုချင်းကိုဆိုသော်လည်း

☆ 7:27 မာလာ ၃:၁။ ☆ 7:29 မ၊ ၂၁:၃၂။ လု၊ ၃:၁၂။

သင်တို့သည်မငိုမကြွေး' ဟုအချင်းချင်း  
 အော်ဟစ်ပြောဆိုသောကလေးသူငယ်များ  
 နှင့်တူ၏။- 33 အဘယ်ကြောင့်ဆိုသော်ဗ တု  
 တံဇိဆရာယောဟန် သည်အစားအစာကိုမစား၊  
 စပျစ်ရည်ကို မသောက်ဘဲလာသောအခါသင်တို့က  
 'ဤ သူသည်နတ်မိစ္ဆာပူးဝင်သူ' ဟုဆိုကြ၏။-  
 34 လူသားသည်စားလျက်သောက်လျက်လာသော  
 အခါသင်တို့က 'ကြည့်လော့၊' ဤသူသည်စား  
 ကြူးသူဖြစ်သည်။ အခွန်ခံသူများနှင့်အခြား  
 အပယ်ခံသူများနှင့်မိတ်ဖွဲ့သူဖြစ်သည်' ဟု ဆိုကြ၏။-  
 35 သို့ရာတွင်ဘုရားသခင်၏ရွှေဉာဏ်တော်ကို  
 လက်ခံသူအပေါင်းတို့က ထိုရွှေဉာဏ်တော်  
 သည်မှန်ကန်ကြောင်းကိုပြသကြ၏။' ဟု မိန့်တော်မူ၏။

ဖာရိရှဲရှိမှန်၏အိမ်တွင်ကိုယ်တော်ရှိတော်မူစဉ်

36 ဖာရိရှဲတစ်ယောက်သည်ကိုယ်တော်အားမိမိ  
 နှင့်အတူညစာသုံးဆောင်တော်မူရန်ပင့်ဖိတ်  
 ၏။ ကိုယ်တော်သည်ဖာရိရှဲ၏အိမ်သို့ဝင်၍စား  
 ပွဲတွင်ထိုင်တော်မူ၏။- 37 ထိုမြို့တွင်အပြစ်ကူးသူအမျိုးသမီးတစ်  
 ယောက်ရှိ၏။ သူသည်ဖာရိရှဲ၏အိမ်တွင်ကိုယ်တော်  
 ညစာသုံးဆောင်တော်မူကြောင်းကိုသိသောအခါ  
 ဆီမွေးကျောက်ဖြူဘူးတစ်လုံးကိုယူဆောင်ပြီး  
 လျှင် ကိုယ်တော်၏နောက်၌ခြေတော်ရင်းတွင်

ရပ်လျက်ငိုယိုကာနေ၏။ - 38 သူ၏မျက်ရည်သည်ကိုယ်တော်၏ခြေများ  
 အပေါ်သို့ကျသည်ရှိသော်မိမိ၏ဆံပင်  
 ဖြင့်သုတ်၏။ ထိုနောက်ထိုအမျိုးသမီးသည်  
 ကိုယ်တော်၏ခြေများကိုနမ်းရှုပ်ပြီးလျှင်  
 ဆီမွေးဖြင့်သုတ်လိမ်းလျက်နေ၏။ - 39 ကိုယ်တော်အားပင့်ဖိတ်သူဖာရိရှဲ  
 အခြင်းအရာကိုမြင်လျှင် “ဤသူသည်ပရော  
 ဖက်ဖြစ်ပါမူ သူ၏ခြေကိုကိုင်သောအမျိုး  
 သမီးသည်အဘယ်သူဖြစ်သည်ကိုလည်း  
 ကောင်း၊ အဘယ်သို့သောအပြစ်ကူးလွန်သည့်  
 အမျိုးသမီးဖြစ်သည်ကိုလည်းကောင်း သိလိမ့်မည်”  
 ဟုတွေးတောလျက်နေ၏။

40 ထိုအခါသခင်ယေရှုကထိုသူအား “ရှိမုန်၊  
 သင့်အားငါပြောစရာတစ်ခုရှိ၏” ဟုမိန့်တော်မူ၏။  
 ရှိမုန်က “ဆရာတော်၊ အမိန့်ရှိတော်မူပါ”  
 ဟုလျှောက်၏။

41 သခင်ယေရှုက “ငွေချေးစားသူတစ်ဦးတွင်  
 အကြွေးတင်သူနှစ်ဦးရှိ၏။ တစ်ဦးကငွေဒင်္ဂါး  
 ငါးရာ၊ အခြားတစ်ဦးကငါးဆယ်အကြွေး တင်၏။-

42 သူတို့သည်အကြွေးမဆပ်နိုင်သဖြင့်ကြွေးရှင်  
 သည် ထိုသူနှစ်ဦးလုံး၏အကြွေးအားလုံးကို  
 လျှော့ပစ်လိုက်၏။ ထိုသူနှစ်ဦးအနက်အဘယ်  
 သူသည် ကြွေးရှင်ကိုပို၍မေတ္တာရှိလိမ့်မည် နည်း”

☆ 7:37 မ၊ ၂၆:၇။ မ၊ ၁၄:၃။ ယော၊ ၁၂:၃။

ဟုမေးတော်မူ၏။

43 ရှိမှန်က “ငွေပို၍လျှော်ပစ်ခြင်းခံရသူသည် ပို၍မေတ္တာရှိမည်ထင်ပါသည်” ဟုလျှောက်၏။

ကိုယ်တော်က “သင့်ယူဆချက်သည်မှန်ပေ၏” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

44 ထိုနောက်အမျိုးသမီး၏ဘက်ကိုလှည့်၍ ရှိမှန်အား “သင်သည်ဤအမျိုးသမီးကို မြင်သလော။ ငါသည်သင်၏အိမ်သို့ဝင်သော

အခါ သင်သည်ခြေဆေးရေကိုမပေး။ သို့ ရာတွင်သူသည်မျက်ရည်ဖြင့် ငါ့ခြေကို ဆေး၍ဆံပင်ဖြင့်သုတ်လေပြီ။- 45 သင်သည်ငါ့ကိုမနမ်း။

ထိုအမျိုးသမီး သည်ဤအိမ်သို့ဝင်ချိန်မှစ၍ငါ၏ခြေ ကိုအဆက်မပြတ်နမ်းလေပြီ။- 46 သင်သည်ငါ၏ခေါင်းကိုဆီဖြင့်မလိမ်း။ သူမူကား ငါ၏ခြေကိုဆီမွှေးဖြင့်လိမ်းလေပြီ။

ထိုကြောင့်သင့် အားငါဆိုသည်ကား ဤအမျိုးသမီးသည်များစွာ သောအပြစ်တို့မှပြေလွတ်လေပြီ။- 47 ထိုသို့ပြေလွတ်ကြောင်းကိုသူ၏ကြီးမားသော

မေတ္တာကသက်သေခံ၏။ အပြစ်အနည်းငယ်သာ ပြေလွတ်သူမူကားအနည်းငယ်သာလျှင်ချစ် တတ်၏” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

48 ထိုနောက်ကိုယ်တော်က “သင်၏အပြစ်ကိုဖြေ လွတ်ပြီ” ဟုအမျိုးသမီးအားမိန့်တော်မူ၏။



49 ကိုယ်တော်နှင့်အတူညစာစားနေကြသူတို့သည် “အပြစ်ကိုပင်ဖြေလွတ်သောဤသူကား အဘယ်သူနည်း” ဟုအချင်းချင်းပြောဆိုကြ၏။

50 သို့ရာတွင်ကိုယ်တော်ကထိုအမျိုးသမီးအား “သင်၏ယုံကြည်ခြင်းသည်သင့်ကိုကယ်တင်ပြီ။ စိတ်ချမ်းသာစွာသွားလော့” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

### 8

#### ကိုယ်တော်နှင့်လိုက်ပါခဲ့ကြသော အမျိုးသမီးများ

1 ကာလအနည်းငယ်ကြာသော်ကိုယ်တော်သည် မြို့ရွာများကိုဖြတ်ကြွလျက် ဘုရားသခင် နိုင်ငံတော်အကြောင်းသတင်းကောင်းကိုဟောပြောတော်မူ၏။ - 2 တစ်ကျိပ်နှစ်ပါးသောတမန်တော်တို့သည်ကိုယ်တော်နှင့်အတူလိုက်ပါလာကြ၏။ အနာရောဂါဘေး၊ နတ်မိစ္ဆာဘေးမှကိုယ်တော်ကင်းလွတ်စေခဲ့သော အမျိုးသမီးအချို့တို့လည်းလိုက်ပါလာကြ၏။ ထိုသူတို့အနက်နတ်မိစ္ဆာခုန်ဖော်စွန့်ခွာသွားသောမာဂဒလမြို့သူမာရီ၊ - 3 ဟေရုဒ်မင်း၏အိမ်ထောင်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးခုဇ၏ ဇနီးယောဟ နှင့် နာရှုရှု နှင့်အခြားအမျိုးသမီးများပါ၏။ ဤအမျိုးသမီးများသည်မိမိတို့

☆ 8:2 မ၊ ၂၇:၅၅-၅၆။ မာ၊ ၁၅:၄၀-၄၁။ လု၊ ၂၃:၄၉။

စရိတ်ဖြင့်ကိုယ်တော်နှင့်တပ  
လုပ်ကျွေးသမှုပြုကြ၏။

ည့်တော်တို့အား

မျိုးကြဲသူပုံဥပမာ

(မာ ၁၃:၁-၉။ မာ ၄:၁-၉)

4 အမြို့မြို့မှလာကြသောလူအပေါင်းတို့သည်  
အထံတော်တွင်စုရုံးလျက်နေကြစဉ်ကိုယ်  
တော်သည်ပုံဥပမာဆောင်၍၊- 5 `မျိုးကြဲသူသည်မျိုးကြဲရန်ထွက်သွား၏။  
မျိုးကြဲ သောအခါအချို့မျိုးစေ့များသည်လမ်းတွင်ကျ၏။  
ထိုမျိုးစေ့တို့ကိုလူများကျော်နင်း၍ငှက်များ  
ကောက်စားကြ၏။- 6 အချို့မျိုးစေ့များသည်ကျောက်မြေပေါ်တွင်ကျ  
၏။ အပင်များပေါက်ပြီးနောက်ရေမရသဖြင့်  
ညှိုးနွမ်းခြောက်သွေ့ကုန်၏။- 7 အချို့မျိုးစေ့များသည်ဆူးတောတွင်ကျ  
ဆူးပင် များသည်အပင်ငယ်များနှင့်အတူကြီးထွားလာ  
ပြီးလျှင်ထိုအပင်ငယ်တို့ကိုလွှမ်းမိုးသွား၏။-

8 အချို့မျိုးစေ့များကားမြေကောင်းမြေသန့်တွင်ကျ  
သဖြင့်အပင်ပေါက်၍အဆတစ်ရာသီးနှံများကို  
ဖြစ်ပွားစေ၏' ဟုမိန့်တော်မူ၏။ ထိုနောက် `ကြား  
တတ်သောနားရှိသူတို့ကြားကြကုန်လော့' ဟု  
ကြွေးကြော်တော်မူ၏။

ပုံဥပမာများ၏ရည်ရွယ်ချက်

(မာ ၁၃:၁၀-၁၇။ မာ ၄:၁၀-၁၂။)

9 တပ ညွှတ်တော်တို့သည်ဤပုံဥပမာ၏အနက် အဋ္ဌ  
 ဌိ ပု ပါ ယ်ကိုကိုယ်တော်အားမေးလျှောက်ကြ၏။-  
 10 ကိုယ်တော်က “သင်တို့သည်ဘုရားသခင်၏  
 နိုင်ငံတော်နှင့်ဆိုင်သောနက်နဲသည့်အကြောင်း  
 အရာများကိုသိနားလည်ရကြ၏။ အခြား  
 သူတို့မူကားကြည့်လျက်နှင့်မမြင်၊ ကြားလျက်  
 နှင့်နားမလည်၊ ပုံဥပမာများအားဖြင့်ဟောရ၏။”

မျိုးကြဲသူပုံဥပမာ၏ အနက်အဋ္ဌ ဌိ ပု ပါ  
 ယ်ကိုရှင်းပြတော်မူခြင်း

(မ၊ ၁၃:၁၈-၂၃။ မ၊ ၄:၁၃-၂၀)

11 “ဤပုံဥပမာ၏အနက်အဋ္ဌ ဌိ ပု ပါ ယ်ကားဤသို့  
 တည်း။ မျိုးစေ့သည်ဘုရားသခင်၏နှုတ်ကပတ်  
 တော်ကိုဆိုလို၏။- 12 လမ်းမြေတွင်ကျသည့်မျိုးစေ့သည်နှုတ်ကပတ်  
 တရားတော်ကိုကြားသူများကိုဆိုလို၏။ သို့  
 ရာတွင်မာရ်နတ်သည်ထိုသူတို့ယုံကြည်၍ ကယ်  
 တင်ခြင်းခံရကြမည်စိုးသဖြင့်လာ၍ သူတို့၏  
 စိတ်နှလုံးထဲမှနှုတ်ကပတ်တရားတော်ကို  
 နုတ်ယူသွား၏။- 13 ကျောက်မြေတွင်ကျသည့်မျိုးစေ့သည်နှုတ်ကပတ်  
 တရားတော်ကိုကြားသောအခါ ဝမ်းမြောက်စွာ  
 ယုံကြည်ခံယူသူများကိုဆိုလိုသည်။ သို့ရာတွင်  
 သူတို့၏စိတ်နှလုံးတွင်နှုတ်ကပတ်တော်သည်

☆ 8:10 ဟောရှာ၊ ၆:၉-၁၀။

အမြစ်မစွဲ။ ကာလအနည်းငယ်သာယုံကြည်  
 လက်ခံ၏။ သို့ရာတွင်စုံစမ်းနှောင့်ယှက်ခြင်းတွေ  
 သောအခါသူတို့သည်ဖောက်ပြန်သူများ ဖြစ်ကြ၏။-  
 14 ဆူးတောတွင်ကျသည့်မျိုးစေ့ကားနှုတ်ကပတ်  
 တရားတော်ကိုကြားပြီးနောက်စိုးရိမ်ကြောင့်  
 ကြမှု၊ ချမ်းသာကြွယ်ဝမှု၊ ကာမဂုဏ်ခံစားမှု  
 များကလွမ်းမိုးသဖြင့်အောင်မြင်သောအသီး  
 မသီးနိုင်သူများကိုဆိုလို၏။- 15 မြေကောင်းမြေသန့်တွင်ကျသောမျိုးစေ့  
 နှုတ်ကပတ်တော်ကိုကြားပြီးနောက် ရိုးဖြောင့်  
 ကောင်းမွန်သောစိတ်နှလုံးတွင်စွဲမြဲစွာခံယူ  
 ကာအသီးသီးသူများကိုဆိုလိုသတည်း။

တောင်းဖြင့်အုပ်ထားသောဆီမီး  
 (မာ၊ ၄:၂၁-၂၅)

16 “ဆီမီးကိုထွန်းပြီးလျှင်တောင်းဖြင့်အုပ်ထား  
 ခြင်း၊ ခုတင်အောက်မှာထားခြင်းကိုအဘယ်သူ  
 မျှမပြုတတ်။ အခန်းထဲသို့ဝင်လာသူများ  
 အလင်းကိုမြင်စေရန်ဆီမီးခုံပေါ်မှာသာ  
 တင်ထားတတ်ကြ၏။\* ”

17 “ကွယ်ဝှက်ထားသောအရာဟူသမျှသည်ပေါ်  
 လာရမည်။ ဖုံးအုပ်ထားသောအရာဟူသမျှ  
 သည်ပေါ်လွင်ထင်ရှားလာရမည်။\* ”

\* 8:16 မ၊ ၅:၁၅။ လု၊ ၁၁:၃၂။ \* 8:17 မ၊ ၁၀:၂၆။ လု၊ ၁၂:၂။

18 “သို့ဖြစ်၍သင်တို့မည်သို့မည်ပုံကြားနာသည်  
 ကိုသတိပြုကြလော့။ ရှိသူအားထပ်၍ပေး  
 လိမ့်မည်။ မရှိသူထံမှရှိသည်ဟုထင်ရသော  
 အရာရှိသမျှကိုပင်သိမ်းယူလိမ့်မည်” ဟု မိန့်တော်မူ၏။\*

သခင်ယေရှု၏မယ်တော်နှင့်ညီတော်များ

(မာ ၁၂:၄၆-၅၀။ မာ ၃:၃၁-၃၅)

19 ကိုယ်တော်၏မယ်တော်နှင့်ညီတော်များသည်  
 အထံတော်သို့လာကြ၏။ သို့ရာတွင်လူပရိ  
 သတ်တိုးမပေါက်သဖြင့်ကိုယ်တော်အားတွေ့  
 ခွင့်မရနိုင်ကြ။- 20 လူတို့က “မယ်တော်နှင့်ညီတော်များသည်အရှင်  
 ကိုတွေ့လိုသဖြင့်အပြင်တွင်စောင့်နေကြပါ သည်”  
 ဟုလျှောက်ကြ၏။

21 ထိုအခါကိုယ်တော်က “ဘုရားသခင်၏နှုတ်  
 ကပတ်တော်ကိုကြား၍လိုက်လျှောက်သူတို့ကား  
 ငါ၏အမိ၊ ငါ၏ညီများပေတည်း” ဟုမိန့်တော် မူ၏။

လေမုန်တိုင်းကိုငြိမ်စေတော်မူခြင်း

(မာ ၈:၂၃-၂၇။ မာ ၄:၃၅-၄၁)

22 တစ်နေ့သ၌ကိုယ်တော်နှင့်တပ ည့်တော်တို့သည်  
 လှေပေါ်ကိုတက်ကြ၏။ ထိုနောက်ကိုယ်တော်က  
 “အိုင် တစ်ဖက်ကိုကူးကြကုန်အံ့” ဟုမိန့်တော်မူသဖြင့်  
 တပ ည့်တော်တို့သည်ရွက်လွင့်ကြ၏။-

23 သို့ရွက်လွင့်ကြစဉ်ကိုယ်တော်သည်အိပ်စက်လျက်

\* 8:18 မာ ၂၅:၅၉။ လု၊ ၁၉:၂၆။

နေတော်မူ၏။ ထိုအချိန်၌အိုင်တွင်လေမုန်တိုင်း ကျသဖြင့်လှေသည်ရေနှင့်ပြည့်လုမတတ်ရှိ လေ၏။ တပည့်တော်တို့သည်ရေနှစ်မည့်ဘေးနှင့် တွေ့ကြုံရကြ၏။-  
 24 သူတို့သည်ကိုယ်တော်ကိုနှိုးပြီးလျှင် “အရှင်၊ အရှင်၊ အကျွန်ုပ်တို့သေကြပါတော့မည်” ဟု ဆိုကြ၏။

ကိုယ်တော်သည်အိပ်စက်ရာကထတော်မူ၍ လေနှင့်လှိုင်းများကိုဟန်တားတော်မူသဖြင့် လေနှင့်လှိုင်းများသည်ငြိမ်သက်သွားလေ၏။-

25 ကိုယ်တော်က “သင်တို့သည်ယုံကြည်ခြင်း မရှိကြသလော” ဟုတပည့်တော်တို့အား မေးတော်မူ၏။

တပည့်တော်တို့သည်ကြောက်ရွံ့အံ့ဩလျက် “ဤ သူကားအဘယ်သူနည်း။ လေနှင့်လှိုင်းများကို ပင်အမိန့်ပေး၍သူတို့သည်လိုက်နာကြပါ သည်တကား” ဟုအချင်းချင်းပြောဆိုကြ၏။

နတ်မိစ္ဆာကိုနှင်ထုတ်တော်မူခြင်း  
 (မာ ၈:၂၈-၃၄။ မာ ၅:၁-၂၀)

26 ကိုယ်တော်နှင့်တပည့်တော်တို့သည်ဂါရစနယ် သို့ရွက်လွှင့်ကြ၏။ ဂါရစသည်ဂါလိလဲပြည် အိုင်တစ်ဖက်ကမ်းတွင်ရှိ၏။- 27 ကိုယ်တော်သည်ကမ်းပေါ်သို့တက်သော မြို့သားတစ်ဦးသည်ကိုယ်တော်ကိုလာရောက် တွေ့ဆုံ၏။ ထိုသူကိုနတ်မိစ္ဆာပူးကပ်နေသည် မှာကာလကြာလေပြီ။ သူသည်အဝတ်ကို မဝတ်၊ အိမ်တွင်လည်းမနေ၊ သင်္ချိုင်းဂူများ တွင်သာနေ၏။-

28

သခင်ယေရှုကိုမြင်လျှင်သူသည်အော်ဟစ်ပြီး  
လျှင်ရှေ့တော်မှာပျပ်ဝပ်လျက် "အမြင့်မြတ်ဆုံး  
သောဘုရား၏သားတော်ယေရှု၊ အရှင်သည်  
အကျွန်ုပ်အားညှဉ်းဆဲတော်မမူပါနှင့်။" ဟု

ကျယ်စွာလျှောက်ထား၏။- 29 သို့လျှောက်ထားရသည့်အကြောင်းမှာကိုယ်

သည်ညစ်ည မ်းသောနတ်အားထိုသူ၏အထဲမှ  
ထွက်ခဲ့ရန်အမိန့်ပေးလိုက်သောကြောင့်ဖြစ်၏။

နတ်မိစ္ဆာသည်ထိုသူကိုကြိမ်ဖန်များစွာပူးကပ်  
ခဲ့၏။ သူ၏ခြေလက်တို့ကိုသံကြိုးများဖြင့်

ချည်နှောင်ဖမ်းချုပ်စောင့်ကြပ်ထားသော်လည်း

သူသည်သံကြိုးများကိုချိုးဖြတ်၍တော က နှ  
တာရသို့ထွက်ပြေးတတ်၏။

30 သခင်ယေရှုကနတ်မိစ္ဆာအား "သင့်နာမည်  
ကားအဘယ်နည်း" ဟုမေးတော်မူ၏။

"အကျွန်ုပ်နာမည်မှာလေဂေါ င်ဖြစ်ပါသည်" ဟု  
ပြန်၍လျှောက်၏။ ဤသို့လျှောက်ရသည့်အကြောင်း

မှာထိုသူအားနတ်မိစ္ဆာများစွာပူးကပ်နေသော  
ကြောင့်ဖြစ်၏။- 31 နတ်မိစ္ဆာတို့သည်

"အကျွန်ုပ်တို့အားတွင်းနက်ကြီး ထဲသို့လားစေရန်အမိန့်ပေးတော်မမူပါနှင့်"  
ဟုတောင်းပန်ကြ၏။

32 ထိုအချိန်၌ဝက်အုပ်ကြီးတစ်အုပ်သည်တောင်ကုန်း  
ပေါ်တွင်ကျက်စားလျက်ရှိ၏။ နတ်မိစ္ဆာများသည်  
ထိုဝက်များကိုပူးဝင်ခွင့်ပြုရန်ကိုယ်တော်အား

တောင်းပန်ကြ၏။- 33 ကိုယ်တော်ခွင့်ပြုတော်မူသဖြင့်နတ်မိစ္ဆာများသည်  
 လူမှခွာ၍ဝက်များကိုပူးဝင်ကြ၏။ ထိုအခါ  
 ဝက်အုပ်တစ်အုပ်လုံးသည်အိုင်ကမ်းစောက်ကို  
 တစ်ဟုန်တည်းပြေးဆင်းပြီးလျှင်ရေနှစ်သေ  
 ဆုံးကြကုန်၏။

34 ဤသို့ဖြစ်ပျက်သည့်အခြင်းအရာကိုဝက်ထိန်း  
 တို့မြင်သောအခါထွက်ပြေးကြ၏။ သူတို့သည်  
 မြို့နှင့်ကျေးလက်တောရွာများတွင်ထိုအဖြစ်  
 အပျက်အကြောင်းကိုအနှံ့အပြားပြောကြား ကြ၏။-

35 လူတို့သည်ထိုအဖြစ်အပျက်ကိုကြည့်ရန်လာ  
 ကြ၏။ သခင်ယေရှု၏ထံတော်သို့ရောက်ကြသော်  
 နတ်မိစ္ဆာများစွန့်ခွာသွားသူသည်အဝတ်ဝတ်  
 လျက် သခင်ယေရှု၏ခြေတော်ရင်းမှာအကောင်း  
 ပကတိထိုင်လျက်နေသည်ကိုမြင်ကြလျှင်  
 ကြောက်ရွံ့ကြ၏။- 36 မျက်မြင်သက်သေများကလည်းထိုသူနတ်မိစ္ဆာ

ဘေးမှကင်းလွတ်လာပုံကိုလူတို့အားပြောပြ  
 ကြ၏။- 37 ထိုအခါဂါရစနယ်ကလူအပေါင်းတို့  
 သည်လွန်စွာကြောက်လန့်ကြသဖြင့် မိမိတို့  
 အရပ်မှထွက်ခွာသွားတော်မူပါရန်ကိုယ်တော်  
 အားတောင်းပန်ကြ၏။ သို့ဖြစ်၍ကိုယ်တော်သည်  
 လှေပေါ်သို့တက်၍ထိုအရပ်မှထွက်ခွာတော် မူ၏။-

38 နတ်မိစ္ဆာများစွန့်ခွာသွားသူသည်မိမိအား  
 ကိုယ်တော်နှင့်အတူလိုက်ခွင့်ပြုရန်ပန်ကြား၏။-



39 သို့ရာတွင်ကိုယ်တော်က "အိမ်သို့ပြန်၍ဘုရားသခင်သည် သင့်အားမည်မျှကျေးဇူးပြုတော်မူကြောင်းကိုပြောကြားလော့" ဟုမိန့်တော်မူ၏။

ထိုသူသည်အထံတော်မှထွက်သွားပြီးလျှင် မိမိအားသခင်ယေရှုမည်သို့ကျေးဇူးပြုတော်မူကြောင်းကိုတစ်မြို့လုံးအနှံ့အပြားပြောကြားလေသည်။

ယာက္ခရု၏သမီးနှင့်သခင်ယေရှု၏အဝတ်တော်ကိုတို့ထံသောအမျိုးသမီး

(မာ ၉:၁၈-၂၆။ မာ ၅:၂၁-၄၃)

40 သခင်ယေရှုပြန်လည်ကြွလာတော်မူသောအခါ လူပရိသတ်တို့သည်ကိုယ်တော်ကိုစောင့်မျှော်နေကြသည့်အလျောက်ခရီးဦးကြိုပြုကြ၏။-

41 ထိုအခါယာက္ခရုဆိုသူသည်ထံတော်သို့ရောက်လာ၏။ သူသည်တရားဇရပ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးဖြစ်၏။ ကိုယ်တော်၏ခြေတော်ရင်းမှာပျပ်ဝပ်ကာသူ၏အိမ်သို့ကြွတော်မူရန် ကိုယ်တော်အားတောင်းပန်၏။- 42 ဤသို့တောင်းပန်ရသည့်အကြောင်းမှာသူ၏တစ်ဦးတည်းသောတစ်ဆယ့်နှစ်နှစ်အရွယ်သမီးသည်သေအံ့ဆဲဆဲရှိနေသောကြောင့် ဖြစ်၏။

ကိုယ်တော်သည်သူနှင့်အတူလိုက်သွားသောအခါလူအပေါင်းတို့သည်ကိုယ်တော်ကို တိုးဝှေ့မိကြ၏။-

43 အမျိုးသမီးတစ်ယောက်သည်တစ်ဆယ့်နှစ်

နှစ်ပတ်လုံးသွေးသွန်ရောဂါစွဲခဲ့၏။ မိမိတွင်  
 ရှိသမျှကြေးငွေများကိုအကုန်ခံ၍ဆေး  
 ဆရာများနှင့်ကုသသော်လည်း အဘယ်  
 ဆေးဆရာမျှရောဂါကိုမပျောက်စေနိုင်။-

44 ထိုအမျိုးသမီးသည်ကိုယ်တော်၏နောက်က  
 ကပ်လိုက်လျက်အဝတ်တော်ပန်းဖွားကိုတို့ထိ လေ၏။  
 ထိုခဏ၌သွေးသွန်နာပျောက်သွား၏။- 45 သခင်ယေရှုက  
 “ငါ့ကိုအဘယ်သူတို့ထိ သနည်း” ဟုမေးမြန်းတော်မူ၏။  
 လူအပေါင်း တို့ကမိမိတို့မတို့မထိရကြကြောင်းငြင်း  
 ဆိုကြသောအခါပေတရုနှင့်အပေါင်းအဖော်  
 များက “အရှင်၊ လူပရိသတ်တို့သည်အရှင်ကို  
 တိုးဝှေ့နေကြပါ၏။ သို့ပါလျက်ငါ့ကိုအဘယ်  
 သူတို့ထိသနည်းဟုအရှင်မိန့်တော်မူပါ သလော”  
 ဟုမေးလျှောက်ကြ၏။

46 သို့ရာတွင်သခင်ယေရှုက “လူတစ်စုံတစ်ယောက်  
 သည်အမှန်ပင်ငါ့ကိုတို့ထိလေပြီ။ ငါ၏ကိုယ်မှ  
 တန်ခိုးထွက်သွားသည်ကိုငါသိ၏” ဟုမိန့်တော်  
 မူ၏။- 47 အမျိုးသမီးသည်မိမိပြုသည့်အမှုပေါ်သွား  
 ကြောင်းသိရှိသောအခါ တုန်လှုပ်လျက်ရှေ့တော်  
 သို့လာ၍ပျပ်ဝပ်၏။ ထိုနောက်ကိုယ်တော်အား  
 အဘယ်ကြောင့်တို့ထိရသည့်အကြောင်းကို  
 လည်းကောင်း၊ ချက်ချင်းပင်မိမိ၏ရောဂါ  
 ပျောက်ကင်းသွားကြောင်းကိုလည်းကောင်းလူ

အပေါင်းတို့၏ရှေ့တွင်လျှောက်၏။-

48 ကိုယ်တော်က ``ငါ့သမီး၊ သင်၏ယုံကြည်ခြင်းသည်သင့်ကိုကျန်းမာစေပြီ။ စိတ်ချမ်းသာစွာ သွားပေတော့'' ဟုမိန့်တော်မူ၏။

49 ယင်းသို့ကိုယ်တော်မိန့်တော်မူချိန်၌တရားဇရပ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး၏အိမ်မှလူတစ်ယောက်ရောက်လာ၏။ ``အရှင်၏သမီးသေဆုံးပါပြီ။ အဘယ်ကြောင့် ဆရာတော်ကိုနှောင့်ယှက်ပါတော့မည်နည်း'' ဟု ပြော၏။

50 ထိုစကားကိုသခင်ယေရှုကြားတော်မူလျှင် တရားဇရပ်မှူးအား ``မစိုးရိမ်နှင့်။ သင့်မှာ ယုံကြည်ခြင်းသာရှိစေလော့။ သူငယ်မသည် ကျန်းမာလာပေအံ့'' ဟုမိန့်တော်မူ၏။

51 ကိုယ်တော်သည်တရားဇရပ်မှူး၏အိမ်သို့ဝင်သောအခါ ပေတရု၊ ယာကုပ်၊ ယောဟန်နှင့်သူငယ်မ၏မိဘများမှတစ်ပါးမည်သူ့ကိုမျှ မိမိနှင့်အတူဝင်စေတော်မမူ။- 52 သူငယ်မသေသည့်အတွက် လူအပေါင်းတို့သည် ငိုကြွေးမြည်တမ်းလျက်နေကြ၏။ ကိုယ်တော်က ``မငိုကြွေးကြနှင့်။ သူငယ်မသေသည် မဟုတ်၊ အိပ်လျက်နေ၏'' ဟုမိန့်တော်မူ၏။

53 ထိုအခါလူတို့သည်သူငယ်မသေဆုံးပြီးကြောင်းကိုသိသဖြင့်ကိုယ်တော်ကိုပြောင်လှောင် ကြ၏။-

54 ကိုယ်တော်သည်သူငယ်မ၏လက်ကိုဆုပ်ကိုင်ကာ ``ကလေးမ၊ ထလော့'' ဟုမိန့်တော်မူ၏။-

55 သူငယ်မသည်အသက်ပြန်ဝင်လာ၍ချက်ချင်း  
ပင်ထလေ၏။ ကိုယ်တော်သည်သူငယ်မအား  
အစားအစာကျွေးမွေးရန်မိန့်မှာတော်မူ၏။-

56 မိဘတို့သည်များစွာအံ့သြကြ၏။ သို့ရာတွင်  
ကိုယ်တော်သည်ဤအဖြစ်အပျက်အကြောင်းကို  
မည်သူအားမျှမပြောရန်သူတို့အားပညတ် တော်မူ၏။

### 9

တမန်တော်တစ်ဆယ့်နှစ်ပါးကို စေလွှတ်တော်မူခြင်း  
(မာ ၁၀:၅-၁၅။ မာ ၆:၇-၁၃)

1 သခင်ယေရှုသည်တမန်တော်တစ်ဆယ့်နှစ်ပါးတို့  
ကိုအထံတော်သို့ခေါ်တော်မူပြီးလျှင် နတ်မိစ္ဆာ  
အပေါင်းကိုနှင်ထုတ်နိုင်သောတန်ခိုးအာဏာ  
နှင့် အနာရောဂါများကိုပျောက်ကင်းစေနိုင်  
သောတန်ခိုးအာဏာကိုပေးအပ်တော်မူ၏။-

2 ထိုနောက်ဘုရားသခင်၏နိုင်ငံတော်အကြောင်း  
ကိုဟောပြောရန်လည်းကောင်း၊ ဖျားနာသူများ  
ကိုကျန်းမာအောင်ကုသပေးရန်လည်းကောင်း  
စေလွှတ်တော်မူ၏။- 3 ကိုယ်တော်က

“လမ်းခရီးအတွက်သင်တို့သည် အဘယ်အရာကိုမျှမယူကြနှင့်။  
တောင်ဝှေး၊ လွယ်အိတ်၊ ရိက္ခာ၊ ကြေးငွေတို့ကိုမယူရကြ။  
လူတစ်ကိုယ်လျှင်အင်္ကျီအပိုတစ်ထည်ပင် မပါရ။-

☆ 4 မည်သည့်အိမ်မဆိုသင်တို့ကိုဝင်ခွင့်ပြုလျှင်

☆ 9:3 လု၊ ၁၀:၄-၁၁။ တ၊ ၁၃:၅၁။

မြို့မှထွက်ခွာသည်တိုင်အောင်ထိုအိမ်မှာပင်  
 တည်းခိုကြလော့။- 5 သင်တို့အားလက်မခံသူများကိုမူသတိ  
 ပေးသည့်အနေဖြင့် ထိုမြို့မှထွက်ခွာချိန်၌  
 သင်တို့ခြေဖဝါးမှမြေမှုန့်ကိုခါချခဲ့ကြ လော့''  
 ဟုမိန့်တော်မူ၏။

6 တမန်တော်တို့သည်အထံတော်မှထွက်သွား  
 ပြီးလျှင် အရပ်ရပ်သို့လှည့်လည်လျက်သတင်း  
 ကောင်းကိုဟောပြောကြေညာ၍အနာရောဂါ  
 များကိုပျောက်ကင်းစေကြ၏။

ဟေရုဒ်မင်းစိတ်ရှုပ်ထွေးသွားခြင်း  
 (မာ ၁၄:၁-၁၂။ မာ ၆:၁၄-၂၉)

7 ဂါလိလဲဘုရင်ခံမင်းကြီးဟေရုဒ်မင်းသည်  
 ကိုယ် တော်ပြုတော်မူသောအမှုအရာများအကြောင်း  
 ကိုကြား၏။ လူအချို့က ``ဗ တု တိဇ်ဆရာယောဟန်  
 သေရာမှရှင်ပြန်လေပြီ'' ဟူ၍လည်းကောင်း၊-

☆ 8 အချို့က ``ဇလိယကြွလာလေပြီ'' ဟူ၍  
 လည်းကောင်း၊ အချို့ကမူ ``ရှေးပရောဖက်တစ်  
 ပါးအသက်ပြန်၍ရှင်လာလေပြီ'' ဟူ၍လည်း  
 ကောင်းပြောဆိုနေကြသည်ကိုဟေရု  
 ဒ်သည် ကြားသဖြင့်စိတ်ရှုပ်ထွေးလျက်၊-

9 ``ငါသည်ယောဟန်၏ဦးခေါင်းကိုဖြတ်ခဲ့၏။ ငါ

☆ 9:7 မာ ၁၆:၁၄။ မာ ၈:၂၈။ လု၊ ၉:၁၉။

သတင်းကြားနေရသောကြောင့် သူကား အဘယ်သူ နည်း''  
ဟုဆို၍ သခင်ယေရှုကိုတွေ့မြင်ရန်ကြိုး စားလျက်နေ၏။

လူငါးထောင်ကိုကျွေးမွေးတော်မူခြင်း

(မာ ၁၄:၁၃-၂၁။ မာ ၆:၃၀-၄၄။ ယော ၆:၁-၁၄)

10 တမန်တော်တို့သည် ကိုယ်တော်ထံသို့ ပြန်လာကြ  
လျက် မိမိတို့လုပ်ဆောင်ခဲ့သမျှတို့ကို လျှောက်  
ထားကြ၏။ ကိုယ်တော်သည် သူတို့ကို ခေါ်၍  
ဗက်ဇဲဒနာမည်တွင်သော မြို့သို့ ကြွတော်မူ၏။-

11 လူပရိသတ်တို့သည် ထိုသို့ ကြွသွားကြောင်းကို  
ကြားသိကြသော အခါ နောက်တော်သို့ လိုက်  
ကြ၏။ ကိုယ်တော်သည် ထိုသူတို့အား ကြိုဆို  
လက်ခံပြီးလျှင် ဘုရားသခင်၏ နိုင်ငံတော်  
အကြောင်းကို ဟောပြောသွန်သင်တော်မူ၏။  
မကျန်းမာသူကိုလည်း ကျန်းမာစေတော်မူ၏။

12 မိုးချုပ်စပြုသော အခါ တစ်ကျိပ်နှစ်ပါးသော  
တမန်တော်တို့သည် ကိုယ်တော်၏ ထံသို့ လာ၍ ``ဤ  
လူပရိသတ်ကို ပတ်ဝန်းကျင်ကျေးလက်နှင့် တော  
ရွာများသို့ သွား၍ တည်းခိုရန် နေရာနှင့် အစား  
အစာကို ရှာစေတော်မူပါ။ ဤအရပ်သည် လူ  
သူနှင့် ဝေးရာ အရပ်ဖြစ်ပါ၏'' ဟု လျှောက် ထားကြ၏။

13 ကိုယ်တော်က ``သင်တို့ပင် ထိုသူတို့အား စား  
စရာကို ကျွေးမွေးကြလော့'' ဟု မိန့်တော်မူ၏။

တပ ညွှတ်တော်တို့က ``အကျွန်ုပ်တို့သည်ဤလူထု အတွက်အစားအစာများကိုသွား၍ဝယ်ရ ပါမည်လော။ အကျွန်ုပ်တို့ထံမှာမုန့်ငါးလုံး နှင့်ငါးနှစ်ကောင်သာရှိပါ၏။'' ဟုပြန်လည် လျှောက်ထားကြ၏။-

14 (အဘယ်ကြောင့်ဤသို့လျှောက်ထားရသနည်း ဆိုသော်လူပရိသတ်ဦးရေငါးထောင်ခန့်ရှိ သောကြောင့်ဖြစ်၏။)

ကိုယ်တော်က ``ဤသူတို့ကိုငါးဆယ်ခန့်စီ အစုလိုက်ထိုင်စေကြလော့'' ဟုမိန့်တော်မူ သည်။-

15 တပ ညွှတ်တော်တို့သည်အမိန့်တော်အတိုင်း ဆောင်ရွက်ကြ၏။- 16 ကိုယ်တော်သည်မုန့်ငါးလုံးနှင့်ငါးနှစ်ကောင်ကို ယူတော်မူ၏။ ထိုနောက်ကောင်းကင်သို့မျှော်ကြည့် လျက်ဘုရားသခင်၏ကျေးဇူးတော်ကိုချီးမွမ်း

၍ မုန့်နှင့်ငါးကိုဖဲ့တော်မူပြီးလျှင်လူတို့အား ဝေငှရန်အတွက်တပ ညွှတ်တော်တို့အားပေးအပ် တော်မူ၏။-

17 လူအပေါင်းတို့သည်အဝစားရကြ၏။ သူတို့ ၏စားကြွင်းစားကျန်များကိုကောက်သိမ်းရာ တောင်းတစ်ဆယ့်နှစ်တောင်းအပြည့်ရကြ၏။

သခင်ယေရှုအကြောင်း ပေတရုထုတ်ဖော်ဝန်ခံချက် (မာ ၁၆:၁၃-၁၉။ မာ ၈: ၂၇-၂၉)

18 အခါတစ်ပါး၌ကိုယ်တော်သည်တစ်ကိုယ်တည်း ဆုတောင်းပ တု ထနာပြုလျက်နေတော်မူသောအခါ တပ ညွှတ်တော်တို့သည်ကိုယ်တော်၏ထံတော်သို့လာ

ကြ၏။ ကိုယ်တော်က ``လူတို့သည်ငါ့ကိုအဘယ် သူဟုဆိုကြသနည်း'' ဟုမေးတော်မူ၏။

19 တပ ညွှတ်တော်တို့က ``ဗ တု တိဇိဆရာယောဟန်ဟု အချို့ဆိုကြပါသည်။ အချို့ကလေိယဟူ၍ လည်းကောင်း၊ အချို့ကမူပြန်လည်အသက်ရှင်လာ သောရှေးပရောဖက်တစ်ပါးဟူ၍လည်းကောင်း ပြောဆိုကြပါသည်'' ဟုလျှောက်ထားကြ၏။\*

20 ထိုအခါကိုယ်တော်က ``သင်တို့ကမူငါ့ကို အဘယ်သူဟုဆိုကြသနည်း'' ဟုမေးတော် မူ၏။  
ပေတရုက ``အရှင်သည်ဘုရားသခင်စေလွှတ် တော်မူသည့်မေရှိယဖြစ်ပါသည်'' ဟုဖြေဆို လျှောက်ထား၏။\*

ဝေဒနာခံတော်မူရမည်၊ အသေသတ်ခြင်း  
ခံတော်မူရမည်တို့ကိုဖော်ပြတော်မူခြင်း

(မာ ၁၆: ၂၀-၂၈။ မာ ၈:၃၀-၉:၁)

21 ကိုယ်တော်က ``ဤအကြောင်းကိုမည်သူမျှ မသိစေနှင့်'' ဟုကြပ်တည်းစွာပညတ်တော် မူ၏။-

22 ထိုနောက်ဆက်လက်၍ ``လူသားသည်ဝေဒနာများ စွာခံတော်မူရမည်။ ဘာသာရေးခေါင်းဆောင်များ၊ ယဇ်ပုရောဟိတ်ကြီးများနှင့်ကျမ်းတတ်ဆရာ များသည်သူ့ကိုပစ်ပယ်ကြလိမ့်မည်။ လူသား

\* 9:19 မာ ၁၄:၁-၂။ မာ ၆:၁၄-၁၅။ လု ၉:၇-၈။ \* 9:20 ယော ၆:၆၈-၆၉။



သည်အသေခံရမည်။ သုံးရက်မြောက်သောနေ့  
ဌ်ရှင်ပြန်ထမြောက်လိမ့်မည်။'' ဟုတပ ညွှတ်  
တို့အားမိန့်တော်မူ၏။

23 ထိုနောက်ကိုယ်တော်ကလူအပေါင်းတို့အား  
`ငါ့ တပ ညွှတ်ဖြစ်လိုသူသည်ကိုယ်ကျိုးကိုစွန့်ရမည်။  
ကိုယ်လက်ဝါးကပ်တိုင်ကိုနေ့စဉ်ထမ်း၍ငါ့

နောက်သို့လိုက်ရမည်။-☆ 24 မိမိအသက်ကိုကယ်ဆယ်လိုသူသည်အသက်  
ဆုံးရှုံးရလိမ့်မည်။ ငါ့ကြောင့်အသက်ဆုံးရှုံး  
သူသည်မိမိအသက်ကိုကယ်ဆယ်လိမ့်မည်။-☆

25 လူသည်တစ်လောကလုံးကိုစိုးပိုင်ခွင့်ရသော် လည်း  
မိမိ၏အသက်ဆုံးရှုံးလျှင်အဘယ် အကျိုးရှိမည်နည်း။-

26 မည်သူမဆိုငါနှင့်ငါ၏ဩဝါဒကြောင့်ရှက်  
လျှင်လူသားသည်မိမိ၏ဘုန်းအသရေ၊ ခမည်း  
တော်၏ဘုန်းအသရေ၊ သန့်ရှင်းသောကောင်းကင်  
တမန်များ၏ဘုန်းအသရေကိုဆောင်လျက်

ကြွလာသောအခါထိုသူကြောင့်ရှက်တော်မူ လ တု  
တံ့။- 27 သင်တို့အားအမှန်အကန်ငါဆိုသည်ကား  
ဤ အရပ်ရှိလူအချို့ တို့သည်ဘုရားသခင်၏  
နိုင်ငံတော်ကိုမမြင်မီမသေရကြ'' ဟု မိန့်တော်မူ၏။

အဆင်းအရောင်ပြောင်းလဲတော်မူခြင်း  
(မာ ၁၇:၁-၈။ မာ၊ ၉:၂-၈)

☆ 9:23 မာ ၁၀:၃၈။ လု၊ ၁၄:၂၇။ ☆ 9:24 မာ ၁၀:၃၉။ လု၊ ၁၇:၃၃။ ယော၊  
၁၂:၂၅။

28 ဤသို့မိန့်တော်မူပြီးနောက်ရှစ်ရက်ခန့်ကြာသော အခါကိုယ်တော်သည်ပေတရု၊ ယောဟန်၊ ယာကုပ် တို့ကိုခေါ်၍ဆုတောင်းပ တု ထနာပြုရန်တောင်ပေါ် သို့ကြွတော်မူ၏။-\*

29 ဆုတောင်းပ တု ထနာပြုလျက်နေတော်မူစဉ်မျက်နှာ တော်၏အဆင်းအရောင်သည်ထူးခြားလာလျက်၊ အဝတ်တော်သည်ဖြူဖွေးတောက်ပလာ၏။-

30 လူနှစ်ယောက်တို့သည်ရှုတ်တရက်ပေါ်လာ၍ ကိုယ်တော်နှင့်စကားပြောလျက်နေ၏။ ထိုသူ တို့သည်ကားမောရှေနှင့်ဇေလိယဖြစ်ကြ၏။-

31 သူတို့သည်ဘုန်းအသရေနှင့်တကွပေါ်လာ ၍ဘုရားသခင်၏အလိုတော်အရမကြာမီ ယေရုရှလင်မြို့တွင်ကိုယ်တော်အသေခံတော် မူရမည့်အကြောင်းကိုကိုယ်တော်နှင့်ပြောဆို နေကြသတည်း။- 32 ပေတရုနှင့်အဖော်များသည်ငိုက်မြည်း အိပ်ပျော်လျက်နေကြ၏။ သို့ရာတွင်သူတို့ နိုးလာသောအခါကိုယ်တော်၏ဘုန်းအသ ရေတော်ကိုလည်းကောင်း၊ ကိုယ်တော်နှင့်အတူ ရပ်နေသူနှစ်ဦးကိုလည်းကောင်းမြင်ကြ၏။-

33 ထိုသူနှစ်ဦးတို့ကိုယ်တော်၏ထံမှထွက်ခွာသွား နေကြစဉ်ပေတရုက ``အရှင်ဘုရား၊ ဤအရပ် တွင်နေဖွယ်ကောင်းပါ၏။ ကိုယ်တော်အတွက်တဲ

---

\* 9:28 ၂ပေ၊ ၁:၁၇-၁၈။

တစ်ဆောင်၊ မောရှေအတွက်တဲတစ်ဆောင်၊ ဧလိယ  
အတွက်တဲတစ်ဆောင်၊ တဲသုံးဆောင်ကိုအကျွန်ုပ်  
တို့ဆောက်ပါရစေ' ဟုပြောမိပြောရာပြောဆို  
လျှောက်ထား၏။

34 ဤသို့လျှောက်ထားစဉ်မိုးတိမ်တိုက်တစ်ခုသည်  
ပေါ်လာ၍သူတို့အပေါ်မှာတိမ်ရိပ်ကျလေ၏။-

35 မိုးတိမ်တိုက်သူတို့အပေါ်သို့ရောက်လာသော  
အခါသူတို့သည်ကြောက်လန့်ကြ၏။ မိုးတိမ်  
ထဲက 'ဤသူကားငါ၏သားတော်ဖြစ်၏။ သူ့  
အားငါရွေးကောက်တော်မူပြီ။ သူ၏စကား  
ကိုနားထောင်ကြလော့' ဟုအသံတော်ထွက် ပေါ်လာ၏။\*

36 အသံတော်ထွက်ပေါ်ပြီးသည့်နောက်သခင်ယေရှု  
တစ်ပါးတည်းကိုသာလျှင်တပ ည့်တော်တို့မြင်  
ရကြ၏။ သူတို့သည်မိမိတို့တွေ့မြင်ရသည့်  
အကြောင်းအရာကိုထိုစဉ်အခါကမည်သူ  
ကိုမျှမပြောဘဲဆိတ်ဆိတ်နေကြ၏။

နတ်မိစ္ဆာပူးဝင်သောသူငယ်ထံမှ နတ်ကိုနှင့်ထုတ်တော်မူခြင်း  
(မာ ၁၇:၁၄-၁၈။ မာ၊ ၉:၁၄-၂၇)

37 နောက်တစ်နေ့၌ကိုယ်တော်နှင့်တပ ည့်တော်တို့သည်  
တောင်ပေါ်မှဆင်းလာကြ၏။ ထိုအခါများစွာ  
သောလူပရိသတ်တို့သည်ကိုယ်တော်ကိုခရီးဦး  
ကြိုဆိုကြ၏။- 38 ပရိသတ်ထဲမှလူတစ်ယောက်က

\* 9:35 ဟောရှာ၊ ၄၂:၁။ မာ၊ ၃:၁၇၊ ၁၂:၁၈။ မာ၊ ၁:၁၁။ လု၊ ၃:၂၂။

“ဆရာတော်၊ အကျွန်ုပ်၏သားကိုကြည့်ရှုတော်မူရန်တောင်း  
 ပန်ပါ၏။ သူသည်အကျွန်ုပ်၏တစ်ဦးတည်းသော  
 သားဖြစ်ပါ၏။- 39 နတ်ပူးဝင်သဖြင့်ရုတ်တရက်အော်ဟစ်တတ်  
 ပါ၏။ နတ်သည်သူ့ကိုတုန်တက်စေသဖြင့်သူ့  
 ပါးစပ်မှအမြှုပ်ထွက်တတ်ပါ၏။ နတ်သည်  
 သူ့အားပင်ပန်းမောဟိုက်နာကျင်စေပြီးမှ  
 ခက်ခက်ခဲခဲနှင့်သာလျှင်ထွက်ခွာတတ်ပါ၏။-

40 အကျွန်ုပ်သည်အရှင်၏တပ ည့်များအားထို  
 နတ်ကိုနှင့်ထုတ်ပေးရန်တောင်းပန်ပါသော်  
 လည်းသူတို့သည်မတတ်နိုင်ကြပါ။” ဟု လျှောက်ထား၏။

41 သခင်ယေရှုက “ယုံကြည်ခြင်းမရှိ၊ ဖောက်ပြန်  
 တတ်သောခေတ်လူတို့၊ ငါသည်သင်တို့နှင့်အတူ  
 မည်မျှကြာအောင်နေ၍သည်းခံရမည်နည်း” ဟု  
 မိန့်တော်မူ၏။ ထိုနောက်ထိုသူအား “သင်၏သား  
 ကိုခေါ်ခဲ့လော့” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

42 သူငယ်လာနေစဉ်ပင်နတ်မိစ္ဆာသည်သူ့အားမြေ  
 ပေါ်သို့လှဲ၍တုန်တက်စေ၏။ သခင်ယေရှုသည်  
 နတ်မိစ္ဆာအားအမိန့်ပေး၍သူငယ်ကိုကျန်းမာ  
 စေတော်မူပြီးနောက်ဖခင်အားပြန်လည်ပေး  
 အပ်တော်မူ၏။- 43 လူ့အပေါင်းတို့သည်ဘုရားသခင်၏မဟာ  
 တန်ခိုးတော်ကိုမြင်ရ၍အံ့ဩကြကုန်၏။

အသေသတ်ခြင်းခံတော်မူရမည့်အကြောင်းကို

တစ်ဖန်ဖော်ပြတော်မူခြင်း

(မာ ၁၇:၂၂-၂၃။ မာ ၉:၃၀-၃၂)

လူတို့သည်ကိုယ်တော်ပြုတော်မူသောအမှု  
 အရာများကြောင့်အံ့သြနေကြစဉ်၊ ကိုယ်တော် ကာ-  
 44 “လူသားသည်လူတို့၏လက်သို့အပ်နှံခြင်းကို  
 ခံရလိမ့်မည်။ ဤစကားကိုသင်တို့သတိပြု၍  
 မှတ်ထားကြလော့” ဟုတပ ညွှတ်တော်တို့အား  
 မိန့်တော်မူ၏။- 45 သို့ရာတွင်တပ  
 ညွှတ်တော်တို့သည်ထိုစကားကို နားမလည်ကြ။  
 ယင်းသို့နားမလည်ကြစေရန် အနက်အဋ္ဌ  
 ဌိ ပု ပါ ယ်ကွယ်ဝှက်လျက်ရှိသတည်း။ သူ  
 တို့သည်လည်းကိုယ်တော်အားမမေးမလျှောက် ဝံ့ကြ။

အဘယ်သူသည်အကြီးဆုံးနည်း

(မာ ၁၈:၁-၅။ မာ ၉:၃၃-၃၅)

46 တပ ညွှတ်တော်တို့သည်မိမိတို့တွင်အဘယ်သူ  
 သည်အကြီးမြတ်ဆုံးနည်းဟုအချင်းချင်း  
 အခြေအတင်ပြောဆိုနေကြ၏။- ✨ 47 သခင်ယေရှုသည်ထိုသို့ငြင်းခုံနေကြ  
 ကိုသိတော်မူသဖြင့် ကလေးသူငယ်တစ်ယောက်  
 ကိုခေါ်၍မိမိအနီးတွင်ရပ်စေတော်မူ၏။-  
 48 ထိုနောက်ကိုယ်တော်က “ငါ၏နာမကိုထောက်  
 ၍၍ကလေးသူငယ်ကိုလက်ခံသောသူသည်  
 ငါ့ကိုလက်ခံ၏။ ငါ့ကိုလက်ခံသောသူသည်

✨ 9:46 လု ၂၂:၂၄။

ငါ့ကိုစေလွှတ်တော်မူသောအရှင်ကိုလက်ခံ  
၏။ သင်တို့တွင်အသိမ်ငယ်ဆုံးသောသူသည်  
အကြီးမြတ်ဆုံးဖြစ်၏။' ဟုမိန့်တော်မူ၏။<sup>☆</sup>

သင်တို့ကိုမဆန့်ကျင်သူသည် သင်တို့ဘက်သားဖြစ်၏  
(မာ၊ ၉:၃၈-၄၀)

49 ယောဟန်က ``အရှင်ဘုရား၊ လူတစ်ယောက်သည်  
အရှင်၏နာမတော်ကိုအမှီပြု၍နတ်မိစ္ဆာတို့  
ကိုနှင်ထုတ်နေသည်ကိုအကျွန်ုပ်တို့တွေ့မြင်  
ခဲ့ပါသည်။ သူသည်အကျွန်ုပ်တို့ဘက်သား  
မဟုတ်။ ထို့ကြောင့်အကျွန်ုပ်တို့သည်သူ့အား  
အရှင်၏နာမတော်ကိုအသုံးမပြုရန် တားမြစ်ခဲ့ပါ၏။'  
ဟုလျှောက်ထား၏။

50 သခင်ယေရှုက ``ထိုသူကိုမတားမြစ်ကြ နှင့်။  
သင်တို့ကိုမဆန့်ကျင်သူသည်သင်တို့ ဘက်သားဖြစ်၏။'  
ဟုမိန့်တော်မူ၏။

ရှုမာရိရွာကကိုယ်တော်ကိုလက်ခံရန်ငြင်းဆိုခြင်း

51 ကောင်းကင်ဘုံသို့တက်ကြွရန်အချိန်နီးလာ  
သောအခါ ကိုယ်တော်သည်ယေရုရှလင်မြို့သို့  
ကြွတော်မူရန်စိတ်ပိုင်းဖြတ်လျက်- 52 စေတမန်များကိုကြိုတင်စေလွှတ်  
သူတို့သည်သွား၍ကိုယ်တော်၏အတွက်ပြင်  
ဆင်မှုများကိုပြုရန်ရှုမာရိရွာတစ်ရွာသို့ ဝင်ကြ၏။-

☆ 9:48 မ၊ ၁၀:၄၀။ လု၊ ၁၀:၁၆။ ယော၊ ၁၃:၂၀။

53 သို့ရာတွင်ကိုယ်တော်သည်ယေရှုရှလင်မြို့သို့  
ခရီးပြုလျက်နေတော်မူသည်ကိုထောက်၍  
ရှာသားတို့သည်ကိုယ်တော်ကိုလက်မခံကြ။-

54 ဤအခြင်းအရာကိုကိုယ်တော်၏တပ ညွှတ်တော်  
များဖြစ်ကြသောယာကုပ်နှင့်ယောဟန်တို့မြင်  
ကြသောအခါ ``အရှင်ဘုရား၊ အကျွန်ုပ်တို့သည်  
ကောင်းကင်မှမီးကျ၍ထိုသူတို့အားလောင်  
ကျွမ်းစေရန်အလိုရှိတော်မူသလော'' ဟုမေး  
လျှောက်ကြ၏။\*

55 ကိုယ်တော်သည်လှည့်၍သူတို့အားဆုံးမတော်  
မူ၏။-

56 ထိုနောက်ကိုယ်တော်နှင့်တပ ညွှတ်တော်တို့သည်  
အခြားရွာတစ်ရွာသို့ထွက်သွားကြ၏။

သခင်ယေရှု၏တပည့်ဖြစ်လိုသူများ  
(မ၊ ၈:၁၉-၂၂)

57 ယင်းသို့ခရီးပြုနေကြစဉ်လူတစ်ယောက် က  
``အကျွန်ုပ်သည်အရှင်ကြွတော်မူရာသို့ လိုက်ပါမည်''  
ဟုသခင်ယေရှုအားလျှောက် ထား၏။

58 သခင်ယေရှုက ``မြေခွေးမှာတွင်းရှိ၏။  
ငှက်မှာ အသိုက်ရှိ၏။ လူသားမှာမူကားခေါင်းချစရာ  
နေရာမျှမရှိ'' ဟုမိန့်တော်မူ၏။

\* 9:54 ၄ရာ၊ ၁:၉-၁၆။

59 ကိုယ်တော်သည်အခြားလူတစ်ယောက်အား “ငါ့  
နောက်သို့လိုက်လော့” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

သို့ရာတွင်ထိုသူက “အကျွန်ုပ်အဖ၏အလောင်း  
ကိုဦးစွာသွား၍သင်္ဂြိုဟ်ခွင့်ပေးတော်မူပါ” ဟု  
လျှောက်၏။

60 ကိုယ်တော်က “လူသေတို့သည်အချင်းချင်း  
သင်္ဂြိုဟ်ကြပါစေ။ သင်မူကားသွား၍ဘုရား  
သခင်၏နိုင်ငံတော်အကြောင်းဟောပြော လော့”  
ဟုမိန့်တော်မူ၏။

61 အခြားသောသူတစ်ယောက်က “အရှင်၊  
အကျွန်ုပ် သည်နောက်တော်သို့လိုက်ပါမည်။  
သို့ရာတွင် အကျွန်ုပ်၏အိမ်သူအိမ်သားများအားဦး  
စွာသွား၍နှုတ်ဆက်ခွင့်ပြုတော်မူပါ” ဟု လျှောက်၏။<sup>☆</sup>

62 သခင်ယေရှုက “ထွန်ကိုင်းကိုကိုင်လျက်နောက်  
သို့လှည့်ကြည့်သူသည်ဘုရားသခင်၏နိုင်ငံ  
တော်အတွက်အသုံးမဝင်” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

# 10

တပ ည့်တော်ခုနစ်ဆယ့်နှစ်ဦးတို့ကို  
စေလွှတ်တော်မူခြင်း

1 ထိုနောက်သခင်ဘုရားသည်အခြားသော  
တပ ည့်တော်ခုနစ်ဆယ့်နှစ်ဦးတို့ကိုရွေးချယ်  
၍နှစ်ယောက်စီတွဲဖက်စေလျက် ကိုယ်တော်တိုင်

<sup>☆</sup> 9:61 ခုရာ၊ ၁၉:၂၀။



ကြွတော်မူမည့်မြို့ရွာအသီးသီးသို့သွား  
 နှင့်ရန်စေလွှတ်တော်မူ၏။- 2 ကိုယ်တော်က  
 “ရိတ်သိမ်းရန်စပါးများစွာရှိ၏။ သို့ရာတွင်ကောက်ရိတ်သူများကားနည်း  
 သို့ဖြစ်၍ကောက်ရိတ်သမားများပိုမိုစေလွှတ်  
 ပေးရန်စပါးရှင်အားဆုတောင်းကြလော့။-☆

3 သွားကြ၊ ဝံပုလွေစုထံသို့သိုးသူငယ်များအား  
 စေလွှတ်သကဲ့သို့သင်တို့အားငါစေလွှတ်၏။-☆

4 သင်တို့သည်ပိုက်ဆံအိတ်၊ လွယ်အိတ်၊ ဖိနပ်တို့ကို  
 ယူမသွားကြနှင့်။ လမ်းမှာရပ်၍မည်သူ့ကိုမျှ  
 နှုတ်မဆက်ကြနှင့်။-☆ 5 သင်တို့မည်သည့်အိမ်သို့မဆိုဝင်သောအခါ  
 “ဤ အိမ်၌ငြိမ်သက်ခြင်းရှိပါစေ” ဟုဦးစွာမေတ္တာ  
 ပို့ကြလော့။- 6 ထိုအိမ်တွင်ငြိမ်သက်မှုကိုလိုလားသူရှိလျှင်  
 သင်တို့ပို့သသည့်မေတ္တာကိုထိုသူခံစားရ  
 လိမ့်မည်။ ထိုသို့သောသူတစ်စုံတစ်ယောက်မျှ  
 မရှိပါမူသင်တို့ပို့သည့်မေတ္တာသည်သင်တို့  
 ၏ထံသို့ပြန်လာလိမ့်မည်။- 7 သင်တို့သည်ထိုအိမ်မှာနေ၍အိမ်ရှင်ကျွေး  
 သည်တို့ကိုစားသောက်ကြလော့။ အဘယ်ကြောင့်  
 ဆိုသော်အလုပ်သမားသည်အခကိုခံစား  
 ထိုက်သောကြောင့်ဖြစ်၏။ အိမ်တစ်အိမ်မှအခြား  
 တစ်အိမ်သို့မပြောင်းမရွှေ့ကြနှင့်။-☆

8 သင်တို့အားကြိုဆိုလက်ခံသောမြို့တွင်သင်

---

☆ 10:2 မ၊ ၉:၃၇-၃၈။ ☆ 10:3 မ၊ ၁၀:၁၆။ ☆ 10:4 မ၊ ၁၀:၇-၁၄။  
 မ၊ ၆:၈-၁၁။ လု၊ ၉:၃-၅။ ☆ 10:7 ခကော၊ ၉:၁၄။ ဘတိ၊ ၅:၁၈။

တို့အားကျွေးမွေးသမျှတို့ကိုစားကြလော့။-  
 9 ထိုမြို့ရှိသူနာများကိုရောဂါပျောက်ကင်းစေ  
 ကြလော့။ ထိုနောက်သူတို့တွင်ဘုရားသခင်၏  
 နိုင်ငံတော်တည်ချိန်နီးပြီဖြစ်ကြောင်းပြော  
 ကြားကြလော့။- 10 သင်တို့ကိုမကြိုဆိုလက်မခံသောမြို့တွင်  
 လမ်းများပေါ်သို့ထွက်၍ ဤသို့ပြောကြလော့။-  
 ☆ 11 သင်တို့အားသတိပေးသည့်အနေဖြင့်ငါတို့  
 ခြေတွင်ကပ်သည့်သင်တို့မြို့ကမြေမှုန့်ကိုငါ  
 တို့ခါချ၏။ သို့ရာတွင်ဘုရားသခင်၏နိုင်ငံ  
 တော်သည်သင်တို့၏အနီးသို့ရောက်ရှိပြီဖြစ်  
 ကြောင်းကိုသိမှတ်ကြလော့။- 12 ငါဆိုသည်ကားတရားစီရင်တော်မူရာနေ  
 ဘုရားသခင်သည်ထိုမြို့ထက်ပို၍သောဒုံ  
 မြို့အားကရုဏာထားတော်မူလိမ့်မည်။" ☆

မယုံကြည်ကြသည့်မြို့များ  
 (မာ ၁၁:၂၀-၂၄)

13 "အို ခေါရာဇိ န်မြို့၊ သင်သည်အမ ့  
 ဂလာရှိ၏။ အို ဗက်ဇဲဒမြို့၊ သင်သည်လည်းအမ ့  
 ဂလာရှိ၏။ သင်တို့တွင်ပြုခဲ့သည့်အံ့ဖွယ်အမှုအရာများ  
 ကိုတုရုနှင့်ဇိဒုံမြို့တွင်သာပြုခဲ့ပါမူ ထိုမြို့  
 တို့သည်ရှေးမဆွကပင်လျှော်တေကိုဝတ်၍ ပြာ  
 ထဲမှာထိုင်လျက်နောင်တရပြီးဖြစ်လိမ့်မည်။-

☆ 10:10 တာ ၁၃:၅၁။ ☆ 10:12 ကာ ၁၉:၂၄-၂၈။ မာ ၁၁:၂၄၊ ၁၀:၁၅။

☆ 14 ဘုရားသခင်သည်တရားစီရင်တော်မူရာ  
 ကာလ၌ သင်တို့ထက်ပို၍တုရုနှင့်ဇိဒုံမြို့  
 တို့အားကရုဏာထားတော်မူပေအံ့။- 15 အို  
 ကပေရနောင်မြို့၊ သင်သည်ကောင်းကင်ဘုံ  
 တိုင်အောင်မြောက်စားခြင်းကိုခံလိုသလော။  
 မရဏာနိုင်ငံအထိနှိမ့်ချခြင်းခံရလ တု တံ့"  
 ဟုမိန့်တော်မူ၏။☆

16 သခင်ယေရှုသည်တပ ညွှတ်တော်တို့အား  
 ``သင်တို့ ၏စကားကိုနားထောင်သူသည်ငါ့စကားကို  
 နားထောင်၏။ သင်တို့ကိုပစ်ပယ်သူသည်ငါ့ကို  
 ပစ်ပယ်၏။ ငါ့ကိုပစ်ပယ်သူသည်ငါ့ကိုစေလွှတ်  
 တော်မူသောအရှင်ကိုပစ်ပယ်သည်'' ဟုမိန့် တော်မူ၏။☆

တပ ညွှတ်တော်ခုနစ်ဆယ့်နှစ်ဦးတို့  
 ပြန်လည်ရောက်ရှိလာကြခြင်း

17 ခုနစ်ဆယ့်နှစ်ဦးသောတပ ညွှတ်တော်တို့သည် အလွန်  
 ဝမ်းမြောက်ရွှင်လန်းစွာပြန်လည်ရောက်ရှိလာကြ  
 လျက် ``အရှင်၊ အကျွန်ုပ်တို့သည်ကိုယ်တော်၏နာမ  
 တော်အားဖြင့် နတ်မိစ္ဆာများပင်နှိမ်နင်းခဲ့ပါသည်'' ဟု  
 လျှောက်ကြ၏။

---

☆ 10:13 ဟေရှု၊ ၂၃:၁-၁၈။ ယေဇ၊ ၂၆:၁-၂၈။ ယောလ၊ ၃:၄-၈။ အာ၊  
 ၁:၉-၁၀။ ဇ၊ ၉:၂-၄။ ☆ 10:15 ဟေရှု၊ ၁၄:၁၃-၁၅။ ☆ 10:16 မ၊  
 ၁၀:၄၀။ မာ၊ ၉:၃၇။ လု၊ ၉:၄၈။ ယော၊ ၁၃:၂၀။

18 ကိုယ်တော်က ``ကောင်းကင်မှလျှပ်စစ်ကျသကဲ့  
သို့စာတန်ကျသည်ကိုငါမြင်ရ၏။- 19 မြွေဆိုးများ၊

ကင်းမြီးကောက်များအပေါ်မှာ နင်းသွား၍  
စာတန်၌ရှိသမျှသောတန်ခိုးကို နှိမ်နင်းနိုင်သည့်အာဏာကိုသင်တို့အားငါ  
အပ်ထားပြီ။ အဘယ်ဘေးမျှသင်တို့၌မရောက်ရ။-\*

20 သို့ရာတွင်သင်တို့သည်နတ်မိစ္ဆာများကိုနှိမ်နင်းနိုင်  
သည့်အတွက်ဝမ်းမမြောက်ကြနှင့်။ ကောင်းကင်ဘုံ  
တွင်သင်တို့၏နာမည်များစာရင်းဝင်ပြီးဖြစ်သည့်  
အတွက်သာလျှင်ဝမ်းမြောက်ကြလော့။'' ဟုမိန့်  
တော်မူ၏။

ကိုယ်တော်ရွှင်လန်းဝမ်းမြောက်တော်မူခြင်း  
(မာ ၁၁:၂၅-၂၇၊ ၁၃:၁၆-၁၇)

21 ထိုအခါသန့်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော်သည်  
ကိုယ်တော်အား ရွှင်လန်းဝမ်းမြောက်စေတော်မူ  
သဖြင့်ကိုယ်တော်က ``မိုးမြေကိုအစိုးရတော်မူ  
သောအဖ၊ ကိုယ်တော်သည်အသိပညာရှင်များမှ  
ထိမ်ဝှက်ထားတော်မူသောအကြောင်းအရာများ  
ကို ပညာမဲ့သူများအားဖွင့်ပြတော်မူသော  
ကြောင့်ကျေးဇူးတော်ကိုချီးမွမ်းပါ၏။ အဖ  
ခမည်းတော်၊ ဤသို့ဖြစ်ရခြင်းမှာကိုယ်တော်  
လိုလားတော်မူသည်အတိုင်းဖြစ်ပါ၏။

\* 10:19 ဆာ၊ ၉၁:၁၃။

22        `ငါ့ခမည်းတော်သည်ခပ်သိမ်းသောအရာတို့  
 ကိုငါ့အားပေးအပ်တော်မူပြီ။                    သားတော်သည်  
 အဘယ်သူဖြစ်ကြောင်းကိုခမည်းတော်မှ  
 တစ်ပါးမည်သူမျှမသိ။                    ခမည်းတော်သည်  
 အဘယ်သူဖြစ်ကြောင်းကိုလည်းသားတော်  
 နှင့်သားတော်ဖွင့်ပြလိုသူများမှတစ်ပါး မည်သူမျှမသိ''  
 ဟုမိန့်တော်မူ၏။\*

23        ထိုနောက်ကိုယ်တော်သည်တပ ည့်တော်တို့ဘက်သို့  
 လှည့်၍                    `ယခုမြင်သမျှသောအရာတို့ကိုသင်  
 တို့မြင်သောကြောင့်သင်တို့မျက်စိသည်မ ့် ဂလာ ရှိ၏။-

24        သင်တို့အားငါဆိုသည်ကားသင်တို့မြင်ရသည့်  
 အရာများကိုပရောဖက်များ၊                    ရှင်ဘုရင်များ  
 မြင်လိုကြသော်လည်းမမြင်ရကြ၊                    သင်တို့ကြား  
 ရသည့်အရာများကိုကြားလိုသော်လည်းမ                    ကြားရကြ''  
 ဟုမိန့်တော်မူသည်။

သနားကြင်နာတတ်သောရှုမာရီအမျိုးသား ပုံဥပမာ

25        ကျမ်းတတ်ဆရာတစ်ယောက်သည်အထံတော်  
 သို့လာ၍                    `ဆရာတော်၊                    အကျွန်ုပ်သည်ထာဝရ  
 အသက်ကိုရအံ့သောငှာအဘယ်သို့ပြုရ                    ပါမည်နည်း''  
 ဟုကိုယ်တော်အားပညာစမ်း လိုသဖြင့်မေးလျှောက်၏။\*

☆ 10:22    ယော၊ ၃:၃၅၊ ၁၀:၁၅။    ☆ 10:25    မ၊ ၂၂:၃၅-၄၀။ မာ၊  
 ၁၂:၂၈-၃၄။

26 ကိုယ်တော်က “ပည တု တိကျမ်းတွင်အဘယ်သို့  
ဖော်ပြထားသနည်း။ သင်အဘယ်သို့ဖတ်ဖူး သနည်း”  
ဟုမေးတော်မူလျှင်၊

27 ထိုသူက “သင်၏ဘုရားသခင်ထာဝရဘုရား  
ကိုစိတ်စွမ်းရှိသမျှ၊ ကိုယ်စွမ်းရှိသမျှ၊ ဉာဏ်စွမ်း  
ရှိသမျှနှင့်ချစ်လော့။ သင်၏အိမ်နီးချင်းကိုကိုယ်  
နှင့်အမျှချစ်လော့ဟုပါရှိပါသည်” ဟူ၍ လျှောက်၏။<sup>☆</sup>

28 ကိုယ်တော်က “သင်၏အဖြေသည်မှန်ပေ၏။ ဤ  
အတိုင်းပြုလျှင်သင်သည်ထာဝရအသက်ကို ရလိမ့်မည်”  
ဟုမိန့်တော်မူ၏။<sup>☆</sup>

29 ထိုသူသည်မိမိ၏ပညာကိုဖော်ပြလို  
သဖြင့် “အဘယ်သူသည်အကျွန်ုပ်၏အိမ်  
နီးချင်းဖြစ်ပါသနည်း” ဟုမေးမြန်း၏။

30 ထိုအခါသခင်ယေရှုက “လူတစ်ယောက်သည်  
ယေရှုရှလင်မြို့မှယေရိခေါမြို့ကိုသွားရာ  
လမ်းတွင် ဌားပြုများနှင့်တွေ့၏။ ဌားပြုတို့သည်  
ထိုသူ၏အဝတ်များကိုချွတ်ယူကြ၏။ ထိုနောက်  
သူ့ကိုရိုက်နှက်၍သေလုနီးပါးရှိသောအခါ  
ပစ်ထားခဲ့ကြ၏။ - 31 ယင်ပုရောဟိတ်တစ်ပါးသည်ထိုလမ်းအတိုင်း  
ခရီးပြုလာစဉ်ထိုသူ့ကိုမြင်၏။ သို့ရာတွင်  
သူသည်ရှောင်ကွင်း၍သွား၏။ - 32 ထိုနည်းတူလေဝိအနွယ်ဝင်တစ်ယောက်  
နေရာသို့ရောက်လာ၏။ သူသည်လည်းလူနာကို

☆ 10:27 ဝတ်၊ ၁၉:၁၈။ တရား၊ ၆:၅။ ☆ 10:28 ဝတ်၊ ၁၈:၅။

လာကြည့်ပြီးလျှင်ရှောင်ကွင်း၍သွားလေ၏။-

33 သို့ရာတွင်ရှုမာရိအမျိုးသားတစ်ယောက်သည်  
ခရီးပြုလာစဉ်သူနာရှိရာသို့ရောက်လာသော်  
သူနာကိုမြင်၍သနားကြင်နာစိတ်ရှိသဖြင့်၊-\*

34 သူနာ၏ထံသို့ချဉ်းကပ်ပြီးလျှင် သူနာ၏ဒဏ်  
ရာများကိုဆီနှင့်စပျစ်ရည်လိမ်းကျံ၍အဝတ်  
ဖြင့်စည်းပေး၏။ ထိုနောက်မိမိမြည်းပေါ်မှာ  
သူနာကိုတင်လျက်တည်းခိုရိပ်သာသို့ဆောင်  
သွား၍ပြုစုလေ၏။- 35 နောက်တစ်နေ့၌တည်းခိုရိပ်သာမှထွက်ခွာချိန်  
တွင်သူသည်ဒေနာရိဒင်္ဂါးနှစ်ပြားကိုထုတ်၍  
တည်းခိုရိပ်သာပိုင်ရှင်အားပေးပြီးလျှင် `ဤ  
သူနာကိုကြည့်ရှုပြုစုပါ။ နောက်ထပ်ကုန်ကျ  
သမျှကိုအကျွန်ုပ်ပြန်လာသောအခါပေး ပါမည်'  
ဟုပြော၏။

36 ထိုသူသုံးယောက်တို့အနက်အဘယ်သူသည်  
ငှားပြဘေးနှင့်တွေ့ရသူ၏အိမ်နီးချင်းဖြစ်  
မည်ဟုသင်ထင်သနည်း' ဟုမေးတော်မူ၏။

37 ကျမ်းတတ်ဆရာက `သူနာအားသနားကြင်နာ  
စွာပြုစုသူဖြစ်ပါသည်' ဟုလျှောက်လျှင်၊  
သခင်ယေရှုက `သင်သည်သွား၍ထိုနည်းတူ ပြုလော့'  
ဟုမိန့်တော်မူ၏။

မာသနှင့်မာရိတို့၏အိမ်သို့ကြွတော်မူခြင်း

\* 10:33 ရော၊ ၂၈:၁၅။

38 သခင်ယေရှုနှင့်တပ ည့်တော်တို့သည်ခရီးသွား  
 ကြစဉ်ရွာတစ်ရွာသို့ရောက်ကြ၏။ ထိုရွာရှိမာသ  
 နာမည်ရှိသောအမျိုးသမီးသည်မိမိ၏အိမ်တွင်  
 ကိုယ်တော်ကိုကြိုဆိုညွှတ်ခံ၏။-☆ 39 မာသမှာမာရိနာမည်ရှိသောညီမတစ်  
 ရှိ၏။ သူသည်သခင်ယေရှု၏ခြေတော်ရင်းမှာ  
 ထိုင်၍တရားတော်ကိုကြားနာလျက်နေ၏။-

40 မာသမူကားညွှတ်သည်ဝတ်ဖြင့်ဗျာများနေရ  
 သဖြင့်အထံတော်သို့ချဉ်းကပ်ပြီးလျှင် “အရှင်  
 ဘုရား၊ ကျွန်မ၏ညီမသည်လုပ်ကျွေးမှုတာဝန်  
 ရှိသမျှကိုကျွန်မတစ်ယောက်တည်းအား ဆောင်  
 ရွက်စေသည်ကိုကိုယ်တော်ရှင်လျစ်လျူရှုတော်  
 မူပါသလော။ ကျွန်မကိုကူညီစေရန်သူ  
 အားအမိန့်ရှိတော်မူပါ” ဟုလျှောက်၏။

41 သခင်ဘုရားက “မာသ၊ မာသ၊ သင်သည်များ  
 စွာသောအမှုကိုစွဲတို့အတွက်စိုးရိမ်ပူပန် လျက်နေ၏။-

42 သင့်မှာလိုသောအရာတစ်ခုရှိ၏။ မာရိသည်  
 ကောင်းမြတ်သောအရာကိုရွေးချယ်လေပြီ။  
 ထိုအရာကိုသူထံမှအဘယ်သူမျှယူ၍ ရမည်မဟုတ်”  
 ဟုမိန့်တော်မူ၏။

# 11

ဆုတောင်းပတုထနာအကြောင်း သွန်သင်တော်မူခြင်း  
 (မ၊ ၆:၉-၁၃၊ ၇:၇-၁၁)

---

☆ 10:38 ယော၊ ၁၁:၁။



1 အခါတစ်ပါး၌ကိုယ်တော်သည်တစ်ခုသော အရပ်တွင်ဆုတောင်းပ တု ထနာပြုလျက်နေတော် မူ၏။ ဆုတောင်းပ တု ထနာပြီးဆုံးသောအခါ တပ ည့်တော်တစ်ဦးက ``အရှင်ဘုရား၊ ယောဟန် သည်မိမိ၏တပ ည့်များအားဆုတောင်းပ တု ထ နာပြုရန်နည်းပေးသကဲ့သို့ အကျွန်ုပ်တို့အား လည်းပေးတော်မူပါ'' ဟုလျှောက်ထား၏။

2 ကိုယ်တော်က ``သင်တို့ဆုတောင်းပတုထနာပြုသော အခါ၊

`အို အဖ၊ ကိုယ်တော်ရှင်၏နာမတော်ကို ရှိသေလေးမြတ်ကြပါစေသော။ ကိုယ်တော်ရှင်၏အုပ်စိုးတော်မူခြင်းရှိပါ စေသော။

3 လိုအပ်သောအစားအစာကိုအကျွန်ုပ်တို့အား၊ နေ့စဉ်နေ့တိုင်းပေးသနားတော်မူပါ။

4 အကျွန်ုပ်တို့အားသူတစ်ပါးတို့မှားမိသည့် အပြစ်များကို၊ အကျွန်ုပ်တို့ဖြေလွှတ်ကြသကဲ့သို့အကျွန်ုပ် တို့၏ အပြစ်များကိုဖြေလွှတ်တော်မူပါ။

အကျွန်ုပ်တို့သည်လွန်ကဲသောစုံစမ်းသွေး ဆောင်ခြင်းကို မခံရပါစေနှင့်'

ဟူ၍မြွက်ဆိုကြလော့'' ဟုမိန့်တော်မူ၏။

5-6 ထိုနောက်ကိုယ်တော်က ``သင်တို့တွင်တစ်စုံတစ် ယောက်သောသူသည်သန်းခေါင်အချိန်၌မိတ် ဆွေတစ်ဦး၏အိမ်သို့သွား၍ `အဆွေ၊ ကျွန်ုပ်၏

အိမ်သို့ခရီးသည်မိတ်ဆွေတစ်ယောက်ရောက်ရှိ  
 လာပါသည်။ ကျွန်ုပ်တို့ထံတွင်သူ့အားကျွေး  
 စရာဘာမျှမရှိသဖြင့် မုန့်သုံးလုံးကိုချေး လိုပါသည်'  
 ဟုဆိုသော်။- 7 အိမ်ရှင်က `ကျွန်ုပ်ကိုမနှောင့်ယှက်ပါနှင့်။  
 အိမ် တံခါးကိုပိတ်ထားပြီးလေပြီ။ သားသမီး  
 များနှင့်ကျွန်ုပ်သည်အိပ်ရာဝင်ကြပြီးဖြစ်  
 ၏။ ထို့ကြောင့်ကျွန်ုပ်ထ၍သင့်အားဘာမျှ  
 မပေးနိုင်ပါ' ဟုအိမ်တွင်းမှပြောလိမ့်မည်။-

8 အိမ်ရှင်သည်မိတ်ဆွေတစ်ဦးအနေဖြင့်အိပ်ရာ  
 မှထ၍သူ့အားမုန့်များကိုပေးလိမ့်မည်မဟုတ်။  
 သို့သော်လည်းထိုသူသည်အရှက်အကြောက်  
 ကင်းမဲ့စွာဆက်လက်တောင်းခံနေသောကြောင့်  
 အိမ်ရှင်သည်ထ၍လိုသမျှသောမုန့်များ ကိုပေးလိမ့်မည်။-

9 သင်တို့အားငါဆိုသည်ကားတောင်းကြလော့၊  
 တောင်းလျှင်ရကြလိမ့်မည်။ ရှာကြလော့၊ ရှာ  
 လျှင်တွေ့ကြလိမ့်မည်။ တံခါးကိုခေါက်ကြ  
 လော့၊ ခေါက်လျှင်တံခါးကိုဖွင့်လိမ့်မည်။-

10 တောင်းသူသည်ရလိမ့်မည်။ ရှာသောသူသည်  
 တွေ့လိမ့်မည်။ တံခါးကိုခေါက်သောသူအား  
 တံခါးကိုဖွင့်ပေးလိမ့်မည်။- 11 သင်တို့တွင်အဘယ်ဖခင်သည်မိမိ၏သား  
 ကငါးကိုတောင်းလျှင်မြွေကိုပေးမည်နည်း။-

12 ကြက်ဥကိုတောင်းလျှင်ကင်းမြီးကောက်ကို  
 ပေးမည်နည်း။- 13 သင်တို့သည်ဆိုးသောသူများဖြစ်လျက်ပင်

သားသမီးများအားအကောင်းကိုပေးတတ်  
 လျှင်ကောင်းကင်ဘုံရှင်သင်တို့အဖသည်  
 တောင်းလျှောက်သောသူတို့အားသန်ရှင်းသော  
 ဝိညာဉ်တော်ကိုသာ၍ပေးတော်မူမည်မဟုတ်      လော''  
 ဟုမိန့်တော်မူ၏။

**သခင်ယေရှုနှင့်ဗေလဇေဗုလ**

(မာ ၁၂:၂၂-၃၀။ မာ ၃:၂၀-၂၇)

14                    သခင်ယေရှုသည်ဆွဲအသောနတ်မိစ္ဆာကို  
 နှင်ထုတ်တော်မူ၍နတ်မိစ္ဆာထွက်သွားသည်  
 နောက်ဆွဲအသောသူသည်စကားပြော                    လေ၏။  
 လူပရိသတ်တို့သည်များစွာအံ့ဩ                    ကြ၏။-

15                    သို့ရာတွင်လူအချို့က                    ``ကိုယ်တော်သည်နတ်  
 မိစ္ဆာဘုရင်ဗေလဇေဗုလကိုအမှီပြု၍နတ်  
 မိစ္ဆာများကိုနှင်ထုတ်သည်'' ဟုဆိုကြ၏။\*

16                    အချို့ကကိုယ်တော်အားပရိယာ                    ယ်ဆင်  
 ၍                    ``ကောင်းကင်မှနိမိတ်လ                    ကဲ့                    ခဏာတစ်ရပ်  
 ကိုပြတော်မူပါ''                    ဟုတောင်းခံကြ၏။-\*

17                    ကိုယ်တော်သည်ထိုသူတို့၏အကြံအစည်ကို  
 သိတော်မူသဖြင့်                    ``တိုင်းနိုင်ငံတစ်ခုတွင်လူ  
 တို့စိတ်ဝမ်းကွဲပြားလျက်နေလျှင်                    ထိုနိုင်ငံသည်  
 မကြာမီပျက်စီးမည်သာဖြစ်၏။                    အိမ်ထောင်တစ်  
 ခုတွင်အိမ်သူအိမ်သားတို့စိတ်ဝမ်းကွဲပြား                    လျက်နေလျှင်

\* 11:15 မာ ၉:၃၄၊ ၁၀:၂၅။ \* 11:16 မာ ၁၂:၃၈၊ ၁၆:၁။ မာ ၈:၁၁။

ထိုအိမ်ထောင်သည်ပျက်စီး မည်သာဖြစ်၏။-  
 18 ထို့ကြောင့်စာတန်ခါးနိုင်ငံတွင်စိတ်ဝမ်းကွဲပြား  
 မှုရှိလျှင် အဘယ်သို့လျှင်ရပ်တည်နိုင်မည်နည်း။  
 ငါသည်ဗေလဇေဗုလကိုအမှီပြု၍ နတ်မိစ္ဆာ  
 များကိုနှင်ထုတ်သည်ဟုသင်တို့ဆိုကြ၏။-

19 အကယ်၍ငါသည်ဗေလဇေဗုလကိုအမှီ  
 ပြု၍နတ်မိစ္ဆာများကိုနှင်ထုတ်သည်ဆိုပါမူ  
 သင်တို့၏တပည့်များကားမည်သူ့ကိုအမှီ  
 ပြု၍ နတ်မိစ္ဆာများကိုနှင်ထုတ်ကြသနည်း။  
 ထိုသူတို့ကပင်လျှင်သင်တို့မှားကြောင်း  
 သက်သေထူကြ၏။- 20 သို့ရာတွင်ငါသည်ဘုရားသခင်၏တန်ခိုး  
 တော်အားဖြင့်နတ်မိစ္ဆာများကိုနှင်ထုတ်သည်  
 ဖြစ်သောကြောင့် ဘုရားသခင်၏နိုင်ငံတော်  
 သည်သင်တို့တွင်တည်လျက်ရှိလေပြီ။"

21 "ခွန်အားကြီးသူသည်လက်နက်စုံနှင့်  
 မိမိ အိမ်ကိုစောင့်ကြပ်နေသောအခါ  
 သူ၏ဥစ္စာ ပစ္စည်းများသည်လုံခြုံမှုရှိ၏။-  
 22 သို့ရာတွင်ထိုသူထက်ခွန်အားကြီးသူသည်  
 ရောက်လာ၍ သူ့ကိုတိုက်ခိုက်အောင်မြင်သော  
 အခါ သူ့အားကိုးအားထားပြုသည့်လက်  
 နက်များကိုသိမ်းယူသွားလိမ့်မည်။ တိုက်ခိုက်  
 ၍ရရှိသောဥစ္စာပစ္စည်းများကိုလည်းခွဲ ဝေလိမ့်မည်။"

23 "ငါ့ဘက်မှာမနေသူသည်ငါ့ကိုဆန့်ကျင် သူဖြစ်၏။

ငါနှင့်အတူမစုမသိမ်းသူသည် ကြဲဖြန့်သူဖြစ်၏။<sup>၁၁</sup>✠

ညစ်ညမ်းသောနတ်ပြန်၍ပူးဝင်ခြင်း

(မာ ၁၂:၄၃-၄၅)

24 “ညစ်ညစ် မ်းသောနတ်သည်လူထဲကထွက်သည့် အခါခြောက်သွေ့ရာအရပ်သို့လှည့်လည်၍

နားစရာနေရာကိုရှာတတ်၏။ ရှာမတွေ့ လျှင် ‘ငါယခင်နေခဲ့သည့်နေရာသို့ပင် ပြန်ပါအံ့’ ဟုဆို၏။-

25 သို့ဖြစ်၍သူသည်ထိုနေရာသို့ပြန်သွား သောအခါ သပ်ရပ်စွာလှဲကျင်းထားသည် ကိုတွေ့သော်၊-

26 မိမိထက်ညစ်ညစ် မ်းသောနတ်ခုနစ်ဦးကိုခေါ် ခဲ့ပြီးလျှင်ထိုနေရာတွင်နေလေ၏။ သို့ဖြစ်

၍နတ်ပူးဝင်သူ၏နောက်ဆုံးဖြစ်အင်သည် ပထမဖြစ်အင်ထက်ဆိုးလေ၏” ဟုမိန့် တော်မူ၏။

မင်္ဂလာအစစ်အမှန်

27 သခင်ယေရှုသည်ဤသို့မိန့်တော်မူပြီး သောအခါ လူပရိသတ်ထဲကအမျိုးသမီး တစ်ယောက်သည်

“အရှင်ကိုမွေး၍နှိတိုက် ရသောအမျိုးသမီးသည်မင်္ဂ လာရီပါ၏” ဟုလျှောက်၏။

28 သို့ရာတွင်ကိုယ်တော်က “ဘုရားသခင်၏ နှုတ်ကပတ်တော်ကိုကြား၍လိုက်နာသူသည် မ

င်္ဂလာရီ၏ဟုဆိုလျှင်ပို၍သင့်မြတ်လိမ့်မည်” ဟူ၍မိန့်တော်မူ၏။

✠ 11:23 မာ၊ ၉:၄၀။

နိမိတ်လက္ခဏာပြရန်တောင်းဆိုကြခြင်း

(မာ ၁၂:၃၈-၄၂)

29 လူပရိသတ်တို့သည်စုရုံးလျက်နေကြစဉ် ကိုယ်တော်က “ယခုခေတ်လူတို့သည်အလွန် ဆိုးညစ်လှပါသည်တကား။ သူတို့သည်နိမိတ် လ က ခဏာကိုတောင်းဆိုကြ၏။ သို့ရာတွင်ယောန ဇာနိမိတ်လ က ခဏာမှတစ်ပါးအဘယ်နိမိတ် လ က ခဏာကိုမျှသူတို့အားပြလိမ့်မည်မဟုတ်။-

☆ 30 နိနေဝေမြို့သားတို့အတွက်ယောနသည် နိမိတ်လ က ခဏာဖြစ်သကဲ့သို့ဤခေတ်လူတို့ အတွက်လူသားသည်လည်းနိမိတ်လ က ခဏာ ဖြစ်ပေအံ့။-☆ 31 ရှေ့ပြည်ဘုရင်မသည်ဉာဏ်ပညာရှင် ရှောလမုန်မင်းကြီး၏စကားကိုကြားနာရ အောင်ဝေးလံရပ်ခြားတိုင်းတစ်ပါးမှလာ ရောက်ခဲ့၏။ ယခုအခါ၌မူရှောလမုန်ထက် ကြီးမြတ်သည့်အရာရောက်ရှိနေလေပြီ။ သို့ ဖြစ်၍တရားစီရင်တော်မူရာနေ့တွင်ရှေ့ဘ ပြည်ဘုရင်မသည်ထ၍ထိုသူတို့အားပြစ် တင်စွပ်စွဲလိမ့်မည်။-☆ 32 နိနေဝေမြို့သားတို့သည်ယောနဟောပြော သွန်သင်ချက်ကြောင့်နှောင်တရခဲ့ကြ၏။ ယခု မှာမူယောနထက်ကြီးမြတ်သည့်အရာရောက် ရှိနေလေပြီ။ တရားစီရင်တော်မူရာနေ့၌

☆ 11:29 မာ ၁၆:၄။ မာ ၈:၁၂။ ☆ 11:30 ယောန၊ ၃:၄။ ☆ 11:31 ၃ရာ၊ ၁၀:၁-၁၀။ ၆ရာ၊ ၉:၁-၁၂။

နိုနေဝေမြို့သားတို့သည်ထ၍ဤလူတို့  
အားပြစ်တင်စွပ်စွဲကြလိမ့်မည်'' ဟုမိန့်တော် မူ၏။<sup>☆</sup>

ခန္ဓာကိုယ်၏ဆီမီး  
(မာ ၅:၁၅၊ ၆:၂၂-၂၃)

33 လူတို့သည် ``ဆီမီးကိုထွန်းညှိ၍ဖုံးကွယ်ထား  
လေ့မရှိ။ တောင်းဖြင့်လည်းအုပ်ထားလေ့မရှိ။  
အိမ်ထဲသို့ဝင်လာသူများအလင်းရစေရန်  
မီးတင်ခုံပေါ်မှာတင်ထားလေ့ရှိ၏။-<sup>☆</sup>

34 မျက်စိသည်ကိုယ်ခန္ဓာအတွက်ဆီမီးသဖွယ်ဖြစ်  
၏။ မျက်စိကောင်းလျှင်သင်၏ကိုယ်ခန္ဓာတစ်ခု  
လုံးလင်းလိမ့်မည်။ မျက်စိမကောင်းလျှင်မူကား  
သင်၏ကိုယ်ခန္ဓာတစ်ခုလုံးသည်မှောင်လျက်  
နေလိမ့်မည်။- 35 သို့ဖြစ်၍သင်တို့တွင်ရှိသည့်အလင်းသည်  
အမှောင်မဖြစ်စေရန်သတိပြုကြလော့။-

36 အကယ်၍သင်၏ကိုယ်ခန္ဓာတစ်ခုလုံးသည်  
မှောင်ကွက်လုံးဝမရှိဘဲလင်းလျက်နေလျှင်  
ဆီမီးသည်တောက်ပသောအလင်းဖြင့်သင့်  
အပေါ်၌ထွန်းလင်းသကဲ့သို့ သင်တို့ကိုယ်  
ခန္ဓာတစ်ခုလုံးသည်အလင်းနှင့်ပြည့်လိမ့် မည်''  
ဟုမိန့်တော်မူ၏။

☆ 11:32 ယောန၊ ၃:၅။ ☆ 11:33 မာ ၅:၁၅။ မာ ၄:၂၁။ လု၊ ၈:၁၆။

ဖာရိရှဲနှင့်ကျမ်းတတ်ဆရာတို့ကို အပြစ်တင်တော်မူခြင်း  
(မာ ၂၃:၁-၃၆။ မာ ၁၂:၃၈-၄၀)

37 ထိုသို့ကိုယ်တော်မိန့်တော်မူပြီးသောအခါ  
ဖာရိရှဲတစ်ယောက်သည်ကိုယ်တော်အားည  
စာသုံးဆောင်တော်မူရန်ပင့်ဖိတ်၏။-

38 ကိုယ်တော်သည်ထိုသူ၏အိမ်သို့ကြွ၍စားပွဲ  
တွင်ထိုင်တော်မူ၏။ ဤသို့အစားအစာမသုံး  
ဆောင်မီကိုယ်တော်သည်ဆေးကြောခြင်းပြု  
တော်မူသည်ကိုထိုဖာရိရှဲမြင်သောအခါ အံ့သြလေ၏။-

39 သခင်ဘုရားက `သင်တို့ဖာ ရိ ရှဲများသည်ပန်း  
ကန်ခွက်ယောက်များ၏ပြင်ပကိုစင်ကြယ်အောင်  
ဆေးကြောကြသော်လည်းသင်တို့၏စိတ်အတွင်း  
မှာကားအကြမ်းဖက်မှု၊ ဆိုးညစ်မှုတို့ဖြင့်ပြည့်  
လျက်နေ၏။- 40 အချင်းလူမိုက်တို့၊  
ပြင်ပသဏ္ဍာန်ကိုဖန်ဆင်း တော်မူသောအရှင်သည်  
အတွင်းသဏ္ဍာန်ကို လည်းဖန်ဆင်းတော်မူသည်မဟုတ်လော။-

41 သို့ရာတွင်သင်တို့၏ပန်းကန်ခွက်ယောက်  
များတွင်ရှိသည့်အရာများကိုဆင်းရဲသူ  
များအားပေးကမ်းကြလော့။ သို့ပြုလျှင်  
အရာခပ်သိမ်းတို့သည်သင်တို့အတွက်သန့်  
စင်လိမ့်မည်။"

42 `ဖာရိရှဲတို့၊ သင်တို့သည်အမ ့် ဂလာရှိကြ၏။  
သင်တို့သည်ပင်စိမ်းရွက်၊ လူရွက်နှင့်အခြား



ဆေးဖက်ဝင်အရွက်အမျိုးမျိုးကိုဆယ်ဖို့  
 တစ်ဖို့ပေးလှူကြသော်လည်းတရားမျှတ  
 မှုနှင့်ဘုရားသခင်အားကြည်ညိုမှုတို့ကို  
 လျစ်လျူရှုကြသည်။ သင်တို့သည်ဆယ်ဖို့  
 တစ်ဖို့ပေးလှူခြင်းကိုတရားမျှတမှုနှင့်  
 ဘုရားသခင်အားကြည်ညိုမှုတို့ကိုပါ ကျင့်သုံးသင့်၏။"✱

43 “အချင်းဖာရိရှဲတို့၊ သင်တို့သည်အမ ်  
 ဂလာ ရှိကြ၏။ သင်တို့သည်တရားဇရပ်များတွင်  
 မြင့်မြတ်သောနေရာများကိုလည်းကောင်း၊  
 ဈေးရပ်ကွက်တွင်လူတို့အလေးပြုခြင်း  
 ကိုလည်းကောင်းနှစ်သက်ကြ၏။- 44 သင်တို့သည်အမ ်  
 ဂလာရှိကြ၏။ သင်တို့သည် အမှတ်အသားမရှိသည့်သင်္ချိုင်းတွင်းများနှင့်  
 တူ၏။ လူတို့သည်ထိုတွင်းများအပေါ်မှာ  
 လျှောက်၍သွားကြသောအခါသင်္ချိုင်းတွင်း  
 ဖြစ်မှန်းကိုမသိကြ” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

45 ကျမ်းတတ်ဆရာတစ်ယောက်က “ဆရာတော်၊  
 အရှင်ဤသို့မိန့်တော်မူသည်မှာအကျွန်ုပ်  
 တို့ကိုလည်းစော်ကားရာရောက်ပါသည်” ဟု လျှောက်၏။

46 ကိုယ်တော်က “အချင်းကျမ်းတတ်ဆရာတို့၊  
 သင်တို့သည်လည်းအမ ် ဂလာရှိကြ၏။ အထမ်း  
 ရခက်သည့်ဝန်ထုပ်များကိုသင်တို့သည်လူ  
 များအားထမ်းစေကြလျက်သင်တို့ကိုယ်တိုင်

---

✱ 11:42 ဝတ်၊ ၂၇:၃၀။

မူကားထိုဝန်ထုပ်များကိုလက်ဖျားနှင့်မျှ မတို့ကြ။-  
47 သင်တို့သည်အမ ့ ဂလာရှိကြ၏။ သင်တို့၏

ဘိုးဘေးများကသတ်သောပရောဖက်များ  
အတွက်သင်တို့ကဂူများတည်ဆောက်ပေး ကြ၏။-

48 ဤသို့လျှင်သင်တို့၏ဘိုးဘေးများကူးလွန်  
ခဲ့သည့်အမှုများတွင် သင်တို့အလိုတူအလို ပါဖြစ်ကြ၏။  
သင်တို့၏ဘိုး ဘေးများသည် ပရောဖက်များကိုသတ်၍  
သင်တို့ကသင်္ချိုင်း များကိုတည်ဆောက်ပေးကြ၏။-

49 သို့ဖြစ်ခြင်းကြောင့်ဘုရားသခင်သည်ရွှေ  
ဉာဏ်တော်ဖြင့် ဤလူများထဲသို့ပရောဖက်  
များ၊ စေတမန်များကိုငါစေလွှတ်မည်။ ထို  
ပရောဖက်များ၊ စေတမန်များအနက်အချို့  
ကိုသူတို့ညှဉ်းဆဲ၍အချို့ကိုသတ်ကြလိမ့် မည်'

ဟုမိန့်တော်မူ၏။ - 50-51 သို့ဖြစ်၍အာဗေလမှသည်ဗိမာန်တော်  
အတွင်းပိုင်းနှင့်ယဇ်ပလ္လင်အကြားမှာ အသတ်

ခံခဲ့ရသည့်ပရောဖက်ဇာခရိအထိ၊ ကမ္ဘာ  
တည်ချိန်မှစ၍အသတ်ခံခဲ့ရသောပရော

ဖက်များ၏အသွေးကြောင့် ဤခေတ်လူတို့  
သည်အပြစ်ဒဏ်စီရင်ခြင်းကိုခံရကြ လိမ့်မည်။

ထိုအမှုအားလုံးအတွက် ဤခေတ် လူတို့သည်အပြစ်ဒဏ်စီရင်ခြင်းကိုခံရ  
ကြလိမ့်မည်ဟုငါအမှန်ဆို၏။\*

52 ``ကျမ်းတတ်ဆရာတို့၊ သင်တို့သည်အမ ့

\* 11:50-51 က၊ ၄:၈။ ဇရာ၊ ၂၄:၂၀-၂၁။

ဂလာ ရှိကြ၏။ သင်တို့သည်အသိပညာမိမာန်  
တံခါးသော့ကိုသိမ်းထားပြီးလျှင်ကိုယ်တိုင် လည်းမဝင်၊  
ဝင်လိုသူများကိုလည်းဆီးထား ကြ၏။' ဟုမိန့်တော်မူ၏။

53 ထိုအရပ်မှကိုယ်တော်ထွက်ကြွတော်မူသော  
အခါကျမ်းတတ်ဆရာများနှင့်ဖာရိရှဲများ  
သည် ကိုယ်တော်အားပြင်းထန်စွာဝေဖန်မှုကို  
စတင်ပြုလုပ်လာကြ၏။- 54 နှုတ်တော်ထွက်စကားတွင်အမှားရှာရန်  
များစွာသောအကြောင်းအရာတို့ကိုမေး မြန်းကြ၏။

# 12

ဟန်ဆောင်မှုနှင့်ပတ်သက်၍သတိပေးခြင်း  
(မာ ၁၀:၂၆-၂၇)

1 ထိုအခါ၌ထောင်ပေါင်းများစွာသောလူတို့  
သည်စုဝေးလာကြသဖြင့်အချင်းချင်းပင်  
နင်းမိကြ၏။ ကိုယ်တော်သည်ဦးစွာတပ  
ည့် တော်တို့အား ``ဖာရိရှဲတို့၏ဟန်ဆောင်မှု  
တည်းဟူသောတဆေးကိုသတိပြုကြလော့။-\*

2 ဖုံးအုပ်ထားသည့်အရာဟူသမျှသည်ပွင့် လာရလိမ့်မည်။  
လျှို့ဝှက်ချက်ဟူသမျှသည် လည်းပေါ်လာရလိမ့်မည်။-

\* 3 သို့ဖြစ်၍မောင်မိုက်တွင်သင်တို့ပြောသောစကား  
များကိုအလင်းတွင်လူတို့ကြားသိကြလိမ့်  
မည်။ အိမ်အတွင်းခန်းတွင်သင်တို့တီးတိုးပြော

☆ 12:1 မာ ၁၆:၆။ မာ ၈:၁၅။ ☆ 12:2 မာ ၄:၂၂။ လု၊ ၈:၁၇။

ဆိုသောစကားများကိုအိမ်ခေါင်မိုးထက်မှ  
ကြွေးကြော်ကြလိမ့်မည်'' ဟုမိန့်တော်မူ၏။

ကြောက်သင့်သူ  
(မာ ၁၀:၂၈-၃၁)

4 ``ငါ၏အဆွေတို့၊ သင်တို့အားငါဆိုသည်  
ကားကိုယ်ခန္ဓာကိုသတ်ခြင်းမှတစ်ပါး အခြား  
မည်သို့မျှအ နှံ့ တရာ ယ်မပြုသူများကိုမကြောက်  
ကြနှင့်။- 5 သင်တို့ကြောက်သင့်သူကိုငါဖော်ပြမည်။  
ကိုယ် ခန္ဓာကိုသတ်ပြီးနောက်သင်တို့အားငါ့သို့  
ချနိုင်သူဘုရားသခင်ကိုကြောက်ကြလော့။  
သင်တို့အားငါဆိုသည်ကားထိုအရှင်ကို  
ကြောက်ကြလော့။

6 ``စာကလေးငါးကောင်ကိုအသာရိနှစ်ပြား  
ဖြင့်ရောင်းသည်မဟုတ်လော။ သို့ရာတွင်ဘုရား  
သခင်သည်စာကလေးတစ်ကောင်ကိုမျှမေ့  
လျော့တော်မမူ။- 7 သင်တို့ဦးခေါင်းကဆံပင်များကိုပင်လျှင်  
အကုန်အစင်ရေတွက်ထားတော်မူပြီ။ ထို့  
ကြောင့်မကြောက်ကြနှင့်။ သင်တို့ကားစာ  
ငှက်များထက်များစွာအဖိုးတန်၏။

ခရစ်တော်ကိုအရှင်သခင်အဖြစ်ဝန်ခံခြင်းနှင့်  
ငြင်းဆိုခြင်း

(မာ ၁၀:၃၂-၃၃၊ ၁၂:၃၂၊ ၁၀:၁၉-၂၀)

8 “သင်တို့အားငါဆိုသည်ကားငါ့တပ ည့်အဖြစ် လူတို့ရှေ့တွင်ဝန်ခံသောသူကို လူသားသည်လည်း ဘုရားသခင်၏ကောင်းကင်တမန်များတို့၏ရှေ့ တွင် မိမိတပ ည့်အဖြစ်ဝန်ခံတော်မူလိမ့်မည်။-

9 ငါ့ကိုလူတို့ရှေ့တွင်ပစ်ပယ်သောသူကို လူသားသည်ဘုရားသခင်၏ကောင်းကင် တမန်တို့ရှေ့တွင်ပစ်ပယ်လိမ့်မည်။

10 “လူသားကိုနှုတ်ဖြင့်ပြစ်မှားသူသည်အပြစ် ပြေလွတ်ခွင့်ရနိုင်မည်ဖြစ်သော်လည်း သန့်ရှင်း သောဝိညာဉ်တော်ကိုပြစ်မှားပြောဆိုသူမူ ကား အပြစ်ပြေလွတ်ခွင့်ရနိုင်လိမ့်မည်မဟုတ်။\*

11 “လူတို့သည်သင်တို့ကိုတရားဇရပ်များသို့ လည်းကောင်း၊ မင်းများအာဏာပိုင်များရှေ့သို့ လည်းကောင်း ခေါ်ဆောင်လာကြသောအခါ အဘယ်သို့ပြောဆိုရမည်ကိုမစိုးရိ မ်ကြ နှင့်။-

☆ 12 သင်တို့အဘယ်သို့ပြောဆိုရမည်ကိုသန့်ရှင်း သောဝိညာဉ်တော်သည် ထိုအချိန်၌သွန်သင်ပေး တော်မူလိမ့်မည်” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

သူဌေးမိုက်ပုံဥပမာ

13 ပရိသတ်ထဲမှလူတစ်ယောက်က “ဆရာတော်၊ အကျွန်ုပ်အားအမွေခွဲဝေပေးရန်အစ်ကိုဖြစ်

☆ 12:10 မ၊ ၁၂:၃၂။ မ၊ ၃:၂၉။ ☆ 12:11 မ၊ ၁၀:၁၉-၂၀။ မ၊ ၁၃:၁၁။ လု၊ ၂၁:၁၄-၁၅။

သူ့ကိုအမိန့်ရှိတော်မူပါ'' ဟုကိုယ်တော်အား  
လျှောက်ထား၏။

14 ကိုယ်တော်က ``အချင်းလူ၊ အဘယ်သူသည်ငါ့ကို  
သင်တို့၏တရားသူကြီးအဖြစ်ဖြင့်လည်းကောင်း၊  
အမွေခွဲဝေသူအဖြစ်ဖြင့်လည်းကောင်းခန့်ထား  
သနည်း'' ဟုပြန်၍မိန့်တော်မူ၏။-

15 ထိုနောက်လူတို့အား ``လောဘအမျိုးမျိုးကို  
သတိနှင့်ရှောင်ကြဉ်ကြလော့။ လူ၏အသက်  
သည်ဥစ္စာပစ္စည်းကြွယ်ဝမှုအပေါ်တွင်မတည်''  
ဟုမိန့်တော်မူ၏။

16 ထိုနောက်ကိုယ်တော်သည်ပုံဥပမာကိုဆောင်  
၍ ``သူဌေးတစ်ဦးသည် မိမိ၏လယ်ယာမှ  
အသီးအနှံများစွာထွက်သဖြင့်- 17 `ငါ၏လယ်ယာထွက်သီးနှံများကိုသိုဝ်  
ရန်နေရာမရှိ။ ငါသည်အဘယ်သို့ပြုရ အံ့နည်း'  
ဟု တစ်ကိုယ်တည်းတွေးတောလျက် နေ၏။-

18 ထိုနောက် `ငါ့ဤသို့ပြုမည်။ ကျီဟောင်းများ ကိုဖျက်၍  
ပိုမိုကြီးမားသောကျီသစ်များ ကိုတည်ဆောက်မည်။  
ငါ၏ဂျုံစပါးနှင့်အခြား ပစ္စည်းဥစ္စာများကို  
ထိုကျီသစ်ကြီးများတွင် သိုမှီးထားမည်။-

19 ထိုနောက် `သင်သည်နှစ်ပေါင်းများစွာသုံးဆောင်  
ရန်ဥစ္စာပစ္စည်းများကိုသိုမှီးထားပြီးဖြစ်၍  
စိတ်ချမ်းသာစွာနေလော့။ စားသောက်ပျော်ပါး  
စွာနေလော့' ဟုငါ့ကိုယ်ကိုငါပြောမည်ဟု ဆို၏။-

20 သို့ရာတွင်ဘုရားသခင်က `အချင်းလူမိုက်၊  
 ယခုည ည့်ပင်သင့်အသက်ချုပ်ငြိမ်းရလိမ့်မည်။  
 သို့ဖြစ်၍သင်စုဆောင်းထားသည့်ဥစ္စာပစ္စည်း များကား  
 အဘယ်သူ၏လက်သို့ရောက်လိမ့် မည်နည်း'  
 ဟုမိန့်တော်မူ၏။

21 `မိမိအတွက်ဘဏ္ဍာသိုမှီးထားသော်လည်း  
 ဘုရားသခင်၏ရှေ့တော်တွင်ဆင်းရဲသော သူကား  
 အဆိုပါသူဌေးနှင့်တူသတည်း။' ဟုမိန့်တော်မူ၏။

ဘုရားသခင်ကိုယုံကြည်ကိုးစားခြင်း  
 (မာ ၆:၂၅-၃၄)

22 ထိုနောက်သခင်ယေရှုကတပ ည့်တော်တို့  
 အား`သို့ဖြစ်၍သင်တို့သည်အဘယ်သို့စား  
 ရမည်နည်းဟု အသက်ရှင်ရေးအတွက်မစိုး ရိ  
 မ်ကြနှင့်။ အဘယ်အရာကိုဝတ်ရမည်နည်း

ဟု ကိုယ်ခန္ဓာအတွက်မစိုးရိ မ်ကြနှင့်။-

23 အသက်သည်အစားအစာထက်အရေးကြီး  
 ၏။ ကိုယ်ခန္ဓာသည်အဝတ်ထက်အရေးကြီး၏။-

24 ကျီးကန်းများကိုကြည့်ရှုဆင်ခြင်ကြလော့။  
 သူတို့သည်မျိုးကိုမကြဲ၊ အသီးအနှံများ  
 ကိုမရိတ်မသိမ်း။ သူတို့မှာကုန်လှောင်ခန်းများ၊  
 ကျိုများမရှိ။ သို့ရာတွင်ဘုရားသခင်သည်  
 သူတို့အားကျွေးမွေးတော်မူ၏။ သင်တို့  
 ကားငှက်များထက်များစွာအဖိုးထိုက်သည်

မဟုတ်လော။- 25 သင်တို့တွင်အဘယ်သူသည်စိုးရိမ်ခြင်းအားဖြင့်မိမိ၏အသက်ကိုနှစ်အနည်းငယ်မျှပို၍ရှည်စေနိုင်သနည်း။- 26 ဤသို့သေးငယ်သောအမှုကိုမတတ်နိုင်အဘယ်ကြောင့်အခြားအမှုများအတွက် စိုးရိမ်နေကြသနည်း။- 27 တောနှင်းပန်းပင်များကိုကြည့်ရှုဆင်ခြင်ကြလော့။ ထိုပန်းပင်တို့သည်ဗိုင်းမငင်၊ ယက်ကန်းလည်းမရက်၊ သို့ရာတွင်ဘုန်းကြီးသောရှောလမုန်မင်းကြီးပင်လျှင် ထိုပန်းများကဲ့သို့မဝတ်မဆင်နိုင်ဟုသင်တို့အား ငါဆို၏။-

☆ 28 ယုံကြည်ကိုးစားခြင်းနည်းပါးသူတို့၊ ယနေ့ ကွင်းထဲတွင်ရှိ၍နက်ဖြန်မီးဖိုထဲသို့ရောက်ရသောတောမြက်ကို ဘုရားသခင်သည်ဤသို့ဝတ်ဆင်ပေးလျှင် သင်တို့အားထိုထက်မကဝတ်ဆင်ပေးမည်မဟုတ်လော။''

29 ``အဘယ်အရာကိုစားရအံ့နည်း၊ အဘယ်အရာကိုသောက်ရအံ့နည်းဟူ၍စိုးရိမ်ပူပန် မှုမရှိကြနှင့်။- 30 ထိုအရာများကိုကမ္ဘာပေါ်ရှိဘုရားသခင်ကိုမယုံကြည်သူတို့သည်ရှာဖွေတတ်ကြ၏။ ထိုအရာများကိုသင်တို့လိုကြောင်းကို သင်တို့အဖသိတော်မူ၏။- 31 သင်တို့သည်ဘုရားသခင်၏နိုင်ငံတော်ကိုရှာကြလော့။ သို့ပြုလျှင်ထိုအရာများကိုလည်းသင်တို့အားပေးတော်မူလိမ့်မည်။

---

☆ 12:27 ၃ရာ၊ ၁၀:၄-၇။ ၆ရာ၊ ၉:၃-၆။



ကောင်းကင်ဘဏ္ဍာ

(မာ ၆:၁၉-၂၁)

32 “သိုးစုငယ်၊ မကြောက်နှင့်။ သင်တို့၏အဖ  
သည်သင်တို့အားနိုင်ငံတော်ကိုပေးရန် အလိုရှိတော်မူ၏။-

33 သင်တို့သည်မိမိတို့၏ဥစ္စာပစ္စည်းများကိုရောင်း  
၍ ဆင်းရဲသူတို့အားပေးကမ်းစွန့်ကြဲကြလော့။

မဆွေးမမြေ့နိုင်သည့်ပိုက်ဆံအိတ်များကို  
ဆောင်ကြလော့။ သူ့ခိုးမကပ်၊ ပိုးမဖျက်ဆီး

ရာကောင်းကင်ဘုံ၌ ကုန်ခန်းခြင်းမရှိနိုင်  
သည့်ဘဏ္ဍာကိုဆည်းပူးကြလော့။- 34 အဘယ်ကြောင့်ဆိုသော်သင်တို့၏

သို့ သင်တို့စိတ်သည်လည်းရောက်တတ်သော  
ကြောင့်ဖြစ်၏။”

သတိနှင့်စောင့်နေသောအစေခံများ

35 “သင်တို့သည်အဆင်သင့်ဖြစ်ရန်ခါးကိုစည်း  
လျက်မီးခွက်များကိုထွန်းညှိထားကြလော့။-✧

36 မင်္ဂလာဆောင်မှပြန်လာသောမိမိတို့၏သခင်  
သည်တံခါးကိုခေါက်လျှင် ချက်ချင်းဖွင့်ပေး

ရန်စောင့်မျှော်နေကြသောအစေခံများကဲ့  
သို့ဖြစ်ကြလော့။-✧ 37 အစေခံတို့စောင့်မျှော်နေကြသည်ကို

သခင် ပြန်ရောက်ချိန်၌တွေ့ရှိရ၏။ ထိုအစေခံတို့ သည်မ  
င်္ဂလာရှိကြ၏။ သင်တို့အားအမှန် အကန်ငါဆိုသည်ကား

သခင်သည်ထို အစေခံတို့ကိုညွှန်သည်များအဖြစ်စား

✧ 12:35 မာ ၂၅:၁-၁၃။ ✧ 12:36 မာ၊ ၁၃:၃၄-၃၆။

ပွဲတွင်ထိုင်စေလျက် မိမိကိုယ်တိုင်ခါးကို စည်းကာညှိခံကျွေးမွေးလိမ့်မည်။-

38 သူသည်သန်းခေါင်ယံ၌သော်လည်းကောင်း၊ မိုးသောက်ယံ၌သော်လည်းကောင်းကြွလာ သောအခါ စောင့်မျှော်လျက်နေသောအစေခံ တို့သည်မ ဝီဂလာရှိကြ၏။- 39 အကယ်၍အိမ်ရှင်သည်သူခိုးလာမည့်အချိန်ကိုသာသိရလျှင် မိမိအိမ်ကိုသူခိုးအဖောက်ခံလိမ့်မည်မဟုတ်ကြောင်းမှတ်ထားကြလော့။-

☆ 40 လူသားသည်သင်တို့မမျှော်လင့်သည့်အချိန်၌ကြွလာမည်ဖြစ်၍သင်တို့အသင့်ရှိနေကြ လော့" ဟုမိန့်တော်မူ၏။

သစ္စာရှိသောအစေခံနှင့်သစ္စာမဲ့သောအစေခံ (မ၊ ၂၄:၄၅-၅၁)

41 ပေတရုက "အရှင်၊ ဤပုံဥပမာကိုအကျွန်ုပ်တို့အတွက်မိန့်တော်မူပါသလော။ သို့တည်းမဟုတ်လူခပ်သိမ်းတို့အတွက်လော့" ဟု မေးလျှောက်၏။

42 သခင်ဘုရားက "သစ္စာရှိ၍လိမ္မာသောအစေခံကား အဘယ်သူနည်း။ အိမ်ရှင်သည်အစေခံများကိုအုပ်ချုပ်ရန်နှင့်အချိန်တန်လျှင် ရိက္ခာများ ထုတ်ပေးရန်အစေခံတစ်ယောက်ကိုခန့်ထား သည်ဆိုအံ့။-

43 တာဝန်ကိုသစ္စာရှိစွာဆောင်ရွက်သည်ကိုအိမ်ရှင်

☆ 12:39 မ၊ ၂၄:၄၃-၄၄။

ပြန်လာချိန်၌တွေ့ရလျှင် ထိုအစေခံသည် မ ။  
ဂလာရှိ၏။- 44 အမှန်အကန်သင်တို့အားငါဆိုသည်ကား  
အိမ်ရှင်သည်မိမိဥစ္စာပစ္စည်းရှိသမျှကိုစီမံ  
အုပ်ချုပ်ရန် ထိုအစေခံအားအပ်နှင်းလိမ့်မည်။-

45 သို့ရာတွင်အကယ်၍ထိုအစေခံသည် ငါ့သခင်  
ပြန်လာရန်ကြာဦးမည်' ဟုစိတ်တွင်အောက်မေ့  
ကာ အစေခံယောက်ျား၊ အစေခံမိန်းမတို့အား  
ရိုက်ပုတ်၍ သောက်စားမှုးယစ်လျက်နေသည်  
ဆိုအံ့။-

46 ထိုသူမမျှော်လင့်သည့်နေ့၊  
မသိမြင်သည့် အချိန်၌အိမ်ရှင်သည်ပြန်လာ၍  
သူ့ကိုပြင်း ထန်စွာဒဏ်ခတ်၍ သစ္စာမဲ့သူတို့ခံစားရ  
မည့်ကံကြမ္မာကိုခံစားစေလိမ့်မည်။

47 ``အရှင်၏အလိုဆန္ဒကိုသိလျက်နှင့်အသင့်  
ပြင်ဆင်၍မထား၊ ထိုအလိုဆန္ဒသို့လိုက်လျော  
ခြင်းကိုမပြုဘဲနေသောအစေခံသည်ကြိမ်

ဒဏ်များစွာခံရလတုံ့။- 48 သို့ရာတွင်သခင်အလိုဆန္ဒကိုမသိဘဲ  
ကြိမ်ဒဏ်ထိုက်သောအမှုကိုပြုမိသောသူ  
မူကား အနည်းငယ်သာကြိမ်ဒဏ်ခံရလ တုံ့။

ကျေးဇူးပြုခြင်းများစွာခံရသောသူသည်  
တာဝန်များစွာရှိလိမ့်မည်။ ပို၍ယုံကြည်  
အပ်နှံခြင်းခံရသောသူသည်ပို၍ဆောင်  
ရွက်စရာရှိလိမ့်မည်။

သခင်ယေရှုသည် စိတ်ဝမ်းကွဲပြားမှုကိုဖြစ်စေသည်  
(မာ ၁၀:၃၄-၃၆)

49 “ငါသည်ဤလောကကိုမီးလောင်စေရန်လာ  
၏။ ယခုပင်မီးလောင်စေချင်လှပြီ။-

50 ငါခံယူရမည့်ဗ တု တိဇိတစ်ပါးရှိ၏။ ထိုအမှု  
ကိုဆောင်ရွက်၍မပြီးမချင်း ငါသည်စိတ်  
ဒုက္ခရောက်လှ၏။-<sup>☆ 51</sup> ဤလောကကိုငြိမ်းချမ်းသာယာမှုပေးရန်  
ငါလာသည်ဟုထင်ကြသလော။ ယင်းသို့မဟုတ်။

လူတို့အချင်းချင်းစိတ်ဝမ်းကွဲပြားစေရန်  
သာလျှင်ငါလာသတည်း။- 52 ယခုမှစ၍လူငါးယောက်ရှိသည့်အိမ်ထောင်  
တွင်နှစ်ယောက်ကတစ်ဖက်၊ သုံးယောက်က  
တစ်ဖက်စိတ်ဝမ်းကွဲပြားကြလိမ့်မည်။-

53 ဖခင်နှင့်သား၊ မိခင်နှင့်သမီး၊ ယော ကု ခမဖြစ်  
သူနှင့်ချွေးမအချင်းချင်းစိတ်ဝမ်းကွဲပြား လိမ့်မည်”  
ဟုမိန့်တော်မူ၏။<sup>☆</sup>

ခေတ်ကာလကိုသိခြင်း  
(မာ ၁၆: ၂-၃)

54 ထိုနောက်ကိုယ်တော်က “အနောက်အရပ်တွင်  
မိုးတိမ်တက်လာသည်ကိုမြင်လျှင် မိုးရွာလိမ့်  
မည်ဟုသင်တို့ချက်ချင်းပြောတတ်ကြ၏။ သင်  
တို့ပြောသည့်အတိုင်းလည်းဖြစ်တတ်၏။-

55 တောင်လေလာသည်ကိုမြင်သော်နေပူလိမ့်မည်

☆ 12:50 မာ၊ ၁၀:၃၈။ ☆ 12:53 မိ၊ ၇:၆။

ဟုပြောတတ်ကြ၏။ သင်တို့ပြောသည့်အတိုင်း  
 လည်းဖြစ်တတ်၏။- 56 ကြောင်သူတော်တို့၊  
 သင်တို့သည်မိုးမြေ၏ အရိပ်အခြေကိုထောက်လျက်ရာသီဥတု  
 အခြေအနေကိုပြောနိုင်ကြပါလျက်နှင့် ဤ  
 ခေတ်ကာလနှင့်စပ်ဆိုင်သောနိမိတ်များကို  
 အဘယ်ကြောင့်မသိနိုင်ကြသနည်း။''

တရားတွေ့ဘက်နှင့်ကြေအေးအောင်ပြုအပ်ခြင်း  
 (မာ ၅:၂၅-၂၆)

57 မှန်ကန်သည့်အမှုကိုပြုရန်အဘယ်ကြောင့်  
 သင်တို့ကိုယ်တိုင်မဆုံးဖြတ်ကြသနည်း။-  
 58 သင်၏တရားတွေ့ဘက်နှင့်အတူ တရား  
 သူကြီးထံကိုသွားရာလမ်းတွင်ကျေအေး  
 အောင်စေစပ်လော့။ ထိုသို့မပြုပါမူ သူသည်  
 သင့်အားတရားသူကြီး၏ရှေ့သို့ဆွဲခေါ်  
 သွားလိမ့်မည်။ တရားသူကြီးသည် သင့်အား  
 မင်းမှုထမ်းလက်သို့ပေးအပ်လိုက်လိမ့်မည်။  
 မင်းမှုထမ်းသည်လည်းသင့်အားထောင်ချ  
 ထားလိမ့်မည်။- 59 အကြွေးအကုန်ပြေလည်အောင်မဆပ်မချင်း  
 သင်သည်ထောင်မှထွက်ရလိမ့်မည်မဟုတ်ဟု ငါဆို၏''  
 ဟူ၍ပရိသတ်သင်တို့အားမိန့်တော်မူ၏။

13

နောင်တမရလျှင်သေကြေပျက်စီးရလိမ့်မည်

1 ထိုအချိန်၌လူအချို့တို့သည်ကိုယ်တော်  
 ၏ထံသို့လာ၍ ပိလတ်မင်းသတ်ဖြတ်လိုက်  
 သည့်ဂါလိလဲအမျိုးသားများအကြောင်း  
 ကိုလျှောက်ထားကြ၏။ ထိုသူတို့သည်ယဇ်  
 ပူဇော်လျက်ရှိနေစဉ်သတ်ဖြတ်ခြင်းကို ခံခဲ့ရကြ၏။-

2 ကိုယ်တော်က ``ထိုလူစုသည်ယင်းသို့အသတ်  
 ခံရသဖြင့်အခြားဂါလိလဲအမျိုးသား  
 အပေါင်းတို့ထက်ပို၍ အပြစ်ကူးသူများ  
 ဖြစ်သည်ဟုသင်တို့ထင်မှတ်ကြသလော။

သူ တို့ကားပို၍အပြစ်ကူးသူများမဟုတ်  
 ဟုသင်တို့အားငါဆို၏။- 3 သို့ရာတွင်သင်တို့သည်လည်းနောင်တမရ  
 ကြလျှင် ထိုသူတို့နည်းတူသေကျေပျက်စီး  
 ရလိမ့်မည်။-

4 ရှိလောင်မျှော်စင်ပြိုကျသဖြင့်  
 ပို၍သေသူ လူတစ်ဆယ့်ရှစ်ယောက်တို့သည်  
 အခြားယေရု ရှလင်မြို့သူမြို့သားများထက်ပို၍အပြစ်  
 ကူးသူများဖြစ်သည်ဟု သင်တို့ထင်မှတ် ကြသလော။-

5 သူတို့ကားပို၍အပြစ်ကူးသူများမဟုတ်  
 ဟုသင်တို့အားငါဆို၏။ သို့ရာတွင်သင်တို့  
 သည်လည်းနောင်တမရကြလျှင် ထိုသူတို့  
 နည်းတူသေကျေပျက်စီးရလိမ့်မည်'' ဟု မိန့်တော်မူ၏။

အသီးမသီးသည့်သင်္ဘောသဖန်းပင်ပုံဥပမာ

6 ကိုယ်တော်သည်လူအပေါင်းတို့အားပုံဥပမာ  
 ဆောင်၍ ``လူတစ်ယောက်၏စပျစ်ဥယျာ ဥံထဲ

တွင် စိုက်ပျိုးထားသောသင်္ဘောသဖ နုံးပင်တစ်  
ပင်ရှိ၏။ ဥယျာ ဥှင်သည်သဖ နုံးပင်ကိုလာ၍  
သဖ နုံးသီးရှာသော်လည်းတစ်လုံးမျှမတွေ့ရ။-

7 ဥယျာ ဥှင်က `ငါသည်ဤသဖ နုံးပင်ကိုလာ၍  
သဖ နုံးသီးရှာသည်မှာသုံးနှစ်ရှိချေပြီ။ သို့ရာ  
တွင်တစ်လုံးမျှမတွေ့ရ။ ဤသဖ နုံးပင်ကိုခုတ်  
ပစ်လော့။ အဘယ်ကြောင့်မြေကိုအကျိုးမဲ့

ဖြစ်စေမည်နည်း' ဟုဥယျာဥှင်အားဆို၏။-

8 ဥယျာ ဥှင်က `ထိုအပင်ကိုဤနှစ်တစ်နှစ်  
ထားပါဦး။ အပင်ရင်းပတ်လည်ကိုအကျွန်ုပ်

တူးဆွ၍မြေဩဇာထည့်ပါဦးမည်။- 9 နောင်နှစ်ခါအသီးသီးကောင်းသီးပ  
အကယ်၍အသီးမသီးခဲ့သော်ခုတ်ပစ်ပါ' ဟု

ပြန်၍လျှောက်သည်'' ဟုမိန့်တော်မူ၏။

**မသန်မစွမ်းသူအမျိုးသမီးကိုဥပု သ်နေ၌  
သန်စွမ်းစေတော်မူခြင်း**

10-11 ဥပု သ်နေတစ်နေ့၌ကိုယ်တော်ဟောပြောသွန်  
သင်လျက်နေတော်မူရာ တရားဇရပ်တွင်တစ်  
ဆယ့်ရှစ်နှစ်ပတ်လုံးနတ်မိစ္ဆာပူးဝင်သဖြင့်  
မသန်မစွမ်းဖြစ်လျက်နေသောအမျိုးသမီး  
တစ်ယောက်ရှိ၏။ သူသည်ကျောကုန်း၍မိမိ

၏ခါးကိုလုံးဝမဆန့်နိုင်။- 12 သခင်ယေရှုသည်ထိုအမျိုးသမီးကိုမြင်  
သောအခါ အထံတော်သို့ခေါ်တော်မူလျက်

“အချင်းအမျိုးသမီးသင့်ရောဂါပျောက် ပြီ”

ဟုမိန့်တော်မူ၏။- 13 သူ၏အပေါ်မှာလက်တော်ကိုတင်တော်မူ  
သဖြင့် သူသည်ချက်ချင်းပင်ခါးဆန့်သွား၍  
ဘုရားသခင်၏ကျေးဇူးတော်ကိုချီးကူး လေ၏။

14 ထိုအခါယင်းသို့ဥပု သ်နေ၌အနာရောဂါကို  
သခင်ယေရှုပျောက်ကင်းစေတော်မူသဖြင့် တရား  
ဇရပ်မှူးသည်စိတ်ဆိုးလျက် “အလုပ်လုပ်အပ်  
သောရက်ခြောက်ရက်ရှိ၏။ ထိုရက်များတွင်လာ၍  
ရောဂါပျောက်အောင်အကုခံကြလော့။ ဥပု  
သ် နေ၌မူကားလာ၍အကုမခံကြနှင့်” ဟုလူ  
ပရိသတ်တို့အားဆို၏။\*

15 သခင်ဘုရားက “ကြောင်သူတော်တို့၊  
သင်တို့ရှိ သမျှသည်ဥပု သ်နေ၌သင်တို့၏မြည်းများ၊  
နွားများအားတင်းကုတ်မှကြိုးကိုဖြေ၍ ရေ  
တိုက်ရန်ခေါ်ဆောင်သွားတတ်ကြသည်မဟုတ်

လော။- 16 အာဗြဟံ၏သမီးဖြစ်သူဤအမျိုးသမီး  
သည် တစ်ဆယ့်ရှစ်နှစ်ပတ်လုံးစာတန်၏အနှောင်  
အဖွဲ့ကိုခံခဲ့ရ၏။ သူ့အားဥပု သ်နေ၌ထို  
အနှောင်အဖွဲ့မှမလွတ်အပ်သလော” ဟုမိန့် တော်မူ၏။-

17 ဤသို့မိန့်တော်မူလိုက်သောအခါကိုယ်တော်  
ကိုရန်ဘက်ပြုသူများသည်အရှက်ရသွား  
ကြ၏။ လူပရိသတ်အပေါင်းတို့သည်ကား  
ကိုယ်တော်ပြုတော်မူသောအံ့ဩဖွယ်ရာ

\* 13:14 ထွ၊ ၂၀:၉-၁၀။ တရား၊ ၅:၁၃-၁၄။



များကြောင့်ရွှင်လန်းဝမ်းမြောက်ကြ၏။

မုန်ညင်းစေ့ပုံဥပမာ

(မာ ၁၃:၃၁-၃၂။ မာ ၄:၃၀-၃၂)

18 သခင်ယေရှုက “ဘုရားသခင်၏နိုင်ငံတော်သည် အဘယ်အရာနှင့်တူသနည်း။ အဘယ်အရာနှင့်နှိုင်းယှဉ်ရမည်နည်း။- 19 နိုင်ငံတော်သည် ဤဖြစ်ပျက်ပုံနှင့်တူ၏။ မုန်ညင်းစေ့ကို လူတစ်ယောက်သည် ယူ၍ မိမိ၏ဥယျာဉ်တွင် စိုက်၏။ ထိုအစေ့မှ အပင်ပေါက်၍ ကြီးမားလာသဖြင့် ထိုအပင်၏ အကိုင်းအခက်များ တွင် ငှက်များ နားနေကြ၏။”

ဟု မိန့်တော်မူ၏။

တဆေးပုံဥပမာ

(မာ ၁၃:၃၃)

20 တစ်ဖန် ကိုယ်တော်က “ဘုရားသခင်၏ နိုင်ငံတော်ကို အဘယ်အရာနှင့်နှိုင်းယှဉ်ရမည်နည်း။- 21 နိုင်ငံတော်သည် ဤဖြစ်ပျက်ပုံနှင့်တူ၏။ တဆေးကို အမျိုးသမီးတစ်ယောက်သည် ယူပြီး လျှင် မုန်ညက်သုံးစိတ်တွင် ထည့်၍ မုန်ညက်အား လုံးကို ဖောင်းကြွလာစေသည်။” ဟု မိန့်တော်မူ၏။

ကျဉ်းမြောင်းသော တံခါးပေါက်

(မာ ၇:၁၃-၁၄၊ ၂၁-၂၃)

22 ကိုယ်တော်သည်ယေရုရှလင်မြို့သို့ခရီးပြု  
 တော်မူရာလမ်းတွင်ဟောပြောသွန်သင်လျက်  
 တစ်မြို့မှတစ်မြို့၊ တစ်ရွာမှတစ်ရွာကိုဖြတ်  
 ၍ကြွတော်မူ၏။- 23 လူတစ်ယောက်က `အရှင်၊  
 ကယ်တင်ခြင်းခံရ သူများသည်အရေအတွက်အားဖြင့်နည်းပါ  
 သလော' ဟုမေးလျှောက်၏။

24 ကိုယ်တော်က `သင်တို့သည်ကျဉ်းမြောင်းသော  
 တံခါးပေါက်ကိုဝင်ရန်ကြိုးစားအားထုတ်ကြ  
 လော့။ လူအများပင်ထိုတံခါးပေါက်ကိုဝင်ရန်  
 ကြိုးစားကြလိမ့်မည်။ သို့သော်ဝင်နိုင်စွမ်းရှိကြ  
 လိမ့်မည်မဟုတ်ဟုသင်တို့အားငါဆို၏။-

25 အိမ်ရှင်သည်ထလျက်တံခါးကိုပိတ်လိုက်၍  
 သင် တို့သည်အိမ်ပြင်မှာရောက်ရှိနေရသောအဖြစ်  
 နှင့်တွေ့ကြုံလိမ့်မည်။ ထိုအခါသင်တို့က `အရှင်၊  
 အရှင်၊ အကျွန်ုပ်တို့အားတံခါးကိုဖွင့်ပေးတော် မူပါ'  
 ဟုဆို၍တံခါးကိုခေါက်သော်လည်း အိမ်ရှင်က  
 `သင်တို့အဘယ်မှလာသည်ကိုငါ မသိ' ဟုဆိုလိမ့်မည်။-

26 ထိုအခါသင်တို့က `အကျွန်ုပ်တို့သည်အရှင်  
 နှင့်အတူစားသောက်ခဲ့သူများဖြစ်ပါ၏။ အရှင်  
 သည်အကျွန်ုပ်တို့၏မြို့ရွာတွင်ဟောပြောသွန်သင်  
 ခဲ့ပါ၏' ဟုလျှောက်ကြလိမ့်မည်။-

27 သို့သော်လည်းအိမ်ရှင်က `သင်တို့အဘယ်မှလာ  
 သည်ကိုငါမသိ။ ဆိုးညစ်သောသူတို့၊ ငါ့ထံမှ

ထွက်သွားကြလော့' ဟူ၍ပြန်ပြောပေအံ့။-☆

28 သင်တို့သည်ဘုရားသခင်၏နိုင်ငံတော်ထဲတွင် အာဗြဟံ၊ ဣဇာက်၊ ယာကုပ်နှင့်ပရောဖက်အပေါင်း တို့ရောက်ရှိကြသည်ကိုမြင်လျက် မိမိတို့ကိုယ် တိုင်ကမူနိုင်ငံတော်၏ပြင်ပသို့နှင့်ထုတ်ခြင်း ခံရကြသောအခါအဘယ်မျှငိုကြွေးမြည် တမ်းခြင်း၊ အံသွားကြိတ်ခြင်းရှိကြလိမ့်မည်နည်း။-☆

29 လူတို့သည်အရှေ့အနောက်တောင်မြောက်အရပ် လေးမျက်နှာမှလာကြပြီးလျှင် ဘုရားသခင် ၏နိုင်ငံတော်ပွဲတွင်ဝင်ကြလိမ့်မည်။-☆

30 ထိုအခါ၌ယခုနောက်ဆုံးသို့ရောက်နေသော သူတို့သည် ရှေ့ဆုံးသို့ရောက်ကြလိမ့်မည်။ ယခု ရှေ့ဆုံးသို့ရောက်နေသူတို့သည် နောက်ဆုံးသို့ရောက် ကြလိမ့်မည်' ဟုမိန့်တော်မူ၏။☆

ယေရှုလင်မြို့အပေါ်သခင်ယေရှုထားတော်မူသောမေတ္တာ (မာ ၂၃:၃၇-၃၉)

31 ထိုအချိန်၌ဖာရိရှဲအချို့တို့သည်ကိုယ်တော် ၏ထံကိုလာပြီးလျှင် 'ဤအရပ်မှထွက်ခွာ၍ အခြားအရပ်သို့ကြွတော်မူပါ။ ဟေရုဒ်ဒ်မင်း သည်အရှင်အားသတ်ရန်အကြံရှိပါ၏' ဟု လျှောက်ကြ၏။

☆ 13:27 ဆာ၊ ၆:၈။ ☆ 13:28 မာ ၂၂:၁၃၊ ၂၅:၃၀။ ☆ 13:29 မာ ၈:၁၁-၁၂။ ☆ 13:30 မာ ၁၉:၃၀၊ ၂၀:၁၆။ မာ၊ ၁၀:၃၁။

32 ကိုယ်တော်က ``ငါသည်ယနေနှင့်နက်ဖြန်နေ့တို့၌  
 နတ်မိစ္ဆာများကိုနှင်ထုတ်၍ အနာရောဂါများကို  
 ပျောက်ကင်းစေမည်။ တတိယနေ့တွင်မူငါ၏  
 အလုပ်ကိုအဆုံးသတ်မည်ဖြစ်ကြောင်းကိုထို  
 မြေခွေးကိုပြောကြလော့။- 33 သို့ရာတွင်ယနေ့၊  
 နက်ဖြန်နေ့၊ နောက်တစ်နေ့၌ ငါခရီးပြုရဦးမည်။  
 ပရောဖက်ဟူသည်ယေရုရှလင်မြို့မှအပအခြားအရပ်တွင်အသတ်  
 ခံရန်မသင့်။

34 ``အို ယေရုရှလင်မြို့၊ ယေရုရှလင်မြို့၊ ပရောဖက်  
 များကိုသတ်သည့်မြို့၊ ဘုရားသခင်စေလွှတ်သော  
 တမန်များကိုခံနှင့်ပေါက်သည့်မြို့၊ ကြက်မသည်  
 ကြက်ကလေးများကိုမိမိ၏အတောင်အောက်  
 တွင်စုသိမ်းထားသကဲ့သို့ ငါသည်သင်၏သား  
 သမီးများကိုစုသိမ်းထားလိုသည်မှာကြိမ်ဖန်  
 များလှလေပြီ။ သို့ရာတွင်သင်မူကားငါ့ကို  
 ဤသို့မပြုစေလို။- 35 သို့ဖြစ်၍သင်၏ဗိမာန်တော်ကိုဘုရားသခင်  
 စွန့်တော်မူလိမ့်မည်။ သင့်အားငါဆိုသည်ကား  
 `ဘုရားသခင်၏နာမတော်နှင့်ကြွလာတော်  
 မူသောအရှင်သည်မ ့ ဂလာရှိစေသတည်း'  
 ဟု သင်မြှောက်ဆိုရာနေ့မတိုင်မီသင်သည်ငါ့ကို  
 မြင်ရလိမ့်မည်မဟုတ်'' ဟုမိန့်တော်မူ၏။\*

---

\* 13:35 ဆာ၊ ၁၁၈:၂၆။ ယော၊ ၂၂:၅။

# 14

သူနာတစ်ဦးကိုရောဂါပျောက်စေတော်မူခြင်း

1 ဥပု သ်နေ့တစ်နေ့၌ကိုယ်တော်သည်အစား  
အစာသုံးဆောင်တော်မူရန် ဖာရိရှုံအကြီး  
အကဲတစ်ဦး၏အိမ်သို့ဝင်တော်မူ၏။ ထို  
အခါသူတို့သည်ကိုယ်တော်ကိုချောင်း ကြည့်နေကြ၏။-

2 ကိုယ်တော်၏ရှေ့တွင်ရေဖျင်းနာစွဲသူလူ  
တစ်ယောက်ရှိ၏။- 3 ကိုယ်တော်က `ဥပု  
သ်နေ့၌အနာရောဂါကို ပျောက်ကင်းစေအပ်သလော'  
ဟုကျမ်းတတ် ဆရာများနှင့်ဖာရိရှုံများအားမေးတော်  
မူ၏။

4 သို့ရာတွင်သူတို့သည်ဆိတ်ဆိတ်နေကြ၏။  
ကိုယ်တော်သည်သူနာကိုခေါ်လျက်ရောဂါကို  
ပျောက်ကင်းစေပြီးလျှင်သူ့အားထွက်သွား  
စေတော်မူ၏။- 5 ကိုယ်တော်က `သင်တို့အနက်အဘယ်သူသည်  
မိမိ၏သားဖြစ်စေ၊ နွားဖြစ်စေဥပု သ်နေ့၌  
ရေတွင်းထဲသို့ကျခဲ့သော်ချက်ချင်းမဆွဲ  
မတင်ဘဲနေပါမည်နည်း' ဟုမေးတော်မူ၏။\*

6 သို့ရာတွင်သူတို့သည်အဘယ်သို့မျှအဖြေ  
မပေးတတ်ကြ။

ညွှတ်ပြခြင်းနှင့်နှိမ့်ချခြင်း

\* 14:5 မ၊ ၁၂:၁၁။

7 စားသောက်ပွဲသို့ဖိတ်ခေါ်ထားသောသူတို့သည်  
 အကောင်းဆုံးသောနေရာများကိုရွေးချယ်နေ  
 ကြသည်ကိုကိုယ်တော်မြင်တော်မူလျှင် ထိုသူ  
 တို့အားပုံဥပမာတစ်ခုကိုမိန့်ကြားတော်မူ၏။-

8 ကိုယ်တော်က ``သင်သည်မ ဝိ ဂလာဆောင်ပွဲသို့ဖိတ်  
 ခေါ်ခြင်းခံရသောအခါ အကောင်းဆုံးသော  
 နေရာတွင်မထိုင်နှင့်။ အကယ်၍သင့်ထက်ဂုဏ်  
 မြင့်သူတစ်ဦးအားလည်းဖိတ်ခေါ်ထားခဲ့သော်။-\*

9 ပွဲရှင်သည်သင့်ထံသို့လာ၍ `ဤသူအားနေရာ  
 ဖယ်ပေးလိုက်ပါ' ဟုဆိုပေအံ့။ ထိုအခါသင်  
 သည်အရှက်ရလျက် နိမ့်ကျသည့်နေရာတွင်  
 ထိုင်ရလိမ့်မည်။- 10 သို့ဖြစ်၍သင်သည်ဖိတ်ခေါ်ခြင်းခံရလျှင်  
 ပွဲသို့သွား၍အနိမ့်ကျဆုံးသောနေရာတွင်  
 ထိုင်လော့။ သို့မှသာပွဲရှင်သည်သင့်ထံလာ၍  
 `အဆွေသာ၍ကောင်းသောနေရာသို့ကြွပါ'

ဟုသင့်အားဆိုလိမ့်မည်။ ထိုအခါသင်သည်  
 ဧည့်ပရိသတ်တို့၏ရှေ့တွင်ဂုဏ်အသရေ ရှိလိမ့်မည်။-

11 မိမိကိုယ်ကိုချီးမြှောက်သူသည်နှိမ့်ချခြင်း  
 ကိုခံရလိမ့်မည်။ မိမိကိုယ်ကိုနှိမ့်ချသူသည်  
 ချီးမြှောက်ခြင်းကိုခံရလိမ့်မည်။' ဟုမိန့်တော် မူ၏။\*

12 ထိုနောက်ကိုယ်တော်ကအိမ်ရှင်အား ``သင်သည်  
 နံနက်စာသော်လည်းကောင်း၊ ညစာသော်လည်း

\* 14:8 သု၊ ၂၅:၆-၇။ \* 14:11 မ၊ ၂၃:၁၂။ လု၊ ၁၈:၁၄။

ကောင်းကျေးမွေးညွှန်ခံမည်ပြုသောအခါ  
 မိတ်ဆွေများ၊ ညီအစ်ကိုများ၊ ဆွေမျိုးများ၊  
 ချမ်းသာကြွယ်ဝသောအိမ်နီးချင်းများ  
 အားမဖိတ်မခေါ်နှင့်။ ဖိတ်ခေါ်ခဲ့ပါမူသူ  
 တို့သည်သင့်အားပြန်ဖိတ်ခေါ်ပြီးလျှင်  
 ကျေးဇူးဆပ်ကြလိမ့်မည်။- 13 သို့ဖြစ်၍ကျေးမွေးညွှန်ခံပွဲကိုကျင်းပ  
 သောအခါဆင်းရဲသူ၊ အင်္ဂါချို့တဲ့သူ၊ ခြေ  
 မစွမ်းသူ၊ မျက်မမြင်သူများကိုဖိတ်ခေါ် လော့။-  
 14 သို့ဖိတ်ခေါ်လျှင်သင်သည်မ ။ ဂလာရှိလိမ့်မည်။  
 အဘယ်ကြောင့်ဆိုသော်ထိုသူတို့သည် သင့်အား  
 ပြန်၍ကျေးဇူးဆပ်နိုင်စွမ်းမရှိကြသောကြောင့် ဖြစ်သည်။  
 သူတော်ကောင်းတို့သေခြင်းမှထမြောက် ရာကာလ၌  
 သင်သည်ကျေးဇူးဆပ်ခြင်းကိုခံရ လ တု တံ''  
 ဟုမိန့်တော်မူ၏။

ကျေးမွေးညွှန်ခံပွဲကြီးပုံဥပမာ

(မ၊ ၂၂:၁-၁၀)

15 ကိုယ်တော်နှင့်အတူထိုင်နေသူလူတစ်ယောက်  
 သည်ထိုစကားတော်ကိုကြားလျှင် ``ဘုရား  
 သခင်၏နိုင်ငံတော်တွင်ပွဲဝင်ရမည့်သူသည် မ ။  
 ဂလာရှိ၏'' ဟုလျှောက်၏။

16 ကိုယ်တော်က ``လူတစ်ယောက်သည်ကျေးမွေး  
 ညွှန်ခံပွဲကြီးတစ်ရပ်ကိုကျင်းပရန်ညွှန်သည်  
 အမြောက်အမြားကိုဖိတ်ကြား၏။- 17 အချိန်ရောက်သောအခါမိမိဖိတ်ခေါ်

သူများ၏ထံသို့အစေခံတစ်ယောက်အား စေလွှတ်၍  
'ကြွကြပါ။ အားလုံးအသင့်ရှိ ပြီ' ဟုပြောကြားစေ၏။-

18 သူတို့အားလုံးတစ်ယောက်ပြီးတစ်ယောက်ခွင့်ပန်  
ကြ၏။ ပထမလူက 'အကျွန်ုပ်သည်လယ်တစ်ကွက်  
ကိုဝယ်ထားသဖြင့်သွား၍ကြည့်ရပါမည်။

အကျွန်ုပ်အားခွင့်လွှတ်ရန်တောင်းပန်ပါ၏' ဟု ဆို၏။-

19 အခြားတစ်ယောက်က 'အကျွန်ုပ်သည်နွားငါးရှဉ်း  
ကိုဝယ်ထားသဖြင့် သွား၍စမ်းသပ်ရပါမည်။

အကျွန်ုပ်အားခွင့်လွှတ်ရန်တောင်းပန်ပါ၏' ဟု ဆို၏။-

20 အခြားတစ်ယောက်က 'အကျွန်ုပ်သည်ယခုပင်  
အိမ်ထောင်ကျသဖြင့်မလာနိုင်ပါ' ဟုဆို၏။-

21 အစေခံသည်မိမိ၏အရှင်ထံသို့ပြန်လာ၍  
ထိုအကြောင်းများကိုလျှောက်လေ၏။ ထိုအခါ

အိမ်ရှင်အမျက်ထွက်၍ 'လမ်းမလမ်းကြားသို့  
အမြန်သွား၍ဆင်းရဲသူ၊ အင်္ဂါချို့တဲ့သူ၊ ခြေ  
မစွမ်းသူ၊ မျက်မမြင်သူများကိုခေါ်ခဲ့လော့'

ဟုအစေခံအားစေခိုင်း၏။- 22 မကြာမီအစေခံပြန်ရောက်လာ၍ 'အရှင်စေ  
ခိုင်းသည့်အတိုင်းဆောင်ရွက်ပြီးပါပြီ။ သို့ရာ

တွင်နေရာလပ်ရှိပါသေးသည်' ဟုလျှောက်၏။-

23 အိမ်ရှင်က 'ကျေးလက်တောရွာလမ်းများကို  
သွား၍အိမ်ပြည့်အောင်လူများကိုအနိုင်

အထက်ခေါ်ခဲ့လော့။- 24 ယခင်ကငါဖိတ်ခေါ်ထားသူတစ်ယောက်မျှ  
ငါ၏ကျွေးမွေးဧည့်ခံပွဲသို့မဝင်ရဟု သင်တို့အားငါဆိုသည်'



ဟုမိန့်တော်မူ၏။

တပည့်တော်ဖြစ်ရန်ပေးရမည့်အဖိုးအခ  
(မာ ၁၀:၃၇-၃၈)

25 တစ်နေ့သ၌လူပရိသတ်ကြီးများသည်  
ကိုယ်တော်နှင့်အတူလိုက်လာကြ၏။ ကိုယ်တော်  
သည်သူတို့အားလှည့်ကြည့်တော်မူပြီးလျှင်၊-

26 `ငါ့ထံကိုလာသော်လည်းငါ့ကိုချစ်သည်  
ထက် မိဘ၊ သားမယား၊ ညီအစ်ကိုမောင်နှမ  
နှင့်မိမိကိုယ်ကိုပို၍ချစ်သောသူသည် ငါ ၏တပ  
ည့်မဖြစ်နိုင်။-☆ 27 မိမိလက်ဝါးကပ်တိုင်ကိုထမ်း၍ငါ့နောက်သို့  
မလိုက်သောသူသည် ငါ၏တပ ည့်မဖြစ်နိုင်။-☆

28 သင်တို့အနက်အဘယ်သူသည်မျှော်စင်တစ်ခု  
ကိုတည်ဆောက်မည်ကြံပြီးနောက်မျှော်စင်ပြီး  
အောင်တည်ဆောက်ရန် မိမိ၌ငွေအလုံအလောက်  
ရှိမရှိကိုသိရန်ဦးစွာထိုင်၍တွက်ချက်မ  
ကြည့်ဘဲနေပါမည်နည်း။- 29 ထိုသို့တွက်ချက်မကြည့်ဘဲမျှော်စင်ကိုအုတ်  
မြစ်ချ၍အဆုံးမသတ်နိုင်ရုံချေသော် ကြည့်  
မြင်သူအပေါင်းတို့သည်ထိုသူအားပြောင်  
လှောင်ကြလိမ့်မည်။- 30 ဤသူကားတည်ဆောက်မှုကိုအစပြု၏။  
သို့ရာတွင်အဆုံးမသတ်နိုင်ပါကား၊  
ဟုဆိုကြလိမ့်မည်။- 31 အခြားတစ်နည်းဆိုသော်၊  
အဘယ်မည်သော ဘုရင်သည်အခြားဘုရင်တစ်ပါးနှင့်စစ်ပြိုင်

☆ 14:26 မာ ၁၀:၃၇။ ☆ 14:27 မာ ၁၀:၃၈၊ ၁၆:၂၄။ မာ၊ ၈:၃၄။ လု  
၉:၂၃။

ရန်ထွက်မည်ပြုသောအခါ မိမိ၏စစ်သည်  
တစ်သောင်းဖြင့် စစ်သည်နှစ်သောင်းနှင့်ချီလာ  
သောဘုရင်အားခုခံနိုင်ပါမည်လောဟု ဦး  
စွာထိုင်၍မစဉ်းစားဘဲနေပါမည်လော။-

32 အကယ်၍မခုခံနိုင်ပါလျှင်သူသည်စစ်ချီ  
လာသောဘုရင်အဝေး၌ရှိနေသေးစဉ် သံ  
တမန်များကိုစေလွှတ်၍စစ်ပြေငြိမ်းရေး  
စကားကမ်းလှမ်းရပေလိမ့်မည်။- 33 ထိုနည်းတူစွာသင်တို့အနက်  
မည်သူမဆို မိမိ၌ရှိသမျှကိုမစွန့်လျှင်ငါ၏တပည့်  
မဖြစ်နိုင်။

ဆားပုံဥပမာ  
(မာ ၅:၁၃။ မာ ၉:၅၀)

34 ဆားသည်ကောင်းပေ၏။ သို့ရာတွင်ဆားမှ  
အငန်ကင်းပျောက်လျှင် အဘယ်သို့မျှငန်သော  
အရသာကိုပြန်၍မရနိုင်။- 35 လယ်မြေအတွက်သော်လည်းကောင်း၊  
မြေဩဇာ အတွက်သော်လည်းကောင်းအသုံးမဝင်တော့  
ပေ။ ထို့ကြောင့်ထိုဆားကိုလူတို့စွန့်ပစ်လိုက် တတ်၏။  
ကြားတတ်သောနားရှိသူတို့ကြား ကြကုန်လော့''  
ဟုမိန့်တော်မူ၏။

15

ပျောက်ဆုံးသောသိုး  
(မာ ၁၈:၁၂-၁၄)

1 အခွန်ခံသူများနှင့်အပယ်ခံသူအပေါင်း  
 တို့သည် ကိုယ်တော်၏တရားတော်ကိုကြားနာ  
 ရန်အထံတော်သို့ချဉ်းကပ်ကြ၏။-<sup>2</sup> ဖာရိရှဲများနှင့်ကျမ်းတတ်ဆရာများ  
 ။ ဤ သူသည်အပြစ်ကူးသူများအားလက်ခံ၍  
 သူတို့နှင့်အတူစားသောက်ပါသည်တကား။"

ဟုညည်းတွားပြောဆိုကြ၏။-<sup>3</sup> ထိုအခါကိုယ်တော်သည်ပုံဥပမာဆောင်ရွက်

<sup>4</sup> "သင်တို့တွင်တစ်စုံတစ်ယောက်သောသူသည်  
 သိုးအကောင်တစ်ရာရှိ၍တစ်ကောင်ပျောက်

လျှင်မည်သို့ပြုမည်နည်း။ သူသည်ကျန်ကိုးဆယ့်  
 ကိုးကောင်ကိုစားကျက်တွင်ထားခဲ့၍ ပျောက်  
 သောသိုးကိုမတွေ့မချင်းရှာမည်မဟုတ် လော။-

<sup>5</sup> ထိုသိုးကိုတွေ့သောအခါ ရွှင်လန်းဝမ်းမြောက်  
 စွာဖြင့်ပခုံးထက်တွင်တင်၍ထမ်းလာလိမ့် မည်။-

<sup>6</sup> အိမ်သို့ပြန်ရောက်သောအခါမိတ်ဆွေနှင့်အိမ်နီး  
 ချင်းတို့ကိုခေါ်ကာ ပျောက်သောသိုးကိုပြန်  
 တွေ့ပြီ။ ငါနှင့်အတူ ရွှင်လန်းဝမ်းမြောက်ကြလော့'  
 ဟုဆိုလိမ့်မည်။-<sup>7</sup> ထိုနည်းတူစွာနောင်တရရန်မလိုသောဂုဏ်  
 အသရေရှိသူကိုးဆယ့်ကိုးယောက်အတွက်  
 ထက် အပြစ်ကူးသူတစ်ယောက်နောင်တရသည့်  
 အတွက်ကောင်းကင်ဘုံတွင်ပို၍ ရွှင်လန်းဝမ်း  
 မြောက်ခြင်းရှိလိမ့်မည်ဟုငါဆိုသည်။

**ပျောက်ဆုံးသောဒင်္ဂါး**

---

☆ 15:1 လု၊ ၅:၂၉-၃၀။

8 ။ တစ်နည်းကား၊ အမျိုးသမီးတစ်ဦးသည်မိမိ မှာရှိသည့်ဒင်္ဂါးဆယ်ပြားအနက်တစ်ပြားပျောက် သွား၏။ ထိုအခါသူသည်မီးထွန်း၍ အိမ်ကို လှည်းကျင်းကာမတွေ့မချင်းသေချာစွာရှာ မည်မဟုတ်လော။- 9 သူသည်ထိုဒင်္ဂါးကိုတွေ့သောအခါမိတ်ဆွေနှင့် အိမ်နီးချင်းတို့ကိုခေါ်၍ ပျောက်သွားသောဒင်္ဂါး ကိုငါပြန်တွေ့ပြီ။ ငါနှင့်အတူရွှင်လန်းဝမ်း မြောက်ကြလော့' ဟုဆိုလိမ့်မည်။-

10 ထိုနည်းတူစွာဘုရားသခင်၏ကောင်းကင်တမန် များသည် အပြစ်ကူးသူတစ်ယောက်နောင်တရ ခြင်းအတွက် ရွှင်လန်းဝမ်းမြောက်ကြသည်ဟု ငါဆို၏။ ဟုမိန့်တော်မူ၏။

ပျောက်ဆုံးသောသား

11 ကိုယ်တော်က ။ လူတစ်ယောက်မှာသားနှစ်ယောက်ရှိ၏။-

12 သားငယ်သည်အဖအား ။ အဖ၊ ကျွန်တော်ရထိုက် သောအမွေကိုခွဲဝေပေးပါ' ဟုဆို၏။ ထိုအခါ ဖခင်သည် မိမိ၏ဥစ္စာပစ္စည်းများကိုသားနှစ် ယောက်အားခွဲဝေပေး၏။- 13 ထိုနောက်ရက်အနည်းငယ်ကြာသောအခါ သား ငယ်သည်မိမိ၏ဥစ္စာပစ္စည်းအားလုံးရောင်းချ ၍ရသောငွေကိုယူပြီးလျှင် ဝေးလံရပ်ခြား တိုင်းတစ်ပါးသို့ထွက်သွား၏။ သူသည်ထိုပြည် တွင်အပျော်အပါးလိုက်စားကာ မိမိ၏ငွေကို ဖြုန်းတီးပစ်၏။- 14 ရှိသမျှငွေကုန်ချိန်၌ထိုပြည်တွင်အစာ

ငတ်မွတ်ခေါင်းပါးခြင်းဘေးဆိုက်ရောက်  
 သဖြင့်သူသည်ငတ်ပြတ်လေ၏။- 15 သို့ဖြစ်၍ထိုပြည်သားတစ်ယောက်  
 ရ၏။ ထိုသူကသူ့အားလယ်တောသို့စေလွှတ်  
 ၍ဝက်များကိုကျောင်းစေ၏။- 16 သူသည်ဝက်များစားနေသည့်ပဲတောငှက်  
 စားချင်စိတ်ပေါက်လာ၏။ သို့သော်သူ့အားစား  
 စရာတစ်စုံတစ်ခုကိုမျှပေးမည့်သူမရှိ။-

17 ထိုအခါသူသည်အမြင်မှန်ရရှိလာသဖြင့် ငါ့  
 အဖ၏လုပ်သားအားလုံးပင်ဝစ္စာစားရကြ၏။

ငါမူကားဤအရပ်တွင်ငတ်ပြတ်လျက်နေပါ  
 ပြီတကား။- 18 ငါထ၍အဖထံသို့သွားပြီးလျှင် အဖ၊  
 ကျွန်တော် သည်ဘုရားသခင်ကိုလည်းကောင်း၊  
 အဖကိုလည်း ကောင်းပြစ်မှားမိပါပြီ။-

19 အဖ၏သားဟူ၍ပင်အခေါ်မခံထိုက်တော့ပါ  
 ဟုငါပြောမည်' ဟူ၍ဆို၏။- 20 ထိုနောက်သူသည်ထ၍ဖခင်ထံသို့ပြန်သွား

“အဝေး၌ပင်ရှိနေစဉ်ဖခင်သည်သူ့ကိုမြင်  
 သော်သနားသဖြင့် ပြေး၍ဖက်ပြီးလျှင်နမ်းရှုပ် လေ၏။-  
 21 သားဖြစ်သူက `အဖ၊ ကျွန်တော်သည်ဘုရားသခင်  
 ကိုလည်းကောင်း၊ အဖကိုလည်းကောင်းပြစ်မှားမိ  
 ပါပြီ။ သို့ဖြစ်၍အဖ၏သားဟူ၍ပင်အခေါ်

မခံထိုက်တော့ပါ' ဟုဆို၏။- 22 ဖခင်က  
 `အကောင်းဆုံးသောဝတ်လုံကိုအမြန်  
 ယူခဲ့၍သူ့အားဝတ်ပေးကြ။ သူ၏လက်၌လက်  
 စွပ်ကိုဆင်ပေးကြ။ ဖိနပ်ကိုစီးပေးကြ။-

23 ဆူဖြိုးအောင်ကျွေးထားသည့်နွားကလေးကို  
သတ်ကြ။ ငါတို့ပျော်ရွှင်စွာစားကြကုန်အံ့။-

24 ငါ့သားသည်ယခင်ကသေသော်လည်းယခု  
ပြန်၍အသက်ရှင်လာပြီ။ ယခင်ကပျောက်ဆုံး  
သော်လည်းယခုပြန်၍တွေ့ပြီ' ဟုမိမိ၏လုပ်  
သားတို့အားဆို၏။ ထိုနောက်သူတို့သည်ပျော်  
ရွှင်ပွဲကိုဆင်နွှဲကြကုန်၏။

25 'သို့ရာတွင်ထိုအချိန်၌သားကြီးဖြစ်သူသည်  
လယ်တောတွင်ရောက်ရှိနေ၏။ သူပြန်လာ၍အိမ်  
အနီးသို့ရောက်သောအခါတီးမှုတ်သံနှင့်က  
ခုန်သံကိုကြားရ၏။- 26 ထိုအခါလုပ်သားတစ်ယောက်ကိုခေါ်၍  
'ဤ အခြင်းအရာကအဘယ်နည်း' ဟုမေး၏။-

27 လုပ်သားက 'အရှင်၏ညီသည်ဘေးမဲ့လုံခြုံစွာ  
ပြန်ရောက်လာသဖြင့် အရှင့်ဖခင်သည်ဆူဖြိုး  
အောင်ကျွေးထားသောနွားကလေးတစ်ကောင်  
ကိုသတ်ပါ၏' ဟုဆို၏။- 28 သားကြီးသည်စိတ်ဆိုးလျက်အိမ်ထဲသို့မဝင်  
ဘဲနေ၏။ ဖခင်သည်အပြင်သို့ထွက်လာ၍  
သားကြီးအားအိမ်ထဲသို့ဝင်ရန်ဖျောင်းဖျက်၏။-

29 သားကြီးက 'ကျွန်တော်သည်နှစ်ပေါင်းများစွာ  
အဖ၏အစေကိုခံခဲ့ပါ၏။ အဖ၏အမိန့်ကို  
အဘယ်အခါကမျှမလွန်ဆန်ခဲ့ဘူးပါ။ သို့  
ရာတွင်သူငယ်ချင်းများနှင့်အတူကျွန်တော်  
ပျော်ပွဲစားရန် အဖသည်အဘယ်အခါကမျှ

ဆိတ်ကလေးတစ်ကောင်ကိုမျှမပေးခဲ့ပါ။-

30 အဖ၏ဥစ္စာပစ္စည်းများကိုပြည့်တန်ဆာများ  
နှင့်ပျော်ပါးဖြုန်းတီးပစ်သည့်သားပြန်လာ  
သောအခါ၌မူ သူ့အတွက်ဆူဖြိုးအောင်  
ကျွေးထားသောနွားကလေးကိုသတ်ပါ  
သည်တကား' ဟုဆို၏။- 31 အဖဖြစ်သူက  
'ငါ့သား၊ သင်သည်ငါနှင့်အတူ အမြဲနေ၏။  
ငါ့ဥစ္စာပစ္စည်းရှိသမျှကိုသင်ပိုင်၏။-

32 သင့်ညီသည်ယခင်ကသေသော်လည်း ယခုပြန်၍  
အသက်ရှင်လာ၏။ ယခင်ကသူ့ကိုပျောက်ဆုံးခဲ့  
သော်လည်း ယခုပြန်၍တွေ့ရ၏။ သို့ဖြစ်၍ငါတို့  
သည်ဝမ်းမြောက်လျက်ပျော်ပွဲကိုဆင်နွှဲကြ  
၏'  
ဟုဆို၏။' ဟူ၍မိန့်တော်မူ၏။

# 16

## ပါးနပ်သောမန်နေဂျာ

1 တစ်ဖန်ကိုယ်တော်ကတပ ည့်တော်တို့အား  
“အ ခါတစ်ပါး၌သူ့ဌေးတစ်ယောက်မှာမန်နေဂျာ  
တစ်ဦးရှိ၏။ ထိုသူသည်သူ့ဌေး၏ဥစ္စာပစ္စည်း  
များကိုဖြုန်းတီးလျက်နေကြောင်းကို  
လူတို့က သူ့ဌေးအားတိုင်တန်းကြ၏။-

2 သူ့ဌေးသည်သူ့ကိုခေါ်၍ ‘သင့်အကြောင်းငါကြား  
ရသည်မှာအသိနည်း။ သင်၏လုပ်ငန်းနှင့်ဆိုင်သော

ငွေစာရင်းများကိုတင်ပြလော့။ သင်သည်ဆက်၍  
ငါ၏မန်နေဂျာလုပ်ရတော့မည်မဟုတ်' ဟုဆို၏။-

3 မန်နေဂျာသည် ငါအဘယ်သို့ပြုရမည်နည်း။

ငါ့သူဌေးသည်မန်နေဂျာရာထူးကိုရုပ်သိမ်း  
လေပြီ။ ငါ့မှာမြေတူးဆွနိုင်သောခွန်အား  
မရှိ။ တောင်းရမ်းစားရန်လည်းငါရှက်၏။-

4 ငါ့ရာထူးပြုတ်ပြီးနောက်လူတို့ငါ့ကိုလက်ခံ  
ပေါင်းဖော်ကြစေရန်အဘယ်သို့ပြုရမည်ကို  
ငါသိပြီ' ဟုတစ်ကိုယ်တည်းပြောဆိုကာ။-

5 သူဌေး၏မြီစားအားလုံးကိုခေါ်၏။ ထိုနောက်  
ပထမလူအား ငါ့သူဌေးကိုသင်ပေးဆပ်ရန်

အကြွေးမည်မျှရှိသနည်း' ဟုမေး၏။- 6 ထိုသူက

'ဆီအချိန်ခွက်တစ်ထောင်ရှိပါသည်' ဟုပြန်ပြော၏။

ထိုအခါမန်နေဂျာက 'သင် ၏စာရင်းကိုယူလော့။

အမြန်ထိုင်၍ခွက်ငါး ရာဟုရေးလော့' ဟုဆို၏။-

7 ထိုနောက်အခြားသူတစ်ယောက်အား 'သင်သည်

လည်းပေးဆပ်ရန်အကြွေးမည်မျှရှိသနည်း'

ဟုမေး၏။ ထိုသူကဂျုံစပါးတင်းတစ်ထောင်

ရှိပါသည်ဟုဆိုလျှင်မန်နေဂျာက 'သင်၏

စာရင်းကိုယူလော့၊ အမြန်ထိုင်၍ရှစ်ရာ ဟုရေးလော့'

ဟုဆို၏။- 8 ဤသို့ပါးနပ်လိမ္မာစွာပြုသည့်အတွက်မရိုး

ဖြောင့်သည့်မန်နေဂျာကိုသူဌေးသည်ချီးမွမ်း

လေ၏။ အဘယ်ကြောင့်ဆိုသော်လောကီသား



တို့သည်လောကီကိစ္စဆောင်ရွက်ရာတွင်  
အလင်း နှင့်ဆိုင်သောသားများထက်ပါးနပ်လိမ္မာ  
ကြသောကြောင့်တည်း။

9 “ထိုမှတစ်ပါးသင်တို့အားငါဆိုသည်ကား  
လောကစည်းစိမ်ချမ်းသာအားဖြင့်မိတ်ဆွေ  
များရအောင်ပြုကြလော့။ သို့မှသာထိုစည်း  
စိမ်ချမ်းသာကုန်ဆုံးသောအခါသင်တို့အား  
ထာဝရအိမ်တော်တွင်ကြိုဆိုလက်ခံလိမ့် မည်။-

10 အမှုငယ်တွင်သစ္စာရှိသူသည်အမှုကြီးတွင်  
လည်းသစ္စာရှိလိမ့်မည်။ အမှုငယ်တွင်မရှိ  
ဖြောင့်သူသည်အမှုကြီးတွင်လည်းရိုးဖြောင့်  
လိမ့်မည်မဟုတ်။- 11 သို့ဖြစ်၍သင်တို့သည်လောကစည်းစိမ်ချမ်းသာ  
နှင့်ပတ်သက်၍သစ္စာမရှိပါမူ အဘယ်သူသည်  
သင်တို့အားစည်းစိမ်ချမ်းသာအစစ်အမှန်ကို  
အပ်မည်နည်း။- 12 သင်တို့သည်သူတစ်ပါးပိုင်သည့်ဥစ္စာပစ္စည်းနှင့်  
ဆိုင်၍သစ္စာမရှိပါမူ အဘယ်သူသည်သင်တို့  
ပိုင်ဆိုင်သည့်ဥစ္စာပစ္စည်းကိုသင်တို့အားပေးအပ်  
မည်နည်း။

13 “အဘယ်အစေခံမျှသခင်နှစ်ဦး၏အစေ  
ကိုမခံနိုင်။ သူသည်သခင်တစ်ဦးကိုမှန်း၍  
တစ်ဦးကိုချစ်မည်။ တစ်ဦးကိုသစ္စာရှိ၍တစ်ဦး  
ကိုမလေးမခန့်ပြုမည်။ သင်တို့သည်တစ်ချိန်  
တည်းမှာပင်ဘုရားသခင်၏အစေနှင့်လောက

စည်းစိမ်ချမ်းသာ၏အစေကိုမခံနိုင်ကြ။  
ဟုမိန့်တော်မူ၏။<sup>☆</sup>

သခင်ယေရှုနှုတ်တော်ထွက်စကားအချို့  
(မာ ၁၁:၁၂-၁၃၊ ၅:၃၁-၃၂။ မာ၊ ၁၀:၁၁-၁၂)

14 ငွေကိုတပ်မက်သူများဖြစ်သည့်ဖာရိရှဲများ  
သည်ထိုစကားများကိုကြားလျှင်ကိုယ်တော်  
ကိုသရော်ကြ၏။- 15 ကိုယ်တော်က  
“သင်တို့သည်မိမိတို့ကိုယ်ကို သူတော်ကောင်းများဟုလူတို့အားထင်မြင်  
စေကြ၏။ သို့ရာတွင်ဘုရားသခင်သည်သင်  
တို့၏စိတ်နှလုံးကိုသိတော်မူ၏။ လူတို့အမြတ်  
တနိုးထားသောအရာသည်ဘုရားသခင်၏  
ရှေ့တော်မှာစက်ဆုပ်ဖွယ်ဖြစ်၏။

16 “ယောဟန်မပေါ်မီကာလကပညတ်ကျမ်း  
နှင့်ပရောဖက်ကျမ်းများအာဏာတည်လျက်ရှိ  
၏။ ယောဟန်ပေါ်ပြီးချိန်မှစ၍ဘုရားသခင်၏  
နိုင်ငံတော်အကြောင်းသတင်းကောင်းကိုဟော  
ပြောကြေညာခဲ့၏။ လူအပေါင်းတို့သည်လည်း  
နိုင်ငံတော်သို့အနိုင်အထက်ဝင်ကြကုန်၏။<sup>☆</sup>

17 သို့ရာတွင်ပညတ်ကျမ်းမှစ၍ စု စပေါက်တစ်လုံး  
ပျက်စီးရန်ထက် ကောင်းကင်နှင့်မြေကြီးပျက်  
စီးရန်ကသာ၍လွယ်၏။<sup>☆</sup>

☆ 16:13 မာ ၆:၂၄။ ☆ 16:16 မာ ၁၁:၁၂-၁၃။ ☆ 16:17 မာ ၅:၁၈။

18           “မိမိ၏ဇနီးကိုကွာ၍အခြားအမျိုးသမီး  
 တစ်ယောက်နှင့်အိမ်ထောင်ပြုသောသူသည်လည်း  
 သူတစ်ပါး၏အိမ်ရာကိုပြစ်မှား၏။           ကွာရှင်းထား  
 သောအမျိုးသမီးတစ်ဦးနှင့်အိမ်ထောင်ပြုသော  
 သူသည်လည်းသူတစ်ပါး၏အိမ်ရာကိုပြစ်မှား၏။\* ”

**သူဌေးနှင့်လာဇရု**

19           “အခါတစ်ပါး၌သူဌေးတစ်ဦးရှိ၏။           သူသည်  
 နေ့စဉ်က           မှ           ဗလာနီနှင့်ပိတ်ချောထည်များကို  
 ဝတ်ဆင်လျက်စည်းစိမ်ခံစားလျက်နေ၏။-

20           သူ၏အိမ်တံခါးအနီးတွင်လာဇရုဆိုသူ  
 ဆင်းရဲသားတစ်ယောက်သည်တိုးလုံးလဲနေ၏။  
 သူ့မှာတစ်ကိုယ်လုံးအနာစိမ်းများပေါက်လျက်           ရှိ၏။  
 ခွေးတို့သည်လာ၍သူ၏အနာစိမ်းများ           ကိုလျက်ကြ၏။-

21           သူသည်သူဌေး၏စားပွဲမှကျသည့်စားနပ်  
 စားပေါက်များကိုစားရရန်တောင့်တနေတတ်၏။-

22           ထိုနောက်ဆင်းရဲသားသည်သေလွန်သွားသဖြင့်  
 ကောင်းကင်တမန်တို့သည်           သူ့အားအာဗြဟံ၏  
 လက်ယာဘက်တွင်လျောင်းစေရန်သယ်ဆောင်သွား  
 ကြ၏။           သူဌေးသည်လည်းသေလွန်၍သဂြိုဟ်ခြင်း  
 ကိုခံရ၏။-

23           သူသည်မရုဏ်နိုင်ငံတွင်ဝေဒနာပြင်းစွာခံ  
 နေရသဖြင့်           မျှော်ကြည့်လိုက်သောအခါအာဗြဟံ  
 ကိုလည်းကောင်း၊           အာဗြဟံ၏လက်ယာဘက်တွင်

\* 16:18 မ၊ ၅:၃၂။ ၁ကော၊ ၇:၁၀-၁၁။

လာဇရုကိုလည်းကောင်းမြင်လေ၏။-

24 သူဌေးက `အဖအာ မြ ဟံ၊ အကျွန်ုပ်ကိုသနား  
တော်မူပါ။ အကျွန်ုပ်သည်ဤမီးလျှံထဲတွင်  
ပြင်းစွာဝေဒနာခံနေရပါ၏။ လာဇရုသည်  
လက်ဖျားကိုရေမှာနှစ်၍အကျွန်ုပ်၏လျှာ  
ကိုအေးစေမည့်အကြောင်း သူ့အားအကျွန်ုပ်  
ထံသို့စေလွှတ်တော်မူပါ' ဟုအော်၍လျှောက်၏။

25 `သို့ရာတွင်အာဗြဟံက `ငါ့သား၊ သင်အသက်  
ရှင်စဉ်သုခချမ်းသာခံစားခဲ့ရသည်ကိုလည်း  
ကောင်း၊ လာဇရုသည်ဆင်းရဲဒုက္ခခံခဲ့ရသည်ကို  
လည်းကောင်းသတိရပါလော့။ ယခုမှာမူသူ  
သည်သုခချမ်းသာကိုခံစားရ၍ သင်မူကား  
ကိုယ်၏ဒုက္ခ၊ စိတ်၏ဒုက္ခကိုခံရလေပြီ။-

26 ထိုမှတစ်ပါးသင်တို့နှင့်ငါတို့စပ်ကြားတွင်  
နက်စွာသောချောက်ကြီးတစ်ခုတည်ရှိ၏။ ထို  
ကြောင့်သင်တို့ဘက်မှငါတို့ဘက်သို့လည်း  
ကောင်း၊ ငါတို့ဘက်မှသင်တို့ဘက်သို့လည်း  
ကောင်းကူးဖြတ်လိုသူတို့သည်မကူးဖြတ် နိုင်ကြ'  
ဟုပြန်၍ပြော၏။- 27 သူဌေးက `အဖ၊

ထိုသို့ဖြစ်ပါမူလာဇရုအား အကျွန်ုပ်၏အဖအိမ်သို့စေလွှတ်ပေးပါရန်  
တောင်းပန်ပါ၏။- 28 အကျွန်ုပ်မှာညီငါးယောက်ရှိပါ၏။  
သူတို့သည် လည်း ဤဝေဒနာခံရာအရပ်သို့မရောက်  
ကြစေခြင်းငှာ သူတို့အားသတိပေးရန်

လာဇရုကိုစေလွှတ်တော်မူပါ' ဟုလျှောက်၏။-  
 29 အာဗြဟံက `သင်၏ညီများအားသတိပေးရန်  
 မောရှေနှင့်ပရောဖက်များရှိချေသည်။ ထိုသူတို့  
 ၏စကားကိုနားထောင်ကြပါစေ' ဟုဆို၏။-  
 30 သို့ရာတွင်သူဌေးက `အဖအာဗြဟံ၊ ထိုသို့  
 မဟုတ်ပါ။ အကယ်၍သေလွန်သူများအနက်  
 တစ်ယောက်သောသူသည် သူတို့ထံသို့သွားသည်  
 ရှိသော်သူတို့သည်နောင်တရကြပါလိမ့်မည်' ဟုဆို၏။-  
 31 အာဗြဟံက `သူတို့သည်မောရှေနှင့်ပရောဖက်  
 များ၏စကားကိုနားမထောင်ကြလျှင် အကယ်  
 ၍သေခြင်းမှလူတစ်စုံတစ်ယောက်ထမြောက်  
 လာသော်လည်း သူတို့ယုံကြည်ကြလိမ့်မည် မဟုတ်'  
 ဟုဆို၏' ဟူ၍မိန့်တော်မူ၏။

# 17

## အပြစ်

(မ၊ ၁၈:၆-၇၊ ၂၁-၂၂။ မာ၊ ၉:၄၂)

1 သခင်ယေရှုက `မှောက်မှားလမ်းလွဲစေသည့်  
 အရာများကားမုချရှိမည်။ သို့ရာတွင်  
 မှောက်မှားလမ်းလွဲမှုကိုဖြစ်စေသောသူ သည်အမ  
 ဝါဒရှိ၏။- 2 ထိုသူသည်ဤသို့သောကလေးသူငယ်တစ်စုံ  
 တစ်ယောက်ကိုမှောက်မှားလမ်းလွဲစေမည့်အစား  
 မိမိ၏လည်တွင်ကြိတ်ဆုံကျောက်ကြီးကိုဆွဲ

လျက်ပင်လယ်ထဲသို့အချခံရသော်မှသူ  
အဖို့ကောင်းသေး၏။- 3 သို့ဖြစ်၍သတိထားလျက်ပြုမူကြလော့။

“သင်၏ညီအစ်ကိုသည်သင့်ကိုပြစ်မှားလျှင်  
သူအားဆုံးမလော့။ သူသည်နောင်တရလျှင်  
အပြစ်ဖြေလွတ်လော့။- 4 တစ်နေ့တည်းတွင်ခုနစ်ကြိမ်တိုင်တိုင်သင့်ကို  
ပြစ်မှား၍ ခုနစ်ကြိမ်တိုင်တိုင်ပင်သင့်ထံသို့  
လာလျက် ‘အကျွန်ုပ်နောင်တရပါပြီ’ ဟုဆို လျှင်  
သင်သည်သူ၏အပြစ်ကိုဖြေလွတ်ရမည်။” ဟုတပ  
ည့်တော်တို့အားမိန့်တော်မူ၏။

ယုံကြည်ခြင်း

5 တမန်တော်တို့ကသခင်ဘုရားအား “အကျွန်ုပ်  
၏ယုံကြည်ခြင်းကိုတိုးပွားစေတော်မူပါ။” ဟု  
လျှောက်ထားကြ၏။

6 သခင်ဘုရားက “သင်တို့တွင်ယုံကြည်ခြင်း  
မုန်ညင်းစေ့မျှလောက်ရှိပါမူ ဤပိုးစာပင်  
အား ‘အမြစ်ပါကျွတ်၍ပင်လယ်ထဲမှာစိုက်  
လျက်နေလော့’ ဟုဆိုလျှင် ထိုအပင်သည်သင်  
တို့ဆိုသည့်အတိုင်းပြုလိမ့်မည်။

အစေခံ၏ဝတုတရား

7 “သင်တို့တွင်အဘယ်သူသည်မိမိ၏လယ်လုပ်  
သားအားသော်လည်းကောင်း၊ သိုးကျောင်းသားအား  
သော်လည်းကောင်းလယ်ကွင်းမှပြန်လာသောအခါ

☆ 17:3 မ၊ ၁၈:၁၅။

ညစစားရန်အလျင်အမြန်လာ၍ထိုင်လော့'  
 ဟုဆိုမည်နည်း။- 8 ထိုသို့ဆိုမည့်အစား  
 'ငါ၏အတွက်ညစကို ပြင်လော့။ ငါစားသောက်စဉ်ခါးကိုစည်း၍ငါ့  
 အားလုပ်ကျွေးလော့။ ပြီးမှသင်စားသောက်လော့'  
 ဟူ၍သာဆိုမည်မဟုတ်လော့။- 9 အစေခံသည်မိမိအရှင်စေခိုင်းသည့်အထက်  
 ဆောင်ရွက်သည့်အတွက်သူ့အားကျေးဇူးတင် စရာမရှိ။-  
 10 ထိုနည်းတူသင်တို့သည်လည်းမိမိတို့အားစေ  
 ခိုင်းသည့်အရာအားလုံးကိုဆောင်ရွက်ပြီးချိန်  
 ညှိ ငါတို့ကားသာမန်အစေခံများပင်ဖြစ်သည်။  
 ငါတို့ဆောင်ရွက်ရန်ရှိသည့်တာဝန်ဝ တု တရားကို  
 သာလျှင်ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြခြင်းဖြစ်သည်ဟု' ဆို  
 ကြလော့'' ဟူ၍မိန့်တော်မူ၏။

အရေပြားရောဂါသည်ဆယ်ဦးအား  
 သန့်စင်စေတော်မူခြင်း

11 ယေရှုရှလင်မြို့သို့ခရီးပြုတော်မူစဉ်ကိုယ်တော်  
 သည်ရှမာရိပြည်နှင့်ဂါလိလဲပြည်စပ်ကြားတွင်  
 လျှောက်၍ကြွတော်မူ၏။- 12 ရွာတစ်ရွာသို့ဝင်တော်မူသောအခါအရေပြား  
 ရောဂါသည်ဆယ်ယောက်တို့သည် ကိုယ်တော်ကို  
 ခရီးဦးကြိုပြုကြ၏။ ခပ်လှမ်းလှမ်းတွင်ရပ် လျက်။-  
 13 "သခင်ယေရှုအရှင်မြတ်၊ အကျွန်ုပ်တို့ကို  
 သနားတော်မူပါ" ဟုဟစ်အော်လျှောက်ထား ကြ၏။  
 14 ထိုသူတို့ကိုမြင်သောအခါကိုယ်တော်  
 က "သင်တို့သွား၍မိမိတို့ကိုယ်ကိုယဇ်

ပုရောဟိတ်များအားပြောလော့" ဟုမိန့်တော်မူ၏။

သူတို့သည်ယဇ်ပုရောဟိတ်များထံသွားနေစဉ်  
ရောဂါသန့်စင်သွားကြကုန်၏။-<sup>☆ 15</sup> သူတို့အနက်လူတစ်ယောက်သည်မိမိ  
ပျောက်ကင်းသွားကြောင်းကိုသိသောအခါ

ဘုရားသခင်၏ဘုန်းအသရေတော်ကိုအသံ  
ကျယ်စွာချီးကူးလျက်ကိုယ်တော်၏ထံသို့ ပြန်လာ၏။-

16 ထိုနောက်ခြေတော်ရင်းမှာပျပ်ဝပ်လျက် ကိုယ်တော်  
၏ကျေးဇူးတော်ကြီးလှကြောင်းကိုလျှောက်ထား၏။

ထိုသူကားရှုမာရီအမျိုးသားဖြစ်သတည်း။-

17 သခင်ယေရှုက "လူတစ်ကျိပ်တို့သည်  
အရေပြားရောဂါသန့်စင်သွားကြသည် မဟုတ်လော။  
အခြားလူကိုးယောက်ကား အဘယ်မှာနည်း။-

18 ဘုရားသခင်၏ဘုန်းအသရေတော်ကိုချီးကူးရန်  
ဤလူမျိုးခြားတစ်ဦးမှတစ်ပါးပြန်လာသူ  
တစ်ယောက်မျှမရှိသလော" ဟုမေးတော်မူ၏။-

19 ထိုနောက်ထိုသူအား "သင်ထ၍သွားလော့။ သင်  
၏ယုံကြည်ခြင်းသည်သင့်ရောဂါကိုပျောက်စေ ပြီ"  
ဟုမိန့်တော်မူ၏။

နိုင်ငံတော်တည်မည့်အချိန်

(မ၊ ၂၄: ၂၃-၂၈၊ ၃၇-၄၁)

20 ဖာရိရှဲအချို့တို့က "ဘုရားသခင်၏နိုင်ငံ  
တော်သည်အဘယ်အခါ၌တည်ပါမည်နည်း" ဟု

☆ 17:14 ဝတ်၊ ၁၄:၁-၃၂။



ကိုယ်တော်အားမေးလျှောက်ကြ၏။ ထိုအခါ  
ကိုယ်တော်က “ဘုရားသခင်၏နိုင်ငံတော်တည်  
ခြင်းသည်မြင်သာအောင်တည်သည်မဟုတ်။-

21 ကြည့်လော့၊ နိုင်ငံတော်သည်ဤအရပ်တွင်တည်  
ပြီ။ ထိုအရပ်တွင်တည်ပြီဟူ၍မပြောနိုင်။ အမှန်  
စင်စစ်သော်ကားဘုရားသခင်၏နိုင်ငံတော်သည်  
သင်တို့၏အထဲတွင်တည်လျက်ရှိသည်” ဟုမိန့်  
တော်မူ၏။

22 ကိုယ်တော်ကတပ ညွှတ်တော်တို့အား “သင်တို့တွေ့  
မြင်လိုသောလူသား၏နေ့တစ်ရက်ရောက်ပေအံ့။  
သို့ရာတွင်သင်တို့တွေ့မြင်ရလိမ့်မည်မဟုတ်။- 23 လူတို့က  
‘လူသားသည်ဤအရပ်မှာရှိသည်။ ထိုအရပ်မှာရှိသည်’  
ဟုဆိုသော်လည်းသင်တို့ လိုက်၍မရှာကြနှင့်။-

24 လျှပ်စစ်ပြက်သောအခါလျှပ်စစ်ရောင်သည်  
မိုးကုတ်စက်ဝိုင်းတစ်ခုမှအခြားတစ်ခုသို့  
တိုင်အောင် မိုးကောင်းကင်ကိုထွန်းတောက်စေ  
သကဲ့သို့ လူသားလောကသို့ကြွလာတော်  
မူသောနေ့၌ဖြစ်လိမ့်မည်။- 25 သို့ရာတွင်လူသားသည်ပြင်းပြသောဝေဒနာ  
ကိုလည်းကောင်း၊ ဤခေတ်လူတို့၏ပစ်ပယ်  
ခြင်းကိုလည်းကောင်းဦးစွာခံရလိမ့်မည်။-

26 နှောလက်ထက်၌ဖြစ်ပျက်သကဲ့သို့လူ  
သားကြွလာရာကာလ၌ဖြစ်ပျက်လိမ့်မည်။-✠

✠ 17:26 က၊ ၆:၅-၈။

27 သဘောထဲကိုနော့ဝင်ပြီးနောက်ရေလွှမ်းမိုး  
 သဖြင့် လူခပ်သိမ်းတို့သေကျေပျက်စီးကြ  
 သည့်နေ့မတိုင်မီလူတို့သည်စားသောက်  
 လျက်၊ ထိမ်းမြားစုံဖက်လျက်နေခဲ့ကြ၏။-\*

28 ထိုနည်းတူလောတ၏လက်ထက်၌လူတို့သည်  
 စားသောက်ရောင်းဝယ်လျက်စိုက်ပျိုးတည်ဆောက်  
 လျက်နေခဲ့ကြ၏။- \* 29 သောဒိုမြို့မှလောတထွက်ခွာသွားသောနေ့  
 ၌ကောင်းကင်မှမီးမိုးရွာ၍ လူခပ်သိမ်းတို့  
 သေကျေပျက်စီးကြကုန်၏။- 30 လူသားပေါ်ထွန်းတော်မူသောနေ့၌လည်း  
 ကဲ့သို့ပင်ဖြစ်လိမ့်မည်။"

31 "ထိုနေ့ရက်၌အိမ်မိုးပေါ်တွင်ရှိသောသူသည်  
 မိမိအိမ်ထဲမှာရှိသည့်ဥစ္စာပစ္စည်းကိုယူရန်  
 မဆင်းစေနှင့်။ ထိုနည်းတူလယ်ကွင်းသို့ရောက်  
 နေသူသည်လည်းအိမ်ကိုမပြန်စေနှင့်။-\*

32 လောတ၏ဇနီးကိုသတိရကြလော့။\*

33 မိမိအသက်ကိုကယ်ဆယ်လိုသောသူသည်  
 အသက်ရှုံးလိမ့်မည်။ မိမိအသက်ကိုရှုံးစေ  
 သောသူသည်အသက်ကိုကယ်ဆယ်လိမ့်မည်။-

\* 34 သင်တို့အားငါဆိုသည်ကားထိုညတွင်အိပ်ရာ  
 တစ်ခုမှာအိပ်နေသူ လူနှစ်ယောက်အနက်တစ်  
 ယောက်ကိုသိမ်းယူ၍တစ်ယောက်ကိုထားခဲ့ လ တု

\* 17:27 က၊ ၇:၆-၂၄။ \* 17:28 က၊ ၁၈:၂၀-၁၉:၂၅။ \* 17:31 မ၊  
 ၂၄:၁၇-၁၈။ မ၊ ၁၃:၁၅-၁၆။ \* 17:32 က၊ ၁၉:၂၆။ \* 17:33 မ၊  
 ၁၀:၃၉၊ ၁၆:၂၅။ မ၊ ၈:၃၅။ လု၊ ၉:၂၄။ ယော၊ ၁၂:၂၅။

တံ့။- 35 ကြိတ်ဆုံလှည့်နေသူအမျိုးသမီးနှစ်ယောက်  
 အနက်တစ်ယောက်ကိုသိမ်းယူ၍တစ်ယောက်  
 ကိုထားခဲ့လတုတံ့။- 36 လယ်ထဲတွင်ရှိသူနှစ်ယောက်အနက်တစ်ယောက်  
 ကိုသိမ်းယူ၍တစ်ယောက်ကိုထားခဲ့လ တု တံ့" ဟု  
 မိန့်တော်မူ၏။

37 တပ ညွှတ်တော်တို့က ``အရှင်၊ အဘယ်အရပ်တွင်  
 ဤအရာများဖြစ်ပျက်ပါမည်နည်း" ဟုမေး  
 လျှောက်ကြ၏။

ကိုယ်တော်က ``အသေကောင်ရှိရာအရပ်တွင်  
 လင်းတများစုရုံးကြလိမ့်မည်" ဟုမိန့်တော် မူ၏။

# 18

## မုဆိုးမနှင့်တရားသူကြီးပုံဥပမာ

1 ထိုနောက်သခင်ယေရှုသည်တပ ညွှတ်တော်တို့  
 အားအဘယ်အခါမျှစိတ်အားမလျော့ဘဲ  
 အခါခပ်သိမ်းဆုတောင်းပ တု ထ နာပြုသင့်ကြောင်း  
 ပုံဥပမာဆောင်၍သွန်သင်တော်မူ၏။-

2 ကိုယ်တော်က ``မြို့ကြီးတစ်မြို့မှာတရားသူ  
 ကြီးတစ်ယောက်ရှိ၏။ သူသည်ဘုရားသခင်ကို  
 မကြောက်။ လူမျက်နှာကိုမထောက်သူဖြစ်၏။-

3 ထိုမြို့မှာပင်မုဆိုးမတစ်ယောက်ရှိ၏။  
 သူသည် တရားသူကြီး၏ထံသို့အကြိမ်ကြိမ်လာ  
 ၍ `ကျွန်မ၏တရားတွေ့ဘက်အပေါ်တွင်

အနိုင်ရအောင်စီရင်တော်မူပါ' ဟုလျှောက်  
 ထား၏။- 4 တရားသူကြီးသည်အတန်ကြာမျှမှဆိုမ  
 ၏လျှောက်ထားချက်ကိုငြင်းဆန်နေခဲ့၏။ ထို  
 နောက် 'ငါသည်ဘုရားသခင်ကိုမကြောက်၊  
 လူ့မျက်နှာကိုမထောက်တတ်။- 5 သို့သော်လည်းဤမှဆိုမသည်ငါ့ကိုနှော  
 လှသည်ဖြစ်၍သူ့အားတရားမျှတမှုရရှိစေ ရန်  
 ငါသူ့အမှုကိုစီရင်မည်။ သို့မဟုတ်လျှင်သူ  
 သည်ငါ့ကိုဆက်လက်နှောင့်ယှက်သဖြင့်နောက်  
 ဆုံး၌ငါ့အားပင်ပန်းစေမည်' ဟုဆိုလေ၏။''

6 'ဤမသမာသောတရားသူကြီးပြောပုံကို  
 ကြည့်လော့။- 7 ရွေးကောက်တော်မူသောသူတို့သည်နေ့ညမပြတ်  
 ဟစ်အော်တောင်းလျှောက်နေကြလျှင် ဘုရားသခင်  
 သည်တရားသဖြင့်ဖြစ်စေရန်စီရင်တော်မမူ  
 ဘဲနေမည်လော။ ကိုယ်တော်သည်ထိုသူတို့အား  
 ကူညီမစရန်နှောင့်နှေးတော်မူမည်လော။-  
 8 သင်တို့အားငါဆိုသည်ကားကိုယ်တော်သည်  
 ဆောလျင်စွာ ထိုသူတို့အတွက်တရားသဖြင့်  
 ဖြစ်စေရန်စီရင်တော်မူပေအံ့။ သို့ရာတွင်  
 လူသားကြွလာတော်မူသောအခါ၌ ဤ  
 လောကတွင်ယုံကြည်ခြင်းကိုတွေ့ရပါ မည်လော''  
 ဟုမိန့်တော်မူ၏။

ဖာရိရှ်နှင့်အခွန်ခံပုံဥပမာ

9 မိမိတို့ကိုယ်ကိုသူတော်ကောင်းဟုယုံကြည်  
 ကာသူတစ်ပါးတို့ကိုအထင်အမြင်သေး  
 တတ်သူလူအချို့တို့အားသခင်ယေရှု  
 သည်ပုံဥပမာကိုဆောင်၍- 10 ``လူနှစ်ယောက်သည်ဆုတောင်းပ  
 တုထနာပြုရန် ဗိမာန်တော်သို့သွားကြ၏။ တစ်ယောက်က  
 ဖာရိရှဲ၊ အခြားတစ်ယောက်ကအခွန်ခံသူ ဖြစ်၏။-

11 ဖာရိရှဲသည်တစ်ယောက်တည်းရပ်လျက် `အို  
 ဘုရား သခင်၊ အခြားသောသူတို့သည်လောဘကြီးသူ၊  
 မရိုးဖြောင့်သူ၊ သူ့အိမ်ရာကိုပြစ်မှားသူများ  
 ဖြစ်ကြပါ၏။ အကျွန်ုပ်သည်ထိုသူတို့ကဲ့သို့  
 မဟုတ်သဖြင့်လည်းကောင်း၊ ဤအခွန်ခံသူ  
 ကဲ့သို့ပင်မဟုတ်သဖြင့်လည်းကောင်း ကိုယ်  
 တော်ရှင်၏ကျေးဇူးတော်ကိုချီးမွမ်းပါ၏။-

12 အကျွန်ုပ်သည်ရက်သတ္တတစ်ပတ်လျှင်နှစ်ကြိမ်  
 တိုင်တိုင်အစာရှောင်ပါ၏။ ရရှိသမျှဥစ္စာပစ္စည်း  
 ၏ဆယ်ဖို့တစ်ဖို့ကိုလှူပါ၏' ဟုဆုတောင်း ပ တု ထ  
 နာပြု၏။- 13 သို့ရာတွင်အခွန်ခံသူမူကားအဝေးတွင်  
 ရပ်လျက်ကောင်းကင်သို့မော်၍မျှမကြည့်ဝံ့ ဘဲ  
 `အို ဘုရားသခင်၊ အပြစ်ကူးသူအကျွန်ုပ်  
 အားသနားတော်မူပါ' ဟုရင်ပတ်ကိုတီးခတ်  
 လျက်ဆုတောင်းလေ၏။- 14 သင်တို့အားငါဆိုသည်ကားဤသူသည်  
 ဘုရားသခင်၏ရှေ့တော်တွင်သူတော်ကောင်း  
 အဖြစ်ဖြင့်အိမ်သို့ပြန်ရ၏။ ဖာရိရှဲမူကား

ထိုသို့မဟုတ်။ အဘယ်ကြောင့်ဆိုသော်မိမိ  
 ကိုယ်ကိုချီးမြှောက်သူသည်နှိမ့်ချခြင်းခံရ  
 ၍ မိမိကိုယ်ကိုနှိမ့်ချသူသည်ချီးမြှောက်ခြင်း  
 ခံရမည်ဖြစ်သောကြောင့်တည်း။' ဟုမိန့်တော် မူ၏။\*

ကလေးသူငယ်များကိုကောင်းချီးပေးတော်မူခြင်း  
 (မာ ၁၉:၁၃-၁၅။ မာ ၁၀:၁၃-၁၆)

15 လက်တော်ဖြင့်တို့ထိတော်မူစေရန်လူအချို့တို့  
 သည်မိမိတို့၏ကလေးသူငယ်များကိုအထံ  
 တော်သို့ခေါ်ဆောင်ခဲ့ကြသည်ကို တပ ညွှတ်  
 တို့မြင်လျှင်ထိုသူတို့အားအပြစ်တင်ကြ၏။-

16 သို့ရာတွင်သခင်ယေရှုသည်ကလေးတို့ကို  
 ခေါ်လျက် ``ကလေးသူငယ်တို့ငါ့ထံသို့လာ  
 ကြပါစေ။ မဆီးတားကြနှင့်၊ အဘယ်ကြောင့်  
 ဆိုသော်ဘုရားသခင်၏နိုင်ငံတော်သည် ထို  
 သို့သောသူတို့၏နိုင်ငံဖြစ်သောကြောင့်တည်း။-

17 အမှန်အကန်သင်တို့အားငါဆိုသည်ကား  
 ကလေးသူငယ်ကဲ့သို့ဘုရားသခင်၏နိုင်ငံ  
 တော်ကိုမခံမယူလျှင် နိုင်ငံတော်သို့ဝင်ရ  
 လိမ့်မည်မဟုတ်။' ဟုမိန့်တော်မူ၏။

ဥစ္စာကြွယ်ဝသူ  
 (မာ ၁၉:၁၆-၂၀။ မာ ၁၀:၁၇-၂၁)

\* 18:14 မာ ၂၃:၁၂။ လု ၁၄:၁၁။

18 ယုဒအမျိုးသားအရာရှိတစ်ယောက် က  
 “ကောင်းမြတ်တော်မူသောဆရာ၊ ထာဝရ  
 အသက်ကိုရအံ့ငှာအကျွန်ုပ်သည်အဘယ်  
 အရာကိုပြုရပါမည်နည်း” ဟုကိုယ်တော်  
 အားမေးလျှောက်၏။

19 သခင်ယေရှုက “သင်သည်အဘယ်ကြောင့်ငါ့  
 ကိုကောင်းမြတ်သည်ဟုခေါ်သနည်း။ ဘုရား  
 သခင်မှတစ်ပါးကောင်းမြတ်သူတစ်စုံတစ်  
 ယောက်မျှမရှိ။- 20 သင်သည်ပညတ်တော်တို့ကိုသိသည်မဟုတ်  
 လော။ သူ့အိမ်ရာကိုမပြစ်မှားနှင့်။ လူ့အသက်  
 ကိုမသတ်နှင့်။ သူ့ဥစ္စာကိုမခိုးနှင့်။ မမှန်သော  
 သက်သေကိုမခံနှင့်။ မိဘကိုရိုသေသမှုပြု လော့”  
 ဟုမိန့်တော်မူ၏။\*

21 ထိုသူက “ဤပညတ်များကိုအကျွန်ုပ်သည်  
 ငယ်စဉ်မှစ၍စောင့်ထိန်းခဲ့ပါပြီ” ဟုလျှောက် ၏။

22 ထိုစကားကိုကြားတော်မူလျှင်သခင်ယေရှု  
 က “သင်သည်ပြုလုပ်ရန်တစ်ခုလိုသေး၏။  
 သင့် ဥစ္စာရှိသမျှကိုရောင်း၍ဆင်းရဲသူတို့အား  
 ပေးကမ်းစွန့်ကြဲလော့။ ဤသို့ပြုလျှင်သင်သည်  
 ကောင်းကင်ဘုံတွင်ဘဏ္ဍာကိုရလိမ့်မည်။ သို့  
 စွန့်ကြဲပြီးနောက်ငါ့နောက်သို့လိုက်လော့” ဟု  
 မိန့်တော်မူ၏။- 23 ထိုသူကားဥစ္စာများစွာကြွယ်ဝသူဖြစ်သဖြင့်

\* 18:20 ထွ၊ ၂၀:၁၂-၁၆။ တရား၊ ၅:၁၆-၂၀။

ကိုယ်တော်၏စကားကိုကြားသောအခါအလွန်  
ပင်စိတ်ညှိုးငယ်သွားလေ၏။

24 ထိုအခြင်းအရာကိုသခင်ယေရှုမြင်တော်မူ  
လျှင် “ဥစ္စာကြွယ်ဝသူများသည်နိုင်ငံတော်သို့  
ဝင်ရန်ခက်လှ၏။- 25 အပ်နဖားကိုကုလားအုတ်လျှိုဝင်ရန်လွယ်  
ကောင်းလွယ်လိမ့်မည်။ ဘုရားသခင်၏နိုင်ငံ  
တော်သို့ဥစ္စာကြွယ်ဝသူဝင်နိုင်ရန်ကားမလွယ် ကူ”  
ဟုမိန့်တော်မူ၏။

26 ထိုစကားကိုကြားကြသောသူတို့က “ဤသို့  
ဖြစ်ပါမူအဘယ်သူသည်ကယ်တင်ခြင်းကိုရ  
နိုင်ပါမည်နည်း” ဟုမေးလျှောက်ကြ၏။

27 ကိုယ်တော်က “လူတို့မတတ်နိုင်သောအရာကို  
ဘုရားသခင်တတ်နိုင်တော်မူ၏” ဟုမိန့်တော် မူ၏။

28 ပေတရုက “အရှင်ဘုရား၊ အကျွန်ုပ်တို့သည်  
မိမိတို့၏အိုးအိမ်ကိုစွန့်၍ ကိုယ်တော်၏နောက်  
တော်သို့လိုက်ခဲ့ကြပါပြီ” ဟုလျှောက်၏။

29 ကိုယ်တော်က “အမှန်အကန်သင်တို့အားငါ  
ဆိုသည်ကားဘုရားသခင်၏နိုင်ငံတော်အတွက်  
မိမိ၏အိမ်ကိုဖြစ်စေ၊ ဇနီးကိုဖြစ်စေ၊ ညီအစ် ကိုဖြစ်စေ၊  
မိဘဖြစ်စေ၊ သားသမီးဖြစ်စေစွန့် သောသူသည်။-

30 ဤဘဝ၌အဆပေါင်းများစွာသောအကျိုး  
ခံစားရသည်သာမက နောင်ဘဝ၌လည်း  
ထာဝရအသက်ကိုရလိမ့်မည်” ဟုမိန့်တော် မူ၏။



အသေသတ်ခြင်းခံတော်မူရမည့်အကြောင်း  
 တတိယအကြိမ်ဖော်ပြတော်မူခြင်း  
 (မာ ၂၀:၁၇-၁၉။ မာ ၁၀:၃၂-၃၄)

31 သခင်ယေရှုသည်တစ်ကျိပ်နှစ်ပါးတို့ကို  
 ခေါ်တော်မူပြီးလျှင် `နားထောင်ကြလော့။  
 ငါ တို့သည်ယေရုရှလင်မြို့သို့ခရီးပြုလျက်  
 ရှိကြ၏။ လူသားအကြောင်းနှင့်ပတ်သက်၍  
 ပရောဖက်များဖော်ပြခဲ့သည့်အမှုအရာ  
 အလုံးစုံတို့သည်ဖြစ်ပျက်ရလိမ့်မည်။-

32 လူသားကိုလူမျိုးခြားတို့၏လက်သို့အပ်နှံ  
 ကြလိမ့်မည်။ သူ့ကိုပြောင်လှောင်စော်ကား၍  
 တံတွေးနှင့်ထွေးကြလိမ့်မည်။- 33 ကြိမ်ဒဏ်ပေး၍အသေသတ်ကြလိမ့်မ  
 ထို နောက်သုံးရက်မြောက်သောနေ့၌လူသားသည်  
 သေခြင်းမှရှင်ပြန်ထမြောက်တော်မူလိမ့်မည်"  
 ဟုမိန့်တော်မူ၏။

34 သို့ရာတွင်တပ ည့်တော်တို့သည်ကိုယ်တော်၏  
 စကားတစ်ခွန်းကိုမျှနားမလည်ကြ။ ထို  
 စကားများ၏အနက်အဋ္ဌ ဌိ ပု ပါ ယ်သည်ကွယ်ဝှက်  
 လျက်နေသဖြင့် ကိုယ်တော်၏မိန့်တော်မူချက်  
 ကိုနားမလည်ကြ။

မျက်မမြင်သူတောင်းစားကို မျက်စိမြင်စေတော်မူခြင်း  
 (မာ ၂၀:၂၉-၃၄။ မာ ၁၀:၄၆-၅၂)

35 သခင်ယေရှုသည်ယေရိခေါမြို့အနီးသို့  
ရောက်တော်မူသောအခါ မျက်မမြင်တစ်ဦး  
သည်လမ်းနားမှာထိုင်၍တောင်းစားလျက်နေ၏။-

36 သူသည်လူပရိသတ်များသွားကြသံကို  
ကြားလျှင်အကြောင်းကိုစုံစမ်းမေးမြန်း၏။

37 လူတို့ကနာဇရက်မြို့သားယေရှုကြွလာ  
တော်မူလျက်ရှိကြောင်းပြောကြ၏။

38 ထိုသူက "ဒါဝိ ဒ်ဇာသားတော်ယေရှု၊ အကျွန်ုပ်  
ကိုသနားတော်မူပါ။" ဟုဟစ်အော်၏။

39 ရှေ့တွင်ရှိသည့်လူများကသူ့အားတိတ်တိတ်  
နေရန်ငေါက်ငမ်းပြောဆိုကြ၏။ သို့သော်လည်း သူသည်  
"ဒါဝိဒ်ဇာသားတော်ယေရှု၊ အကျွန်ုပ်ကို သနားတော်မူပါ။"  
ဟုပို၍ပင်ဟစ်အော်လေ၏။

40 သို့ဖြစ်၍သခင်ယေရှုသည်ရပ်တန့်တော်မူ  
လျက် "ထိုသူအားခေါ်ခဲ့ပါ။" ဟုမိန့်တော်မူ၏။  
ထိုသူသည်အနီးသို့ရောက်လျှင်- 41 ကိုယ်တော်က  
"သင့်အတွက်အဘယ်အရာကို ပြုစေလိုသနည်း"  
ဟုမေးတော်မူ၏။

မျက်မမြင်က "အရှင်၊ အကျွန်ုပ်အားမျက်စိ  
မြင်စေတော်မူပါ။" ဟုလျှောက်၏။

42 သခင်ယေရှုက "မျက်စိမြင်စေ။ သင်၏  
ယုံကြည်ခြင်းသည်သင့်မျက်စိကိုမြင်စေပြီ။"  
ဟုမိန့်တော်မူ၏။

43 ထိုခဏ၌သူသည်မျက်စိမြင်လာ၏။ ထိုနောက်  
 ဘုရားသခင်၏ဂုဏ်ကျေးဇူးတော်ကိုချီးကူး လျက်  
 ကိုယ်တော်၏နောက်သို့လိုက်လေ၏။ ထိုအခြင်း  
 အရာကိုမြင်လျှင် လူအပေါင်းတို့သည်ဘုရား  
 သခင်၏ဂုဏ်တော်ကိုချီးကူးကြကုန်၏။

# 19

## သခင်ယေရှုနှင့်ဇကုခဲ

1 သခင်ယေရှုသည်ယေရိခေါမြို့ကိုဖြတ်၍  
 ကြွတော်မူ၏။- 2 ထိုအရပ်တွင်ဇကု  
 ခဲနာမည်ရှိသောအကောက်ခွန် မှူးတစ်ယောက်ရှိ၏။  
 သူသည်ချမ်းသာကြွယ်ဝသူ ဖြစ်၏။-

3 သခင်ယေရှုကားအဘယ်သူဖြစ်သည်ကိုတွေ့  
 မြင်လိုသဖြင့်ကြိုးစား၍ကြည့်၏။ သို့ရာတွင်  
 အရပ်ပုသူဖြစ်သည့်အလျောက် လူပရိသတ်  
 များကွယ်လျက်နေသဖြင့်ကိုယ်တော်ကိုမမြင် နိုင်။-

4 ထို့ကြောင့်ကိုယ်တော်ကိုတွေ့မြင်နိုင်ရန်ကြွတော်  
 မူမည့်လမ်းအတိုင်းရှေ့သို့ပြေး၍ သဖန်းပိုး  
 စာပင်ပေါ်ကိုတက်၏။- 5 ကိုယ်တော်သည်ထိုနေရာသို့ရောက်သောအခါ  
 မော်၍ကြည့်တော်မူပြီးလျှင် "ဇကုခဲ၊ အမြန်ဆင်း  
 ခဲ့လော့။ ယနေ့သင်၏အိမ်တွင်ငါတည်းခိုမည်" ဟု  
 မိန့်တော်မူ၏။

6 ဇကုခဲသည်သစ်ပင်ပေါ်မှအမြန်ဆင်း၍  
 ကိုယ်တော်အားဝမ်းမြောက်စွာကြိုဆို၏။-

7 ဤအခြင်းအရာကိုမြင်သောအခါလူတို့က  
 “ထိုသူသည်အပြစ်ကူးသူတစ်ယောက်၏အိမ်တွင်တည်းခိုရန်သွားလေပြီတကား” ဟု  
 ညည်းညူကြ၏။

8 ဇ ကု ခဲသည်ရပ်လျက်သခင်ဘုရားအား “အရှင်၊  
 အကျွန်ုပ်၏ဥစ္စာပစ္စည်းတစ်ဝက်ကိုဆင်းရဲသူတို့အားပေးကမ်းပါမည်။ အကယ်၍အကျွန်ုပ်  
 သည်လူတစ်စုံတစ်ယောက်ထံမှ မတရား  
 တောင်းယူထားမိသောငွေရှိပါလျှင် ထိုငွေ  
 ၏လေးဆကိုပြန်၍ပေးပါမည်” ဟုလျှောက်၏။

9 သခင်ယေရှုက “ဤသူသည်လည်းအာဗြဟံ  
 ၏သားမြေးဖြစ်သဖြင့်ကယ်တင်ခြင်းကျေးဇူး  
 သည်ယနေ့ပင်ဤအိမ်ပေါ်သို့သက်ရောက်လေပြီ။-

10 လူသားသည်ပျောက်ဆုံးသူများကိုရှာရန်  
 နှင့်ကယ်တင်ရန်ကြွလာသတည်း” ဟုဇ ကု ခဲ  
 အားမိန့်တော်မူ၏။✠

ရွှေဒင်္ဂါးပုံဥပမာ  
 (မာ ၂၅:၁၄-၃၀)

11-12 ကိုယ်တော်သည်ယေရှုရှုလင်မြို့အနီးသို့  
 ရောက်တော်မူသဖြင့် ဘုရားသခင်၏နိုင်ငံ  
 တော်ပေါ်ထွန်းတော့မည်ဟုထင်မှတ်ကြ  
 သောကြောင့် အထက်တရားစကားများ

---

✠ 19:10 မာ ၁၈:၁၁။

ကိုကြားနာနေသူတို့အား ပုံဥပမာဆောင်  
၍ ‘မင်းညီမင်းသားတစ်ပါးသည်ရှင်ဘုရင်  
အရာကိုခံယူ၍ပြန်လာရန်တိုင်းတစ်ပါး သို့သွား၏။-

☆ 13 ခရီးမပြုမီမိမိ၏အစေခံဆယ်ယောက်ကို  
ခေါ်ယူကာ ‘ငါပြန်လာသည်အထိကုန်သွယ်  
လျက်နေကြလော့’ ဟုဆို၍ရွှေဒင်္ဂါးတစ်ပြား  
စီပေး၏။- 14 သို့ရာတွင်သူ၏ပြည်သူပြည်သားတို့သည်  
သူ့ကိုမုန်းကြသဖြင့် ‘ထိုသူ၏အအုပ်အချုပ်  
ကိုငါတို့မခံလို’ ဟုစေတမန်များကိုသူ  
နောက်သို့လွှတ်၍လျှောက်ထားစေ၏။

15 ထိုသူကားဘုရင်အရာကိုခံယူ၍ပြန်လာ၏။  
သူသည်ချက်ချင်းပင်မိမိရင်းနှီးငွေပေးခဲ့သည့်  
အစေခံများကို ကုန်သွယ်၍အဘယ်မျှလောက်  
အမြတ်ရသည်ကိုသိလိုသဖြင့်သူတို့အား ဆင့်ခေါ်၏။-

16 ပထမအစေခံသည်လာ၍ အရှင်၊ အရှင်ပေး  
ခဲ့သည့်ရွှေဒင်္ဂါးတစ်ပြားဖြင့်အမြတ်ဆယ်ပြား ရပါသည်’  
ဟုလျှောက်၏။- 17 မင်းကြီးက ‘ကောင်းလေစွ၊  
သင်သည်အစေခံ ကောင်းတစ်ယောက်ဖြစ်ပေ၏။

သေးငယ်သောအမှု တွင်သစ္စာရှိသူဖြစ်သဖြင့်  
သင့်အားငါသည်မြို့ ကြီးဆယ်မြို့ကိုအပိုင်စားပေး၏’  
ဟုမိန့်တော် မူ၏။- 18 ဒုတိယအစေခံသည်လည်းလာ၍  
‘အရှင်၊ အရှင် ပေးခဲ့သည့်ရွှေဒင်္ဂါးတစ်ပြားဖြင့်အမြတ်ငါးပြား

☆ 19:11-12 မ၊ ၂၅:၁၄-၃၀။

ရပါသည်' ဟုလျှောက်၏။- 19 မင်းကြီးက  
 `သင့်အားလည်းမြို့ကြီးငါးမြို့ ကိုအပိုင်စားပေး၏'  
 ဟုဆို၏။- 20 အခြားသောအစေခံသည်လာ၍  
 `အရှင်၊ အရှင် ပေးခဲ့သည့်ရွှေဒင်္ဂါးဤမှာရှိပါ၏။  
 ထိုငွေကို အကျွန်ုပ်သည်အဝတ်ဖြင့်ထုပ်၍သိမ်းဆည်း  
 ထားပါ၏။- 21 အရှင်သည်ခက်ထန်သူဖြစ်သဖြင့်အရှင့်  
 အားကျွန်ုပ်ကြောက်ရွံ့ပါ၏။ အရှင်သည်မိမိ  
 မပိုင်သည့်အရာကိုသိမ်းယူတတ်ပါ၏။ မိမိ  
 မစိုက်မပျိုးသည့်အသီးအနှံကိုရိတ်သိမ်း တတ်ပါ၏'  
 ဟုလျှောက်၏။- 22 မင်းကြီးက `အချင်းအစေခံဆိုး၊  
 သင့်နှုတ်ထွက် စကားအတိုင်းသင့်ကိုငါစီရင်မည်။  
 ငါသည် ခက်ထန်သူဖြစ်၍မိမိမပိုင်သည့်အရာကို  
 သိမ်းယူတတ်သည်ကိုလည်းကောင်း၊ မိမိမစိုက်  
 မပျိုးသည့်အသီးအနှံကိုရိတ်သိမ်းတတ်  
 သည်ကိုလည်းကောင်းသိပါလျက်နှင့်။-  
 23 ငါပေးသည့်ငွေကိုငါပြန်လာချိန်အတိုးနှင့်  
 တကွပြန်လည်ပေးဆပ်နိုင်ရန်အဘယ်ကြောင့်  
 ဘဏ်တွင်အပ်နှံ၍မထားသနည်း' ဟုမေး၏။-  
 24 အနီးတွင်ရပ်နေသူများအားမင်းကြီးက  
 `ထို သူထံမှရွှေဒင်္ဂါးကိုယူ၍ရွှေဒင်္ဂါးဆယ်ပြား  
 ရှိသူအားပေးကြလော့' ဟုမိန့်တော်မူလျှင်။-  
 25 လူတို့က `အရှင်ထိုသူထံတွင်ရွှေဒင်္ဂါးဆယ်  
 ပြားရှိပြီးဖြစ်ပါ၏' ဟုလျှောက်ကြ၏။-

26 မင်းကြီးက `သင်တို့အားငါဆိုသည်ကား  
 ကြွယ်ဝချမ်းသာသောသူအားထပ်၍ပေးဦး မည်။  
 ဆင်းရဲသောသူထံမှရှိသမျှကိုပင် သိမ်းယူမည်။-  
 \* 27 ထိုမှတစ်ပါးငါ၏အအုပ်အချုပ်ကိုမခံ  
 လိုသောငါ၏ရန်သူများအားခေါ်၍ ငါ၏ရှေ့  
 မှောက်တွင်ကွပ်မျက်လော့' ဟုစီရင်တော်မူသည်'  
 ဟုမိန့်တော်မူ၏။

အောင်ပွဲအခမ်းအနားနှင့် ယေရုရှလင်မြို့ကိုဝင်တော်မူခြင်း  
 (မာ ၂၁:၁-၁၁။ မာ၊ ၁၁:၁-၁၁။ ယော၊ ၁၂:၁၂-၁၉)

28 ထိုသို့မိန့်တော်မူပြီးနောက်ကိုယ်တော်သည်  
 ယေရုရှလင်မြို့သို့တပ ည့်တော်တို့၏ရှေ့  
 ကကြွတော်မူ၏။- 29 သံလွင်နာမည်တွင်သောတောင်အနီးရှိဗက်ဖာ  
 ဂေနှင့်ဗေသနိရုများအနီးသို့ရောက်တော်မူ  
 သောအခါ တပ ည့်တော်နှစ်ယောက်တို့အား `သင်  
 တို့ရှေ့တွင်ရှိသောရွာသို့သွားကြလော့။-

30 ရွာကိုဝင်လျှင်ဝင်ချင်းမည်သူမျှမစီးဘူးသေး  
 သောမြည်းကလေးတစ်ကောင်ကိုတွေ့လိမ့်မည်။  
 ထိုမြည်းကိုကြီးဖြင့်လှန်ထား၏။ ကြိုးဖြေ၍  
 မြည်းကိုယူခဲ့လော့။- 31 အကယ်၍လူတစ်စုံတစ်ယောက်ကသင်တို့  
 အား `အဘယ်ကြောင့်မြည်းကိုဖြေသနည်း' ဟု မေးလျှင်  
 `ထိုမြည်းကိုအကျွန်ုပ်တို့သခင် အသုံးပြုလိုပါသည်'  
 ဟုဖြေကြလော့' ဟုမှာကြားစေလွှတ်တော်မူ၏။

\* 19:26 မာ ၁၃:၁၂။ မာ၊ ၄:၂၅။ လု၊ ၈:၁၈။

32 စေလွှတ်ခြင်းခံရသူတို့သည်လည်းသွားကြ  
သောအခါ ကိုယ်တော်မိန့်ကြားတော်မူသည့်  
အတိုင်းအရာခပ်သိမ်းကိုတွေ့မြင်ကြ၏။ -

33 သူတို့သည်မြည်းကြိုးကိုဖြေနေစဉ်မြည်းရှင် က  
“သင်တို့အဘယ်ကြောင့်မြည်းကြိုးကိုဖြေ သနည်း”  
ဟုမေး၏။

34 သူတို့က “ထိုမြည်းကိုအကျွန်ုပ်တို့သခင်  
အသုံးပြုလိုပါသည်” ဟုဖြေကြား၏။-

35 ထိုနောက်မြည်းကိုသခင်ယေရှုထံတော်သို့  
ဆောင်ခဲ့ကြ၏။ မြည်း၏ကျောပေါ်မှာမိမိတို့  
၏အဝတ်များကိုလွှမ်းတင်ကာ သခင်ယေရှု  
အားထိုမြည်းကိုစီးစေကြ၏။- 36 ကိုယ်တော်မြည်းစီး၍ကြွတော်မူစဉ်လူ  
သည် မိမိတို့၏အဝတ်များကိုလမ်းပေါ်မှာ ဖြန့်ခင်းကြ၏။

37 ယေရှုရှုလင်မြို့သို့ကိုယ်တော်ချဉ်းကပ်လာ  
စဉ်သံလွင်တောင်အဆင်းလမ်းတွင်တပ ည့်  
နောက်လိုက်ပရိသတ်ကြီးသည် မိမိတို့တွေ့  
မြင်ခဲ့ရသည့်အံ့ဩဖွယ်အမှုအရာအပေါင်း  
အတွက်ဝမ်းမြောက်ရွှင်လန်းလျက် ဘုရားသခင်  
၏ဂုဏ်တော်ကိုအသံကျယ်စွာချီးကျူးကြ ၏။-

38 ထိုသူတို့က “ထာဝရဘုရား၏နာမတော်နှင့်  
ကြွလာသောဘုရင်သည်မင်္ဂလာရှိတော်မူစေ သတည်း။  
ကောင်းကင်ဘုံတွင်ငြိမ်သက်ခြင်းရှိ စေသတည်း။  
ဘုရားသခင်သည်ဘုန်းကြီးတော်မူ စေသတည်း”



ဟုကြွေးကြော်ကြ၏။<sup>☆</sup>

<sup>39</sup> ထိုအခါလူပရိသတ်အထဲမှဖာရိရှဲအချို့ တို့က ``ဆရာတော်၊ ကိုယ်တော်၏တပ ည့်တော် များအားတိတ်ဆိတ်စေရန်ဆုံးမတော်မူပါ'' ဟု ကိုယ်တော်အားလျှောက်ထားကြ၏။

<sup>40</sup> ကိုယ်တော်က ``သင်တို့အားငါဆိုသည်ကား ဤသူတို့တိတ်ဆိတ်စွာနေကြလျှင်ကျောက် ခဲများကကြွေးကြော်ကြလိမ့်မည်'' ဟုမိန့်တော်မူ၏။

ယေရှုလင်မြို့အတွက်ငိုကြွေးတော်မူခြင်း

<sup>41</sup> ကိုယ်တော်သည်ယေရှုလင်မြို့အနီးသို့ရောက် ၍ ထိုမြို့ကိုမြင်တော်မူလျှင်ငိုကြွေးတော်မူ၏။-

<sup>42</sup> ကိုယ်တော်က ``အချင်းမြို့၊ သင်သည်ငြိမ်းချမ်း သာယာမှုကိုရစေသည့်လမ်းကိုယနေ့သိ မြင်လျှင်မ ့ ဂလာရှိ၏။ သို့ရာတွင်ထိုလမ်းကို သင်သည်မသိမမြင်နိုင်။- <sup>43</sup> ရန်သူများသည်သင့်အားရင်တားဖြင့်ကာဆီ လျက် အဘက်ဘက်မှဝိုင်းရံပိတ်ဆို့နေသည့် အချိန်ကာလကျရောက်လာလိမ့်မည်။-

<sup>44</sup> သူတို့သည်သင့်ကိုလည်းကောင်း၊ သင်၏မြို့ရိုး အတွင်းရှိလူအပေါင်းတို့ကိုလည်းကောင်း ဖျက် ဆီးသုတ်သင်ကြလိမ့်မည်။ ကျောက်တစ်ချပ် ပေါ်တစ်ချပ်မျှတင်၍နေလိမ့်မည်မဟုတ်။ အဘယ်ကြောင့်ဆိုသော်သင်သည်မိမိအား

☆ 19:38 ဆာ၊ ၁၁၈:၂၆။

ကယ်တင်ရန် ဘုရားသခင်ကြွလာသည့် အချိန်ကာလကိုမသိမမြင်သောကြောင့် ဖြစ်၏။  
ဟုမိန့်တော်မူ၏။

ဗိမာန်တော်သို့ကြွတော်မူခြင်း

(မာ ၂၁:၁၂-၁၇။ မာ ၁၁:၁၅-၁၉။ ယော၊ ၂:၁၃-၂၂။)

45-46 ထိုနောက်သခင်ယေရှုသည်ဗိမာန်တော်သို့ ဝင်တော်မူ၏။ ကိုယ်တော်က `ငါ၏အိမ်တော်ကို ဆုတောင်းပ တု ထနာပြုရာအိမ်တော်ဟုခေါ်ဝေါ် လ တု တံ့' ဟုကျမ်းစာလာသည်မဟုတ်လော။ သို့ ရာတွင်သင်တို့သည်အိမ်တော်ကိုဋ္ဌ ဌားပြုခို အောင်းရာဖြစ်စေကြပြီ။' ဟုဆို၍ဗိမာန် တော်အတွင်းမှာရောင်းဝယ်နေသူတို့ကို နှင်ထုတ်တော်မူ၏။\*

47 ကိုယ်တော်သည်နေ့စဉ်နေ့တိုင်းဗိမာန်တော်၌ ဟောပြောသွန်သင်တော်မူ၏။ ယဇ်ပုရောဟိတ် ကြီးများကျမ်းတတ်ဆရာများနှင့်ယုဒ အမျိုးသားခေါင်းဆောင်များသည် ကိုယ်တော် ကိုသတ်ရန်အခွင့်ရှာလျက်နေကြ၏။-\*

48 သို့ရာတွင်လူအပေါင်းတို့ကကိုယ်တော်၏ တရားစကားများကိုအထူးအာရုံစိုက်၍ နာယူနေကြသောကြောင့်ကိုယ်တော်အား အဘယ်နည်းဖြင့်သတ်ရမည်ကိုမသိကြ။

\* 19:45-46 ဟောရာ၊ ၅၆:၇။ ယော၊ ၇:၁၁။ \* 19:47 လု၊ ၂၁:၃၇။

# 20

သခင်ယေရှု၏အခွင့်အာဏာကို စစ်ဆေးမေးမြန်းကြခြင်း  
(မာ ၂၁:၂၃-၂၇။ မာ ၁၁:၂၇-၃၃)

1 တစ်နေ့သ၌ကိုယ်တော်သည်ဗိမာန်တော်တွင်  
လူတို့အားဆုံးမသြဝါဒပေး၍ သတင်း  
ကောင်းကိုဟောပြောလျက်နေတော်မူစဉ်ယဇ်  
ပုရောဟိတ်ကြီးများ၊ ကျမ်းတတ်ဆရာများ  
နှင့်ဘာသာရေးခေါင်းဆောင်များသည်အထံ  
တော်ကိုလာကြ၏။- 2 သူတို့က ``အရှင်သည်ဤအမှုအရာများ  
ကို အဘယ်အခွင့်အာဏာအရပြုတော်မူ  
ပါသနည်း။ ထိုအခွင့်အာဏာကိုအရှင်အား  
အဘယ်သူအပ်နှင်းပါသနည်း။'' ဟုလျှောက်  
ထားမေးမြန်းကြ၏။

3 ကိုယ်တော်က ``ငါသည်လည်းသင်တို့အား  
မေးခွန်းတစ်ခုကိုမေးဦးမည်။- 4 ယောဟန်ဗ တု  
တံဇီပေးသည်မှာဘုရားသခင် ၏အခွင့်အာဏာအရလော၊  
လူတို့၏အခွင့် အာဏာအရလော၊ ငါ့အားဖြေကြားကြ  
လော့'' ဟုမိန့်တော်မူ၏။

5 သူတို့သည် ``အကယ်၍ဘုရားသခင်၏အခွင့်  
အာဏာအရဟုငါတို့ဆိုလျှင်`ယောဟန်ကို  
သင်တို့အဘယ်ကြောင့်မယုံကြည်ကြသနည်း'  
ဟုမေးလိမ့်မည်။- 6 သို့ရာတွင်လူတို့အခွင့်အာဏာအရဟု  
ငါတို့ဆိုလျှင် လူအပေါင်းတို့ကယောဟန်

ကိုပရောဖက်တစ်ပါးဟုအမှန်ပင်ယုံကြည်  
ကြသဖြင့် ငါတို့အားခဲနှင့်ပေါက်ကြလိမ့်  
မည်'' ဟုအချင်းချင်းဆွေးနွေးကြ၏။-

7 ထို့ကြောင့်သူတို့က ``မည်သူ့အခွင့်အာဏာ  
အရပေးသည်ကိုအကျွန်ုပ်တို့မသိပါ'' ဟု  
ဖြေကြားကြ၏။

8 ထိုအခါသခင်ယေရှုက `ငါပြုသည့်အမှု  
အရာများကိုအဘယ်အခွင့်အာဏာအရ ပြုသည်ကိုလည်း  
သင်တို့အားငါမပြော' ဟု မိန့်တော်မူ၏။

စပျစ်ဥယျာဉ်သီးစားများပုံဥပမာ  
(မာ ၂၁:၃၃-၄၆။ မာ ၁၂:၁-၁၂)

9 ထို့နောက်ကိုယ်တော်သည်လူတို့အားဤပုံ  
ဥပမာကိုမိန့်ကြားတော်မူ၏။ ကိုယ်တော်  
က ``လူတစ်ယောက်သည်စပျစ်ဥယျာ ဉ်တစ်  
ခုကိုစိုက်ပျိုး၍သီးစားချ၏။ ထိုနောက်  
နိုင်ငံရပ်ခြားသို့ကာလအတော်ကြာ သွား၍နေ၏။-

☆ 10 အချိန်တန်သော်ကျွန်တစ်ယောက်ကိုခြံသမား  
များထံသို့စေလွှတ်၍သီးစားခကိုတောင်းခံ စေ၏။  
သို့ရာတွင်ခြံသမားတို့သည်ထိုကျွန် ကိုရိုက်၍  
လက်ချည်းသက်သက်ပြန်လွှတ်လိုက် ကြ၏။-

11 ထိုနောက်ဥယျာ ဉ်ရှင်သည်အခြားကျွန်တစ်  
ယောက်ကိုစေလွှတ်ပြန်၏။ သို့ရာတွင်ခြံသမား

☆ 20:9 ဟောရှာ၊ ၅:၁။

တို့သည်သူ့ကိုလည်းရိုက်၍အရှက်ခွဲပြီးလျှင်  
လက်ချည်းသက်သက်ပြန်လွှတ်လိုက်ကြ၏။-

12 နောက်တစ်ဖန်ဥယျာ ခြံရှင်သည်တတိယကျွန်  
ကိုစေလွှတ်၏။ သို့ရာတွင်ခြံသမားတို့သည်  
ထိုကျွန်ကိုလည်းဒဏ်ရာများရစေပြီးနောက်  
အပြင်သို့နှင်ထုတ်လိုက်ကြ၏။- 13 ဥယျာ

ခြံရှင်သည် `ငါအဘယ်သို့ပြုရအံ့နည်း။  
ငါ၏တစ်ဦးတည်းသောသားကိုစေလွှတ်မည်။  
သူ့ကိုတွေ့လျှင်ခြံသမားတို့လေးစားကြ ရာ၏' ဟုဆို၏။-

14 သို့ရာတွင်ဥယျာ ခြံရှင်၏သားရောက်လာသော  
အခါခြံသမားတို့က `ဤသူသည်ဥယျာ ခြံရှင်  
၏အမွေစားအမွေခံဖြစ်၏။ ငါတို့ဥယျာ ခြံ  
ကိုအမွေခံရအောင်သူ့အားသတ်ကြကုန် အံ့'

ဟုအချင်းချင်းဆွေးနွေးပြောဆိုလျက်။- 15 ဥယျာ  
ခြံရှင်၏သားကိုအပြင်သို့ထုတ်ပြီး လျှင်သတ်ပစ်ကြ၏။

ထိုအခါဥယျာ ခြံရှင်သည်ခြံသမားများ  
အားအဘယ်သို့ပြုလိမ့်မည်နည်း။- 16 သူသည်လာ၍ထိုသူတို့ကိုသတ်ပြီး  
စပျစ်ဥယျာ ခြံကိုအခြားသူများသို့ပေး အပ်လိမ့်မည်'  
ဟုမိန့်တော်မူ၏။

ထိုစကားကိုကြားသောအခါသူတို့ က  
`ဘုရားမ၍ထိုသို့မဖြစ်ပါစေနှင့်' ဟုဆိုကြ၏။

17 ကိုယ်တော်သည်လူတို့ကိုကြည့်ရှုတော်မူလျက်၊

‘တိုက်ကိုတည်ဆောက်သူတို့ပယ်ထားသည့်ကျောက်  
သည်  
အရေးအကြီးဆုံးဖြစ်သောထောင့်ချုပ်ကျောက်  
ဖြစ်လာရ၏’

ဟူသောကျမ်းစကား၏အနက်အဋ္ဌ ဌိ ပု ပါ ယ်ကား  
အသို့နည်း။<sup>☆</sup>

18 ထိုကျောက်အပေါ်သို့ကျသောသူသည်အပိုင်း  
ပိုင်းကျိုးလိမ့်မည်။ ထိုကျောက်အကျခံရသော  
သူသည်ညက်ညက်ကြေ၍သွားလိမ့်မည်။’ ဟု  
မိန့်တော်မူ၏။

အခွန်တော်ဆက်သမှုပြဿနာ

(မာ ၂၂:၁၅-၂၂။ မာ ၁၂:၁၃-၁၇)

19 ကျမ်းတတ်ဆရာနှင့်ယဇ်ပုရောဟိတ်ကြီးများ  
သည် မိမိတို့ကိုရည်စူး၍ဤပုံဥပမာကို  
မိန့်တော်မူကြောင်းသိကြသဖြင့် ချက်ချင်း  
ပင်ကိုယ်တော်ကိုဖမ်းဆီးရန်ကြံစည်ကြ၏။

သို့ရာတွင်လူတို့ကိုကြောက်ကြ၏။- 20 ထို့ကြောင့်အခွင့်ကောင်းကိုစောင့်

သူတို့ သည်ကိုယ်တော်၏စကားတွင်အမှားကိုရှာပြီး  
လျှင် ကိုယ်တော်အားဘုရင်ခံမင်း၏လက်သို့  
အပ်နိုင်ရန်သူတော်ကောင်းဖြစ်ယောင်ဆောင်သော  
သူလျှို့များကိုအထံတော်သို့စေလွှတ်ကြ၏။-

21 သူလျှို့တို့က ‘‘ဆရာတော်၊ အရှင်ဟောပြော

☆ 20:17 ဆာ ၁၁၈:၂၂။

သွန်သင်တော်မူသောအရာများမှန်ကန်ကြောင်း  
 ကိုအကျွန်ုပ်တို့သိပါ၏။ အရှင်သည်မျက်နှာ  
 ကြီးငယ်မလိုက်၊ ဘုရားသခင်၏တရားလမ်း  
 ကိုသာဟုတ်မှန်သည်အတိုင်းသွန်သင်တော် မူပါ၏။-  
 22 အကျွန်ုပ်တို့သည်ကဲသာဘုရင်အားအခွန်  
 ဆက်အပ်သလော၊ မဆက်အပ်သလော'' ဟု  
 မေးလျှောက်ကြ၏။

23 ကိုယ်တော်သည်ထိုသူတို့၏ပရိယာ ယ်ကို  
 သိမြင်တော်မူသဖြင့်။- 24 ``ဒင်္ဂါးတစ်ပြားကိုငါ့အားပြုကြလော့။  
 ဤ ဒင်္ဂါးတွင်မည်သူ့ရုပ်ပုံ၊ မည်သူ့ကမ္မည်းလိပ်စာ  
 ပါရှိပါသနည်း'' ဟုမေးတော်မူ၏။

သူတို့က ``ကဲသာဘုရင်၏ပုံ၊ ကဲသာဘုရင်  
 ၏ကမ္မည်းလိပ်စာပါရှိပါသည်'' ဟုပြန်၍  
 လျှောက်ကြ၏။

25 ကိုယ်တော်က ``ကဲသာဘုရင်ပိုင်သည့်အရာကို  
 ကဲသာဘုရင်အားဆက်ကြလော့။ ဘုရားသခင်  
 ပိုင်သည့်အရာကိုဘုရားသခင်အားဆက်ကြ လော့''  
 ဟုမိန့်တော်မူ၏။

26 သူတို့သည်လူတို့ရှေ့၌ကိုယ်တော်၏စကား  
 တွင်အမှားရှာ၍မရသဖြင့် ကိုယ်တော်ဖြေ  
 ကြားတော်မူပုံကိုအံ့ဩလျက်ဆိတ်ဆိတ် နေကြ၏။

သေခြင်းမှထမြောက်ခြင်းပြဿနာ  
 (မာ ၂၂:၂၃-၃၃။ မာ ၁၂:၁၈-၂၇)

27 ထို့နောက်၇ 3 3ကဲအချို့တို့သည်အထံတော် သို့ချဉ်းကပ်ကြ၏။ သူတို့ကားသေခြင်းမှ

လူတို့ရှင်ပြန်ထမြောက်ခြင်းမရှိဟုယုံ ကြည်သူများဖြစ်ကြ၏။-☆ 28 သူတို့က

`ဆရာတော် `တစ်စုံတစ်ယောက်သည် သားသမီးမရဘဲသေဆုံးသွားလျှင် ကျန်ခဲ့

သည့်ဇနီးကိုညီဖြစ်သူကဆက်ခံထိမ်းမြား ရမည်။ အစ်ကို၏အမျိုးအနွယ်ကိုသူ၏

ကိုယ်စားတိုးပွားစေရမည်' ဟုအကျွန်ုပ်တို့ အားမောရှေမိန့်မှာခဲ့ပါသည်။-☆ 29 အခါတစ်ပါး၌ညီအစ်ကိုခုနစ်ယောက်

ပါ၏။ အစ်ကိုကြီးသည်အိမ်ထောင်ကျသော် လည်းသားသမီးမရ။- 30 ထိုသူသေသွားသောအခါသူညီအကြီးဆုံး

သည်မရီးဖြစ်သူကိုဆက်ခံသိမ်းပိုက်၏။ ထို ညီသည်သားသမီးမရဘဲသေပြန်၏။-

31 3ကဲယညီသည်လည်းထိုအမျိုးသမီးကို သိမ်းပိုက်၏။ ထိုနည်းတူစွာညီအစ်ကိုခုနစ်

ယောက်စလုံးသားသမီးမရဘဲသေသွား ကြ၏။- 32 နောက်ဆုံး၌အမျိုးသမီးသည်လည်းသေ၏။-

33 ညီအစ်ကိုခုနစ်ယောက်စလုံးပင်သူနှင့်စုံဖက်ခဲ့ ကြသည်ဖြစ်၍သေခြင်းမှထမြောက်ရာနေ့တွင်

ထိုအမျိုးသမီးသည်မည်သူ၏ဇနီးဖြစ်ပါ မည်နည်း' ဟုမေးလျှောက်ကြ၏။

☆ 20:27 တ၊ ၂၃:၈။ ☆ 20:28 တရား၊ ၂၅:၅။



34 သခင်ယေရှုက “ဤဘဝ၌လူတို့သည် ထိမ်းမြားစုံဖက်ခြင်းကိုပြုတတ်ကြ၏။-

35 သို့ရာတွင်သေခြင်းမှရှင်ပြန်ထမြောက်၍ တမလွန်သို့ဝင်ထိုက်သောသူတို့မူကား ထိမ်းမြားစုံဖက်ခြင်းကိုမပြုကြကုန်။-

36 သူတို့သည်ကောင်းကင်တမန်များကဲ့သို့ဖြစ် သဖြင့်သေနိုင်ကြမည်မဟုတ်။ သူတို့သည် သေခြင်းမှရှင်ပြန်ထမြောက်စေသူများဖြစ် သောကြောင့်ဘုရားသခင်၏သားများဖြစ် ကြ၏။

37 “မီးလျှံထွက်သည့်ချိုအကြောင်းကိုဖော်ပြရာ တွင်မောရှေက ‘ထာဝရဘုရားသည်အာဗြဟံ ၏ဘုရား၊ ဣဇက်၏ဘုရား၊ ယာကုပ်၏ဘုရား ဖြစ်သည်’ ဟုဆို၏။ သို့ဆိုရာ၌သေလွန်သော သူတို့ရှင်ပြန်ထမြောက်ကြောင်းကိုဖော်ပြ ခြင်းပင်ဖြစ်၏။-☆ 38 ထိုသူတို့သည်ကိုယ်တော်ရှေ့တော်၌ ထာဝရ ကာလပတ်လုံးအသက်ရှင်သူများဖြစ်ကြ သဖြင့် ထာဝရဘုရားသည်သေလွန်သူတို့ ၏ဘုရားမဟုတ်။ အသက်ရှင်နေသူတို့၏ ဘုရားဖြစ်တော်မူ၏” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

39-40 ကျမ်းတတ်ဆရာအချို့တို့သည်ထပ်မံ၍ ကိုယ်တော်အားမမေးမလျှောက်ဝံ့ကြ။ သူ တို့သည် “ဆရာတော်၊ အရှင်မိန့်တော်မူသော

☆ 20:37 ထွ၊ ၃:၆။

စကားတို့သည်လျှောက်ပတ်ပါသည်။<sup>၁</sup> ဟု  
လျှောက်ထားကြ၏။

မေရှိယပြဿနာ

(မာ ၂၂:၄၁-၄၆။ မာ၊ ၁၂:၃၅-၃၇)

41 ကိုယ်တော်သည်ထိုသူတို့အား ``မေရှိယသည်  
ဒါဝိ ဒ်ဇ်ဇာသားမြေးဖြစ်သည်ဟုအဘယ်ကြောင့်  
ဆိုကြသနည်း။- 42-43 ဒါဝိဒ်မင်းကိုယ်တိုင်ပင်လျှင်ဆာလံကျမ်း၌  
`ထာဝရဘုရားကင်္ဂါသည်သင်၏ရန်သူများ ကို  
သင့်ခြေတင်ခုံဖြစ်စေမည်။

သို့မဖြစ်စေသေးမီကာလင်္ဂါ၏လက်ယာဘက်၌  
ထိုင်နေလော့ဟုင်္ဂါ၏အရှင်အားမိန့်တော်မူ၏'  
ဟုဆိုချေသည်။- ☆ 44 ဒါဝိဒ်မင်းသည်မေရှိယကို `အရှင်'  
ဟုခေါ်သည် ဖြစ်ရာအသို့လျှင်မေရှိယသည်ဒါဝိဒ်ဇ်ဇာသား  
မြေးဖြစ်နိုင်မည်နည်း'' ဟုမေးတော်မူ၏။

ကျမ်းတတ်ဆရာတို့ကိုသတိနှင့်ရှောင်ကြ

(မာ ၂၃:၁-၃၆။ မာ၊ ၁၂:၃၈-၄၀)

45 ကိုယ်တော်သည်လူပရိသတ်များနားထောင်  
နေစဉ်တပည့်တော်တို့အား။- 46 ``ကျမ်းတတ်ဆရာတို့ကိုသတိနှင့်ရှောင်ကြ  
လော့။ သူတို့သည်ဝတ်လုံများကိုဝတ်၍ပလွှား  
သွားလာလိုကြ၏။ ဈေးရပ်ကွက်တွင်အလေး  
ပြုခြင်းကိုခံလိုကြ၏။ တရားဇရပ်များတွင်  
သီးသန့်ထားသောနေရာများကိုလည်းကောင်း၊

☆ 20:42-43 ဆာ၊ ၁၁၀:၁။

ပွဲသဘင်များတွင်အကောင်းဆုံးသောနေရာ  
ထိုင်ခင်းများကိုလည်းကောင်းနှစ်သက်ကြ၏။-

47 မုဆိုးမများ၏အိမ်များကိုမတရားသိမ်း  
ယူပြီးလျှင်လူအထင်ကြီးစေရန်ရှည်လျား  
စွာဆုတောင်းပ တှ ထနာပြုတတ်ကြ၏။ သူတို့  
သည်ပို၍ကြီးလေးသောအပြစ်ဒဏ်ကိုခံ ရကြလ တှ တုံ''  
ဟုမိန့်တော်မူ၏။

# 21

မုဆိုးမအလှူငွေ  
(မာ၊ ၁၂:၄၁-၄၄)

1 ကိုယ်တော်သည်မော်၍ကြည့်လိုက်ရာချမ်းသာ  
ကြွယ်ဝသူများမိမိတော်ဘဏ္ဍာတိုက်ထဲသို့  
အလှူဒါနထည့်ဝင်နေကြသည်ကိုမြင်တော်  
မူ၏။- 2 ကြေးပြားနှစ်ပြားကိုဆင်းရဲသူမုဆိုးမ  
တစ်ယောက်ထည့်ဝင်လှူဒါ န်းသည်ကိုလည်း  
မြင်တော်မူ၏။- 3 ကိုယ်တော်က  
''အမှန်အကန်သင်တို့အား ငါဆိုသည်ကားဤဆင်းရဲသောမုဆိုးမ  
သည်ဤသူအပေါင်းတို့ထက်ပို၍ထည့်ဝင် လှူဒါ  
န်းလေပြီ။- 4 ထိုသူတို့သည်မိမိတို့၏ငွေပိုငွေလျှံထမှ  
ပေးလှူကြ၏။ ဤအမျိုးသမီးမူကားဆင်းရဲ  
လျက်နှင့်မိမိ၏ချွေးနှံစာရှိသမျှကိုပင် ပေးလှူပြီ''  
ဟုမိန့်တော်မူ၏။

ဗိမာန်တော်ပြိုပျက်မည့်အကြောင်းမိန့်တော်မူခြင်း

(မာ ၂၄:၁-၂။ ဗာ၊ ၁၃:၁-၂)

5 တပ ည့်တော်အချို့တို့က ဗိမာန်တော်သည်လှပ  
 သောကျောက်တုံးများ၊ ပူဇော်ဆက်ကပ်ထားသည့်  
 ဝတ္ထုပစ္စည်းများဖြင့်အလွန်တင့်တယ်လျက်ရှိ  
 ကြောင်းပြောဆိုကြ၏။- 6 ထိုအခါကိုယ်တော်က  
 ``သင်တို့မြင်ကြသည့် အရာအားလုံးတို့သည်ပြိုကျရလိမ့်မည်။  
 ကျောက်တစ်လုံးမျှမူလနေရာတွင်တင်၍  
 မကျန်ရစ်သည့်တိုင်အောင်ပြိုပျက်ရသည့်  
 အချိန်ကျရောက်လာပေအံ့'' ဟုမိန့်တော်မူ၏။

ဆင်းရဲဒုက္ခနှင့်နှိပ်စက်ညှဉ်းဆဲခြင်း

(မာ ၂၄:၃-၁၄။ ဗာ၊ ၁၃:၃-၁၃)

7 ထိုသူတို့က ``အရှင်ဘုရား၊ ဤအမှုအရာ  
 များသည်အဘယ်ကာလတွင်ဖြစ်ပျက်ပါ  
 မည်နည်း။ ဤအမှုအရာများဖြစ်ပျက်ချိန်၌  
 အဘယ်ပုဗ္ဗနိမိတ်များပေါ်ထွန်းပါမည်နည်း''  
 ဟုမေးလျှောက်ကြ၏။

8 ကိုယ်တော်က ``သင်တို့သည်လှည့်စားခြင်းမခံရ  
 ကြစေရန်သတိပြုကြလော့။ လူအများပင်  
 ငါ၏အယောင်ဆောင်လျက် ငါသည်မေရှိယဖြစ်  
 သည်' ဟုဆို၍လည်းကောင်း၊ `ချိန်းချက်သတ်မှတ်  
 တော်မူရာအချိန်ရောက်ပြီ' ဟုဆို၍လည်းကောင်း  
 လူတို့ကိုလှည့်စားကြလိမ့်မည်။ ထိုသူတို့၏

နောက်သို့မလိုက်ကြနှင့်။- 9 သင်တို့သည်စစ်မက်သတင်းများနှင့်ပုန်ကန်  
တော်လှန်မှုသတင်းများကိုကြားကြသော

အခါမထိတ်လန့်ကြနှင့်။ ဤအမှုအရာများ  
သည်ဦးစွာဖြစ်ပျက်ရမည်။ သို့သော်လည်းကပ်  
ကမ္ဘာကုန်ဆုံးချိန်ကားမရောက်သေး။ ဟုမိန့်တော်မူ၏။

10 ထိုနောက်ကိုယ်တော်က ``လူတစ်မျိုးနှင့်တစ်မျိုး၊  
နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံနှင့်တစ်နိုင်ငံစစ်ဖြစ်ကြလိမ့်မည်။-

11 နေရာအနှံ့အပြားတွင်မြေငလျင်ပြင်းထန်  
စွာလှုပ်ခြင်း၊ အစာခေါင်းပါးခြင်း၊ အနာရောဂါ  
ကပ်သင့်ခြင်းတို့ဖြစ်လိမ့်မည်။ ကောင်းကင်တွင်  
ကြောက်မက်ဖွယ်ကောင်းသောအရာများနှင့်ပုဗ္ဗ

နိမိတ်များပေါ်ထွန်းကြလိမ့်မည်။- 12 သို့ရာတွင်ဤအမှုအရာများမဖြစ်မ  
မီလူတို့သည်သင်တို့အားဖမ်းဆီးညှဉ်းဆဲကြ

လိမ့်မည်။ သင်တို့အားတရားဇရပ်များတွင်  
တရားစီရင်ရန်အပ်နှံ၍ထောင်များတွင်

အကျဉ်းချထားကြလိမ့်မည်။ သင်တို့သည်  
ငါ၏နာမကြောင့်ရှင်ဘုရင်များ၊ အာဏာပိုင်

များ၏ရှေ့မှောက်သို့ရောက်ရကြလိမ့်မည်။-  
13 ဤနည်းအားဖြင့်သင်တို့သည်သတင်းကောင်း  
ကိုကြေညာရန်အခွင့်ထူးရကြလိမ့်မည်။-

14 ထို့ကြောင့်မိမိတို့မည်သို့ချေပရမည်ကို မစိုးရိ  
မ်ရန်ကြိုတင်၍စိတ်ပြဋ္ဌ ဌာ န်းကြလော့။-✠

✠ 21:14 လု၊ ၁၂:၁၁-၁၂။

15 အဘယ်ကြောင့်ဆိုသော်သင်တို့၏ရန်သူများ မငြင်းခုံမခုခံနိုင်အောင်သင်တို့အားနှုတ် သတ္တိ၊

ဉာဏ်သတ္တိကိုငါပေးမည်ဖြစ်သောကြောင့် တည်း။- 16 သင်တို့အားမိဘဆွေမျိုးမိတ်သ

် ဂဟများက ရန်သူ့လက်သို့အပ်ကြလိမ့်မည်။ သင်တို့အနက် အချို့သောသူတို့ကိုသတ်ကြလိမ့်မည်။-

17 ငါ၏နာမကြောင့်သင်တို့ကိုလူအပေါင်းတို့ မုန်းကြလိမ့်မည်။- 18 သို့ရာတွင်သင်တို့ဦးခေါင်းကဆံပင်တစ်ပင်

မျှပျက်စီးရလိမ့်မည်မဟုတ်။- 19 သင်တို့သည်ကြွကြွခံနိုင်ရည်ရှိကြလော့ သို့ပြုလျှင်ကယ်တင်ခြင်းခံရကြလိမ့်မည်။

ယေရှုရှလင်မြို့ပျက်စီးမည့်အကြောင်း မိန့်တော်မူခြင်း

(မာ ၂၄:၁၅-၂၁။ မာ ၁၃:၁၄-၁၉)

20 ယေရှုရှလင်မြို့ကိုစစ်တပ်များဝိုင်းရံလျက်ရှိ သည်ကို သင်တို့မြင်သောအခါ ထိုမြို့ပျက်ခါ

နီးပြီဟုသိမှတ်ကြလော့။- 21 ထိုအခါ၌ယုဒပြည်ရှိလူတို့သည်တောင်များ ပေါ်သို့ပြေးကြစေ။ မြို့ထဲမှာရှိလူတို့မြို့ပြင်

သို့ထွက်ကြစေ။ ကျေးလက်တောရွာမှာရှိသော သူတို့ကိုမြို့ထဲသို့မဝင်ကြစေနှင့်။- 22 အဘယ်ကြောင့်ဆိုသော်ထိုနေ့ရက်

အပြစ်ဒဏ်စီရင်ရာနေ့ရက်ကာလဖြစ်သော ကြောင့်တည်း။ ကျမ်းစာတော်တွင်ဖော်ပြခဲ့သည့်

အမှုအရာများဖြစ်ပျက်ရာကာလပင်ဖြစ်၏။-

☆ 23 ထိုကာလ၌ကိုယ်ဝန်ဆောင်အမျိုးသမီးနှင့်  
 သားသည် မိခင်တို့အတွက်အကျိုးနည်းပေ  
 တော့မည်။ ယုဒပြည်သည်အတိဒုက္ခရောက်၍  
 ပြည်သူတို့သည်အမျက်တော်သင့်ကြလိမ့် မည်။-

24 အချို့သောသူတို့သည်ငှာ ဌားဘေးဖြင့်ကျဆုံး  
 ကြလိမ့်မည်။ ကျန်သူတို့သည်သို့ပန်းများအဖြစ်  
 ဖြင့် အတိုင်းတိုင်းအပြည်ပြည်သို့ဖမ်းသွားခြင်းခံ  
 ရကြလိမ့်မည်။ လူမျိုးခြားတို့သည် မိမိတို့ကြီး  
 စိုးသည့်ခေတ်မကုန်မချင်း ယေရုရှလင်မြို့  
 ကိုခြေဖြင့်နင်းကြလိမ့်မည်။

လူသားကြွလာတော်မူမည့်အကြောင်း  
 (မာ ၂၄:၂၉-၃၁။ မာ ၁၃:၂၄-၂၇)

25 “နေလကြယ်နက္ခတ်များ၌ပုဗ္ဗန်မိတ်များပေါ်ထွန်း  
 လာလိမ့်မည်။ ကမ္ဘာပေါ်တွင်လူမျိုးအပေါင်းတို့သည်  
 ပင်လယ်လှိုင်းတံပိုးမြည်ဟီးသံကြောင့်စိတ်ပျက်  
 အားလျော့ကြောက်ရွံ့ကြလိမ့်မည်။-☆

26 လူတို့သည်ကမ္ဘာပေါ်တွင်ဆိုက်ရောက်လ တု  
 တံ့သော ဘေးများကိုမြော်မြင်၍ကြောက်လန့်ကာမူး  
 မော်လိမ့်မည်။ ကောင်းကင်နက္ခတ်တာရာတို့သည်  
 တုန်လှုပ်ကြလိမ့်မည်။- 27 ထိုအခါတိမ်ကိုစီး၍ကြီးစွာသောဘုန်း  
 အသရေတော်ဆောင်လျက်လူသားကြ

☆ 21:22 ဟော၊ ၉:၇။ ☆ 21:25 ဟောရာ၊ ၁၃:၁၀။ ယေဇ၊ ၃၂:၇။ ယောလာ၊  
 ၂:၃၁။ ဗျာ၊ ၆:၁၂-၁၃။

လာတော်မူသည်ကိုမြင်ရကြလိမ့်မည်။-☆

28 ဤအမှုအရာများဖြစ်ပျက်လာသောအခါ သင်တို့အားကယ်တင်တော်မူမည့်အချိန်သည် နီးကပ်လျက်ရှိသည်ဖြစ်၍ သင်တို့၏ဦးခေါင်းကို ကြွ၍မျှော်ကြည့်ကြလော့' ဟုမိန့်တော်မူ၏။

သင်တို့သဖန်းပင်မှသင်ခန်းစာ

(မာ ၂၄:၃၂-၃၅။ မာ ၁၃:၂၈-၃၁)

29 ထိုနောက်ကိုယ်တော်သည် သူတို့အားပုံဥပမာ ဆောင်၍ “သင်တို့သဖန်းပင်နှင့် အခြားသစ်ပင် တို့ကိုကြည့်ကြလော့။- 30 ထိုအပင်များရွက်နုပေါက်သောအခါ သင်တို့ သည်ကြည့်၍နွေရာသီနီးကြောင်းသိကြ၏။-

31 ထိုနည်းတူစွာဖော်ပြခဲ့သည့်အမှုအရာများ ဖြစ်ပျက်လျက်ရှိသည်ကိုတွေ့မြင်ရသောအခါ ဘုရားသခင်၏နိုင်ငံတော်တည်ချိန်နီးပြီဟု သိမှတ်ကြလော့။

32 “ငါအမှန်ဆိုသည်ကားဤအမှုအရာအလုံးစုံ တို့မဖြစ်မပျက်မီ ယခုအသက်ရှင်နေသူတို့ သေလွန်ရလိမ့်မည်မဟုတ်။- 33 ကောင်းကင်နှင့်မြေကြီးမတည်သော်လည်း ငါ၏စကားတည်လိမ့်မည်။

သတိနှင့်နေရန်လိုအပ်ခြင်း

34-35 “သင်တို့သည်ပျော်ရွှင်သောကံစားမှုယစ်ခြင်း၊ လောကီမှုရေးအတွက် စိုးရိမ်ပူပန်ခြင်းတို့ဖြင့်

☆ 21:27 ဒါ ၇:၁၃။ ဗျာ ၁:၇။



အချိန်မကုန်စေရန်သတိနှင့်နေကြလော့။ ယင်း  
 သို့သတိနှင့်မနေပါမူ တရားစီရင်တော်မူရာ  
 နေ့ရက်သည်ထောင်ချောက်ကျသကဲ့သို့ သင်တို့  
 အပေါ်သို့ရုတ်တရက်ကျရောက်လိမ့်မည်။  
 ထို နေ့ရက်သည်ကမ္ဘာပေါ်ရှိလူသားအပေါင်း  
 တို့အပေါ်သို့ကျရောက်လာလိမ့်မည်။-

36 နိုးနိုးကြားကြားရှိကြလော့။ ကျရောက်လ တ  
 တံ သောဘေးများကိုခံရပ်၍ လူသား၏ရှေ့တော်  
 တွင်မတ်မတ်ရပ်၍တရားစီရင်ခြင်းကိုခံနိုင်  
 ကြရန်အမြဲဆုတောင်းပ တု ထ နာပြုကြလော့။'  
 ဟုမိန့်တော်၏။

37 ကိုယ်တော်သည်နေ့အခါများ၌မိမိမာန်တော်  
 တွင်ဟောပြောသွန်သင်တော်မူပြီးလျှင် ညအခါ  
 များ၌သံလွင်နာမည်တွင်သောတောင်ပေါ်သို့  
 သွား၍ည ၌ကိုလွန်စေတော်မူ၏။-☆

38 လူအပေါင်းတို့သည်မိမိမာန်တော်တွင်တရား  
 တော်ကိုကြားနာရန် နံနက်စောစောထ၍  
 အထံတော်သို့လာကြ၏။

# 22

သခင်ယေရှုကိုသတ်ရန်ကြံစည်မှု  
 (မာ ၂၆:၁-၅။ မာ၊ ၁၄:၁-၂။ ယော၊ ၁၁:၄၅-၅၄)

---

☆ 21:37 လု၊ ၁၉:၄၇။

1 ပသခါပွဲဟုနာမည်တွင်သောတဆေးမဲ့ မုန့်ပွဲတော်အခါကျရန်နီးကပ်လာ၏။-✠

2 ယဇ်ပုရောဟိတ်ကြီးများနှင့်ကျမ်းတတ်ဆရာ များသည်လူတို့ကိုကြောက်သောကြောင့် ကိုယ်တော် ကိုလျှို့ဝှက်စွာသတ်ရန်နည်းလမ်းရှာလျက်နေ ကြ၏။

သခင်ယေရှုကိုအပ်နှံရန် ယုဒသဘောတူခြင်း

(မာ ၂၆:၁၄-၁၆။ မာ၊ ၁၄:၁၀-၁၁)

3 ထိုအခါစာတန်သည် တစ်ကျိပ်နှစ်ပါးအပါ အဝင်ဖြစ်သူရှုကာရုတ်ဟုနာမည်တွင်သော ယုဒ၏စိတ်နှလုံးထဲသို့ဝင်လေ၏။- 4 ထို့ကြောင့်သူသည်ယဇ်ပုရောဟိတ် နှင့်ဗိမာန်တော်အစောင့်တပ်မှူးများထံသို့ သွား၍ ကိုယ်တော်အားအဘယ်နည်းဖြင့်သူတို့ လက်သို့အပ်ရမည်ကိုဆွေးနွေးတိုင်ပင်၏။-

5 သူတို့သည်ဝမ်းမြောက်သဖြင့်ယုဒအား ငွေပေးရန်ကတိပြုကြ၏။- 6 ယုဒသည်သဘောတူသဖြင့်ပရိသတ်မသိ အောင်ကိုယ်တော်အားသူတို့လက်သို့အပ်ရန် အခွင့်ကောင်းကိုရှာကြံလျက်နေ၏။

ပသခါညစာသုံးဆောင်တော်မူရန် ပြင်ဆင်ခြင်း

7 တဆေးမဲ့မုန့်ပွဲတော်တွင်ပသခါသိုးငယ်ကို သတ်၍ပူဇော်ရာနေ့ရက်ကျရောက်လာ၏။-

8 ကိုယ်တော်ကပေတရုနှင့်ယောဟန်တို့အား “ငါ

✠ 22:1 ထွ၊ ၁၂:၁-၂၇။

တို့စားရန်ပသခါပွဲညစာကိုသွား၍ပြင်ဆင် ကြလော့''  
ဟုဆို၍စေလွှတ်တော်မူ၏။

9 သူတို့က ``အဘယ်အရပ်တွင်ပြင်ဆင်ရပါ မည်နည်း''  
ဟုမေးလျှောက်ကြ၏။

10 ကိုယ်တော်က ``သင်တို့မြို့တွင်းသို့ဝင်မိလျှင်ရေ  
အိုးကိုထမ်းလာသူလူတစ်ယောက်သည်သင်တို့  
အားကြိုဆိုလိမ့်မည်။ သူ့နောက်သို့လိုက်၍သူ  
ဝင်သောအိမ်ထဲသို့ဝင်ကြလော့။- 11 အိမ်ရှင်အား `တပ  
ည့်များနှင့်အတူပသခါပွဲ ညစာကိုငါစားရန်အခန်းကားအဘယ်နည်း'  
ဟုဆရာတော်ကစုံစမ်းခိုင်းကြောင်းပြောကြား ကြလော့။-

12 ထိုသူသည်အထက်ထပ်ရှိခင်းကျင်းထားသော  
အခန်းကြီးကိုပြုလိမ့်မည်။ ထိုအခန်းတွင်  
ပြင်ဆင်မှုကိုပြုကြလော့'' ဟုမိန့်တော်မူ၏။-

13 တပ ည့်တော်နှစ်ယောက်တို့သည်ထွက်သွားပြီး  
နောက်ကိုယ်တော်မိန့်မှာတော်မူသည့်အတိုင်းတွေ့  
ရှိကြသဖြင့် ပသခါပွဲညစာကိုအသင့်ပြင် ဆင်ကြ၏။

ပွဲတော်မင်္ဂလာ

(မ၊ ၂၆:၂၆-၃၀။ မာ၊ ၁၄:၂၂-၂၆။ ၁ကော၊ ၁၁:၂၃-  
၂၅)

14 အချိန်ရောက်သောအခါကိုယ်တော်သည်တမန်  
တော်တို့နှင့်အတူစားပွဲတွင်ထိုင်တော်မူ၏။-

15 ကိုယ်တော်က ``ငါသည်အသေမခံရမီဤ  
ပသခါပွဲညစာကိုသင်တို့နှင့်အတူစား

ရန်အလွန်အလိုရှိ၏။- 16 သင်တို့အားငါဆိုသည်ကားပသခါပွဲကျင်းပ  
 သည့်ရည်ရွယ်ချက်သည် ဘုရားသခင်၏နိုင်ငံတော်  
 ၌အကောင်အထည်ပေါ်လာလိမ့်မည်။ ထိုအချိန်  
 မတိုင်မီငါသည်ပသခါညစာကိုနောက်တစ်  
 ဖန်စားလိမ့်မည်မဟုတ်'' ဟုမိန့်တော်မူ၏။

17 ထိုနောက်ကိုယ်တော်သည်စပျစ်ရည်ခွက်ကိုယူ  
 ၍ဘုရားသခင်၏ကျေးဇူးတော်ကိုချီးမွမ်း  
 တော်မူပြီးလျှင် ``ဤစပျစ်ရည်ခွက်ကိုယူ  
 ကြလော့။ အချင်းချင်းဝေ၍သောက်ကြလော့။-

18 သင်တို့အားငါဆိုသည်ကားယခုမှစ၍  
 ဘုရားသခင်၏နိုင်ငံမတည်မချင်းငါသည်  
 စပျစ်ရည်ကိုနောက်တစ်ဖန်သောက်လိမ့်မည် မဟုတ်''  
 ဟုမိန့်တော်မူ၏။

19 ထိုနောက်ကိုယ်တော်သည်မုန့်ကိုယူ၍ဘုရား  
 သခင်၏ကျေးဇူးတော်ကိုချီးမွမ်းတော်မူ  
 ပြီးလျှင် မုန့်ကိုဖဲ့၍တပ ည့်တော်တို့အား  
 ပေးတော်မူ၏။ ကိုယ်တော်က ``ဤမုန့်ကားသင်  
 တို့အတွက်စွန့်သောငါ၏ကိုယ်ခန္ဓာဖြစ်၏။

ငါ့ကိုအောက်မေ့သတိရရန်ဤသို့ပြု ကြလော့''  
 ဟုမိန့်တော်မူ၏။- 20 ထိုနည်းတူစွာညစာစားပြီးနောက်စပျစ်  
 ရည်ခွက်ကိုလည်းယူတော်မူလျက် ``ဤခွက်  
 ကားသင်တို့အတွက်သွန်းသောငါ၏သွေး  
 အားဖြင့်ပြုသောဘုရားသခင်၏ပဋိညာဉ်

တရားသစ်ဖြစ်၏။☆

21 “သို့ရာတွင်သတိပြုကြလော့။ ငါ့ကိုရန်သူ့  
လက်သို့အပ်မည့်သူသည်ငါနှင့်အတူစားပွဲ မှာရှိ၏။-

☆ 22 လူသားသည်ဘုရားသခင်ခွဲခန့်ထားတော်မူ  
သည်အတိုင်းအသေခံရန်အမှန်ပင်သွားရ မည်။  
သို့သော်လူသားကိုရန်သူလက်သို့အပ် သောသူသည်အမ  
င်္ဂလာရှိ၏” ဟုမိန့်တော် မူ၏။

23 တပ ညွှတ်တော်တို့သည်မိမိတို့အနက်အဘယ်  
သူသည်ဤအမှုကိုပြုလိမ့်မည်နည်းဟု  
အချင်းချင်းမေးမြန်းကြ၏။

အဘယ်သူကြီးမြတ်ကြောင်းအငြင်းပွားကြခြင်း

24 တပ ညွှတ်တော်တို့သည်မိမိတို့တွင်အဘယ်သူ  
သည်အကြီးမြတ်ဆုံးဖြစ်သနည်းဟုအငြင်း ပွားကြ၏။-

☆ 25 ထိုအခါကိုယ်တော်က “လောကီဘုရင်များသည်  
ပြည်သူတို့အပေါ်ဝယ်အစိုးတရပြုတတ်ကြ  
၏။ အာဏာပိုင်များသည်လည်းမိမိတို့ကိုယ်ကို  
ကျေးဇူးရှင်များဟုအခေါ်ခံတတ်ကြ၏။-☆

26 သင်တို့အချင်းချင်းတွင်မူကားထိုသို့မဖြစ်  
စေသင့်။ သင်တို့တွင်အကြီးမြတ်ဆုံးဖြစ်သူ  
သည်အသိမ်ငယ်ဆုံးသောသူကဲ့သို့ဖြစ်ရမည်။

☆ 22:20 ယော၊ ၃၁:၃၁-၃၄။ ☆ 22:21 ဆာ။ ၄၁:၉။ ☆ 22:24 မ၊  
၁၈:၁။ မ၊ ၉:၃၄။ လု၊ ၉:၄၆။ ☆ 22:25 မ၊ ၂၀:၂၅-၂၇၊ ၁၀:၄၂-၄၄။

ခေါင်းဆောင်ဖြစ်သူသည်အစေခံကဲ့သို့ဖြစ် ရမည်။-

☆ 27 စားပွဲထိုင်သူ၊ အစေခံသူတို့အနက်အဘယ်သူ သာ၍ကြီးမြတ်သနည်း၊ စားပွဲထိုင်သူမဟုတ် လော။ သို့ရာတွင်ငါသည်သင်တို့တွင်အစေခံသူ သဖွယ်ဖြစ်၏။☆

28 သင်တို့သည်ငါနှင့်အတူစုံစမ်းနှောင့်ယှက်မှု များကိုရင်ဆိုင်ခဲ့သူများဖြစ်ကြ၏။- 29 ခမည်းတော်သည်ငါ့အားအုပ်စိုးခွ အပ်တော်မူသည်နည်းတူ ငါသည်လည်းသင် တို့အားအုပ်စိုးခွင့်ကိုပေး၏။- 30 သင်တို့သည်နိုင်ငံတော်တွင်ငါ၏စားပွဲ၌ သောက်ရကြလိမ့်မည်။ ထို့အပြင်ပလ္လင်များ ပေါ်မှာထိုင်လျက်ကူသရေလတစ်ဆယ့်နှစ်နှယ် တို့အားအုပ်စိုးရကြလိမ့်မည်" ဟုမိန့်တော်မူ၏။☆

ပေတရုငြင်းဆိုမည်ကိုကြိုတင်ဖော်ပြတော်မူခြင်း

(မ၊ ၂၆:၃၁-၃၅။ မ၊ ၁၄:၂၇-၃၁။ ယော၊ ၁၃:၃၆-၃၈)

31 သခင်ယေရှုက `ရှိမုန်၊ ရှိမုန်၊ စပါးကိုလှေ သကဲ့သို့သင်တို့အားလုံးကိုစစ်ဆေးရန် စာတန်ကအခွင့်ရလေပြီ။- 32 သို့ဖြစ်၍သင်၏ယုံကြည်ခြင်းခိုင်မြဲစေရန် ငါဆုတောင်းလေပြီ။ သင်သည်သတိတရား ပြန်လည်ရရှိသောအခါသင်၏ညီအစ်ကို များအားခွန်အားဖြည့်တင်းပေးရမည်" ဟု မိန့်တော်မူ၏။

33 ပေတရုက `အရှင်၊ အကျွန်ုပ်သည်ထောင်ထဲသို့ လည်းကောင်း၊ သေရွာသို့လည်းကောင်းကိုယ်တော်

☆ 22:26 မ၊ ၂၃:၁၁။ မ၊ ၉:၃၅။ ☆ 22:27 ယော၊ ၁၃:၁၂-၁၅။

☆ 22:30 မ၊ ၁၉:၂၈။

ရှင်နှင့်အတူလိုက်ရန်အသင့်ရှိပါ၏။" ဟု လျှောက်၏။  
 34 ကိုယ်တော်က "ပေတရု၊ သင့်အားငါဆိုသည်  
 ကားယနေ့ညကြက်မတုန်မီသင်သည်ငါ့ကို  
 မသိဟုသုံးကြိမ်မြောက်အောင်ငြင်းဆိုလိမ့် မည်"  
 ဟုမိန့်တော်မူ၏။

**ငွေအိတ်၊ လွယ်အိတ်နှင့်ဌာဌား**

35 ထိုနောက်ကိုယ်တော်က "ငါသည်သင်တို့အား  
 ငွေအိတ်၊ လွယ်အိတ်နှင့်ဖိနပ်ကိုမယူစေဘဲ စေလွှတ်ခဲ့၏။  
 ထိုအခါသင်တို့တွင်တစ်စုံ တစ်ရာချို့တဲ့မှုရှိခဲ့သလော"  
 ဟုတပည့်တော် တို့အားမေးတော်မူ၏။

တပည့်တော်တို့က "မရှိပါ" ဟုလျှောက်ကြ၏။\*

36 ကိုယ်တော်က "ယခုမူကားငွေအိတ်၊ လွယ်အိတ်  
 ရှိလျှင်ယူခဲ့ကြ။ ဌာဌားမရှိလျှင်အဝတ်ကို ရောင်း၍ဌာ  
 ဌားကိုဝယ်ကြ။- 37 သင်တို့အားငါဆိုသည်ကား  
 'ထိုသူသည်ရာဇဝတ် မှုကူးလွန်သူများစာရင်းတွင်ပါဝင်ရ၏'  
 ဟု သောကျမ်းစကားအတိုင်းငါ၌ဖြစ်ရမည်။  
 အဘယ်ကြောင့်ဆိုသော်ငါ၏အကြောင်းရေး  
 သားထားသည့်ကျမ်းစကားအရဖြစ်ပျက်  
 လျက်ရှိနေသောကြောင့်တည်း" ဟုမိန့်တော်မူ၏။\*

38 တပည့်တော်တို့က "အရှင်၊ ကြည့်တော်မူပါ။ ဤ  
 မှာဌာဌားနှစ်လက်ရှိပါ၏" ဟုလျှောက်ကြ၏။

\* 22:35 မ၊ ၁၀:၉-၁၀။ မာ၊ ၆:၈-၉။ လု၊ ၉:၃၊ ၁၀:၄။ \* 22:37 ဟေရှာ၊  
 ၅၃:၁၂။

ကိုယ်တော်က `တော်လောက်ပြီ' ဟုမိန့်တော်မူ၏။

သံလွင်တောင်ပေါ်တွင်ဆုတောင်းတော်မူခြင်း

(မာ ၂၆:၃၆-၄၆။ မာ၊ ၁၄:၃၂-၄၂)

39 ကိုယ်တော်သည်အလေ့တော်ရှိသည်အတိုင်း  
သံလွင်တောင်ပေါ်သို့ကြွတော်မူ၏။ တပ ညံ့  
တော်တို့သည်နောက်တော်သို့လိုက်ကြ၏။-

40 ထိုအရပ်သို့ရောက်တော်မူလျှင်ကိုယ်တော်  
က `သင်တို့သည်စုံစမ်းသွေးဆောင်ရာသို့  
မလိုက်မပါစေရန်ဆုတောင်းကြလော့' ဟု မိန့်တော်မူ၏။

41 ထိုနောက်တပ ညံ့တော်တို့နှင့်ခဲတစ်ပစ်ခန့်  
ကွာသောအရပ်သို့ကြွတော်မူ၍ဒူးထောက် လျက်၊-

42 `အို အဖ၊ အလိုတော်ရှိလျှင်ဤဒုက္ခဝေဒနာ  
ခွက်ကိုဖယ်ရှားတော်မူပါ။ သို့ရာတွင်အကျွန်ုပ်  
၏အလိုအတိုင်းမဟုတ်၊ ကိုယ်တော်ရှင်၏အလို  
တော်အတိုင်းသာဖြစ်စေတော်မူပါ' ဟုဆု  
တောင်းတော်မူ၏။- 43 ကောင်းကင်ဘုံမှကောင်းကင်တမန်တစ်ပါး  
သည်လာ၍ကိုယ်တော်ကိုအားပေးလေ၏။-

44 ကိုယ်တော်သည်ပြင်းပြစွာဝေဒနာကိုခံ  
လျက်ပို၍စိတ်အားကြီးစွာဆုတောင်းတော်  
မူ၏။ သို့ဖြစ်၍ကိုယ်တော်၏ချွေးပေါက်တို့  
သည်သွေးစက်များသဖွယ်မြေပေါ်သို့ကျ၏။

45 ကိုယ်တော်သည်ဆုတောင်းရာမှထ၍တပ  
ညံ့ တော်များရှိရာသို့ပြန်ကြွတော်မူသောအခါ



သူတို့သည်ဝမ်းနည်းမောပန်းလျက်အိပ်ပျော်  
 နေကြသည်ကိုမြင်တော်မူ၏။- 46 ကိုယ်တော်က  
 ``သင်တို့အဘယ်ကြောင့်အိပ်နေ ကြသနည်း။  
 ထကြလော့။ စုံစမ်းသွေးဆောင်ရာ  
 သို့မလိုက်မပါစေရန်ဆုတောင်းကြလော့'' ဟု  
 မိန့်တော်မူ၏။

ကိုယ်တော်ကိုဖမ်းဆီးခြင်း

(မ၊ ၂၆:၄၇-၅၆။ မ၊ ၁၄:၄၃-၅၀။ ယော၊ ၁၈:၃-၁၁)

47 ထိုသို့ကိုယ်တော်မိန့်တော်မူစဉ်ပင်  
 လူပရိသတ် တစ်စုရောက်လာ၏။ တပ  
 ညွှတ်တော်တစ်ကျိပ်နှစ်ပါး အပါအဝင်ဖြစ်သူယုဒသည်  
 ထိုသူတို့ကို ခေါင်းဆောင်၍လာ၏။  
 သူသည်သခင်ယေရှုအား နမ်းရှုပ်ရန်ချဉ်းကပ်၏။-  
 48 သခင်ယေရှုက ``ယုဒ၊ သင်သည်နမ်းရှုပ်ခြင်း  
 ဖြင့်လူသားအားရန်သူလက်သို့အပ်မည်လော''  
 ဟုမေးတော်မူ၏။

49 တပ ညွှတ်တော်တို့သည်အခြေအနေကိုမှန်းဆ  
 မိကြသောအခါကိုယ်တော်အား ``အရှင်၊  
 အကျွန်ုပ် တို့သည်ဌ ဌားဖြင့်ခုတ်ရမည်လော''  
 ဟုမေးလျှောက် ကြ၏။- 50 တပ  
 ညွှတ်တော်တစ်ယောက်သည်ယဇ်ပုရောဟိတ်

မင်း၏ကျွန်တစ်ယောက်ကိုခုတ်လိုက်ရာထိုသူ  
၏လက်ယာနားရွက်ပြတ်လေ၏။

51 ထိုအခါသခင်ယေရှုက “တော်ပြီ” ဟုမိန့်တော်  
မူ၏။ ကိုယ်တော်သည်ထိုသူ၏နားရွက်ကိုလက်  
တော်ဖြင့်တို့ထိတော်မူ၍အနာကိုပျောက်စေ တော်မူ၏။

52 ထိုနောက်သခင်ယေရှုကမိမိအားဖမ်းဆီးရန်  
ရောက်ရှိလာကြသည့်ယဇ်ပုရောဟိတ်ကြီးများ၊  
ဗိမာန်တော်အစောင့်တပ်မှူးများနှင့်ဘာသာရေး  
ခေါင်းဆောင်များအား “သင်တို့သည်ဌ  
ဌားပြုကိုဖမ်း သကဲ့သို့ငါ့ကိုဖမ်းရန်ဌ  
ဌားများ၊ တုတ်များနှင့် လာကြသလော။-

53 ငါသည်နေ့စဉ်နေ့တိုင်းဗိမာန်တော်မှာရှိစဉ်သင်  
တို့သည်အဘယ်ကြောင့်မဖမ်းဆီးကြသနည်း။  
သို့ရာတွင်ဤအချိန်ကားသင်တို့၏အချိန်၊  
အမိုက်မှောင်စိုးမိုးရာအချိန်တည်း” ဟု မိန့်တော်မူ၏။☆

ကိုယ်တော်ကိုသူမသိဟုပေတရုဌင်းဆိုခြင်း

(မာ ၂၆:၅၇-၅၈၊ ၆၉-၇၅။ မာ၊ ၁၄:၅၃-၅၄၊ ၆၆-၇၂။  
ယော၊ ၁၈:၁၂-၁၈၊ ၂၅-၂၇)

54 ထိုသူတို့သည်ကိုယ်တော်ကိုဖမ်းဆီးပြီးလျှင်  
ယဇ်ပုရောဟိတ်မင်း၏အိမ်တော်သို့ခေါ်ဆောင်  
သွားကြ၏။ ပေတရုသည်ခပ်လှမ်းလှမ်းကနေ  
၍လိုက်လာခဲ့၏။- 55 လူအချို့တို့သည်အိမ်တော်ဝင်းအလယ်တွင်

☆ 22:53 လု၊ ၁၉:၄၇-၂၁:၃၇။

မီးဖို၍ထိုင်နေကြ၏။ ပေတရုသည်  
သူတို့ ၏ကြားတွင်ဝင်၍ထိုင်၏။-

56 ထိုသို့ပေတရုထိုင်နေသည်ကိုအစေခံမ  
ကလေးတစ်ယောက်မြင်သဖြင့်ပေတရုအား

စိုက်ကြည့်ပြီးလျှင် "ဤသူသည်ယေရှုနှင့်  
အပေါင်းအပါဖြစ်၏" ဟုဆို၏။

57 သို့ရာတွင်ပေတရုက "အချင်းအမျိုးသမီး၊  
ထိုသူကိုငါမသိ" ဟုငြင်းဆိုလေ၏။

58 ထိုနောက်ခဏမျှကြာသော်လူတစ်ယောက်သည်  
ပေတရုကိုမြင်သဖြင့် "သင်သည်လည်းထိုသူ  
လူစုတွင်အပါအဝင်ဖြစ်၏" ဟုဆို၏။

သို့ရာတွင်ပေတရုက "အချင်းလူ၊ ထိုလူစု တွင်ငါမပါ"  
ဟုဆို၏။

59 ထိုနောက်တစ်နာရီခန့်ကြာသောအခါအခြား  
လူတစ်ယောက်က "ဤသူသည်ဂါလိလဲပြည်  
သားဖြစ်သဖြင့်ယေရှုနှင့်အပေါင်းအပါဖြစ်  
သည်ကိုယုံမှားစရာမရှိ" ဟုအခိုင်အမာဆို၏။

60 သို့ရာတွင်ပေတရုက "အချင်းလူ၊ သင်ပြော  
သောအကြောင်းအရာကိုငါမသိ" ဟုဆို၏။

ဤသို့ပေတရုပြောဆိုနေစဉ်ကြက်တွန်လေ၏။-

61 အရှင်ဘုရားသည်လှည့်၍ပေတရုကိုကြည့် တော်မူ၏။  
ထိုအခါပေတရုသည် "ယနေ့ည ကြက်မတွန်မီသင်သည်  
ငါ့ကိုမသိဟုသုံးကြိမ် မြောက်အောင်ငြင်းဆိုလိမ့်မည်"

ဟူသောသခင် ဘုရား၏စကားတော်ကိုပြန်၍သတိရ၏။-  
62 သို့ဖြစ်၍အပြင်သို့ထွက်ပြီးလျှင်ဝမ်းနည်း  
ပက်လက်ငိုကြွေးလေ၏။

ကိုယ်တော်ကိုပြောင်လှောင်ရိုက်ပုတ်ကြခြင်း  
(မာ ၂၆:၆၇-၆၈။ မာ ၁၄:၆၅)

63 သခင်ယေရှုကိုစောင့်ကြပ်နေသူတို့က  
ကိုယ်တော်အားပြောင်လှောင်ရိုက်ပုတ်ကြ၏။-  
64 မျက်နှာတော်ကိုဖုံးပြီးလျှင် “အရှင်အားမည်  
သူရိုက်ပုတ်သည်ကိုဟောတော်မူပါ” ဟုဆို ကြ၏။-  
65 အခြားစကားများဖြင့်လည်းကိုယ်တော်ကို  
တော်ကားကြ၏။

ယုဒတရားလွတ်တော်တွင်ကိုယ်တော်ကို  
စစ်ဆေးခြင်း  
(မာ ၂၆:၅၉-၆၆။ မာ ၁၄:၅၅-၆၄။ ယော၊ ၁၈:၁၉-  
၂၄)

66 မိုးလင်းသောအခါယုဒအမျိုးသားခေါင်း  
ဆောင်များဖြစ်ကြသောယဇ်ပုရောဟိတ်ကြီး  
များနှင့် ကျမ်းတတ်ဆရာများသည်စုဝေး  
ကြ၏။ ထိုနောက်ကိုယ်တော်အားမိမိတို့၏  
တရားလွတ်တော်သို့ခေါ်ဆောင်သွားကြ၏။- 67 သူတို့က  
“သင်သည်မေရှိယဖြစ်ပါသလော။ ငါတို့အားပြောလော့”  
ဟုဆိုကြ၏။

ကိုယ်တော်က `ငါပြောလျှင်သင်တို့ယုံကြည်မည်  
မဟုတ်။- 68 သင်တို့အားငါမေးလျှင်သင်တို့ဖြေမည်မဟုတ်။

69 ယခုမှစ၍လူသားသည်အနန္တတန်ခိုးတော်  
ရှင်ဘုရားသခင်၏လက်ယာတော်ဘက်တွင်  
ထိုင်တော်မူလတံ့' ဟုမိန့်တော်မူ၏။

70 ထိုသူတို့က `သို့ဖြစ်ပါမူသင်သည်ဘုရား  
သခင်၏သားတော်ဖြစ်ပါသလော' ဟုမေး  
ကြ၏။ ကိုယ်တော်က `ငါသည်ဘုရားသခင်  
၏သားတော်ဖြစ်သည်ဟုသင်တို့ပင်ဆိုချေ သည်'  
ဟုမိန့်တော်မူ၏။

71 ထိုအခါသူတို့က `အဘယ်သက်သေလိုသေး  
သနည်း။ ငါတို့ကိုယ်တိုင်ပင်သူ၏စကားကို ကြားရကြပြီ'  
ဟုဆိုကြ၏။

### 23

ကိုယ်တော်အား ပိလတ်မင်းထံသို့ပို့ဆောင်ကြခြင်း  
(မာ ၂၇:၁-၂၊ ၁၁-၁၄။ မာ၊ ၁၅:၁-၅။ ယော၊ ၁၈:၂၈-

၃၈)

1 တရားလွတ်တော်တစ်ဖွဲ့လုံးသည်ထ၍ကိုယ်တော်  
အား ပိလတ်မင်းထံသို့ခေါ်ဆောင်သွားကြ၏။-

2 ထိုနောက်သူတို့က `ဤသူသည်ပြည်သူတို့အား  
လမ်းလွဲစေရန် ကဲသာဘုရင်အားအခွန်တော်  
မပေးမဆက်နှင့်ဟုတားမြစ်သည်ကိုလည်း  
ကောင်း၊ မိမိကိုယ်ကိုမေရိုယတည်းဟူသော

ဘုရင်တစ်ပါးဖြစ်ကြောင်းပြောဆိုသည်ကို  
လည်းကောင်း အကျွန်ုပ်တို့တွေ့ရှိရပါ၏။" ဟု  
ဆို၍ကိုယ်တော်ကိုစွပ်စွဲကြ၏။

3 ပိလတ်မင်းကကိုယ်တော်အား "သင်သည်ယုဒ  
ဘုရင်ပေလော" ဟုမေး၏။

ကိုယ်တော်က "မင်းကြီးမေးသည်အတိုင်းမှန် သည်"  
ဟုမိန့်တော်မူ၏။

4 ထိုနောက်ပိလတ်မင်းက "ဤသူအားစွဲချက်  
တင်ရန်အကြောင်းတစ်စုံတစ်ရာမျှငါမတွေ့"  
ဟုယဇ်ပုရောဟိတ်ကြီးများနှင့်လူအပေါင်း တို့အားဆို၏။

5 သို့ရာတွင်သူတို့က "ဤသူသည်ဂါလိလဲပြည်  
ကစ၍ ယခုဤအရပ်ဒေသတိုင်အောင်ယုဒ  
ပြည်အနှံ့အပြားဟောပြောလျက် ပြည်သူတို့  
အားရုန်းရင်းဆန်ခတ်ဖြစ်အောင်လှုံ့ဆော်ပါ၏"  
ဟုပို၍ပင်အသံကျယ်စွာစွပ်စွဲကြ၏။

ကိုယ်တော်အား ဟေရုဒ်မင်းထံကိုပို့ဆောင်ကြခြင်း

6 ပိလတ်မင်းသည်ဂါလိလဲဟူသောစကားကို  
ကြားလျှင် "ဤသူသည်ဂါလိလဲပြည်သားပေ လော"  
ဟုမေး၏။- 7 ဟေရုဒ်အုပ်စိုးသောဂါလိလဲပြည်သားဖြစ်  
ကြောင်းကိုသိလျှင် ကိုယ်တော်အားဟေရု  
ဒ်မင်း ထံသို့ပို့၏။ ထိုအချိန်အခါသည်ဟေရု  
ဒ်မင်း ယေရုရှလင်မြို့မှာရောက်ရှိနေသည့်အချိန်  
ဖြစ်သတည်း။- 8 ဟေရုဒ်မင်းသည်သခင်ယေရှုကိုမြင်သော

အခါလွန်စွာဝမ်းမြောက်၏။ ကိုယ်တော်၏သတင်း  
ကိုများစွာကြားခဲ့ရသဖြင့် ကိုယ်တော်အား  
တွေ့မြင်လိုသည်မှာကြာပေပြီ။ ကိုယ်တော်ပြု  
သည့်နိမိတ်လ ကု ခဏာတစ်စုံတစ်ရာကိုတွေ့  
မြင်ရလိမ့်မည်ဟုမျှော်လင့်လျက်နေ၏။-

9 ဟေရု ဒ်မင်းသည်ကိုယ်တော်အားမေးခွန်းများ  
စွာမေးသော်လည်း ကိုယ်တော်ကဖြေကြားတော်  
မမူ။- 10 ယဇ်ပုရောဟိတ်ကြီးများနှင့်ကျမ်းတတ်ဆရာ  
များသည်ရှေ့သို့လာ၍ ကိုယ်တော်အားအပြင်း  
အထန်စွာပုံစံပြောဆိုကြ၏။-

11 ဟေရု  
ဒ်မင်းနှင့်သူ၏စစ်သားများသည်ကိုယ်  
တော်အားမထီမဲ့မြင်ပြု၍ပြောင်လှောင် ကြ၏။  
ထိုနောက်တင့်တယ်သောဝတ်လုံကို ဝတ်ပေးပြီးလျှင်  
ကိုယ်တော်အားပိလတ် မင်းထံပြန်ပို့လိုက်၏။-

12 ယခင်ကရန်သူဖြစ်ခဲ့ကြသည့်ပိလတ် မင်းနှင့်ဟေရု  
ဒ်မင်းတို့သည် ထိုနေ့၌ပြန်၍ သင့်မြတ်သွားကြသတည်း။

ကိုယ်တော်ကိုသေဒဏ်စီရင်ကြခြင်း

(မာ ၂၇:၁၅-၂၆။ မာ ၁၅:၆-၁၅။ ယော ၁၈:၃၉-  
၁၉:၁၆)

13 ပိလတ်မင်းသည်ယဇ်ပုရောဟိတ်ကြီးများ၊  
ယုဒခေါင်းဆောင်များနှင့်ယုဒအမျိုးသား  
များအားစုဝေးစေ၏။- 14 ထိုနောက်

“ဤသူသည်ပုန်ကန်ရန်ပြည်သူတို့ အားလှုံ့ဆော်သူဖြစ်သည်ဟုဆို၍

သူ့အား သင်တို့ငါ့ထံသို့ခေါ်ခဲ့ကြ၏။ သင်တို့ရှေ့  
 မှာပင်ငါစစ်ဆေးခဲ့၏။ သို့ရာတွင်သင်တို့  
 ဆိုသည့်အတိုင်းထိုသူ့အားစွပ်စွဲနိုင်ရန်  
 အကြောင်းတစ်စုံတစ်ရာကိုမျှငါမတွေ့။- 15 ဟေရု  
 ဒ်မင်းသည်လည်းမတွေ့။ ထို့ကြောင့်သူ  
 ကိုငါ့ထံသို့ပြန်၍ပို့၏။ ဤသူသည်သေ  
 ဒဏ်ခံထိုက်သောအပြစ်တစ်စုံတစ်ရာကို  
 မျှမကူးမလွန်ခဲ့ပေ။- 16 သို့ဖြစ်၍သူ့ကိုကြိမ်ဒဏ်ဖြင့်ဆုံးမ၍လွတ်  
 လိုက်မည်" ဟုဆို၏။- 17 (ပိလတ်မင်းသည်ပသခါပွဲ၌လူတို့အတွက်  
 အကျဉ်းသားတစ်ယောက်ကိုလွတ်ငြိမ်းချမ်း  
 သာခွင့်ပေးရမ့်ဖြစ်သတည်း။)

18 လူပရိသတ်အားလုံးက "ဤသူ့ကိုသေဒဏ်  
 ပေးပါ။ အကျွန်ုပ်တို့အတွက်ဗာရ ဗု  
 ဗကိုလွတ် ငြိမ်းချမ်းသာခွင့်ပေးပါ။"  
 ဟုတစ်ပြိုင်နက် ဟစ်အော်ကြ၏။- 19 (ဗာရ  
 ဗု ဗကားမြို့ထဲတွင်ပုန်ကန်ထကြွမှုနှင့်  
 လူသတ်မှုတို့ဖြင့်ထောင်ကျခံနေရသူဖြစ်၏။)

20 ပိလတ်မင်းသည်သခင်ယေရှုအားလွတ်ငြိမ်း  
 ချမ်းသာခွင့်ပေးလို၍လူတို့အားတစ်ဖန် တင်ပြ၏။-  
 21 သို့ရာတွင်လူတို့သည် "သူ့ကိုလက်ဝါးကပ်တိုင်  
 မှာတင်၍သတ်ပါ။ လက်ဝါးကပ်တိုင်မှာတင်၍ သတ်ပါ။"  
 ဟုဟစ်အော်ကြ၏။

---

☆ 23:16 အချို့စာမူများတွင် အခန်းငယ် ၁၇ မပါဝင်ပါ။



22 ပိလတ်မင်းက “သူသည်အဘယ်ပြစ်မှုကို ကူးလွန်သနည်း။ သူ့အားသေဒဏ်ပေးထိုက်သောအကြောင်းတစ်စုံတစ်ရာကိုမျှင်မတွေ့၊ သို့ဖြစ်၍သူ့ကိုကြိမ်ဒဏ်ဖြင့်ဆုံးမ၍လွတ် လိုက်မည်” ဟုတတိယအကြိမ်ဆို၏။

23 သို့ရာတွင်လူတို့သည်ကိုယ်တော်အားလက်ဝါးကပ်တိုင်မှာတင်၍သတ်ရန် အသံကုန်အော်ဟစ်တောင်းဆိုကြသဖြင့်နောက်ဆုံး၌တောင်းဆိုချက်ရသွား၏။- 24 ပိလတ်မင်းသည်သူတို့တောင်းဆိုသည့်အတိုင်းစီရင်ချက်ချမှတ်လိုက်၏။- 25 ပုန်ကန်ထကြွမှုနှင့်လူသတ်မှုတို့အတွက်ထောင်ကျသူအား သူတို့တောင်းဆိုသည့်အတိုင်းလွတ်ငြိမ်းချမ်းသာခွင့်ပေးလိုက်၏။ သခင်ယေရှုကိုမူသူတို့ပြုလိုသည့်အတိုင်းပြုစေရန်အပ် လိုက်၏။

ကိုယ်တော်ကိုလက်ဝါးကပ်တိုင်မှာတင်၍ သတ်ကြခြင်း

(မာ ၂၇:၃၂-၄၄။ မာ ၁၅:၂၁-၃၂။ ယော၊ ၁၉:၁၇-၂၇)

26 စစ်သားတို့သည်ကိုယ်တော်ကိုထုတ်ဆောင်သွားကြစဉ် ကျေးလက်တောရွာမှလာသောကုရေနေပြည်သားရှိမုန်ကိုဖမ်းဆီး၍ သူ၏ပခုံးပေါ်တွင်လက်ဝါးကပ်တိုင်ကိုတင်ကြ၏။ ထိုနောက် လက်ဝါးကပ်တိုင်ကိုထမ်းစေလျက်သခင်ယေရှု၏နောက်တော်မှလိုက်စေကြ၏။

27 လူပရိသတ်ကြီးသည်နောက်တော်မှလိုက်ကြ၏။  
 အမျိုးသမီးအချို့တို့သည်မိမိတို့ရင်ကို  
 တီးခတ်ငိုကြွေးလျက်လိုက်ကြ၏။ - 28 သခင်ယေရှုသည်ထိုအမျိုးသမီးမ  
 သို့လှည့်၍ ``ယေရုရှလင်မြို့သူတို့၊ ငါ့အတွက်  
 မငိုကြွေးကြနှင့်။ သင်တို့နှင့်သင်တို့၏သား  
 သမီးများအတွက်သာလျှင်ငိုကြွေးကြလော့။-

29 `ကလေးမရှိခဲ့၊ နို့မတိုက်ခဲ့သောအမျိုးသမီး  
 များသည်မ ဝံ့ ဂလာရှိ၏' ဟုဆိုရသည့်အချိန်  
 ကျရောက်လာလိမ့်မည်။ - 30 ထိုအချိန်၌လူတို့ကတောင်များအား  
 `ငါတို့ အပေါ်သို့ပြုလဲကြပါ' ဟူ၍လည်းကောင်း၊  
 တောင်ကုန်းများအား `ငါတို့ကိုဖုံးအုပ်ကြ  
 ပါ' ဟူ၍လည်းကောင်းဆိုကြလိမ့်မည်။-

☆ 31 စိမ်းစိုသောအပင်ကို၍သို့ပြုကြပါမူ  
 အပင်သည်ခြောက်သွေ့သောအခါမည်သို့  
 ဖြစ်လိမ့်မည်နည်း'' ဟုမိန့်တော်မူ၏။

32 လူတို့သည်ရာဇဝတ်သင့်သူလူနှစ်ယောက်ကို  
 လည်းကိုယ်တော်နှင့်အတူသတ်ရန်ထုတ်ဆောင်  
 သွားကြ၏။ - 33 ``ဦးခေါင်းခွံ'' ဟုနာမည်တွင်သောအရပ်သို့ရောက်  
 သောအခါကိုယ်တော်နှင့်ရာဇဝတ်သင့်သူများ  
 ကိုလက်ဝါးကပ်တိုင်မှာတင်၍သတ်ကြ၏။ ရာ  
 ဇဝတ်သင့်သူတစ်ယောက်ကိုလက်ယာတော်ဘက်  
 တွင်လည်းကောင်း၊ အခြားတစ်ယောက်ကိုလက်ဝဲ

---

☆ 23:30 ဟော၊ ၁၀:၈။ မျာ၊ ၆:၁၆။

တော်ဘက်တွင်လည်းကောင်းထား၍သတ်ကြ၏။-

34 သခင်ယေရှုက ``အို အဖ၊ ထိုသူတို့၏အပြစ်ကိုဖြေလွှတ်တော်မူပါ။ သူတို့သည်မိမိတို့ပြုနေသည့်အမှုကိုမသိကြပါ'' ဟုမြွက်ဆို တော်မူ၏။

သူတို့သည်ကိုယ်တော်၏အဝတ်တော်များကို မဲချ၍ဝေယူကြ၏။-☆ 35 လူပရိသတ်သည်ရပ်လျက်ကြည့်နေကြ၏။ ယုဒခေါင်းဆောင်များသည် ``ဤသူသည်အခြားသူများအားကယ်တင်၏။ အကယ်၍ဘုရားသခင် ရွေးချယ်တော်မူသောမေရှိယဖြစ်ပါမူ မိမိကိုယ်ကိုကယ်တင်ပါလေစေ'' ဟုဆို၍ပြောင်လှောင် ကြ၏။-

☆ 36 စစ်သားများသည်လည်းကိုယ်တော်အားပုံးရည်ကိုတိုက်လျက်၊-☆ 37 ``သင်သည်ယုဒရှင်ဘုရင်ဖြစ်ပါမူသင့်ကိုယ်ကိုကယ်တင်ပါလော့'' ဟုဆို၍ပြောင်လှောင် ကြ၏။

38 ကိုယ်တော်၏ဦးခေါင်းအထက်တွင် ``ဤသူကားယုဒရှင်ဘုရင်ပေတည်း'' ဟုကမ္ပည်းရေးထိုး ထားကြ၏။

39 လက်ဝါးကပ်တိုင်မှာရိုက်ဆွဲထားသောရာဇဝတ်သင့်သူနှစ်ယောက်အနက် တစ်ယောက်က ``သင်သည်မေရှိယပင်မဟုတ်ပါလော့။ သင့်ကိုယ်ကိုလည်းကောင်း၊ ငါတို့ကိုလည်းကောင်းကယ်တင်ပါလော့'' ဟုကိုယ်တော်အားကဲ့ရဲ့ပြောဆို၏။

40 အခြားရာဇဝတ်သင့်သူကထိုသူ့အား ``သင်သည်ဘုရားသခင်ကိုမကြောက်ပါသလော့။

☆ 23:34 ဆာ၊ ၂၂:၁၈။ ☆ 23:35 ဆာ၊ ၂၂:၇။ ☆ 23:36 ဆာ၊ ၆၉:၂၁။

ငါ တို့သည်ဤသူကဲ့သို့ပင်ဒဏ်စီရင်ခြင်းကို  
 ခံရသော်လည်း၊- 41 ငါတို့သည်အပြစ်အလျောက်  
 ထိုက်သင့်သော အပြစ်ဒဏ်ကိုခံရကြ၏။  
 ဤအရှင်မှာမူကား အဘယ်အပြစ်ကိုမျှမကူးလွန်ခဲ့''  
 ဟုပြော ဆိုဆုံးမ၏။- 42 ထိုနောက်သခင်ယေရှုအား  
 ``အရှင်အုပ်စိုးရန် ကြွလာတော်မူသောအခါ  
 အကျွန်ုပ်ကိုသတိ ရတော်မူပါ'' ဟုလျှောက်၏။-  
 43 ကိုယ်တော်က ``အမှန်အကန်သင့်အားငါဆို သည်ကား  
 ယနေ့ပင်သင်သည်ငါနှင့်အတူ ပရဒိသုဘုံတွင်ရှိမည်''  
 ဟုမိန့်တော်မူ၏။

ကိုယ်တော်အသက်ချုပ်တော်မူခြင်း

(မ၊ ၂၇:၄၅-၅၆။ မာ၊ ၁၅:၃၃-၄၁။ ယော၊ ၁၉:၂၈-၃၀)

44 အချိန်ကားမွန်းတည့်ချိန်လောက်ဖြစ်၏။  
 ထို အချိန်မှစ၍မွန်းလွဲသုံးနာရီအထိ မြေတစ်  
 ပြင်လုံးတွင်နေရောင်အလင်းကွယ်၍မှောင်  
 အတိကျလေ၏။- 45 မိမာန်တော်ကန့်လန့်ကာသည်လည်းနှစ်ခြမ်း  
 ကွဲလေ၏။-☆ 46 သခင်ယေရှုသည် ``အို အဖ၊  
 ကိုယ်တော်ရှင်၏ လက်တော်သို့အကျွန်ုပ်၏ဝိညာဉ်ကိုအပ်ပါ၏''  
 ဟုကျယ်စွာကြွေးကြော်ပြီးနောက်အသက်ချုပ်  
 တော်မူ၏။☆

☆ 23:45 ထွ၊ ၂၆:၃၁-၃၃။ ☆ 23:46 ဆာ၊ ၃၁:၅။

47 ဤအဖြစ်အပျက်ကိုတပ်မှူးသည်တွေ့မြင် လျှင်  
“ဤသူကားအကယ်ပင်သူတော်ကောင်း ဖြစ်၏။”  
ဟုဆို၍ဘုရားသခင်၏ဂုဏ်တော် ကိုချီးကျူးလေ၏။

48 ဤအမှုအရာကိုကြည့်ရှုရန်လာကြကုန်သော  
လူပရိသတ်တို့သည် ထိုအဖြစ်အပျက်များကို  
မြင်သဖြင့် မိမိတို့ရင်ကိုတီးခတ်လျက်ပြန် ကြ၏။-

49 ဂါလိလဲပြည်မှကိုယ်တော်၏နောက်သို့လိုက်  
လာကြသောအမျိုးသမီးများအပါအဝင်  
ကိုယ်တော်ကိုသိကျွမ်းသူအပေါင်းတို့သည်  
အဝေးမှာရပ်လျက်ကြည့်ရှုနေကြ၏။\*

ကိုယ်တော်ကိုသင်္ဂြိုဟ်ခြင်း

(မာ ၂၇:၅၇-၆၁။ မာ ၁၅:၄၂-၄၇။ ယော၊ ၁၉:၃၈-၄၂)

50-51 ယုဒပြည်အရိမသဲမြို့သားယောသပ်နာမည်  
ရှိသူယုဒတရားလွတ်တော်အဖွဲ့ဝင်တစ်ဦးရှိ ၏။  
သူသည်လူကောင်းလူဖြောင့်တစ်ယောက်ဖြစ်လျက်  
ဘုရားသခင်၏နိုင်ငံတော်တည်မည့်အချိန်  
ကိုစောင့်မျှော်နေသူဖြစ်၏။ သူသည်တရားလွတ်  
တော်အဖွဲ့ဝင်ဖြစ်သော်လည်း တရားလွတ်တော်  
၏ဆုံးဖြတ်ချက်နှင့်လုပ်ဆောင်ချက်ကိုသဘော  
မတူခဲ့ပေ။- 52 သူသည်ပိလတ်မင်း၏ထံသို့သွား၍သခင်ယေရှု  
၏အလောင်းတော်ကိုတောင်း၏။- 53 အလောင်းတော်ကိုလက်ဝါးကပ်တို့  
လျှင်ပိတ်ဖြင့်ပိတ်၏။ ထိုနောက်ကျောက်ဆောင်ကို

\* 23:49 လု၊ ၈:၂-၃။

ထွင်းထားသည့်တစ်ခါမျှအသုံးမပြုရသေး  
သောသင်္ချိုင်းဂူသစ်တွင်သင်္ဂြိုဟ်၏။-

54 ထိုနေ့ကားသောကြာနေ့ဖြစ်၍ဥပူ သ်နေ့သို့  
ကူးရန်အချိန်နီးပေပြီ။- 55 ဂါလိလဲပြည်မှကိုယ်တော်နှင့်လိုက်ခဲ့ကြသော  
အမျိုးသမီးများလည်းလိုက်ပို့၍သင်္ချိုင်းတော်  
ကိုလည်းကောင်း၊ အလောင်းတော်ကိုအဘယ်သို့  
ထားသည်ကိုလည်းကောင်းတွေ့မြင်ကြ၏။-

56 ထိုနောက်သူတို့သည်အိမ်သို့ပြန်၍ဆီမွှေး  
နှင့်နံ့သာပေါင်းကိုအသင့်ပြင်ဆင်ကြ၏။  
သူတို့သည်ပညတ်တော်ရှိသည်အတိုင်း ဥပူ  
သ်နေ့၌အနားယူကြ၏။\*

# 24

သေခြင်းမှရှင်ပြန်ထမြောက်တော်မူခြင်း

(မာ ၂၈:၁-၁၀။ မာ၊ ၁၆:၁-၈။ ယော၊ ၂၀:၁-၁၀)

1 တန ့ ဂန္ဓေနေ့မိုးလင်းစအချိန်၌ထိုအမျိုး  
သမီးတို့သည် မိမိတို့အသင့်ပြင်ဆင်ထားသော  
နံ့သာပေါင်းကိုယူ၍ အခြားသူများနှင့်အတူ  
သင်္ချိုင်းတော်သို့သွားကြ၏။- 2 သင်္ချိုင်းဂူဝကကျောက်တုံးကိုလှိုမ့်ဖယ်ထ  
သည်ကိုတွေ့သဖြင့်၊- 3 ဂူထဲသို့ဝင်ကြ၏။  
သို့ရာတွင်အလောင်းတော် ကိုမတွေ့ရကြ။-  
4 ဤအခြင်းအရာနှင့်ပတ်သက်၍စိတ်ဝေဝေဝါ  
ဖြစ်လျက်နေကြစဉ် ပြောင်လက်သည့်အဝတ်ကို

\* 23:56 ထွ၊ ၂၀:၁၀။ တရာ၊ ၅:၁၄။

ဝတ်ဆင်ထားသူလူနှစ်ယောက်သည်သူတို့၏ အရှေ့တွင်ရုတ်တရက်ပေါ်လာ၏။- 5 အမျိုးသမီးများသည်ကြောက်ရွံ့၍ လျက်နေကြ၏။ ထိုသူနှစ်ယောက်က`သင်တို့သည်

အဘယ်ကြောင့်အသက်ရှင်သူကိုသေသူများ ရှိရာအရပ်တွင်ရှာကြသနည်း။- 6 ကိုယ်တော်သည်ဤအရပ်တွင်မ ရှိ။ ရှင်ပြန်ထမြောက် တော်မူပြီ။ ကိုယ်တော်သည်ဂါလိလဲပြည်မှာရှိ တော်မူခဲ့စဉ်က။-

☆ 7 `လူသားသည်အပြစ်ကူးသူတို့၏လက်သို့ အပ်ခြင်းခံရလိမ့်မည်။ လက်ဝါးကပ်တိုင်မှာတင် ၍အသတ်ခံရလိမ့်မည်။ ထိုနောက်တတိယနေ့၌ သေခြင်းမှရှု ငြှု ပန်ထမြောက်တော်မူလိမ့်မည်' ဟူ၍ သင်တို့အားပြောကြားခဲ့သည်ကိုသတိရကြ လော့'' ဟုဆို၏။

8 ထိုအခါအမျိုးသမီးများသည်ကိုယ်တော် မိန့်တော်မူခဲ့သောစကားများကိုပြန်သတိရ ၍။-

9 သင်္ချိုင်းတော်မှမိမိတို့အိမ်သို့ပြန်ပြီးလျှင်တစ် ကျိပ်တစ်ပါးနှင့်တပ ည့်တော်အပေါင်းတို့အား ထိုအကြောင်းအရာအလုံးစုံကိုပြောကြား ကြ၏။-

10 တမန်တော်တို့အားဤသို့ပြောကြားသူများ ကားမာဂဒလမာရိ၊ ယောဟ နှု န၊ ယာကုပ်၏မိခင် ဖြစ်သူမာရိမုစ၍အခြားသောအမျိုးသမီး များဖြစ်သတည်း။- 11 သူတို့ပြောကြားသည့်စကားများသည်တမန်

☆ 24:6 မ၊ ၁၆:၂၁၊ ၁၇:၂၂-၂၃၊ ၂၀:၁၈-၁၉။ မာ၊ ၈:၃၁၊ ၉:၃၁၊ ၁၀:၃၃-၃၄။ လု၊ ၉:၂၂၊ ၁၈:၃၁-၃၃။

တော်တို့အတွက်ယုတ္တိမရှိသောကြောင့်တမန်  
 တော်တို့သည်မယုံကြ။- 12 သို့ရာတွင်ပေတရုသည်သင်္ချိုင်းတော်သို့ပြေး  
 သွားပြီးလျှင်ငုံ၍ကြည့်၏။ ပိတ်များမှတစ်ပါး  
 အခြားအဘယ်အရာကိုမျှမတွေ့ရ။ သူသည်  
 ထိုအခြင်းအရာကိုအံ့ဩလျက်အိမ်သို့ပြန် လေသည်။

**ဧမောက်ရွာသို့ခရီးသွားခြင်း**  
 (မာ၊ ၁၆:၁၂-၁၃)

13 ထိုနေ့၌ပင်တပ ည့်တော်နှစ်ယောက်တို့သည်  
 ဧမောက်ဟုခေါ်သောရွာသို့သွားကြ၏။ ထိုရွာ  
 သည်ယေရုရှလင်မြို့နှင့်ခုနစ်မိုင်ခန့်ဝေး၏။-

14 ထိုသူနှစ်ယောက်တို့သည်ဖြစ်ပျက်ခဲ့သမျှ  
 သောအမှုအရာများအကြောင်းကိုပြောဆို  
 လျက်လာကြ၏။- 15 ယင်းသို့ပြောဆိုဆွေးနွေးနေကြစဉ်သခင်  
 ယေရှုကိုယ်တော်တိုင်သူတို့ထံသို့ချဉ်းကပ်  
 ၍သူတို့နှင့်အတူကြွတော်မူ၏။- 16 သို့ရာတွင်သူတို့သည်အကြောင်းတစ်  
 ကြောင့်ကိုယ်တော်မှန်းမသိကြ။- 17 ကိုယ်တော်က  
 “သင်တို့သည်ခရီးသွားစဉ် အဘယ်အကြောင်းအရာများကိုဆွေးနွေး  
 နေကြသနည်း” ဟုမေးတော်မူ၏။

ထိုအခါသူတို့သည်မျက်နှာညှိုးငယ်စွာဖြင့်  
 ထိုနေရာတွင်ရပ်လျက်နေ၏။- 18 သူတို့အနက်ကလောဖဆိုသူက  
 “ယေရုရှလင် မြို့သို့လာရောက်သောဧည့်သည်များအနက်သင်  
 တစ်ဦးတည်းသာလျှင် ဤရက်များအတောအတွင်း



ဦးယေရှုလင်မြို့တွင်ဖြစ်ပျက်သည့်အမှုအရာများအကြောင်းကိုမသိဘဲနေပါသလော" ဟု ဆို၏။

19 ကိုယ်တော်က "အဘယ်အမှုအရာများနည်း" ဟုမေးတော်မူ၏။

ထိုသူနှစ်ဦးက "နာဇရက်မြို့သားယေရှုနှင့် သက်ဆိုင်သောအမှုအရာများပင်ဖြစ်ပါ၏။

ထိုသူသည်ဘုရားသခင်နှင့်လူအပေါင်းတို့၏ရှေ့တွင်လက်သတ္တိ၊ နှုတ်သတ္တိနှင့်ပြည့်စုံသောပရောဖက်ဖြစ်ပါ၏။- 20

ခါတို့၏ယဇ်ပုရောဟိတ်ကြီးများနှင့်အကြံအကဲများသည်သူ့အားသေဒဏ်စီရင်ရန် ပိလတ်မင်း၏လက်သို့အပ်နှံခဲ့ကြ၏။ လက်ဝါးကပ်တိုင်မှာတင်၍သတ်ခဲ့ကြပါ၏။-

21 ထိုအရှင်သည်ကူသရေလလူမျိုးကိုလွတ်မြောက်စေတော်မူမည့်အရှင်ဖြစ်သည်ဟု ငါတို့မျှော်လင့်ခဲ့ကြပါ၏။

အဆိုပါအမှုအရာများဖြစ်ပျက်ခဲ့သည်မှာယခုသုံးရက်ရှိပါပြီ။- 22

ငါတို့၏အပေါင်းအဖော်များဖြစ်သော သမီးအချို့တို့သည်နံနက်စောစောသင်္ချိုင်းတော်သို့သွားခဲ့ကြ၏။- 23

သူတို့သည်အလောင်းတော်ကိုမတွေ့ရကြပါ။ ကောင်းကင်တမန်များကိုရူပါရုံတွင်မြင်ရကြသည်ဟုငါတို့အားပြောကြားကြပါ၏။

ကောင်းကင်တမန်များကသခင်ယေရှုသည် အသက်ရှင်လျက်ရှိတော်မူကြောင်းကိုပြောကြသည်ဟုလည်းဆိုကြ၏။

သို့ဖြစ်၍ငါ

တို့သည်မိန်းမောတွေဝေသွားကြပါ၏။-

24 ငါတို့အထဲမှလူအချို့တို့သည်လည်းသင်္ချိုင်း  
တော်သို့သွားကြရာအမျိုးသမီးများဖော်  
ပြခဲ့သည်အတိုင်းပင်တွေ့မြင်ရကြပါ၏။  
ကိုယ်တော်ကိုမူကားမတွေ့မမြင်ရကြပါ'' ဟုဆိုကြ၏။

25 ထိုအခါကိုယ်တော်က ``ပရောဖက်များဟော  
ကြားခဲ့သမျှကိုယုံကြည်ရန်အလွန်နွေး  
ကွေးသောအိုလူမိုက်တို့၊- 26 မေရှိယသည်ဘုန်းအသရေတော်ကိုမခံမ  
ယူမီ ဤသို့သောဒုက္ခဝေဒနာများကိုခံစား  
ရန်လိုအပ်သည်မဟုတ်ပါလော'' ဟုမိန့်တော် မူ၏။-

27 ထိုနောက်သခင်ယေရှုသည်မောရှေကျမ်းမှ  
အစပြု၍ပရောဖက်ကျမ်းအားလုံးတွင်  
ကိုယ်တော်အကြောင်းနှင့်ပတ်သက်သည့်ကျမ်း  
ပိုဒ်များကိုထိုသူနှစ်ယောက်တို့အားရှင်လင်း  
၍ပြတော်မူ၏။

28 ထိုသူတို့သွားသည့်ရွာအနီးသို့ရောက်ကြ  
လျှင်ကိုယ်တော်သည်ရှေ့သို့ဆက်၍သွားမည့်  
ဟန်ပြု၏။- 29 သို့ရာတွင်သူတို့က  
``ယခုမိုးချုပ်စပြုပါပြီ။ နေ့အချိန်ကုန်ပါတော့မည်။  
သို့ဖြစ်၍အကျွန်ုပ် တို့နှင့်အတူတည်းခိုပါ''  
ဟုဆို၍ကိုယ်တော် အားဖိတ်ခေါ်ကြ၏။  
ကိုယ်တော်သည်သူတို့နှင့် အတူတည်းခိုရန်လိုက်သွားတော်မူ၏။-

30 စားပွဲတွင်သူတို့နှင့်အတူထိုင်တော်မူလျက်

မုန့်ကိုယူ၍ကျေးဇူးတော်ကိုချီးမွမ်းတော် မူ၏။  
ထိုနောက်မုန့်ကိုဖဲ့၍သူတို့အားပေး တော်မူ၏။-

31 ထိုအခါ၌သူတို့သည်မျက်စိပွင့်လာကြ  
သဖြင့်ကိုယ်တော်မှန်းသိကြလေသည်။ သို့ရာ  
တွင်ကိုယ်တော်သည်သူတို့၏မျက်မှောက်မှ  
ကွယ်ပျောက်သွားလေသည်။- 32 သူတို့က

“လမ်းခရီးတွင်ကိုယ်တော်သည်ငါတို့  
အားစကားပြောတော်မူသောအခါ၌လည်းကောင်း၊  
ကျမ်းစာတော်၏အနက်ကိုဖွင့်ပြတော်မူသော  
အခါ၌လည်းကောင်း၊ ငါတို့၏စိတ်နှလုံးတွင်  
မီးလျှံထသကဲ့သို့ဖြစ်နေခဲ့သည်မဟုတ် ပါလော့”  
ဟုအချင်းချင်းပြောဆိုကြ၏။

33 သူတို့သည်ချက်ချင်းထ၍ယေရုရှလင်မြို့သို့  
ပြန်ကြ၏။ ထိုအရပ်တွင်တစ်ကျိပ်တစ်ပါးနှင့် အခြားတပ  
ည့်တော်များသည်စုရုံးလျက်နေ ကြသည်ကိုတွေ့ကြ၏။-

34 စုရုံးလျက်နေသောသူတို့က “အကယ်ပင်သခင်  
ဘုရားသေခြင်းမှရှင်ပြန်ထမြောက်တော်မူပြီ။  
ကိုယ်တော်သည်ပေတရုအားကိုယ်ထင်ပြတော် မူပြီ”  
ဟုဆိုကြ၏။

35 ထိုနောက်ထိုသူနှစ်ယောက်တို့သည်လမ်းတွင်  
ဖြစ်ပျက်ခဲ့သည့်အကြောင်းအရာကိုလည်း  
ကောင်း၊ မုန့်ကိုဖဲ့တော်မူစဉ်တွင်ကိုယ်တော်မှန်း  
သိရှိလာကြောင်းကိုလည်းကောင်းပြောကြ၏။

တပည့်တော်တို့အား ကိုယ်ထင်ပြုတော်မူခြင်း  
(မာ ၂၈:၁၆-၂၀။ မာ ၁၆:၁၄-၁၈။ ယော၊ ၂၀:၁၉-၂၃။  
တ၊ ၁:၆-၈)

36 ထိုအကြောင်းအရာများကိုတပည့်တော်နှစ်ယောက်  
တို့ပြောပြနေစဉ်သခင်ယေရှုသည်သူတို့၏အလယ်  
၌ပေါ်လာတော်မူ၍ “သင်တို့တွင်ငြိမ်သက်ခြင်းရှိ  
စေသတည်း” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

37 သူတို့သည်တစ္ဆေခြောက်သည်ဟုထင်မှတ်သဖြင့်  
ထိတ်လန့်တုန်လှုပ်နေကြ၏။- 38 ကိုယ်တော်က  
“အဘယ်ကြောင့်ကြောက်လန့်နေကြ သနည်း။  
အဘယ်ကြောင့်ယုံမှားသံသယဖြစ် နေကြသနည်း။  
ငါ၏လက်များ၊ ခြေများကို ကြည့်ကြလော့။-

39 သင်တို့မြင်ရသူကားငါကိုယ်တိုင်ပင်ဖြစ်၏။ ငါ့  
ကိုယ်ကိုစမ်းသပ်ကြည့်ကြလော့။ သင်တို့မြင်သည်  
အတိုင်းငါ့မှာအသားအရိုးများရှိ၏။

40 ထိုနောက်လက်တော်ခြေတော်တို့ကိုတပည့်တော်  
တို့အားပြတော်မူ၏။- 41 သို့ရာတွင်သူတို့သည်အလွန်အံ့ဩလျက်နေ  
ကြသဖြင့်မယုံနိုင်သေးဘဲရှိကြစဉ်ကိုယ်တော်  
က “သင်တို့မှာစားစရာတစ်စုံတစ်ခုရှိသလော”

ဟုမေးတော်မူ၏။- 42 သူတို့သည်ငါးကင်တစ်ပိုင်းကိုပေးကြ၏။

43 ကိုယ်တော်သည်ယူ၍သူတို့၏ရှေ့တွင်သုံးဆောင်  
တော်မူ၏။

44 ထိုနောက်ကိုယ်တော်က “မောရှေ၏ပညတ်ကျမ်း၊

ပရောဖက်ကျမ်းများနှင့်ဆာလံကျမ်းတွင်  
 နါအကြောင်းနှင့်ပတ်သက်၍ဖော်ပြထားသည့်  
 အမှုအရာများသည်ဖြစ်ပျက်ရမည်ဟူ၍ သင်  
 တို့နှင့်အတူရှိစဉ်အခါကပြောခဲ့၏။ ငါ  
 ပြောခဲ့သည့်အတိုင်းယခုဖြစ်ပျက်လျက်ရှိ၏''  
 ဟုမိန့်တော်မူ၏။

45 ထိုနောက်တပ ည့်တော်တို့ကျမ်းစာတော်ကိုနား  
 လည်ကြစေရန်သူတို့၏အသိဉာဏ်ကိုဖွင့်တော် မူ၏။-

46 ကိုယ်တော်က ``ကျမ်းစာတော်တွင်မေရှိယသည်  
 အသေခံတော်မူရမည်။ ထိုနောက်သုံးရက်ကြာ  
 သော်သေခြင်းမှထမြောက်တော်မူမည်။-

47 နာမတော်ကိုအမှီပြု၍အပြစ်လွတ်ခြင်းတရား  
 နှင့်နောင်တတရားကိုလည်း ယေရုရှလင်မြို့မှ  
 အစပြု၍လူမျိုးတကာတို့အားဟောပြော  
 ရမည်။- 48 သင်တို့အားထိုအဖြစ်အပျက်များနှင့်  
 ပတ်သက်၍မျက်မြင်သက်သေများဖြစ်ကြ၏။-

49 ငါ၏ခမည်းတော်ကတိထားတော်မူရာကို  
 သင်တို့အပေါ်မှာငါသက်ရောက်စေမည်။ သို့  
 ရာတွင်သင်တို့သည်ကောင်းကင်ကတန်ခိုးကို  
 မခံယူရမီတိုင်အောင် ယေရုရှလင်မြို့၌  
 စောင့်နေကြလော့'' ဟုမိန့်တော်မူ၏။\*

---

\* 24:49 တ၊ ၁:၄။

ကောင်းကင်ဘုံသို့တက်ကြွတော်မူခြင်း

(မာ၊ ၁၆:၁၉-၂၀။ တ၊ ၁:၉-၁၁)

50 ကိုယ်တော်သည်တပ ညွှတ်တော်တို့အားဗေသနိရာ  
 သို့ခေါ်ဆောင်သွားတော်မူပြီးလျှင်လက်တော်ကို  
 ချီ၍ကောင်းချီးပေးတော်မူ၏။-☆ 51 ဤသို့ကောင်းချီးပေးတော်မူစဉ်ကိုပ  
 တပ ညွှတ်တော်တို့ထံမှထွက်ခွာလျက်ကောင်းကင်  
 ဘုံသို့ယူဆောင်ခြင်းကိုခံတော်မူ၏။- 52 တပ  
 ညွှတ်တော်တို့သည်ကိုယ်တော်အားရှိခိုးပြီး  
 လျှင်အလွန်ဝမ်းမြောက်ရွှင်လန်းစွာယေရုရှလင်  
 မြို့သို့ပြန်သွား၍။- 53 ဗိမာန်တော်တွင်အမြဲမပြတ်ဘုရားသခင်၏  
 ဂုဏ်ကျေးဇူးတော်ကိုချီးမွမ်းလျက်နေကြ၏။  
 ရှင်လုကာခရစ်ဝင်ပြီး၏။

☆ 24:50 တ၊ ၁:၉-၁၁။

**Common Language Bible**  
**Burmese: Common Language Bible Bible without**  
**Deuterocanon**

Public Domain

Language: Myanmar language (Burmese)

Translation by: Bible Society of Myanmar

**Burmese Common Language Bible**

This translation is published by the Bible Society of Myanmar.

If you are interested in obtaining a printed copy, please contact the Bible Society of Myanmar at <https://bsmyanmar.org/>.

© 2005 Bible Society of Myanmar

2014-03-30

---

PDF generated using Haiola and XeLaTeX on 11 Nov 2022 from source files dated 1 Jul 2021

de6d28cc-10f3-5485-8960-5628a6c52793